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1. UVOD          

 

Izvještaj u nastavku daje pregled godišnjeg rada Parlamenta Federacije BIH za 2017. godinu. Cilj 

izvještaja je sumiranje i jednostavno prikazivanje podataka do kojih su Centri Civilnih Inicijativa došli 

prateći rad Parlamenta FBiH u naznačenom periodu.  

Centri civilnih inicijativa (CCI) već nekolko godina provode projekat monitoring rada institucija 

zakonodavne i izvršne vlasti u BiH, s ciljem povećanja institucionalne i individualne odgovornosti, 

efikasnosti i transparentnosti.  

Periodični izvještaji o monitoringu rada parlamenata i vlada predstavljaju višegodišnji kontinuitet u 

praćenju i izvještavanja javnosti o rezultatima rada spomenutih institucija. Metodologija koju CCI 

koristi pri izradi tih izvještaja utemeljena je na podacima koji su dostupni iz više izvora. Prije svega 

podataka prikupljenih neposrednim prisustvom plenarnim sjednicama, zatim sa službenih web 

stranica institucija, iz zapisnika i stenograma sa održanih sjednica, programa rada i budžeta 

institucija, eksternih analiza i izvještaja. Prilikom izrade izvještaja također su kao ulazni parametri 

korišteni i raniji izvještaji o monitoringu rada Parlamenta FBiH.  

Ovaj izvještaj je jedan u nizu nastojanja Centara civilnih inicijativa da kontinuiranim praćenjem i 

periodičnim izvještavanjem javnosti omogući uvid u rad institucija vlasti, nastojeći da iste učini 

odgovornijim i efikasnijim u njihovom radu.  

Istovremeno CCI ima za cilj da uspostavljanjem dvosmjerne komunikacije i saradnje između 

predstavnika vlasti i nevladinog sektora, doprinese unapređenju procesa u institucijama vlasti i 

stvaranju pozitivnog ambijenta za efikasnije rješavanje ključnih problema građana.  
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2. SAŽETAK          

 

PROBLEMI UNUTAR VLADAJUĆE KOALICIJE U FEDERACIJI BIH, TOKOM 2017. GODINE, 

NAJDRAMATIČNIJE SU SE MANIFESTOVALI U RADU PARLAMENTA FBIH. NESLAGANJE, 

UNUTAR OBA DOMA PARLAMENTA, JE BILO GOTOVO PERMANENTNO, SAMO SU SE 

MIJENJALI AKTERI SUKOBA I KONKRETNI NAČINI NA KOJI SE ON MANIFESTOVAO. Pravljene 

su višemjesečne pauze u radu, sjednice oba doma Parlamenta su prekidane, odgađane, održavane u 

više nastavaka i trajale po 4-5 mjeseci, održavane su a da nijedna mjera na njima nije usvojena, itd. 

KURIOZITET JE DA JE KRIZA U MEĐUSOBNIM ODNOSIMA, KOJA JE REZULTIRALA 

SVOJEVRSNOM BLOKADOM U RADU PARLAMENTA, ESKALIRALA NAKON SJEDNICE NA 

KOJOJ JE VLADAJUĆA KOALICIJA IZGLASALA POVJERENJE AKTUELNOJ VLADI FBIH. 

Nakon što nije usvojen godišnji izvještaj o radu Vlade FBiH za 2016. godinu, a u Predstavničkom 

domu ni izvještaj o izvršenju budžeta za 2016., opozicija je tražila izglasavanje nepovjerenja Vladi. 

Stranke vladajuće koalicije su na trenutak zaboravile svoje razmirice i jedinstveno stale iza Vlade. 

No, u nastavku će se pokazati da je ostanak na vlasti i jedino o čemu se vladajuće stranke mogu 

složiti. Sjednica, na kojoj su stranke vladajuće koalicije iskazale jedinstvenu podršku Vladi, održana 

u julu 2017. godine, bila je i posljednja održana redovna sjednica u tom domu u ovoj godini – do 

kraja godine biće održane tek još 3 vanredne sjednice. Situacija u Domu naroda je još lošija – nakon 

što je u prva tri mjeseca 2017. godine održao 5 redovnih sjednica, sljedećih 5 mjeseci, od aprila do 

septembra, održavala se samo jedna sjednica, u 4 nastavka, a do kraja godine još samo 3 vanredne, 

od kojih jedna još nedovršena. 

 

REZULTAT RADA U TAKVIM OKOLNOSTIMA NAJBOLJE ODSLIKAVA ŠTETU UČINJENU 

GRAĐANIMA FEDERACIJE, NEODGOVORNOM POLITIKOM, FOKUSIRANOM NA 

PARTIKULARNE INTERESE – VEĆINA URAĐENOG U OVOJ GODINI, URAĐENA JE NA 

NJENOM POČETKU. U prva tri mjeseca 2017. godine, u Domu naroda je realizovano dvije trećine 

mjera usvojenih u tom domu, u ovoj godini – dok je u prvom kvartalu realizovana 81 mjera, u drugom 

je realizovano 18, u trećem 15 a u četvrom 14. Situacija je slična i u Predstavničkom domu, samo 

što je pad nastupio nakon drugog kvartala. Kuriozitet je da je u 5 zadnjih mjeseci, u Predstavničkom 

domu, realizovano tek 18 mjera, koliko i u samo 2 dana januara. 

UKUPAN BROJ ODRŽANIH SJEDNICA OBA DOMA PFBIH U 2017. GODINI PREDSTAVLJA 

GODIŠNJI PROSJEK DIMANIKE RADA PARLAMENTA FEDERACIJE BIH U POSLJEDNJIH 10 

GODINA. U 2017. GODINI ODRŽANO JE UKUPNO 28 SJEDNICA (15 REDOVNIH, 9 

VANREDNIH I 4 TEMATSKE) I TO PREDSTAVNIČKI DOM 19 SJEDNICA (9 redovnih, 6 vanrednih 

i 4 tematske), A DOM NARODA PFBH 9 (6 redovnih i 3 vanredne).  
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12 od ukupnog broja sjednica oba doma PFBIH održano je u prvom kvartalu, 7 sjednica u drugom 

kvartalu, 3 u trećem, dok je u četvrtom kvartalu održano ukupno 6 sjednica. (Poslanici i delegati 

proveli su na sjednicama ukupno 188 sati, što posmatrano po danima predstavlja 23 osmosatna 

radna dana ili 1 radni mjesec. Predstavnički dom zasjedao je nešto više od 143 sata (18 osmosatnih 

radnih dana), a Dom naroda 45 sati (nepunih 6 osmosatnih radnih dana).  

 

ČITAV NIZ IZUZETNO ZNAČAJNIH MJERA, KOJE SU TREBALE BITI USVOJENE U OVOM 

PERIODU, NIJE RAZMATRAN, NIJE USVOJEN ILI JE IZJAŠNJAVANJE O NJIMA ODGAĐANO. 

Odgađanjem sjednice u Domu naroda, npr. odgođeno je izjašnjavanje o čak 15 zaključaka koji se 

odnose na obavezu provođenja presude Ustavnog suda FBiH. A na nastavku 23. sjednice PD 

PFBiH, održanom 26.7.2017., nijedna tačka nije usvojena, tj. nije dobila potrebnu većinu glasova, 

iako su se dvije odnosile na provođenje odluka Ustavnog suda.  

DVIJE (2) SJEDNICE PREDSTAVNIČKOG DOMA PFBIH (24. REDOVNA I 24. VANREDNA) 

REZULTIRALE SU NEUSVAJANJEM DNEVNOG REDA. Na dnevnom redu 24. vanredne sjednice 

je između ostalog trebao biti razmatran Prijedlog Budžeta FBIH za 2018. godinu, Izmjene i dopune 

Zakona o budžetima kojim se osigurava usvajanje Budžeta za Grad Mostar, te novi Prijedlog Zakona 

o PIO, koji je tokom 2017. godine 2 puta oboren. Navedeni akti razmatrani su i usvojeni na 

sjednicama održanim u prvom mjesecu 2018. godine. 

JEDNA (1) SJEDNICA (26. REDOVNA SJEDNICA) PREDSTAVNIČKOG DOMA PFBIH 

PREKINUTA JE NAKON USVAJANJA DNEVNOG REDA I NIJE NASTAVLJENA DO 

OKONČANJA OVOG IZVJEŠTAJNOG PERIODA. Za sjednicu je bilo planirano 14 tačaka, od kojih 

9 zakona (5 u formi prijedloga i 4 u formi nacrta). Dnevni red je podržan glasovima poslanika 

opozicionih stranaka, a prije izjašnjavanja o istom sjednicu su napustili poslanici klubova HDZ BIH 

– HNS i HDZ 1990. 

UKUPNO DVIJE (2) ) SJEDNICE SU ODGOĐENE I NISU ODRŽANE TOKOM PERIODA KOJI 

POKRIVA OVAJ IZVJEŠTAJ I TO 1 REDOVNA SJEDNICA PREDSTAVNIČKOG DOMA (25. 

REDOVNA – 22.11.2017.) i 1 SJEDNICA DOMA NARODA PFBIH (22. REDOVNA  - 23.11. i 

21.12.2017.) te nastavak 14. vanredne sjednice (23.11.2017.) Doma naroda PFBIH za koji se 

preostalo da se delegati izjasne o Prijedlogu Odluke o imenovanju Nezavisnog odbora. 

NA NASTAVKU 23. SJEDNICE PREDSTAVNIČKOG DOMA PFBIH, ODRŽANOM 26.07.2017. 

GODINE, NIJEDNA TAČKA DNEVNOG REDA NIJE USVOJENA, ODNOSNO NIJE DOBILA 

POTREBNU PODRŠKU NI POSLANIKA STRANAKA VLADAJUĆE VEĆINE, IAKO SU SE DVIJE 

ODNOSILE NA PROVOĐENJE ODLUKA USTAVNOG SUDA FBIH.  
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Dom naroda PFIH okončao je 21. sjednicu nakon 5 mjeseci od održavanja prvog dijela iste, pa se 

na izjašnjavanje o pojedinim mjerama čekalo mjesecima. 

UKUPNO 8 ZASJEDANJA PREKINUTO JE TOKOM 2017. GODINE NA PRIJEDLOG KOLEGIJA.  

I to četiri (4) zasjedanja u Predstavničkom i četiri (4) u Domu naroda PFBIH. Dodatno, u 

Predstavničkom domu PFBIH jedno (1) zasjedanje prekinuto je na zahtjev kluba poslanika, dok je 1 

zasjedanje u Domu naroda PFBIH prekinuto zbog nedostatka kvoruma.  Razlog prekida uglavnom 

je bilo neslaganje koalicionih partnera oko izjašnjavanja o pojedinim zakonskim prijedlozima.  

IZVJEŠTAJ O RADU VLADE FBIH ZA 2016. GODINU NIJE DOBIO PODRŠKU PRVO U 

PREDSTAVNIČKOM DOMU PFBIH, ZBOG NEDOVOLJNOG PRISUSTVA PREDSTAVNIKA 

PARLAMENTARNE VEĆINE  NA SJEDNICI I TOKOM GLASANJA. Nakon izostanka podrške 

godišnjem Izvještaju o radu Vlade FBIH za 2016. godinu u Predstavničkom domu PFBIH, napravljen 

je presedan u dosadašnoj praksi izjašnjavanja o ovom aktu. U proceduru su upućene izmjene i 

dopune istog, koji je zatim oboren, ali ovaj put u Domu naroda PFBIH. Izvještaj o izvršenju Budžeta 

FBIH za 2016 godinu nije prihvaćen u Predstavničkom domu PFBIH. Dom naroda FBIH je usvojio 

isti 

NAVEDENO JE BILO JEDAN OD POVODA ZA POKRETANJE PRIJEDLOGA ZA 

IZGLASAVANJE NEPOVJERENJA VLADI FBIH, A KOJI JE PODNIJELA GRUPA POSLANIKA 

U PREDSTAVNIČKOM DOMU (KLUB POSLANIKA SDP I DF). Prijelog nije dobio potrebnu većinu. 

NOVI ZAKON O PENZIJSKO INVALIDSKOM OSIGURANJU FBIH, JEDNA OD VAŽNIH MJERA 

IZ REFORMSKE AGENDE KONAČNO JE USVOJEN U PARLAMENTU FEDERACIJE BIH U 

FORMI PRIJEDLOGA POČETKOM 2018. GODINE, DOK SU OBA DOMA PFBIH RAZMATRALA 

I USVOJILA OVAJ ZAKON U FORMI NACRTA NA SJEDNICAMA ODRŽANIM KRAJEM 2017. 

GODINE.  Oblast  spada u jedno od veoma važnih pitanja, a principi za pitanje penzionog sektora u 

Federaciji BIH utvrđeni su u Strategiji penzionog sektora, donesenoj prije 4 godine (2014. godine). 

Zakon je tokom 2017. godine 2 puta oboren u Domu naroda PFBIH zbog neslaganje stranaka 

parlamentarne većine. 

PAD PRODUKTIVNOSTI SE OSJETIO I NA NAJVAŽNIJIM MJERAMA, ZAKONIMA, KOJI SU 

JEDNA OD PRIMARNIH USTAVNIH OBAVEZA PARLAMENTA. Od 27 ukupno, u oba doma, u 

istom tekstu, usvojenih zakona, 17 ih je usvojeno u prva tri mjeseca 2017. 

I POREĐENJE AKTUELNOG SA PRETHODNA DVA MANDATA, U KONTEKSTU USVAJANJA 

ZAKONA, UKAZUJE NA KONTINUIRANI PAD PRODUKTIVNOSTI. U 2013. godini, kao trećoj 

godini prethodnog mandata, usvojeno je 7 zakona više nego u 2017. A u 2009. čak 22 zakona više.  
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DISFUNKCIONALNOST VLASTI, VIDLJIVA JE IZ VELIKOG BROJA NERAZMATRANIH I 

ODBIJENIH ZAKONA. Čak 30 zakona, koje je Vlada utvrdila u 2017. godini, nisu, u ovoj godini, 

razmatrani ni u jednom domu Parlamenta. A 12 zakona je odbijeno – 9 u predstavničkom a 3 u domu 

naroda. Među njima i Zakon o izmjenama i dopunama zakona o igrama na sreću, kao i Zakon o 

penzijsko-invalidskom osiguranju FBiH i to 2 puta. Zatim, Zakon o izmjenama Zakona o suzbijanju 

korupcije i organiziranog kriminala, Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o Javnom servisu RTV 

FBiH,... A odbijen je i Zakon o izmjeni Zakona o matičnim knjigama, koji se odnosio na usklađivanje 

ovog pitanja sa presudom Ustavnog suda.  

POSEBAN PROBLEM JE POVREMENO NEPRIHVATLJIVO DUGA PROCEDURA USVAJANJA 

ZAKONA. Od zakona usvojenih u 2017. godini, najduže je trajala procedura usvajanja za Zakon o 

energetskoj efikasnosti, koji je usvojen čak 4 godine i 9 mjeseci od njegovog prvog pojavljivanja, 

odnosnu utvrđivanja na Vladi u nacrtu i slanja u parlamentarnu proceduru.  

SA REALIZACIJOM NEKIH MJERA KASNI SE DO NJIHOVOG OBESMIŠLJAVANJA. Npr. neki 

izvještaji, o radu javnih ustanova u 2014. i 2015. godini, umjesto na početku 2015. i 2016. usvojeni 

su tek u 2017. godini. 

U 2017. GODINI, NI U JEDNOM DOMU PARLAMENTA FBIH, NIJE USVOJENA (NITI 

RAZMATRANA) NIJEDNA STRATEGIJA. NS RS, u istom periodu, usvojila ih je 7 i u nacrtu 

prihvatila još jednu. 

POZITIVAN MOMENT, U RADU PARLAMENTA FBIH, U 2017. GODINI, JE ODRŽAVANJE 4 

TEMATSKE SJEDNICE U PREDSTAVNIČKOM DOMU. Teme su bile izuzetno značajne: Problem 

zagađenosti vazduha, Problem iseljavanja stanovništva, Stanje i perspektive drvno-prerađivačke 

industrije i Stanje u poljoprivredi FBiH. Na žalost i na njima je došlo je do neslaganja stavova 

predstavnika stranaka vladajuće koalicije oko predloženih zaključaka. Što samo potvrđuje tezu da 

ovdašnje koalicije nisu programske, nego tzv. matematičke – stvorene tek za preuzimanje i podjelu 

vlasti, s naglaskom na podjeli. I da padaju na skoro svakom ozbiljnijem pitanju. Dodajmo da Dom 

naroda, u dosadašnjem dijelu godine, nije organizovao nijednu tematsku sjednicu, iako su one 

planirane njegovim programom rada za ovu godinu.  

SUKOB UNUTAR VLADAJUĆE KOALICIJE DOVEO JE I DO KRŠENJA ZAKONA O 

BUDŽETIMA U FBIH, PRI USVAJANJU BUDŽETA FBIH ZA 2018. GODINU. Budžet FBiH za 2018. 

godinu, iako upućen na vrijeme i u redovnoj proceduri, nije razmatran u Parlamentu FBiH u formi 

prijedloga do kraja 2017. godine. Zakazana vanredna sjednica, na kojoj je Budžet trebao biti 

razmatran nije održana, zbog neusvajanja dnevnog reda. 
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ISTOVREMENO, NITI JEDAN OD DOMOVA PARLAMENTA FBIH NIJE USVOJIO SVOJ 

PROGRAM RADA ZA 2018. GODINU PRIJE ISTEKA 2017. A pri usvajanju programa rada za 2017. 

zabilježili smo višemječno kašnjenje u ispunjavanju ove poslovničke obaveze – Predstavnički dom 

svoj program rada za 2017. godinu usvojio je 25.04.2017. a Dom naroda tek 21.09.2017, svega 3 

mjeseca prije kraja godine na koju se odnosi. 

IZ ODNOSA PREMA PROGRAMU RADA – VREMENU NJEGOVOG USVAJANJA, NJEGOVOM 

SADRŽAJU, I U KONAČNICI REALIZACIJI – VIDLJIV JE POTPUNI NEHAT I 

NEODGOVORNOST PARLAMENTA FBIH. Npr. u programima rada domova Parlamenta FBiH nije 

navedena nijedna strategija, iako ih Program rada Vlade, po kome su rađeni programi u Parlamentu, 

sadrži 10. A realizacija planiranih obaveza je, takoreći, tek simbolična – realizovano je tek 14% od 

planiranog za 2017. godinu. Parlament FBiH okončao je 2017. godinu sa 78 programom planiranih, 

a nerealizovanih zakona. Među nerealizovanim su brojni zakoni na čiju se realizaciju čeka godinama 

i koji su u uskoj vezi sa kvalitetom života građana.  

U VIŠE NAVRATA, POSLANICI I DELEGATI U PARLAMENTU FBIH UPOZORAVALI SU NA 

KRŠENJE POSLOVNIKA OD STRANE RUKOVODSTAVA DOMOVA, NESAZIVANJEM 

SJEDNICA U ODREĐENOM VREMENSKOM ROKU ILI NESTAVLJANJEM ODREĐENIH AKATA 

NA DNEVNI RED. Iz činjenice da brojni akti čekaju da razmatranje i odluku neprimjereno dugo, 

izveden je zaključak da bi sjednice u Parlamentu imalo smisla održavati sedmično. Poslovnici se 

krše i neusvajanjem zapisnika sa održane sjednice na početku prve naredne. U posmatranom 

periodu zabilježili smo i slučajeve gomilanja a onda usvajanja po 6 zapisnika istovremeno. S obzirom 

da su zapisnici nedostupni javnosti dok ne budu usvojeni, ovo je svojevrstan oblik netransparentnosti 

u radu Parlamenta.   

NA RAZMATRANE ZAKONE U PREDSTAVNIČKOM DOMU PFBIH POJEDINAČNO 

AMANDMANSKI JE DJELOVALO 16 POSLANIKA SA 73 AMADMANA. 62 poslanika uzela su 

učešće u poslaničkom satu na održanim sjednicama, sa 402 pitanja i 35 inicijativa, dakle preko 60%, 

dok je 68 poslanika uzelo učeće tokom plenarnih sjednica u vidu diskusije, replike i dr.  U Domu 

naroda 15  delegata amandmanski je djelovalo sa preko 200 amandmana, dok je evidentirano preko 

140 diskusija od strane 40 delegata. 27 DELEGATA POSTAVILO JE UKUPNO 73 DELEGATSKA 

PITANJA I POKRENULO 20 INICIJATIVA.  

SPECIFIČNOST KOJA JE VEĆ DUŽE PRISUTNA U PARLAMENTU FEDERACIJE BIH JE DA 

SE U OVOJ INSTITUCIJI GODINAMA DONOSI ZAKON O DOPUNI ZAKONA O BUDŽETIMA 

FBIH, KOJIM SE ZAPRAVO, ZBOG VIŠEGODIŠNJEG NEODRŽAVANJA IZBORA U GRADU 

MOSTARU I NEPOSTOJANJA GRADSKOG VIJEĆA, OMOGUĆAVA OVOM GRADU 

NESMETANO FINANSIRANJE.   
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3 GODINE NAKON PRIHVATANJA REFORMSKE AGENDE, NISU NI PRIBLIŽNO POKAZANI 

OSTVARENI NAJAVLJENI I OČEKIVANI REZULTATI PROVOĐENJA REFORMI. Procedura nije 

okončana za neke od prvih mjera iz seta reformskih. Tako novi Zakon o radu FBIH još uvijek nije 

usaglašen i objavljen u Službenim novinama FBIH iako su otpočele aktivnosti na pripremi njegovih 

podzakonskih akata. 

PARLAMENT FBIH JOŠ UVIJEK NIJE UKINUO NEPRIMJERENE POVLASTICE ZA SVOJE 

ČLANOVE. Od januara 2015. u parlamentarnoj proceduri je Prijedlog zakona o izmjenama Zakona 

o plaćama i naknadama u organima vlasti Federacije BiH, kojim se predlaže ukidanje prava na tzv. 

„bijeli hljeb“, odnosno, na naknadu plate u trajanju od godinu dana od isteka mandata. Vlada FBIH 

u „tehničkom mandatu“ tada je dala pozitivan stav o ovom prijedlogu, međutim zakon još uvijek nije 

došao na dnevni ni jednog od domova Parlamenta. Nije razmatrana ni  inicijativa za ukidanje bilo 

kojih drugih naknada, koje primaju poslanici i delegati, a čija zakonitost korištenja je više puta u 

zadnje vrijeme stavljana pod znak pitanja. (naknada za smještaj, odvojeni život, vikend posjete 

porodici i dr).  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali/Prijedlog%20zakona%20o%20izmjenama%20Zakona%20o%20placama%20i%20naknadama%20%20u%20organima%20vlasti%20FBiH.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali/Prijedlog%20zakona%20o%20izmjenama%20Zakona%20o%20placama%20i%20naknadama%20%20u%20organima%20vlasti%20FBiH.pdf
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3. POLITIČKI KONTEKST I SOCIOEKONOMSKI POKAZATELJI  

 

Stranački interesi iznad interesa građana predstavljaju pravilo (ne)funkcionisanja vlasti u Federaciji 

BIH. Kontinuirani sukobi koalicionih partnera, značajno izraženi u trećem, nastavili su se u 

posljednjem kvartalu 2017. godine.  

Podsjetimo se hronološki događanja u odnosima stranaka u Parlamentu FBiH, s naglaskom na 

odnose stranaka vladajuće većine, od početka 2017. godine.  

Predstavnički dom PFBIH razmatrao je i usvojio na 18. vanrednoj sjednici (21.03.2017.) na prijedlog 

poslanika SDP-a (Damir Mašić) Rezoluciju Predstavničkog doma Parlamenta FBiH o osudi inicijativa 

za federalizacijom države i entiteta sa ciljem etno-nacionalnih podjela i snaženja separatističkih 

tendencija. Poslanici HDZ BIH i HDZ 1990 napustili su sjednicu tokom rasprave. 

Na 2 od 4 održane tematske sjednice Predstavničkog doma došlo je do neslaganja stavova 

predstavnika stranaka vladajuće koalicije oko predloženih zaključaka, posebno SDA i HDZ BIH.  

 

Zaključke koje je usvojio Predstavnički dom PFBIH nakon održane 4. tematske sjednice na temu 

„Stanje u poljoprivredi u FBIH“ nije podržao Klub HDZ – HNS. Ranije je navedeni Klub uz podršku 

nekoliko drugih klubova iz pozicije i opozicije najavljivao pokretanje inicijative za smjenu resornog 

ministra, g. Dedića. Zaključci vezani za 4. tematsku sjednicu dobili su podršku u Predstavničkom 

domu uz glasove poslanika opozicionih stranaka.  

 

Izvještaj o radu Vlade FBIH za 2016. godinu nije dobio podršku u Predstavničkom domu zbog 

nedovoljnog prisustva predstavnika parlamentarne većine na sjednici i tokom glasanja. Izvještaj nije 

dobio podršku ni nakon ponovljenog glasanja. isti su podržali prisutni poslanici SDA, HDZ, SBB i 

SBiH, dok su  poslanici HDZ 1990, DF, SDP, BPS bili protiv. Nakon izostanka podrške godišnjem 

Izvještaju o radu Vlade FBiH za 2016. godinu u Predstavničkom domu PFBiH, napravljen je 

presedan u dosadašnoj praksi izjašnjavanja o ovom aktu. U proceduru su upućene izmjene i dopune 

istog, koji je zatim oboren, ali ovaj put u Domu naroda PFBIH, na sjednici održanoj 01.06.2017. 

godine. Zatim je uslijedio Prijedlog za izglasavanje nepovjerenja Vladi FBIH, koji je podnijela grupa 

poslanika u Predstavničkom domu PFBIH (klub poslanika SDP i DF) razmatran je na 23. sjednici 

Predstavničkog doma PFBIH, održanoj 26.07.2017. Prijedlog nije dobio potrebnu većinu.  

Zakon o izmjenama i dopunama zakona o igrama na sreću oboren je u Domu naroda PFBIH na 

sjednici održanoj 01.06.2017. godine. Zakon je bio predmetom neslaganja stranaka vladajuće 

koalicije u više navrata i uzrokom visemjesečnih pauza u zasjedanju, te pitanje koje se bezuspješno 

pokušava riješiti iz mandata u mandat. Predstavnički dom PFBIH usvojio je prijedlog iz 2016. godine 

prošle godine, a Dom naroda isti u formi nacrta.  
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Zakon o penzijsko invalidskom osiguranju FBIH 2 puta je oboren u Domu naroda PFBIH. Uzrok – 

neslaganje stranaka parlamentarne većine primarno oko koeficijenta za obračun.  

 

Na nastavku 23. sjednice Predstavničkog doma PFBIH, održanom 26.07.2017. godine, nijedna 

tačka dnevnog reda nije usvojena, odnosno nije dobila potrebnu podršku ni poslanika stranaka 

vladajuće većine, iako su se dvije odnosile na provođenje odluka Ustavnog suda FBIH.  

 

Dom naroda PFIH okončao je 21. sjednicu nakon 5 mjeseci od održavanja prvog dijela iste, pa se 

na izjašnjavanje o pojedinim mjerama čekalo mjesecima. 

 

24. redovna sjednica Predstavničkog doma PFBIH, zakazana za 26.09.2017. godine, nakon 

višesatne rasprave okončana je neusvajanjem dnevnog reda, zbog nedovoljnog broja glasova 

poslanika vladajuće većine. Naime, podršku predloženom dnevnom redu dali su poslanici HDZ BIH 

i SDA (40 za). 14 poslanika iz Kluba SBB - a, nisu se izjašnjavali o predloženom dnevnom redu, a 

prethodno je u ime istog Kluba poslanik Munib Jusufović obavijestio sve prisutne da ovaj Klub neće 

glasati o dnevnom redu, zbog blokade institucije Razvojne banke FBIH, pitanja imenovanja UO i NO 

RTV FBIH, te imenovanja Nezavisnog odbora. Tako su se izjasnile stranke vladajuće većine, dok su 

poslanici iz stranaka opozicije glasali na način 23 glasa protiv i 11 suzdržanih. U skladu sa 

Poslovnikom Predstavničkog doma PFBIH neusvajanje dnevnog reda tumači se kao da sjednica nije 

ni održana1.  

 

252. redovna sjednica Predstavničkog doma (22.11.2017.) odgođena je i nije održana tokom perioda 

koji pokriva ovaj izvještaj. Sjednica je odgođena uz sljedeće obrazloženje: Zbog novonastale 

situacije i potrebe za dodatnim konsultacijama unutar parlamentarne većine kao i važnosti 

predloženih tačaka, odgađa se 25. redovna sjednica Predstavničkog doma, zakazana za 

22.11.2017. godine.  

 

Na dnevnom redu 25. sjednice bilo je planirano razmatranje izvještaja federalnih agencija i institucija, 

kao i Izvještaja o stanju sigurnosti u Federacii BIH za 2016. i 2017. godinu. Zasjedanja Doma naroda 

(14. vanredna i 22. redovna sjednica – 23.11.2017.) odgođena su uz jednako obrazloženje, dok je 

ponovno zakazivanje 22. redovne sjednice za 21.12.2017. odgođeno kao posljedica  ishoda 26. 

                                                           
1 Na istoj sjednici, koja se smatra neodržanom postavljeno je preko 60 poslaničkih pitanja i inicijativa.  Bez 
obzira što nije usvojen dnevni red postavljena pitanja se dalje tretiraju po proceduri. Dakle, sjednica kao takva 
je otvorena i sve do neusvajanja dnevnog reda tretira se kao da je provođeno prema proceduri. 
2 Kao novi termin 25. redovne sjednice bio je utvrđen 16.01.2018. godine, ali je zbog prioritetitiziranja drugih 
pitanja ista ponovo odgođena do daljnjeg.  
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redovne sjednice Predstavničkog doma kada je na dnevni red usvojen zaključak na prijedlog 

poslanika Damira Mašića (SDP) pod nazivom „Zaključak o brisanju svih etničkih prefiksa iz naziva 

javnih preduzeća i preduzeća sa većinskim državnim kapitalom u kojima pravo upravljanja vrši Vlada 

FBIH", a poslanici stranaka HDZ BIH – HNS i HDZ 1990 napustili su sjednicu prije izjašnjvanja o 

dnevnom redu.  

 

Na 22. vanredne sjednice (21.11.2017.) Predstavničkog doma PFBIH, kao i na drugim zasjedanjima 

PD PFBIH održanim do kraja 2017. godine Vesna Svancer3 (SBB) nije sjedila na mjestu 

predviđenom za potpredsjedavajuću ovog Doma, nego u klupama poslanika Kluba SBB. Na ovoj 

sjednici je iscrpljen planirani dnevni red, iako je bilo izraženo neslaganje koalicionih partnera prilikom 

izjašnjavanja o predloženoj proceduri za novi Zakon o PIO4. Hitni postupak za navedeni zakon 

podržali su poslanici klubova HDZ – HNS i SDA, dok je SBB bio za redovnu proceduru i uslovio 

svoju podršku dnevnom redu, podrškom proceduri koju je zagovarao ovaj Klub.  

 

26. redovna sjednica Predstavničkog doma PFBIH (19.12.2017.) prekinuta je nakon usvajanja 

dnevnog reda i nije nastavljena do okončanja ovog izvještajnog perioda. Za sjednicu je bilo planirano 

14 tačaka, od kojih 9 zakona (5 u formi prijedloga i 4 u formi nacrta). Dnevni red je podržan glasovima 

poslanika opozicionih stranaka, a prije izjašnjavanja o istom sjednicu su napustili poslanici klubova 

HDZ BIH – HNS i HDZ 1990. Naime na dnevni red je nakon višesatne rasprave uvršten Zaključak 

na prijedlog poslanika Damira Mašića (SDP) pod nazivom „Zaključak o brisanju svih etničkih prefiksa 

iz naziva javnih preduzeća i preduzeća sa većinskim državnim kapitalom u kojima pravo upravljanja 

vrši Vlada FBiH". Poslanici stranaka HDZ BIH – HNS i HDZ 1990 napustili su sjednicu prije 

izjašnjvanja o dnevnom redu, a predsjednici Kluba HDZ BIH – HNS i HDZ 1990 naglasili su kako 

smatraju da je zakljucak nastavak dekonstituiranja i omalovažavanja hrvatskog naroda u čemu ovi 

klubovi ne želi učestovati, te da je ovo jedan od načina skretanja pažnje sa važnih problema. Ovaj 

zaključak je nekoliko puta  tokom 2017. godine predlagan5 za razmatranje u Predstavničkom domu.  

 

                                                           
3 Od 22. vanredne sjednice (21.11.2017.) Predstavničkog doma PFBIH Vesna Svancer (SBB) ne sjedi na 
mjestu predviđenom za potpredsjedavajuću ovog Doma. Vezano za navedeno iznijela je sljedeći stav:  "Do 
daljnjeg ću sjediti u klupi sa poslanicima Saveza za bolju budućnost dok SDA i HDZ BiH ne nađu potrebnu 
većinu, jer je predsjednik SDA tražio da SBB napusti svoje pozicije".  
4 Ispred zgrade PFBIH u toku sjednice održan je protest predstavnika policije FBIH zbog predloženog Zakona 
o PIO. 
5 Predlagač zaključka nije prisustvovao dijelu sjednice nakon pauze koja je održana vezano za usaglašavanje 
za dalji rad ovog zasedanja. Prijedlog uvrštavanja zaključka izazvao je različite stavove i mišljenja tokom 
rasprave. Također je naglašeno da se ovim pravi presedan jer za tačku nema nikakvog materijala, a 
istovremeno nikada do sada nije bila praksa da se zaključak tretira kao tačka dnevnog reda. Iznijete su i 
kvalifikacije da je riječ o potezu u pravcu dobijanja medijske pažnje, s obzirom da je poznato da isti neće biti 
podržan u Domu naroda PFBIH. 
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24. vanredna sjednica Predstavničkog doma PFBIH zakazana za 28.12.2017. godine rezultirala je 

neusvajanjem dnevnog reda (48 poslanika glasalo za, 14 protiv i 11 suzdržanih). Na predmetnoj 

sjednici je između ostalog trebao biti razmatran Prijedlog Budžeta FBIH za 2018. godinu i Prijedlog 

Zakona o PIO. Navedenoj sjednici nisu prisustvovali poslanici klubova HNS HDZ BIH i HDZ 1990. 

O razlozima svog izostanka poslali su obavijest putem saopštenja za javnost, navodeći sljedeće: 

„Cijeneći kako je 24. vanredna sjednica Predstavničkog doma Parlamenta Federacije Bosne i 

Hercegovine, zakazana za 28. 12.2017. godine, bez konsultacija i saglasnosti sa 

potpredsjedavajućim Predstavničkog doma, gospodinom Mladenom Boškovićem, a imajući u vidu 

činjenice i karakter rasprave izazvane Prijedlogom Zaključka o brisanju Hrvatskog nacionalnog 

predznaka, vođene tokom 26. redovnee sjednice Predstavničkog doma Parlamenta Federacije BiH, 

te kako se u međuvremenu nisu dogodile značajnije promjene koje bi utjecale na normaliziranje 

odnosa između koalicijskih partnera po ovom za Hrvate najvažnijem pitanju, smatramo 

neprimjerenim i neprihvatljivim sazivanje navedene sjednice. Ovim saopštenjem, Klub poslanika 

HDZ BiH – HNS-a izražava jedinstven stav kako ne želi sudjelovati u parlamentarnom radu do 

okončanja 26. redovee sjednice ili postizanja dogovora između koalicijskih partnera.“ 

 

************************** 

 

U nastavku navodimo neke od socioekonomskih parametara stanja u Federaciji BIH. 

 

Prema podacima Ministarstva finansija FBIH dug Vlade Federacije BiH na kraju 2017. godine iznosi 

5.634,06 miliona KM i smanjem je u odnosu na iznos duga na kraju 2016. godine (iznosio 6.267 

miliona KM). Javni prihodi u Federaciji BiH u 2017. godini bilježili su rast od sedam posto u odnosu 

na 2016. godinu i iznose 8,25 milijardi KM. Najveći rast je zabilježen kod naplate prihoda po osnovu 

poreza na dobit, koji su u odnosu na 2016. veći za 45 posto odnosno za 110 miliona KM.  

Naplata neporeznih prihoda je zabilježila rast od devet posto, odnosno za 94 miliona KM kao i 

naplata ukupnih doprinosa izvanbudžetskih fondova, koji su veći za šest posto ili za 168 miliona KM. 

Sredstva za kapitalne investicije su povećana i iznose 250 miliona KM.  

Najveći broj građana zaposlenih u realnom sektoru prima minimalnu platu od nešto preko 400 

maraka. Potrošačke cijene u decembru 2017. godine, u prosjeku, se nisu promjenile u odnosu na 

prethodni mjesec.  

U decembru 2017. godine u odnosu na decembar 2016. godine, cijene su više za 1,9%. Prosječna 

plata u  Federaciji BIH se u posljednjih godinu dana iz mjeseca u mjesec kreće uzlazno – silaznom 

putanjom o čemu svjedoči grafikon o nastavku.  
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Prema podacima FZZ prosječna mjesečna isplaćena neto plata po zaposlenom za novembar 2017. 

godine u Federaciji BiH iznosila je 868 KM. U odnosu na isti mjesec prethodne godine, prosječna 

mjesečna isplaćena neto plata po zaposlenom za novembar 2017. godine nominalno je viša za 2,0 

, a realno za 0,1 posto. Prosječna mjesečna isplaćena bruto plata po zaposlenom za novembar 

2017. godine u Federaciji BiH iznosila je 1.331 KM i nominalno je viša za 0,7 posto, a realno za 0,6 

posto u odnosu na prethodni mjesec. U odnosu na isti mjesec prethodne godine, prosječna 

mjesečna isplaćena bruto plata po zaposlenom za novembar 2017. godine nominalno je viša za 2,1, 

a realno za 0,2 posto. U novembru 2017. godine ukupan broj zaposlenih u Federaciji BiH iznosio je 

474.596.U odnosu na godišnji prosjek broja zaposlenih u 2016. godini, došlo je do povećanja broja 

zaposlenih za 3,6 posto. 
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4. SASTAV PARLAMENTA FEDERACIJE BIH (SAZIV 2014. – 2018.)  

 

4.1. PREDSTAVNIČKI DOM PARLAMENTA FEDERACIJE BIH 

U 2017. godini nije bilo promjena u strukturi i sastavu Predstavičkog doma PFBIH. Posljednje 

promjene desile su se tokom 2016. godine kada je troje poslanika SBB-a - Mahir Nurkanović, Enver 

Merdić i Sead Jusić - ustupilo svoja mjesta stranačkim kolegama Zikreti Odobašić, Zijadu 

Alajbegoviću i Bilseni Šahman. Poslanik u Predstavničkom domu, Ilhan Bušatlić, napustio je Klub 

Demokratske fronte (DF) u 2016. godini i djeluje kao samostalni poslanik. Dva (2) delegata u Domu 

naroda, inače poslanika iz Skupštine kantona Sarajevo, Goran Akšamija i Sejo Bukva, napustili su 

Demokratsku frontu (DF) i djeluju kao samostalni delegati. Inače, aktuelni saziv Predstavničkog 

doma Parlamenta Federacije BiH (2014 – 2018.) čini 98 poslanika iz 11 političkih subjekata od kojih 

10 stranaka i koalicija HNS (Hrvatskog narodnog sabora), koju predvodi HDZ BIH.  

 
Grafikon 1. 

 

Na poziciji predsjedavajućeg Predstavničkog doma nalazi se Edin Mušić (SDA), a na pozicijama 

potpredsjedavajućih Vesna Švancer (SBB) i Mladen Bošković (HDZ BIH).   

Na 22. vanrednoj sjednici (21.11.2017.) Predstavničkog doma PFBIH Vesna Svancer (SBB) nije 

sjedila na mjestu predviđenom za potpredsjedavajuću ovog Doma, zbog unutarkoalicionog sukoba, 

između SBB-a i SDA. 6  

                                                           
6   Već početkom 2018. godine, potpredsjedavajuća PD PFBIH vratila se na mjesto predviđeno za poziciju na 
koju je imenovana. 
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Parlamentarnu većinu u Predstavničkom domu čini 57 poslanika: 29 iz SDA, 16 iz SBB i 12 iz HNS 

(koju predvodi HDZ BIH, a pored nje istu čine sljedeće stranke: HSS BiH, HKDU BiH, HSP dr. Ante 

Starčević BiH i HSP H-B).  

 
Grafikon 2. 

 

U Predstavničkom domu PFBIH se već 7 godina čeka se na rješavanje pitanja imenovanja sekretara 

ovog Doma.  

I u izvještaju Ureda za reviziju institucija u Federaciji BIH za 2016. godinu, jednako kao u izvještajima 

iz prethodnih godina, ukazano je navedeno neriješeno pitanje, na što i CCI godinama ukazuje, 

uzimajući u obzir izuzetnu važnost navedene pozicije za nesmetano djelovanje Predstavničkog 

doma PFBIH u svim njegovim aktivnostima. U posljednjem izvještaju Ured za reviziju institucija u 

FBIH za Predstavnički dom PFBIH ukazuje na sljedeće:  

Nakon odlaska sekretara Predstavničkog doma PFBIH u penziju, u periodu od 01.01.2011. godine 

do 08.07.2013. godine, funkciju sekretara obavljao je šef Službe radnih tijela Predstavničkog doma 

po ovlaštenju Kolegija PD PFBIH.  

Funkciju sekretara Predstavničkog doma do 30.04.2016. godine obavljao je stručni savjetnik Daniela 

Čegar (dipl.pravnik), nakon čega je na navedenu funkciju prema pojedinačnom rješenju imenovana 

Stela Ibrović, stručnog savjetnika iz Kabineta Predsjedavajučeg.  
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4. 2. DOM NARODA PARLAMENTA FEDERACIJE BIH  

U 2017. godini nije bilo promjena u strukturii sastavu Doma naroda PFBH. Dom naroda Parlamenta 

Federacije BiH čine delegati iz 14 političkih subjekata i 2 samostalna delegata (Goran Akšamija i 

Sejo Bukva – istupili iz DF). Delegat Slaviša Mihajlović istupio je iz SNSD, u maju 2016. – i postao 

član Srpske napredne stranke (SNS).  

 
Grafikon 3. 

 

Vladajuća koalicija u Domu naroda Parlamenta Federacije BiH broji 27 delegata (13 iz Koalicije HDZ 

BIH, HSS, HKDU BIH, HSP HERCEG BOSNE ,10 iz SDA i 4 iz SBB), s tim da prilikom izjašnjavanja 

o pojedinim mjerama u situacijama odsustva delegata iz navedenih stranaka podršku istim daju 

delegati NSRZB, ASDA, LS, SNSD.   

 

Grafikon 4. 

 

Vladajuća koalicija, u Domu naroda PFBH ima većinu u Klubu delegata bošnjačkog naroda i Klubu 

delegata hrvatskog naroda, dok u Klubu delegata srpskog naroda i u Klubu delegata iz reda ostalih 

nema nijednog delegata. 
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Grafikon 5.       Grafikon 6. 

 
 

 
Grafikon 7.       Grafikon 8. 

Na poziciji predsjedavajuće nalazi se delegatkinja iz HDZ BIH (Lidija Bradara), a na poziciji 

potpredjedavajućeg iz reda bošnjačkog naroda predstavnik iz SDA (Jasenko Tufekčić). Ustavnu 

obavezu izbora potpredsjedavajućeg iz srpskog naroda, Dom naroda Parlamenta Federacije BIH 

ispunio je 23.06.2016. godine, odnosno godinu i po dana nakon održavanja prvog dijela 

konstituirajuće sjednice. I tek nakon što je Klub Srba donio odluku da njihovi delegati neće 

učestvovati u daljem radu ovog doma, dok se ovo pitanje ne riješi.  Na ovu poziciju, sa 28 glasova 

za, 6 protiv i 13 suzdržanih, izabran Drago Puzigaća, delegat SNDS – a, kojeg su predložili delegati: 

Slaviša Mihajlović i Mile Marčeta, dok prijedlog kandidata Kluba delegata iz reda srpskog naroda 

nije dobio potrebnu većinu.  
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5. OSNOVNE INFORMACIJE I RADU INSTITUCIJE  

 

Oba doma Parlamenta Federacije BiH održala su u 2017. godini ukupno 28 sjednica (15 redovnih, 

9 vanrednih i 4 tematske).   

Predstavnički dom održao je 19 sjednica (9 redovnih, 6 vanrednih i 4 tematske), a Dom naroda PFBH 

9 sjednica (6 redovnih i 3 vanredne). 

 

Grafikon 9. 

Većina sjednica održana je u nastavcima, pa je ukupni broj održanih zasjedanja bio – 30 u 

Predstavničkom i 17 u Domu naroda.  

Poslanici i delegati proveli su na sjednicama ukupno 188 sati, što posmatrano po danima predstavlja 

1 radni mjesec. Predstavnički dom zasjedao je nešto više od 143 sata (18 osmosatnih radnih dana), 

a Dom naroda 45 sati (nepunih 6 osmosatnih radnih dana).  
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Grafikon 10. 

 

Problemi u odnosima unutar vladajuće koalicije značajno su se odrazili na rad Parlamenta FBiH, u 

2017. godini.  

Iako se intenzitet rada dva doma, tokom 2017. godine, razlikovao, zajednička im je karakteristika 

pad broja zasjedanja u 2. polovini godine. 

24. redovna (26.09.2017.) i 24. vanredna (28.12.2017.) sjednica Predstavničkog doma PFBIH nisu 

održane jer se poslanici nisu mogli dogovoriti oko dnevnog reda, odnosno izglasati isti sa potrebnom 

većinom.  rezultirale su neusvajanjem dnevnog reda.  

26. redovna (19.12.2017.) sjednica Predstavničkog doma PFBIH prekinuta je nakon usvajanja 

dnevnog reda i nije nastavljena do okončanja ovog izvještajnog perioda. 

Dvije (2) redovne sjednice su odgođene i nisu održane tokom perioda koji pokriva ovaj izveštaj i to 

jedna redovna sjednica Predstavničkog doma (25. redovna – 22.11.2017.) i jedna sjednica Doma 

naroda PFBIH (22. redovna  - 23.11. i 21.12.2017.), kao i nastavak 14. vanredne sjednice 

(23.11.2017.) Doma naroda PFBH.  

Dnevni red za 21. (16.05.2017.) i 22 (14.06.2017.) redovnu sjednicu Predstavničkog doma PFBIH 

dobili su potrebnu većinu tek ponovljenim glasanjem.  

21. sjednica Doma naroda PFBIH, održana je u 4 nastavka, a ista je okončana 5 mjeseci nakon 

održavanja prvog dijela iste.  

4 zasjedanja Doma naroda PFBIH prekinuta su na prijedlog kolegija, dok je 1 zasjedanje prekinuto 

je zbog nedostatka kvoruma.   
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Dom naroda PFBIH tokom analiziranog perioda nije održavao tematske sjednice, dok je 

Predstavnički dom PFBIH održao 4 tematske sjednice.  

 

Grafikon 11. 

 

 

Broj održanih sjednica oba doma PFBIH, u 2017. godini, nešto je ispod prosjeka intenziteta rada 

Parlamenta Federacije BIH u prethodnih 10 godina. U prilog navednom govori u grafikon u nastavku.  

 

 
Grafikon 12. 
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U 2017. godini više od polovine ukupnog broja održanih sjednica imalo je karakter redovnih (54%), 

gotovo jednako kao u prethodnoj, 2016. godini, dok je u 2015. godini održano više vanrednih 

sjednica u odnosu na redovne.    

U nastavku slijede detaljnije infomacije sa tabelernim pregledima broja održanih sjednica, planiranih 

i realizovanih tačaka i mjera, kao i realizovane satnice pojedinačno po domovima Parlamenta FBH.  

 

5.1. PREDSTAVNIČKI DOM PARLAMENTA FBIH  

Predstavnički dom Parlamenta Federacije BIH je u 2017. godini, održao ukupno 19 sjednica, od kojih 

9 redovnih, 6 vanrednih i 4 tematske. Sjednice su održane u okviru 19 kalendarskih dana, 30 

zasjedanja i na iste su utrošena 143 sata. Na sjednicama su realizovane 102 mjere u okviru 90 

realizovanih tačaka dnevnog reda.  

 

 
Grafikon 13. 

 

 

U nastavku slijedi tabelarni pregled osnovnih podataka o održanim sjednicama Predstavničkog 

doma Parlamenta FBIH u periodu od 01.01. do 31.12.2017. godine. 

PREDSTAVNIČKI DOM PFBIH – SJEDNICE  

 Datum Rbr.sj Tip Planirano 
tačaka 

Realizovano 
tačaka 

Planirano 
mjera 

Realizovan
o mjera 

Trajanje 

PRVI KVARTAL  

1 24-01-2017 
 

16 Redovna 
sjednica - 
početak 

8 7 10 7 08:01 

redovne ; 9; 47%

vanredne ; 6; 32%

tematske; 4; 21%

PREDSTAVNIČKI DOM (2017)

- STRUKTURA ODRŽANIH SJEDNICA -
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2 25-01-2017 16 Redovna 
sjednica 

 1  3 00:05 
 

3 25-01-2017 
. 

17 Redovna 
sjednica 

9 8 9  
 
. 

8 06:34 

4 15-02-2017 
 

18 Redovna 
sjednica 

8 7 8   
 

7 12:08 

5 14-03-2017 
 

19 Redovna 
sjednica - 
početak 

11 
 

5 12  
 

5 09:41 

6 15-03-2017 
.   

1 Tematska 
sjednica - 
početak 

1 0 1 0 05:26 

7 21-03-2017 18 Vanredna 
sjednica 

1 1 1 1 03:55 

8 22-03-2017 2 Tematska 
sjednica - 
početak 

1 0 1 0 04:37 

9 22-03-2017 1 Tematska 
sjednica 

 1  1 00:21 

10 22-03-2017 
 

19 Redovna 
sjednica - 
nastavak 

 3  4 02:42 

DRUGI KVARTAL  

11 11-04-2017 
. 

2 Tematska 
sjednica 

 1  1 00:34 

12 11-04-2017 3 Tematska 
sjednica - 
početak 

1 0 1 0 03:18 
 

13 11-04-2017 19 Vanredna 
sjednica - 
početak 

1 0 1 0 03:15 

14 25-04-2017 20 Redovna 
sjednica - 
početak 

10 7 16  
 

7 09:40 
 

15 26-04-2017 20 Redovna 
sjednica 

 1    7 00:51 
 

16 26-04-2017 
 

19 Redovna 
sjednica 

 2  2 02:19 

17 16-05-2017 
 
. 
 

21 Redovna 
sjednica - 
početak 

11 7 11   7   08:40 

18 17-05-2017 21 Redovna 
sjednica 

 4  4 01:44 

19 17-05-2017 4 Tematska 
sjednica - 
početak 

1 0 1 0 06:39 

20 17-05-2017 
 

19 Vanredna 
sjednica 

 1  1 00:03 

21 14-06-2017 
 
 

4 Tematska 
sjednica 

 1  1 
 

00:18 

22 14-06-2017 
  

3 Tematska 
sjednica -  

 1  1 00:15 

23 14-06-2017 22 Redovna 
sjednica 

6 4 6   4 05:13 

 TREĆI KVARTAL  

24 25-07-2017 23 Redovna 
sjednica - 
početak 

16  5 17  5 05:40 

25 25-07-2017 20 Vanredna 
sjednica 

1 1 1 1 01:00 
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26 26-07-2017 23 Redovna 
sjednica 

  6 
 

 7 
 

07:51 

27 26-09-2017 24 Redovna 
sjednica - 
početak 

12  12  06:50 
Nije 

održana 
zbog 

neusvajanja 
dnevnog 

reda 

 ČETVRTI KVARTAL 

28 30-10-2017 21 Vanredna 
sjednica 

6 6 8 8 04:41 

29 21-11-2017 22 Vanredna 
sjednica 

5 5 5 5 06:10 

30 22-11-2017 25 Redovna 
sjednica 

15 0 15 0 0:00 
Odgođena 

31 06-12-2017 23 Vanredna 
sjednica 

5 5 5 5 08:02 

32 19-12-2017 26 Redovna 
sjednica 

14 0 14 0 07:53 
Prekinuta 

nakon 
usvajanja 
dn. reda 

 

33 28-12-2017 24 Vanredna 
sjednica 

8 0 8 0 00:50 
Nije 

održana 
zbog 

neusvajanja 
dnevnog 

reda 

   Ukupno: 151 90 163 102 143:23 

   Prosječno: 4.6 2.7 4.9 3.1 04:20 
 

 

Predstavnički dom PFBIH nije zasjedao u avgustu (ljetna pauza u radu) i septembru. Najviše 

zasjedanja održano je u martu i aprilu (po 6), a najveća produktivnost u pogledu realizacije mjera na 

mjesečnoj osnovi iskazana je u januaru (18) i aprilu (17).  

 
Grafikon 14. 
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Posmatramo li kvartalno osnovne parametre rada Predstavničkog doma PFBIH u 2017. godine 

(grafikon u nastavku) isti potvrđuju da je kriza u odnosima koalicionih partnera, posebno izražena u 

trećem kvartalu, nastavljena u posljednja 3 mjeseca analizirane godine.  

 

 
Grafikon 15. 

 

Specifičnost pojednih sjednica Predstavničkog doma PFBIH u 2017. godini iznosimo u nastavku.  

 

Dvije (2) sjednice Predstavničkog doma FBIH (24. redovna i 24. vanredna) rezultirale su 

neusvajanjem dnevnog reda. Na dnevnom redu 24. vanredne sjednice je između ostalog trebao biti 

razmatran Prijedlog Budžeta FBIH za 2018. godinu, Izmjene i dopune Zakona o budžetima kojim se 

osigurava usvajanje Budžeta za Grad Mostar, te novi Prijedlog Zakona o PIO, koji je tokom 2017. 

godine 2 puta oboren.  

Jedna (1) sjednica (26. redovna sjednica) Predstavničkog doma PFBIH prekinuta je nakon usvajanja 

dnevnog reda i nije nastavljena do okončanja ovog izvještajnog perioda. Za sjednicu je bilo planirano 

14 tačaka, od kojih 9 zakona (5 u formi prijedloga i 4 u formi nacrta).  

 

Jedna sjednica je odgođena i nije održana tokom perioda koji pokriva ovaj izvještaj i to (25. redovna 

– 22.11.2017) 

 

Na nastavku 23. sjednice Predstavničkog doma PFBIH, održanom 26.07.2017. godine, nijedna 

tačka dnevnog reda nije usvojena, odnosno nije dobila dovoljnu podršku ni poslanika stranaka 

vladajuće većine, iako su se dvije odnosile na provođenje odluka Ustavnog suda FBIH.  

Četiri (4) zasjedanja u Predstavničkom domu PFBIH prekinuta su na prijedlog Kolegija.  Dodatno, u 

Predstavničkom domu PFBIH jedno (1) zasjedanje prekinuto je na zahtjev kluba poslanika.  
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Razlog prekida uglavnom je bilo neslaganje koalicionih partnera oko izjašnjavanja o pojedinim 

zakonskim prijedlozima.  

Dnevni red za dvije (2) sjednice Predstavničkog doma PFBIH (21. -  16.05.2017. i 22 - 14.06.2017.) 

dobio je potrebnu većinu tek ponovljenim glasanjem, zbog odsustva velikog broja poslanika 

parlamentarne većine prilikom izjašnjavanja.  

Izvještaj o radu Vlade FBIH za 2016. godinu nije dobio podršku prvo u Predstavničkom domu PFBH, 

zbog nedovoljnog prisustva predstavnika parlamentarne većine  na sjednici i tokom glasanja. Nakon 

izostanka podrške godišnjem Izvještaju o radu Vlade FBIH za 2016. godinu u Predstavničkom domu 

PFBIH, napravljen je presedan u dosadašnoj praksi izjašnjavanja o ovom aktu. U proceduru su 

upućene izmjene i dopune istog.  

Predstavnički dom PFBIH održao je u 2017. godini 4 tematske sjednice na kojim je aktueliziran 

problem zagađenosti vazduha u FBIH, problem iseljavanja stanovništva, stanje i perspektive drvno-

prerađivačke industrije i stanje u poljoprivredi FBIH.  

Klubovi poslanika SDP i DF u PD PFBIH podnijeli su zahtjev za održavanje više vanrednih tematskih 

sjedica, po pitanju obrazovanja, boračke populacije, izbornog zakona – izbornih jedinica. Sjednica 

na temu obrazovanje zakazana je za januar 2018. godine, ali je ista prolongirana. Pitanje vezano za 

boračku populaciju uvršteno je i razmatrano na sjednici održanoj u prvom mjesecu 2018. godine. 

Sjednica vezano za pitanje izbornih jedinica, zakazana od strane klubova predlagača (januar, 2018.) 

nije održana zbog nedostatka kvoruma.  

Dom naroda PFBIH tokom analiziranog perioda nije održavao tematske sjednice. 

Pet (5) redovnih sjednica Predstavničkog doma održano je u 2 ili više nastavaka. Četri tematske 

sjednice i jedna vanredna, također, nisu okončane u jednom danu zasjedanja, s obzirom da je nakon 

svake rasprave o određenom tematskom pitanju bila formirana radna grupa za pripremu zaključaka, 

koji su usvajani na nastavku zasjedanja. Održavanje sjednica Predstavničkog doma PFBIH u 

minimalno 2 nastavka predstavlja ustaljenu praksu, s obzirom da ovaj Dom obično planira i održava 

sjednice u okviru dvodnevnog zasjedanja.  

26. redovna sjednica Predstavničkog doma PFBIH (19.12.2017.) prekinuta je nakon usvajanja 

dnevnog reda i nije nastavljena do okončanja ovog izvještajnog perioda. Za sjednicu je bilo planirano 

14 tačaka, od kojih 9 zakona (5 u formi prijedloga i 4 u formi nacrta). Dnevni red je podržan glasovima 

poslanika opozicionih stranaka, a prije izjašnjavanja o istom sjednicu su napustili poslanici klubova 

HDZ BIH – HNS i HDZ 1990.  
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Naime na dnevni red je nakon višesatne rasprave uvršten Zaključak na prijedlog poslanika Damira 

Mašića (SDP), pod nazivom „Zaključak o brisanju svih etničkih prefiksa iz naziva javnih preduzeća i 

preduzeća sa većinskim državnim kapitalom u kojima pravo upravljanja vrši Vlada FBiH". Poslanici 

stranaka HDZ BIH – HNS i HDZ 1990 napustili su sjednicu prije izjašnjavanja o dnevnom redu, a 

predsjednici Kluba HDZ BIH – HNS i HDZ 1990 naglasili su kako smatraju da je zakljucak nastavak 

dekonstituiranja i omalovažavanja hrvatskog naroda u čemu ovi klubovi ne želi učestovati, te da je 

ovo jedan od načina skretanja pažnje sa važnih problema. Ovaj zaključak je nekoliko puta  tokom 

2017. godine predlagan7 za razmatranje u Predstavničkom domu.  

24. vanredna sjednica Predstavničkog doma PFBIH zakazana za 28.12.2017. godine rezultirala je 

neusvajanjem dnevnog reda (48 poslanika glasalo za, 14 protiv i 11 suzdržanih). Na predmetnoj 

sjednici je između ostalog trebao biti razmatran Prijedlog Budžeta FBIH za 2018. godinu i Prijedlog 

Zakona o PIO. Navedenoj sjednici nisu prisustvovali poslanici klubova HNS HDZ BIH i HDZ 1990, 

nastavljajući protest zbog uvrštavanja na dnevni red 26. redovne sjednice Zaključka o brisanju svih 

etničkih prefiksa iz naziva javnih preduzeća i preduzeća sa većinskim državnim kapitalom u kojima 

pravo upravljanja vrši Vlada FBiH". O razlozima svog izostanka poslali su obavijest putem 

saopštenja za javnost, navodeći sljedeće: „Cijeneći kako je 24. vanredna sjednica Predstavničkog 

doma Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine, zakazana za 28.12.2017. godine, bez 

konsultacija i saglasnosti sa potpredsjedavajućim Predstavničkog doma, gospodinom Mladenom 

Boškovićem, a imajući u vidu činjenice i karakter rasprave izazvane Prijedlogom Zaključka o brisanju 

Hrvatskog nacionalnog predznaka, vođene tokom 26. redovnee sjednice Predstavničkog doma 

Parlamenta Federacije BiH, te kako se u međuvremenu nisu dogodile značajnije promjene koje bi 

utjecale na normaliziranje odnosa između koalicijskih partnera po ovom za Hrvate najvažnijem 

pitanju, smatramo neprimjerenim i neprihvatljivim sazivanje navedene sjednice. Ovim saopštenjem, 

Klub poslanika HDZ BiH – HNS-a izražava jedinstven stav kako ne želi sudjelovati u parlamentarnom 

radu do okončanja 26. redovne sjednice ili postizanja dogovora između koalicijskih partnera.“ 

 

******************* 

 

                                                           
7 Predlagač zaključka nije prisustvovao dijelu sjednice nakon pauze koja je održana vezano za usaglašavanje 
za dalji rad ovog zasedanja. Prijedlog uvrštavanja zaključka izazvao je različite stavove i mišljenja tokom 
rasprave. Također je naglašeno da se ovim pravi presedan jer za tačku nema nikakvog materijala, a 
istovremeno nikada do sada nije bila praksa da se zaključak tretira kao tačka dnevnog reda. Iznijete su i 
kvalifikacije da je riječ o potezu u pravcu dobijanja medijske pažnje, s obzirom da je poznato da isti neće biti 
podržan u Domu naroda PFBIH. 
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U 2017. godini Predstavnički dom PFBIH održao je veći broj sjednica (za 4), zasjedanja (za 10) i 

utrošio više (23 sata više) vremena u odnosu na iste parametre iz 2016. godine., dok je realizacija 

mjera u 2017. godini za 50 niža u odnosu na 2016. godinu.  

 

 
Grafikon 16. 

 

 

Predstavnički dom PFBIH je u poređenju sa adekvatnim godinama prethodna 2 mandata (2013. i 

2009.) u 2017. godini zasjedao 50 – 70 sati manje, a broj realizovanih tačaka u 2017. godini manji 

je za 20 – 30, te mjera za 30.  

 

 
Grafikon 17. 
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5.2. DOM  NARODA PARLAMENTA FBIH  

Dom naroda PFBIH je tokom 2017. godine održao ukupno 9 sjednica i to 6 redovnih i 3 vanredne. 

Na sjednice je utrošeno ukupno svega 45 sati ili nešto manje od 6 osmosatnih radnih dana. 9 

sjednica Doma naroda PFBIH održano je u okviru 17 zasjedanja, u 12 kalendarskih dana. 

Realizovano je ukupno 112 mjera u okviru 98 realizovanih tačaka.  

U nastavku slijedi tabelarni pregled osnovnih podataka o održanim sjednicama Doma naroda 

Parlamenta FBIH u periodu od 01.01. do 31.12.2017. godine. 

DOM NARODA PARLAMENTA FBIH – SJEDNICE  

Rb
r 

Datum Rbr. 
sjedn 

Tip Planirano 
tačaka 

Realizovano 
tačaka 

Planirano 
mjera 

Realizovano 
mjera 

Trajanje 

PRVI KVARTAL  

1 12-01-2017 16 Redovna 
sjednica - 
početak 

11 3 15 6 05:16 

2 26-01-2017 16 Redovna 
sjednica – 
nastavak 

(prekinuta 
prije 

izjašnjavanj
a o 

razmatranim 
mjerama) 

0 0 0 0 03:15 

3 02-02-2017 16 Redovna 
sjednica 

0 8 0 9 02:20 

4 02-02-2017 17 Redovna 
sjednica - 
početak 

10 2 13 2 01:02 

5 09-02-2017 18 Redovna 
sjednica - 
početak 

19 4 26 4 05:10 

6 09-02-2017 17 Redovna 
sjednica 

0 8 0 11 01:38 

7 02-03-2017 18 Redovna 
sjednica 

0 15 0 22 01:25 

8 02-03-2017 19 Redovna 
sjednica - 
početak 

7 6 7 6 00:52 

9 30-03-2017 19 Redovna 
sjednica 

0 1 0 1 00:05 

10 30-03-2017 20 Redovna 
sjednica 

11 9 11 9 01:50 

DRUGI KVARTAL  

11 27-04-2017 21 Redovna 
sjednica - 
početak 

17 0 17 0 04:41 

12 01-06-2017 21 Redovna 
sjednica - 
nastavak 

0 15 0 15 02:35 

TREĆI KVARTAL  

13 06-07-2017 21 Redovna 
sjednica - 
nastavak 

0 0 0 0 03:47 
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14 06-07-2017 22 Redovna 
sjednica - 
početak 

19 0 19 0 00:00 
Nije 

održana  

15 21-09-2017 21 Redovna 
sjednica 

0 2 0 2 00:11 

16 21-09-2017 13 Vanredna 
sjednica 

11 11 11 11 03:27 

 ČETVRTI KVARTAL 

17 09-11-2017 14 Vanredna 
sjednica - 
početak 

9 8 9 8 03:38 

18 23-11-2017 14 Vanredna 
sjednica 

0 0 0 0 00:00 
Nije 

održana  

19 23-11-2017 22 Redovna 
sjednica - 
nastavak 

18 0 18 0 00:00 
Nije 

održana 

20 07-12-2017 15 Vanredna 
sjednica 

6 6 6 6 03:48 

21 21-12-2017 22 Redovna 
sjednica 

20 0 20 0 00:00 
Nije 

održana 

   Ukupno: 158 98 172 112 45:00 

   Prosječno: 7.5 4.7 8.2 5.3 02:08 
 

 

 

Dom naroda PFBIH održao je najveći broj zasjedanja u februaru i martu. U tri (3) mjeseca nije 

održano nijedno zasjedanje (maj, avgust – ljetna pauza u zasjedanju, i oktobar). U još dva mjeseca 

nije realizovana nijedna mjera, zbog prekida sjednica i odgađanja izjašnjavanja o mjerama.  

 

Najviše mjera realizovano je u martu (38) i februaru (26).  

 

 
Grafikon 18. 
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Pregled po kvartalima na nastavku pokazuje da je preko 60% mjera od ukupnog broja realizovano 

u prvom kvartalu, kada je i održan najveći broj zasjedanja i utrošeno najviše vremena - polovina od 

ukupnog.  

 

 
Grafikon 19.  

 

Specifičnost pojednih sjednica Doma naroda PFBIH u 2017. godini iznosimo u nastavku.  

Jedna sjednica (22. redovna)  je u 2 navrata odgađana i nije održana tokom perioda koji pokriva ovaj 

izvještaj.  

A nije održan ni nastavak 14. vanredne sjednice Doma naroda PFBIH (zakazan za 23.11.2017.), za 

koji se preostalo da se delegati izjasne o Prijedlogu Odluke o imenovanju Nezavisnog odbora. 

Odgađanjem sjednice u Domu naroda odgođeno izjašnjanje o čak 15 zaključaka koji se odnose na 

obavezu provođenja presuda Ustavnog suda Federacije BIH. U pogledu usklađivanja 

zakonodavstva po ovom osnovu spomenimo i da je na jednoj od sjednica održanih tokom 2017. 

godine u Predstavničkom domu PFBIH oboren Zakon o izmjeni Zakona o matičnim knjigama, a isti 

se odnosio na usklađivanje ovog pitanja sa presudom Ustavnog suda.  

Dom naroda PFIH okončao je 21. redovnu sjednicu skoro punih 5 mjeseci od održavanja prvog dijela 

iste, pa se na izjašnjavanje o pojedinim mjerama čekalo mjesecima. 

Četiri (4) zasjedanja u Domu naroda PFBIH prekinuta su na prijedlog Kolegija. 1 zasjedanje u Domu 

naroda PFBIH prekinuto je zbog nedostatka kvoruma.  Razlog prekida uglavnom je bilo neslaganje 

koalicionih partnera oko izjašnjavanja o pojedinim zakonskim prijedlozima.  

*************** 
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U 2017. godini Dom naroda PFBIH održao je manji broj sjednica (za 6), zasjedanja (za 7) i realizovao 

manji broj mjera (za 36), i utrošio manje vremena  (22 sata manje) u odnosu na iste parametre iz 

2016. godine.  

 

 
Grafikon 20. 

 

Dom PFBIH je u poređenju sa adekvatnim godinama prethodna 2 mandata (2013. i 2009.) u 2017. 

godini zasjedao 35 sati manje, a broj realizovanih tačaka u 2017. godini manji je za 25 – 50, te mjera 

za 25 - 30.  

 

 
Grafikon 21. 
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5.4. TEMATSKE SJEDNICE (osnovne informacije) 

Predstavnički dom održao u 2017. godini 4 tematske sjednice na kojim je aktueliziran problem 

zagađenosti vazduha u FBIH, problem iseljavanja stanovništva, stanje i perspektive drvno-

prerađivačke industrije i stanje u poljoprivredi FBIH. Dom naroda PFBIH tokom analiziranog perioda 

nije održavao tematske sjednice.  

 

Klubovi poslanika SDP i DF u PD PFBIH podnijeli zahtjev za održavanje više vanrednih tematskih 

sjedica, po pitanju obrazovanja, boračke populacije, izbornog zakona – izbornih jedinica.8  

 

Neke od održanih tematskih sjednica rezultirale su usvajanjem zaključaka za hitno donošenje 

određenih zakona. Jedan od njih je Zakon o šumama, koji se bezuspješno pokušava donijeti već 

treći mandat. Do kraja 2017. godine predmenti zakon se nije našao na dnevnom redu niti jednog od 

domova PFBIH, iako je u 2016. godini prihvaćen u formi nacrta u oba doma PFBIH, a u 2017. godini 

u mjesecu julu, Vlada FBIH je utvrdila zakona u formi prijedloga i uputila ga prema PFBIH na 

usvajanje.  

Iako kontinuirano zagovaramo i podržavamo organizovanje tematskih sjednica, istovremeno 

smatramo veoma važnom dalju realizaciju usvojenih zaključaka i mjera sa istih.  

 

Kako smo naveli Dom naroda PFBIH tokom analiziranog perioda nije održavao tematske sjednice, 

a također u 2017. godini prema ovom Domu nisu podneseni bilo kakve informacije, izvještaji i slično 

o realizaciji zaključakom preuzetih ili delegiranih obaveza sa održane 2 tematske sjednice u 2016. 

godini. U 2016. godini u Domu naroda PFBIH je pitanje zdravstva prvi put aktuelizirano nakon punih 

10 godina, ali i preuzete mjere.  

  

Predstavnički dom je u 2017. godini održao 4 tematske sjednice i prema sljedećem rasporedu:  

 

1. Tematska sjednica: PROBLEM ZAGAĐENOSTI ZRAKA U FEDERACIJI BIH9 (15. i 

22.03.2017.)  

                                                           
8 Sjednica na temu obrazovanje zakazana je za januar 2018. godine, ali je ista prolongirana. Pitanje vezano za boračku 

populaciju uvršteno je i razmatrano na sjednici održanoj u prvom mjesecu 2018. godine. Sjednica vezano za pitan je 
izbornih jedinica, zakazana od strane klubova predlagača (januar, 2018.) nije održana zbog nedostatka kvoruma. 

9 CCI je nakon održavanja tematske sjednice o problemu zagađenosti zraka u FBIH organizovao javnu tribinu o ovom 
pitanju u Općini Lukavac, jednoj od općina u BIH sa najizraženijim problemom zagađenosti zraka. Učešće su uzeli poslanici 
u Predstavničkom domu PFBIH iz različitih političkih opcija iz izborne jedinice u kojoj se nalazi Općina Lukavac.  Poslanici 
su se na skupu obavezali da će zajednički uputiti prema PFBIH incijativu za rješavanje prioritetnih pitanja vezano za 
problem zagađenosti u navedenoj Općini. Pokrenute su aktivnosti u pravcu iznalaženja rješenja i odgovora od strane 
nadležnih ministarstava. Prema informaciji jednog od poslanika iz Opštine Lukavac, koji je učestvovao na održanoj tribini 
sve aktivnosti su trenutno na čekanju zbog pokretanja procedure smjene načelnika u ovoj Opštini.   
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2. Tematska sjednica: PROBLEM ISELJAVANJA STANOVNIŠTVA SA PODRUČJA 

FEDERACIJE BIH.10 (održana 22.03. i 11.04.2017.)  

3. Tematska sjednica: STANJE I PERSPEKTIVE DRVNO-PRERAĐIVAČKE INDUSTRIJE U 

FBIH. (11.04. i 14.06.2017.) 

4. Tematska sjednica: STANJE U POLJOPRIVREDI FEDERACIJE BIH (17.05. i 14.06.2017.)   

Svaka od održanih tematskih sjednica održana je u dva dijela. U prvom dijelu sjednica vođena je 

rasprava o delegiranim pitanjima, dok su se u nastavku sjednica poslanici izjašnjavali o zaključcima 

pripremljenim od strane radnih grupa, koje su bile formirane po okončanju prvog dijela sjednice.  

Više o sadržaju tematskih sjednica i usvojenim zaključcima nalazi se u Dodatku 1 ovog izvještaja.   

 

 

 
  

                                                           
10 CCI održao javnu tribinu na ovu temu s akcentom na Srednjobosanski kanton. Učešće uzeli poslanici iz Skupšine SBK, 
kao i delegati u Domu naroda PFBIH iz SBK, uključujući i predsjedavajuću Doma naroda PFBIH, g. Lidiju Bradaru.  
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6. UKUPNA AKTIVNOST PARLAMENTA FBIH  
 

U 2017. godini u Parlamentu Federacije BIH razmatrano je 66 zakona. 27 zakona je usvojeno u oba 

doma PFBIH (u istom tekstu), od čega 20 u oba doma PFBIH u 2017. godini. U 2017. godini 3 

zakona usvojena su u Predstavničkom domu PFBIH, a isti je Dom naroda usvojio u 2016. godini. 

Istovremeno 4 zakona usvojena su u Domu naroda PFBIH u 2017. godini, a koje je Predstavnički 

dom PFBIH usvojio u 2016. godini.  

2 zakona su usvojena u različitom tekstu u PFBIH i nisu usaglašeni do kraja 2017. Ukupno 12 zakona 

je odbijeno (9 u Predstavničkom domu, a 3 u Domu naroda). 18 je prihvaćeno u nacrtu u oba ili u 

jednom od domova i nalazi se u proceduri. 4 zakona usvojena u Predstavničkom domu PFBIH u 

formi prijedloga, ali nisu razmatrani u Domu naorda do kraja 2017. 22 zakona, od razmatranih u 

ovom periodu su i dalje u proceduri. 2 zakona su skinuta sa dnevnog reda u nalaze se i dalje u 

proceduri. 1 zakon koji je u Predstavničkom domu PFBIH povučen od strane Vlade FBIH u toku 

rasprave. 25 zakona utvrđena od Vlade, tokom 2017. godine, (uglavnom u prijedlogu) nisu 

razmatrani niti u jednom domu Parlamenta FBiH. 2 zakona su u Predstavničkom domu skinuta sa 

dnevnog reda zbog neprisustva predlagača, 1 povučen od strane Vlade FBIH. 

Zaključno sa 31.12.2017. godine u oba doma PFBIH procedura je okončana za 27 zakona, 

usvajanjem u istom tekstu u oba doma PFBIH.  

Od ukupno 27 zakona 5 zakona usvojeno je i razmatrano po hitnom postupku, 5 po skraćenom  

postupku i 17 po redovnoj proceduri.  

 
Grafikon 22. 

 

Još dva zakona su usvojena u oba doma Parlamenta FBiH, ali u različitom tekstu, koji do kraja 2017. 

godine nisu usaglašeni. 
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Tokom 2017. godine oboreno je čak 12 zakona, od kojih 9 u Predstavničkom domu i 3 u Domu 

naroda PFBIH. U Predstavničkom domu PFBIH između ostalih je oboren Zakon o izmjeni Zakona o 

matičnim knjigama, a koji se zapravo odnosio na usklađivanje ovog pitanja sa presudom Ustavnog 

suda FBIH.  

18 zakona je, u Parlamentu FBiH, tokom 2017. godine, prihvaćeno u nacrtu u oba ili u jednom od 

domova i nalazi se u proceduri. Kao i 4 zakona usvojena u PD u prijedlogu ali nerazmatrani, u tom 

obliku, u DN do kraja 2017. 

 

 
Grafikon 23. 

 

 

Od ukupno 27 zakona usvojenih u Parlamenta FBiH, 17 je usvojeno u prvom kvartalu, niti jedan u 

drugom, po 5 u trećem i četvrom kvartalu. U čak 5 mjeseci izostala je realizacija zakona (april, maj, 

juni, juli, avgust).  

Dinamika razmatranja zakona u oba doma je tokom 2017. godine bila neujednačena, što za krajnji 

rezultat ima ukupnu realizaciju zakona.  
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Grafikon 24.  

 

 

 
Grafikon 25. 

 

Deset zakona (10) predstavljaju nove tzv. “temeljne zakone”, a 17 su izmjene i dopune.  

Parlament Federacije BIH je u 2017. godini realizovao za 1 zakona manje u odnosu na 2016. godinu, 

te isti broj zakona u odnosu na 2015. godinu kada je također realizovano 27 zakona.  
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Grafikon 26. 

 
 

 

Broj usvojenih zakona na godišnjoj osnovi u aktuelnom mandatu je skoro identičan. Međutim, u 

poređenju sa rezultatima ostvarenim u adekvatnom poredbenom periodu (treće godine – 2013. i 

2009. prethodna 2 saziva Parlamenta FBiH, možemo konstatovati da je 2013. godine realizovano 7 

zakona više, a 2009. godine čak 22 zakona više u odnosu na realizaciju u 2017. godini.  

 
Grafikon 27. 

 

U nastavku slijedi tabelarni pregled 27 zakona finaliziranih u Parlamentu FBIH tokom 2017. godine.  
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PARLAMENT FEDERACIJE BIH  - ZAKONI (PRIJEDLOZI)  

 

HITNI POSTUPAK 

1. Zakon o izmjenama Zakona o Komisiji za vrijednosne papire (predlagač: Ismet 

Osmanović, poslanik u Predstavničkom domu Parlamenta Federacije BiH) – hitni 

postupak - (PD - 29.11.2016. godine, DN – 12.1.2017. godine), „Službene novine 

Federacije BiH“, broj 6/17,  

2. Zakon o izmjenama Zakona o plaćama i naknadama u organima vlasti  Federacije 

Bosne i Hercegovine – hitni postupak - (PD usvojio  - 25.1.2017. godine, DN- 9.2.2017. 

godine), „Službene novine Federacije BiH“, broj 20/17, 

3. Zakon o izmjenama Krivičnog zakona Federacije Bosne i Hercegovine – hitni postupak 

– (PD usvojio – 14.06.2017., DN – 21.09.2017.) 

4. Zakon o izmjeni i dopunama Zakona o federalnim upravnim taksama i Tarifi federalnih 

upravnih taksi – hitni postupak - (PD – 22. van. sj. 21.11.2017. godine, DN- 15. van. 

sj. 7.12.2017), „Službene novine Federacije BiH“, broj 98/17, 

  

5. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o izvršavanju Budžeta Federacije Bosne i 

Hercegovine za 2017. godinu – hitni postupak - (PD – 23. van. sj. 6.12.2017. godine, 

DN- 15. van. sj. 7.12.2017), „Službene novine Federacije BiH“, broj 96/17. 

SKRAĆENI POSTUPAK 

6. Zakon o izmjeni Zakona o sistemu poboljšanja kvalitete, sigurnosti i o akreditaciji u 

zdravstvu - skraćeni postupak - (PD - 29.11.2016. DN - 12.1. 2017.), „Službene novine 

Federacije BiH“, broj 6/17,  

7. Zakon o izmjenI Zakona o naplati i djelomičnom otpisu dugovanja sportskim kolektivima 

(predlagač: Slađan Ilić, delegat  u Domu naroda Parlamenta Federacije Bosne i 

Hercegovine) – skraćeni postupak, - (PD – 24.1.2017.,  DN - 2.12. 2016), „Službene 

novine Federacije BiH“, broj 12/17, 

8. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o posebnim pravima dobitnika ratnih priznanja 

i odlikovanja i članova njihovih porodica (PD - 25.07.2017., DN - 21.09.2017.) 

9. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o pravima branilaca i članova njihovih (PD - 

25.07.2017., DN - 21.09.2017.) 

10. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o prijevremenom povoljnijem penzionisanju 

branilaca odbrambeno-oslobodilačkog rata – skraćeni postupak - ( DN – 13. van. sj. 

21.9.2017., PD – 21. van.sj. – 30.10.2017. ), „Službene novine Federacije BiH“, broj 

90/17 – USAGLAŠEN 

http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Usvojeni%20materijali_2017/Komisija_vrijed_papiri_bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Usvojeni%20materijali_2017/Zakn%20plate%20i%20naknade%20-%20bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Usvojeni%20materijali_2017/Zakn%20plate%20i%20naknade%20-%20bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Usvojeni%20materijali_2017/Zakon_izm-fed_takse_bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Usvojeni%20materijali_2017/Zakon_izm-fed_takse_bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Usvojeni%20materijali_2017/akaz%20hrv_.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Usvojeni%20materijali_2017/akaz%20hrv_.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Materijali%20u%20proceduri_2017/Zakon_sports_kolekt_srp.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Materijali%20u%20proceduri_2017/Zakon_sports_kolekt_srp.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Materijali%20u%20proceduri_2017/Zakon_sports_kolekt_srp.pdf
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REDOVNI POSTUPAK 

11. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o investicijskim fondovima - (PD – 25.1. 

2017.,,DN - 29.12.2016.),„Službene novine Federacije BiH“, broj 25/17,  

12. Zakon o  izmjenama i dopunama Zakona o tržištu vrijednosnih papira - (PD – 25.1. 

2017 DN -  29.12.2016.),„Službene novine Federacije BiH“, broj 25/17,  

13. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o istraživanju i eksploataciji nafte i plina u 

Federaciji BiH - (PD –14.12. 2016 ,DN - 9.2.2017.), „Službene novine Federacije BiH“, 

broj 19/17,  

14. Zakon o osiguranju11 - (PD – 25.1. 2017. DN -  9.2.2017.), Službene novine Federacije 

BiH“, broj 23/17, 

15. Zakon o energijskoj efikasnosti u Federaciji Bosne i Hercegovine - (PD – 2014., DN –

2.2.2017., PD – 15.2.2017. usaglašen), „Službene novine Federacije BiH“, broj 22/17,  

16. Zakon o hraniteljstvu u Federaciji Bosne i Hercegovine – (DN - 9.2.2017., PD –

15.2.2017.), „Službene novine Federacije BiH“, broj 19/17,  

17. Zakon o bankama - (DN - 18. sj. 2.3.2017. usvojen, PD – 18.sj. 15.2.2017. godine 

usvojen), „Službene novine Federacije BiH“, broj 27/17 

18. Zakon o Jedinstvenom registru korisnika gotovinskih naknada na koje se ne uplaćuju 

doprinosi -  (PD – 15.2.2017. DN – 2.3.2017. godine), „Službene novine Federacije 

BiH“, broj 25/17, 

19. Zakon o izmjenama Zakona o finansijskoj konsolidaciji rudnika uglja u Federaciji Bosne 

i Hercegovine prema obračunatim, a neuplaćenim javnim prihodima u periodu od 2009. 

do 2015. godine - (PD – 14. sj. 14.12.2016. usvojen, DN – 20.sj. 30.3.2017. godine 

usvojen), „Službene novine Federacije BiH“, broj 32/17, 

20. Zakon o razvojnom planiranju i upravljanju razvojem u Federaciji Bosne i Hercegovine 

- (PD – 19. sj. 14.3.2017. usvojen, DN – 20.sj. 30.3.2017. godine usvojen), „Službene 

novine Federacije BiH“, broj 32/17, 

21. Zakon o Gradu Cazin - (PD – 19. sj. 14.3.2017. usvojen, DN – 20.sj. 30.3.2017. godine 

usvojen), „Službene novine Federacije BiH“, broj 32/17, 16.  

22. Zakon o Gradu Livno - (PD – 19. sj. 14.3.2017. usvojen, DN – 20.sj. 30.3.2017. godine 

usvojen), „Službene novine Federacije BiH“, broj 32/17, 

                                                           
11 Specifičnost: Zakon oboren u Predstavničkom domu PFBIH. Nakon toga upućen u istom tekstu od strane 
rukovodstva Predstavničkog doma PFBIH: Mladen Bošković, Edin Mušić i Vesna Švancer. Vlada potvrdila da 
je riječ o istovjetnom tekstu. Doma naroda razmatrao zakon ist teskt koji je predložila Vlada FBIH (FMF) i koji 
je oboren u PD s tim da se kao predlagači pojavljuje Rukovodstvo PD PFBIH. 

http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Usvojeni%20materijali_2017/Zakon%20o%20IF%20bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Usvojeni%20materijali_2017/Zakon_izm_dop_TVP%20bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Usvojeni%20materijali_2017/Energetska%20efikasnost%20-%20bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Usvojeni%20materijali_2017/Registar%20korisnika-bos_.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Usvojeni%20materijali_2017/Registar%20korisnika-bos_.pdf


MONITORING RADA PARLAMENTA FEDERACIJE BIH (saziv 2014. – 2018.) 2017. 
 

 

CENTRI CIVILNIH INICIJATIVA (CCI) 40 
 

23. Zakon o Gradu Goražde - (PD – 19. sj. 14.3.2017. usvojen, DN – 20.sj. 30.3.2017. 

godine usvojen), „Službene novine Federacije BiH“, broj 32/17 

24. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o unutrašnjoj trgovini – (PD usvojio – 

14.06.2017., DN – 21.09.2017.) 

25. Zakon o Agenciji za bankarstvo FBIH (21.09.2017.) – usaglašen zajednička komisija 

26. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o upravljanju otpadom - (PD usvojio - 22. sj. 

14.6.2017. godine, DN- 14. van. sj., 9.11.2017. usvojen), „Službene novine Federacije 

BiH“, broj 92/17, 

27. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o transplantaciji organa i tkiva u svrhu liječenja 

-  (PD –  22. van. sj. 21.11.2017. godine,  DN- 14. van. sj. 9.11.2017), „Službene novine 

Federacije BiH“, broj 95/17 

 

Tri (3) od 27 usvojenih zakona prošla su proceduru usaglašavanja. 

 

Zakon o energijskoj efikasnosti u Federaciji Bosne i Hercegovine (PD usvojio 10. 9. 2014, DN – 

usvojio 2.2.2017. godine sa Amandmanom Mirka Batinića koji je prihvatila Vlada Federacije, pa je 

bilo potrebno da se Predstavnički dom izjasni o Amandmanu, PD – 18. sj. -15.2.2017. – usvojio 

Amandman, pa je Zakon usvojen u istovjetnom tekstu u oba doma Parlamenta Federacije BiH). 

Zakon o Agenciji za bankarstvo konačno je usaglašen na sjedici Doma naroda održanoj 21.09.2017. 

godine. Zajednička komisija za usaglašavanje različito usvojenih tekstova, akt u oba doma 

Parlamenta FBiH utvrdila je prijedlog za rješenje spornih pitanja u prijedlogu Zakona o Agenciji za 

bankarstvo FBiH. Predstavnički dom Parlamenta Federacije izvjestio je Dom naroda da je na 

nastavku 21., sjednice održane 17.05.2017. godine prihvatio Prijedlog zajedničke komisije za 

usaglašavanje različito usvojenih tekstova zakona u domovima Parlamenta FBiH za rješenje spornih 

pitanja odnosno da je usvojio Prijedlog Zakona o Agenciji za bankarstvo FBiH u tekstu kako je 

usvojen u Domu naroda Parlamenta FBiH. Na ovoj sjednici usvojen je prijedlog za rješenje spornih 

pitanja u Prijedlogu Zakona o Agenciji za bankarstvo. Usvajanjem ovog Prijedloga za rješenje 

spornih pitanja u Prijedlogu ovog zakona Zakon o Agenciji za bankarstvo FBiH usvojen je u 

istovjetnom tekstu u oba Doma Parlamenta Federacije.  

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o prijevremenom povoljnijem penzionisanju branilaca 

odbrambeno-oslobodilačkog rata. Usvojen u Predstavničkom domu 25.07.2017. a 21.09.2017. u  

Domu naroda, zatim 30.10.2017. u Predstavničkom domu P FBiH usaglašen.  

http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Usvojeni%20materijali_2017/ZAKON%20o%20izmj%20i%20dopun%20Zak%20o%20Uprav%20Otpad__bos.pdf
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Tokom 2017. godine oboreno je čak 12 zakona, od kojih 9 u Predstavničkom domu i 3 u Domu 

naroda PFBIH. U Predstavničkom domu PFBIH između ostalih je oboren Zakon o izmjeni Zakona o 

matičnim knjigama, a koji se zapravo odnosio na usklađivanje ovog pitanja sa presudom Ustavnog 

suda FBIH.  

 
Grafikon 28. 

 
Podsjetimo, na nastavku 23. sjednice Predstavničkog doma PFBIH, održanom 26.07.2017. godine, 

nijedna od ukupno 7 razmatranih tačka (od kojih 4 zakona) dnevnog reda nije dobila potrebnu 

podršku stranaka vladajuće većine. 

Sljedećih 12 zakona nije usvojeno u Parlamentu FBIH i to prvih 9 u tabeli nije dobilo podršku u 

Predstavničkom domu PFBIH, a posljednja 3 u Domu naroda.   

PARLAMENT FEDERACIJE BIH - OBORENI ZAKONI U 2017. GODINI  
 

1. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o zdravstvenoj zaštiti - 
Dennis Gratz (novi) 

Nije usvojeno 

2. Zakon o izmjeni i dopuni Krivičnog zakona FBiH, predlagač: 
Denis Gratz (NS) 

Nije usvojeno 

3. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o Fondu za zaštitu 
okoliša FBiH, predlagač: Denis Gratz (NS) 

Nije usvojeno 

4. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o osiguranju od 
odgovornosti za motorna vozila i ostale odredbe o obaveznom 
osiguranju od odgovornosti 

Nije usvojeno 

5. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o Javnom servisu RTV 
FBiH, predlagači: Tomislav Martinović i Jozo Bagarić, 

Nije usvojeno 

6. Zakon o izmjenama Zakona o suzbijanju korupcije i 
organiziranog kriminala u Federaciji Bosne i Hercegovine 

Nije usvojeno 

7. Zakon o Fondu za zaštitu okoliša i energetsku efikasnost FBIH Nije usvojeno 

8. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o zaštiti od požara i 
vatrogastvu 

9. Zakon o izmjeni Zakona o matičnim knjigama  

Nije usvojeno 
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10. Zakon o penzionom i invalidskom osiguranju Federacije BiH Nije usvojeno 

11. Zakon o penzijskom i invalidskom osiguranju  Federacije BiH 
(2017.) 

Nije usvojeno 

12. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o igrama na sreću Nije usvojeno 

  

Odgađanje sjednica Predstavničkog doma i Doma naroda PFBIH u četvrtom kvartalu 2017.  godine, 

te neosigurana podrška za dnevni red Predstavničkom domu, za posljedicu je imala odgađanje 

izjašnjavanja o više zakona među kojim su i: Prijedlog zakona o izmjenama Zakona o osnovama 

socijalne zaštite, zaštite civilnih žrtava rata i zaštite porodice sa djecom, Prijedlog zakona o izmjeni 

Zakona o finansijskoj konsolidaciji privrednih društava u Federaciji Bosne i Hercegovine, Prijedlog 

zakona o izmjeni Zakona o utvrđivanju i ostvarivanju potraživanja građana u postupku privatizacije, 

Prijedlog zakona o stečaju, te više zakona u formi nacrta, npr. Nacrt zakona o dugu, zaduživanju i 

garancijama. 

Zakon o izmjenama i dopunama zakona o igrama na sreću, koji je godinama bio predmetom 

neslaganja stranaka vladajuće koalicije i jedan od uzroka višemjesečnih pauza u zasjedanju, oboren 

je u Domu naroda PFBIH polovinom godine. Ne postoje bilo kakve najave da bi se novi prijedlog 

uskoro mogao naći u proceduri.  

Zakon o penzijsko invalidskom osiguranju FBIH 2 puta oboren u Domu naroda PFBIH zbog 

neslaganje stranaka parlamentarne većine, primarno oko koeficijenta za obračun. 

Novi Zakon12 o penzijsko invalidskom osiguranju FBIH, jedna od važnih mjera iz reformske agende 

oba doma PFBIH razmatrala i usvojila ovaj zakon u formi nacrta na sjednicama održanim krajem 

2017. godine.  

 

Pokušaj održavanja 24. vanredne sjednica Predstavničkog doma PFBIH zakazane za 28.12.2017. 

godine rezultirao je neusvajanjem dnevnog reda (48 poslanika glasalo za, 14 protiv i 11 suzdržanih). 

Na predmetnoj sjednici je između ostalog trebao biti razmatran Prijedlog Budžeta FBIH za 2018. 

godinu i Prijedlog Zakona o PIO. Navedenoj sjednici nisu prisustvovali poslanici klubova HNS HDZ 

BIH i HDZ 1990. O razlozima svog izostanka poslali su obavijest putem saopštenja za javnost .  

 

********************** 

                                                           
12 Nakon usvajanja predmetnog zakona u formi prjedloga usvojen je i zaključak kojim se obavezuje Vlada 
FBiH i Federalni zavod penzijskog i invalidskog osiguranja da u narednih šest mjeseci prate primjenu ovog 
Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju kojima bi se ispravili osnovni nedostaci u ovom Zakonu a sve 
u cilju održivog penzionog sistema i otklanjanja eventualnih diskriminatorskih odredbi, a posebno onih koji se 
odnose na radnike koji imaju najniža primanja. 
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Posmatrano po domovima realizacija zakona je neujednačena  

 
Grafikon 2913 

 

Pred poslanicima Predstavničkog doma PFBIH je u 2017. godini našlo se ukupno 56 različitih 

zakona.  

Usvojeno je 30 zakona u formi prijedloga, a proces okončan za 24, od čega je 20 usvojeno u oba 

doma, tokom 2017, 3 su u PD usvojena u 2017, a u Domu naroda u 2016, a 1 je usvojen u PD ali je 

odbijen u DN, u 2017. 4 zakona, u prijedlogu, su usvojena u PD, ali nisu, do kraja 2017. godine, 

razmatrani u DN. A 2 su usvojena u različitom tekstu, u domovima, i kraj 2017. su dočekali na 

usaglašavanju.  

14 zakona je prihvaćeno u formi nacrta. A ukupno 9 zakona nije dobilo potrebnu većinu u 

Predstavničkom domu.   

2 zakona su skinuta s dnevnog reda, a za 1 odgođena rasprava i isti se više nije pojavio na dnevnom 

redu.  

Pred delegatima Dom naroda PFBIH u 2017. godini bilo je ukupno 46 zakona.  

Usvojeno je 26 zakona u formi prijedloga. Procedura okončana za 24, od čega je 20 usvojeno u oba 

doma, tokom 2017, a 4 su u DN usvojena u 2017, a u PD u 2016. 2 zakona su usvojena u različitom 

tekstu, u domovima, i kraj 2017. su dočekali na usaglašavanju. 

                                                           
13 Sama krivulja pokazuje brojeve usvojenih zakona, po mjesecima. Ali je brojčanim vrijednostima, na njenim 
tačkama preloma dodan i broj prihvaćenih nacrta. 
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Dom naroda PFBIH je, tokom 2017. godine, prihvatio 16 zakona u formi nacrta (11 su u nacrtu 

prihvaćeni u oba doma u 2017. godini, 3 su prihvaćeni u nacrtu, tokom 2017. u Predstavničkom 

domu su prihvaćeni tokom 2016. godine, 1 je tokom 2017. prihvaćen u nacrtu u Domu naroda, a u 

Predstavničkom domu još nije razmatran, a 1 je prihvaćen u nacrtu u Domu naorda, u a 

Predstavničkom odbijen).  

3 zakona su odbijena u Domu naroda PFBIH. 1 zakon je povučen.  

 

 
Grafikon 30. 

 
******************** 

U nastavku dajemo detaljnije informacije o proceduri rasprave i ishodu iste za nekoliko važnih 

zakona.  

Zakon o penzijsko invalidskom osiguranju FBIH 2 puta oboren u Domu naroda PFBIH. Uzrok – 

neslaganje stranaka parlamentarne većine oko koeficijenta za obračun. Oblast spada u jedno od 

važnih pitanja iz Reformske agende. Principi su utvrđeni u Strategiji penzionog sektora donesenoj 

2014. godine.  

Novi tekst Zakona o PIO u FBIH upućen je u proceduru i usvojen na sjednicama početkom 2018. 

godine. Oba doma PFBIH razmatrala i usvojila ovaj zakon u formi nacrta na sjednicama održanim 

krajem 2017. godine.  Oblast  spada u jedno od veoma važnih pitanja, a principi za pitanje penzionog 

sektora u Federaciji BIH utvrđeni su u Strategiji penzionog sektora, donesenoj prije 4 godine (2014. 

godine). Prema novom zakonu visina penzije se utvrđuje kroz uvođenje bodovne formule i zasniva 

se na stažu osiguranja i uplaćenim doprinosima. Najugroženije kategorije su zaštićene kroz 

takozvanu najnižu penziju i zagarantovanu penziju i to dosadašnjem iznosu od 326 KM odnosno 434 

KM koji se i dalje usklađuju. Vrijednost opšteg boda je 14 KM i ista se utvrđuje odnosno usklađuje 

15 aprila svake godine počev od 15 aprila 2019. godine. Napušten je sistem koeficijenta.  
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Najviše penzije se neće usklađivati sve dok najniži iznos penzije ne dostigne jednu petinu iznosa 

najviše penzije ostvarene po zakonu. U slučaju povoljnijih ekonomskih kretanja i ostvarenog rasta 

uz povoljne fiskalne uslove Vlada može donijeti Odluku o vanrednom usklađivanju penzija. 

Korisnicima penzija koji su pravo na penziju ostvarili do 31.07.1998. godine povećava se visina 

penzije u iznosu od 10% a korisnicima penzije koji su ostvarili pravo od 31.07.98. godine do 31. 

decembra 2007. godine u iznosu od 5%. (više detalja o usvojenom zakonu u poglavlju EU 

integracije). 

Parlament Federacija BIH je konačno usvojio Zakon o energetskoj efikasnosti u Federaciji BIH nakon 

što je prije pet godina isti upućen u parlamentarnu proceduru.  

Predstavnički dom PBIH usvojio je ovaj zakon još u prošlom mandatu, 2014. godine. Dom naroda 

usvojio je Zakon o energetskoj efikasnosti 3 godine nakon njegovog usvajanja u Predstavničkom 

domu na sjednici održanoj u mjesecu februaru 2017. godine, ali u nešto izmijenjenom tekstu, što je 

zahtjevalo usaglašavanje, odnosno ponovno odlučivanje u Predstavničkom domu..   

Zakon o izmjenama i dopunama zakona o igrama na sreću oboren je u Domu naroda FBIH na 

sjednici održanoj 01.06.2017. godine. Više specifičnosti se veže uz ovaj zakon. U proceduri su 

praktično bila 2 prijedloga. Zakon je bio predmetom neslaganja stranaka vladajuće koalicije u više 

navrata i uzrokom visemjesečnih pauza u zasjedanju. Pitanje je koje se bezuspješno pokušava 

riješiti iz mandata u mandat. Predstavnički dom PFBIH usvojio je prijedlog iz 2016. godine proš le 

godine, a Dom naroda isti u formi nacrta. Nove izmjene i dopune, koje je Vlada FBIH uputila u 

proceduru u 2017. godini, nisu dobile podršku u Domu naroda PFBIH.  

 

Zakon o izmjenama i dopunama zakona radu, također jedan od važnijih zakona iz RA, razmatran je 

i usvojen u oba doma Parlamenta Federacije BIH u prvom polugodištu 2017. godine. Zakon je 

usvojen u oba doma u formi prijedloga. U Domu naroda Vlada Federacije BIH je prihvatila 

amandman delegata Osmana Ćatića.  

Potrebno je da se u narednom periodu Predstavnički dom izjasni o ovom amandmanu, odnosno da 

isti prihvati, kako bi zakon mogao ići u primjenu.  

Spisak ostalih akata usvojenih u oba doma dat je u dodatku izvještaja.  

. 
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7. STATUS KLJUČNIH DOKUMENATA 
 

7.1. PROGRAM RADA ZA 2017. 

Oba doma Parlamenta FBiH donijela su svoje programe rada uz značajno kašnjenje, pogotovo Dom 

naroda.Predstavnički dom Parlamenta Federacije razmatrao je i usvojio Program rada za 2017. 

godinu o formi nacrta 22.03.2017. godine, te u formi prijedloga 25.04.2017. godine.  

Dom naroda PFBIH usvojio je Program rada za 2017. godinu u formi nacrta na sjednici održanoj 

30.03.2017. godine, dok je prijedlog Programa rada za 2017. godinu ovaj dom usvojio tek 

21.09.2017. godine, dakle, 3 mjeseca prije isteka godine na koju se odnosi.  

 

Program rada Vlade FBIH za 2017. godinu, koji je osnova za izradu Programa rada Parlamenta 

FBIH, Predstavnički dom PFBIH usvojio je 15.02.2017., a Dom naroda PFBIH 30.03.2017. 

  

 
Grafikon 31. 

 

 

U Programu rada Predstavničkog doma za 2017. godinu planirane su 9314 mjere, od kojih 

preliminarno  90 zakona, a kasnije 89, 2 mjere koje se odnose na Budžet za 2018. godinu i trogodišnji 

DOB, te 2 prostorna plana. Za planirane mjere nisu postavljeni rokovi, a dinamika usvajanja istih 

uslovljena je dinamikom dostavljanja akata u proceduru od strane Vlade FBIH.  

                                                           
14 Preliminarno planirane 94 mjere, od kojih 90 zakona, ali je Vlada FBIH u međuvremenu povukla 1 zakon iz 
procedure tokom godine, te je broj smanjen na 89. Naime, tokom trećeg kvartala Vlada je Zaključkom broj 
990/2017. godine smanjila obim godišnjeg programa, jer je odlučeno da se iz plana Ministarstva rada i 
socijalne politike briše „Zakon o organizaciji penzijskog i invalidskog osiguranja Federacije BiH“. 
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Grafikon 32. 

 

Vlada FBIH je planirani predlagač 87 zakona, dok je 1 zakon iz Programa rada prijedlog poslanice 

Alme Kratina (DF), a 1 zakon rukovodstva Predstavničkog doma PFBIH - Edin Mušić (SDA), Vesna 

Švancer (SBB) i Mladen Bošković (HDZ BIH).   

Od 93, Programom rada PD za 2017. godinu, planirane mjere u 2017. godini usvojeno je (u formi 

prijedloga) njih 17.  

U taj broj uračunat je i zakon koji je, u Predstavničkom domu usvojen još 2014, ali je nakon što je u 

Domu naroda usvojen u drugačijem tekstu, u Predstavničkom domu je, u posmatranom periodu, 

došlo do usaglašavanja, odnosno usvajanja u istom tekstu u kome je prethodno usvojen u Domu 

naroda. 10 planiranih zakona je, u posmatranom periodu, u Predstavničkom domu, prihvaćeno u 

nacrtu.  

A 2 planirana zakona su odbijena (oba u formi prijedloga).  

Regulacioni plan historijskog gradskog područja Blagaj za period 2011 - 2021. godine – nije 

razmatrana ni u jednom domu, iako ju je Vlada utvrdila još u maju ove godine. 

Oba doma Parlamenta Federacije BiH ušla su u 2018. godinu bez usvojenog programa rada za ovu 

godinu. Time se nastavlja kontinuitet neprihvatljivog odnosa i prema vlastitoj poslovničkoj obavezi 

ali i prema svojim radnim obavezama u globalu. Program rada je, naime, ključni mehanizam za 

povećanje efikasnosti i fokusiranosti na projektovane ciljeve, što je – i jedno i drugo – krajnje 

neophodno Parlamentu Federacije BiH. 
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Osvrnemo li se na praksu ove institucije u proteklom periodu po pitanju programiranja rada, 

suočićemo se sa činjenicom da Parlament FBiH nijednom u posljednjih 10 godina nije donio svoj 

godišnji program rada na vrijeme i u skladu sa aktima koji regulišu njegove obaveze Parlament 

Federacije BIH nije usvojio program rada za 4 godine (2007. 2013. 2014. i 2015.), u 4 godine isti je 

usvojen u prvih 6 mjeseci godine na koju se program odnosi, dok je u jednoj, 2011. godini, Program 

rada usvojen po isteku polugodišnjeg perioda,  

U 2016. godini Program rada usvojio je samo Predstavnički dom, a u 2017. godini oba doma PFBIH 

uz višemjesečno kašnjenje.  

 

 
Grafikon 33. 

 

 

Dva (2) od 15 zakona usvojenih u Predstavničkom domu naknadno su u Domu naroda usvojeni u 

različitom tekstu, te su kraj posmatranog perioda dočekali u procesu usaglašavanja, odnosno, 

očekuje se njihovo ponovno pojavljivanje u Predstavničkom domu, koji bi trebao da se izjasni da li 

ih prihvata u tom izmijenjenom obliku, čime bi mogli da se smatraju usvojenim na nivou Parlamenta.  

Jedan od gore pomenuta 2 zakona, naknadno je, u Domu naroda PFBIH, usvojen je u različitom 

tekstu. Drugi je prvo usvojen u DN, a onda u PD, u različitom tekstu.  

Posmatramo li zakone usvojene u oba doma u 2017. godini (u prijedlogu i u istom tekstu), od njih 

ukupno 27 usvojena 13 zakona se nalazi u Programu rada Predstavničkog doma FBIH. Dakle, 

realizacija programom planiranih zakona u 2017. godini iznosi 14%.  
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U proceduri; 11%
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Grafikon 34. 

 
 

 

Predstavnički dom Parlamenta FBiH završava 2017. godinu sa 77 programom planiranih, a 

nerealizovanih zakona. Među nerealizovanim su brojni zakoni na čiju se realizaciju čeka godinama 

i koji su u uskoj vezi sa kvalitetom života građana. Između ostalih, tu su: Zakon o zaštiti prijavitelja 

korupcije, Zakon o mikrokreditnim organizacijama, Zakon o djelatnosti socijalnog rada, Zakon o 

zaštiti porodice sa djecom u Federaciji BiH, Zakon o organizacijama osoba sa invaliditetom u FBiH, 

Zakon o sigurnosti i zdravlju na radu, Zakon o poljoprivredi, prehrani i ruralnom razvoju, Zakon o 

zaštiti okoliša u FBiH, Zakon o podsticanju razvoja mala privrede.  

 

Usvajanje Programa rada Predstavničkog doma za 2017. godinu tek krajem aprila, ozbiljno je 

kašnjenje, koje dovodi u pitanje i, ionako loše, rezultate postignute u 2017. godini. Naime, iako je 

usvojen 25. aprila, u Program, koji je po definiciji plan rada za naredni period, su unesene i mjere 

realizovane prije njegovog usvajanja. Pa je, tako, dvije trećine usvojenih zakona iz Programa rada 

Predstavničkog doma za 2017. usvojeno, zapravo, prije nego što je taj program usvojen i time 

ozvaničen. Kao i 40% zakona prihvaćenih u nacrtu. I to polovina njih (misli se i na prijedloge i nacrte 

zajedno) na samom početku godine, u januaru, tri mjeseca prije usvajanja Programa rada. 

  

No, tek je usvajanje godišnjeg(!) program rada Doma naroda Parlamenta Federacije BiH za 2017. 

godinu 21. septembra godine na koju se odnosi, potpuni apsurd. Koji ukazuje na neozbiljnost, 

neodgovornost i krajnji formalizam u radu. Situacije su, po svemu sudeći, bili svjesni i kreatori 

Programa, pa on, uglavnom, ne sadrži poimenično nabrajanje mjera koje se „planira“ usvojiti, nego 

tek opšte odrednice, kao što je ta da će „Dom naroda u toku 2017. godine razmotrit zakone i druge 

akte utvrđene Planom normativnih aktivnosti Vlade Federacije Bosne i Hercegovine za 2017. 

godinu“.  

89

13

0

10

20

30

40

50

60

70

80

90

100

PLANIRANO PROGRAMOM REALIZOVANO

REALIZACIJA PROGRAMOM PLANIRANIH ZAKONA (2017) 



MONITORING RADA PARLAMENTA FEDERACIJE BIH (saziv 2014. – 2018.) 2017. 
 

 

CENTRI CIVILNIH INICIJATIVA (CCI) 50 
 

Čime, ustvari, umjesto aktivne, bira ulogu pasivnog segmenta političkog života u Federaciji.  

No, izuzeci od ovog pravila nenavođenja preciznih planova postoje, unutar Programa rada Doma 

naroda. A jedan od važnijih je: „Dom naroda u toku 2017. održat će tematske sjednice iz oblasti 

energetike i poljoprivrede“. Tematske sjednica u Domu naroda nisu održane tokom 2017. godine. 

Također nisu pokrenute aktivnosti vezano za najavljene ustavne promjene i  izmjena i dopuna 

Poslovnika o radu. 

 

 

7.2. BUDŽET FEDERACIJE BIH  

Budžet Federacije BIH za 2018. godinu, iako upućen na vrijeme i po redovnoj proceduri nije 

razmatran u Parlamentu Federacije BIH u formi prijedloga do kraja 2017. godine. Predstavnički dom 

PFBIH zakazao je vanrednu sjednicu15 sa Prijedlogom Budžeta za posljednju sedmicu decembra 

2017. godine, ali ista nije održana, zbog neusvajanja dnevnog reda. Dom naroda PFBIH nije do kraja 

2017. godine održao sjednicu ovim povodom. 

Oba doma PFBIH razmatrala su i usvojila Budžet FBIH za 2018. godinu u formi nacrta, na 

sjednicama održanim u mjesecu decembru. Na istim sjednicama razmatrane su i usvojene Izmjene 

i dopune Budžeta FBIH za 2017. godinu (rebalans). Reblans je usvojen u iznosu od 

2.697.426.725,00 KM isti je manji u odnosu na usvojen Budžet Federacije za 2017. godinu u iznosu 

od 50,2 miliona maraka. Ukupan dug Federacije BIH u vrijeme donošenja Rebalansa smanjen je sa 

6 milijardi i 200 na 5 milijardi i 600.  

Vlada FBIH predložila je Budžet FBIH za 2018. godinu u formi nacrta u iznosu od 2.875.051.837 

KM. U odnosu na Budžet za 2017. godnu isti je povećan je za 127,4 miliona KM. Planirano je da se 

skoro 10 posto Budžeta usmjeri u kapitalne investicije. Prihodi od indirektnih poreza su u odnosu na 

2017. povećani za 5% odnosno za 80,5 miliona KM dok su prihodi od poreza na dobit povećani za 

10,6 miliona KM što zajedno rezultira povećanjem ukupnih poreznih prihoda za 91 miliona KM. U 

pogledu neporeznih prihoda povećanje je u iznosu od 186 miliona KM i rezultat je planiranog 

povlačenja sredstava akumulirane dobiti iz javnih preduzeća u ukupnom iznosu od 183 miliona KM. 

Budžetski rashodi povećani su za 158,6 miliona KM., a tekući rashodi smanjeni za 16 miliona KM. 

Materijalni troškovi neophodni za funkcionisanje federalnih organa uprave su ostali nepromijenjeni. 

                                                           
15 Poslanici HNS, HDZ BIH i HDZ 1990 nisu prisustvovali 24. vanrednoj sjednici, zakazanoj za 28.12.2017. 
godine, na čijem dnevnom redu je bilo planirano razmatranje Prijedloga Budžeta FBIH za 2018. godinu.  
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U cilju privlačenja investicija u pojedine lokalne zajednice predviđeno je pet miliona KM za izgradnju 

industrijskih zona u jedinicama lokalne samouprave.  

Planirano je i povećanje ukupnih sredstava koja se svake godine izdvajaju za niže nivoe vlasti i ona 

u 2018. godini iznose 18 miliona KM, a namjena im je budžetska podrška kantonima i jedinicama 

lokalne samouprave. Nastavak aktivnosti usmjerenih ka povećanju zaposlenosti u Federaciji BiH 

namjerava se realizovati kroz projekt Programa podrške zapošljavanju, koji finansira Svjetska banka 

u iznosu od 12,7 miliona KM. Riječ je o sprovođenju aktivnih mjera zapošljavanja različitih kategorija 

stanovništva koje je Vlada započela prvobitno donošenjem Uredbe o prvom zaposlenju i 

samozaposlenju a čija se implementacija završava u januaru 2018. godine. Transferi za socijalne 

kategorije, boračke kategorije, kategoriju neratnih invalida ostaju na istom nivou na osnovu 

Sporazuma Vlade Federacije BiH sa boračkim udruženjima u kojem je preuzeta obaveza 

zamrzavanja trenutnih sredstava koja se izdvajaju za te kategorije, te planiranje Transfera za 

rješavanje socijalno-statusnih pitanja boraca u iznosu od devet miliona KM.  

Ukupni transferi koji se doznačavaju Zavodu PIO iznose 258 miliona KM što je za pet miliona KM 

više nego što je to predviđeno u 2017. godini. Transfer drugim nivoima vlasti i fondovima za štete 

nastale usljed poplava i klizišta planiran je u iznosu od 1,8 miliona KM što je za jedan milion KM više 

nego prethodne godine. Vanjsko zaduživanje planirano je u iznosu od 43 miliona KM i najvećim  

dijelom se odnosi na doznačavanje sredstava od Svjetske banke. Planirane projekcije rasta GDP za 

2018. godinu iznose 3,4 posto za BiH, odnosno 4,5 posto za Federaciju BiH. U nacrtu budžeta za 

2018. godinu planirano servisiranje duga zajedno sa kamatama u iznosu od 1241,3 miliona KM dok 

je zaduživanje, domaće i vanjsko planirano u iznosu od 613,33.  

Vlada BIH je Budžetom za 2018. godinu u cilju poboljšanja položaja mladih kategorija stanovništva 

i potreba riješavanja njihovih egzistecionih pitanja odvojila 10 miliona maraka i usmjeriće ih prema 

Union banci da i ona indicira možda još toliko za riješavanje stambenog pitanja po povoljnim 

kreditnim uslovima do 3% i na 20 godina. Najavljena je mogućnost pregovora sa bankama 

komercijalnim da se s ovim samo regresiraju kamate. U tom slučaju bi glavnicu davale komercijalne 

banke uključujući i Union banku pa bi navedeni iznos mogao biti multipliciran. 

Budžet FBIH za 2017. godinu usvojen je u oba doma Parlamenta Federacije BIH na vrijeme, prije 

kraja 2016. godine. U Predstavničkom domu Budžet FBIH za 2017. godinu usvojen je u formi 

prijedloga po hitnoj proceduri, dok u Domu naroda isti razmatran po redovnom postupku.  

Predstavnički dom Parlamenta FBiH, na 21. redovnoj sjednici, održanoj 16.05.2017., nije prihvatio 

Izvještaj o izvršenju Budžeta FBiH za 2016. godinu. Ali Dom naroda jeste, na nastavku 21. sjednice, 

održanom 01.06.2017.  
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Tabela 3: Pregled datuma usvajanja i iznosa Budžeta FBIH u periodu od 2007. do 2017.  

Godina Visina Budžeta Datum utvrđivanja prijedloga 

na Vladi 

Datum usvajanja 

Budžeta u PBIH  

2007. 1.435.644.600 30.03.2007 02.04.2007 

 1.586.276.529 22.08.2007 18.09.2007 

2008. 1.757.614.878 17.12.2007 28.12.2007 

 1.833.614.878 18.04.2008 29.04.2008 

2009. 1.600.917.600 23.12.2008 29.12.2008 

 1.906.373.386 26.03.2009 06.04.2009 

 2.133.254.771 19.06.2009 30.07.2009 

 2.075.254.771 02.12.2009 21.12.2009 

2010. 1.747.272.490 14.12.2009 22.12.2009 

 1.863.333.532 07.09.2010 14.09.2010 

2011. 1.699.318.442 24.03.2014 26.03.2011 

 1.735.790.000 05.07.2011 28.07.2011 

2012. 1.923.744.269 29.12.2011 11.01.2012 

 1.999.084.438 26.07.2012 06.09.2012 

2013. 2.214.180.122 22.11.2012 04.12.2012 

2014. 2.357.715.456 28.11.2013 06.12.2013 

 2.345.276.968 15.05.2014 23.05.2014 

 2.475.579.841 22.07.2014 24.07.2014 

2015. 2.334.147.169 31.03.2015 31.03.2015 

 2.348.412.392 17.09.2015 09.10.2015 

2016. 2.598.862.123 23.12.2015 29.12.2015 

2017.  2.747.628.075 23.12.2016. 29.12.2016 
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8. KOORDINACIJA RADA PARLAMENTA I VLADE FBIH  
 

Prijedlog za izglasavanje nepovjerenja Vladi FBIH koji je podnijela grupa poslanika u 

Predstavničkom domu (klub poslanika SDP i DF) razmatran je na 23. sjednici Predstavničkog doma 

PFBIH, održanoj 26.07.2017. Prijedlog nije dobio potrebnu većinu. Pored razloga navedenih u 

dopisu kojim je pokrenuta inicijativa za izglasavanje nepovjerenja tokom rasprave navedeno je 

neusvajanje Zakona o korupciji, zastoj u izgradnji autoputeva, obaranje tendera zbog kršenja 

procedure javnih nabavki, nepoštivanje moratorija na zapošljavanje i drugi. Također je navedeno da 

Vlada FBIH nema parlamentarnu većinu, a da ista postoji samo kod imenovanja. Ponovo je iznesena 

činjenica o obaranju Izvještaja o radu Vlade FBIH za 2016. godinu i neusvajanju izvještaja o izvršenju 

Budžeta FBIH.  

Izvještaj o radu Vlade FBIH za 2016. godinu nije dobio podršku u Predstavničkom domu PFBIH zbog 

nedovoljnog prisustva predstavnika parlamentarne većine na sjednici i tokom glasanja. Izvještaj nije 

dobio podršku ni nakon ponovljenog glasanja. Isti su podržali prisutni poslanici SDA, HDZ, SBB I 

SBIH, dok su  poslanici HDZ 1990, DF, SDP, BPS bili protiv.  

Nakon izostanka podrške godišnjem izvještaju o radu Vlade FBIH za 2016. godinu u Predstavničkom 

domu PFBIH, napravljen je presedan u dosadašnoj praksi izjašnjavanja o ovom aktu. U proceduru 

su upućene izmjene i dopune istog, koji je zatim oboren u Domu naroda PFBIH, na sjednici održanoj 

01.06.2017. godine.  

U 2017. godini Vlada FBiH je, u potpunosti ili djelimično, realizovala 63 zakona od kojih je 47 od njih 

utvrdila u formi prijedloga.  

U istom periodu, Parlament FBiH je od zakona koje je Vlada FBIH utvrdila u 2017. godini, u 

potpunosti (u oba doma, u prijedlogu, u istom tekstu) usvojio trećinu - 16 zakona.  

Uz ovih 16, „Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o radu“ je usvojen u oba Doma tokom 

izvještajnog perioda, ali u različitim tekstovima, te je upućen na usaglašavanje, i do kraja 2017. 

godine nije došlo do usaglašavanja.16 

6 zakona, od onih koje je Vlada FBIH utvrdila u posmatranom periodu su odbijeni i to 4 u 

Predstavničkom domu i 2 u Domu naroda PFBIH.  

                                                           
16 Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o prijevremenom povoljnijem penzionisanju branilaca odbrambeno-
oslobodilačkog rata (utvrđen na Vladi u prijedlogu 27.4.2017) bio je, nakon usvajanja u različitom tekstu, poslan 
na usaglašavanje, ali je 30.10.2017. godine na sjednici PD usaglašen. Slično je i sa Zakonom o Agenciji za 
bankarstvo (utvrđen na Vladi u prijedlogu 19.1.2017) koji je, nakon usvajanja u različitom tekstu, poslat na 
usaglašavanje, ali je 21.9.2017. godine na sjednici DN usaglašen. 
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Grafikon 35. 

 

 

Od 40 zakona, koji su kraj posmatranog perioda dočekali u parlamentarnoj proceduri (a utvrđeni su na 

Vladi FBiH u 2017. godini), više je zakona koji u ovom periodu nisu razmatrani ni u jednom domu 

Parlamenta PFBH. (uključujući Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o izvršenju krivičnih sankcija 

u Federaciji BiH, te Zakon o koncesijama, koji je nakon utvrđivanja na Vladi, povučen iz 

parlamentarne procedure). 

 

Pored ovih zakona koji su došli na prijedlog aktuelnog saziva Vlade FBH u posmatranom periodu, u 

Parlamentu FBIH je finalizovano i 7 zakona koje je Vlada FBIH utvrdila prije 2017. godine, a 1 usvojen u 

različitom tekstu i kraj godine je dočekao neusaglašen. 

 

i za koje se čekalo izjašnjenje jednog od Domova. Među tim zakonima je i „Zakon o energetskoj 

efikasnosti Federacije BiH“ koji je Vlada u formi prijedloga utvrdila prije više od 3 godine.  

 

A usvojena su (u oba doma, u istom tekstu) i 3 zakona kojima su predlagači bili poslanici i delegati u 

Parlamentu FBIH.  

 

Od 12 u Parlamentu FBIH odbijenih zakona, 6 su zakoni koje je Vlada FBIH utvrdila u 2017. godini, 2 je 

Vlada FBIH utvrdila u prethodnoj godini, a 4 su zakoni koje su predložili poslanici u Predstavničkom 

domu. 
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U 2017. godini poslanici i delegati imali su mogućnost za amandmansko djelovanje kada je u pitanju 

donošenje zakona, koji su se našli u proceduri u prethodnom periodu, međutim od 72 amandmana 

predložena u Predstavničkom domu PFBIH i preko 200 u Domu naroda PFBIH Vlada FBIH je prihvatila 

10 i to 3 amandmana upućena u Domu naroda PFBIH i 7 u Predstavničkom domu PFBIH.  

 

Prema podacima koje smo dobili od službi oba doma PFBIH u 2017. godini značajno je povećan 

procenat dostavljanja odgovora na poslanička pitanja i inicijative u Predstavničkom domu.  

Tako je na 402 pitanja poslanika postavljena na sjednici ili upućena u pismenoj formi, u periodu od 

01.01. do 31.12.2017. godine Vlada FBIH dostavila 278 odgovora, pa je procenat odgovorenostI na 

pitanja u Predstavničkom domu PFBIH 69%.  

24.redovna sjednica Predstavničkog doma PFBIH, zakazana za 26.09.2017. godine, nakon 

višesatne rasprave okončana je neusvajanjem dnevnog reda, zbog nedovoljnog broja glasova 

poslanika vladajuće većine. U skladu sa Poslovnikom Predstavničkog doma PFBIH neusvajanje 

dnevnog reda tumači se kao da sjednica nije ni održana. Bez obzira što nije usvojen dnevni red 

postavljena pitanja se dalje tretiraju po proceduri. Dakle, sjednica kao takva je otvorena i sve do 

neusvajanja dnevnog reda tretira se kao da je provođena prema proceduri.  

Poslanici Predstavničkog doma PFBIH, krajem 2017. godine, po prvi put su imali priliku postavljati 

direktno pitanja, na koja su ministri direktno odgovarali. Naime, Kolegj Predstavničkog doma PFBIH 

je za 26. sjednicu (19.12.2017.) utvrdio da se poslanička pitanja pojedinačno postavljaju pismenim 

putem, a da se usmeno postave pitanja direktno za ministre prisutne na sjednice preko predstavnika 

Kluba i to po principu u ime svakog kluba po tri puta. Predsjedavajući PD PFBIH najavio je da će se 

mogućnost „poslanici pitaju – ministri odgovaraju“ u narednom periodu utvrditi Poslovnikom.   

U Domu naroda PFBIH znatno je veći procenat na broj odgovorenih pitanja. Vlada FBIH je u periodu 

od 01.01. do 31.12.2017. godine dostavila 74 odgovora.  

Dio odgovova odnosi se na pitanja postavljena u prethodnoj godini, što govori o kašnjenju i 

nepoštovanju Poslovnika, u kontekstu rokova za davanje odgovora na poslanička pitanja.  

Dom naroda nije u četvrtom kvartalu održao nijednu redovnu sjednicu, pa delegati nisu imali priliku 

postavljati pitanja direktno na sjednicama. Dom naroda je od početka septembra 2016. godine uveo 

praksu dostavljanja svih odgovora na delegatska pitanja, putem e-maila.  

Odgovori se dostavljaju svim delegatima i predstavnicima međunarodnih i domaćih organizacija, što 

do sada nije bila praksa. U 2017. godini odgovori na delegatska pitanja dostupni su i na web stranici 

Doma naroda PFBIH.  
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CCI također i dalje apelira da se ispoštuje jedna od inicijativa pokrenuta u prethodnom mandatu, a 

odnosi se na postavljanje poslaničkih/delegatskih pitanja i odgovora ministara (i/ili drugih upitanika) 

na web stranici Predstavničkog doma Parlamenta FBIH. Na taj tačin bi se izbjeglo ponavljanje pitanja 

i što je još važnije građani bi mogli imati uvid u zalaganja poslanika/delegata po određenim 

problemima, te stavu ministarstva ili neke druge institucije u vezi sa tim.  Govorimo o pitanjima 

poslanika, na koje odgovor nije dat neposredno po postavljenom pitanju, odnosno direkno na 

sjednici. Skupština Kantona Sarajevo odličan je primjer prakse koja se provodi po ovom pitanju. 

Naime link http://skupstina.ks.gov.ba/ nudi pregled pitanja, inicijativa i odgovora za svaku sjednicu 

pojedinačno.  

Pored Vlade FBIH (resornih ministarstva kao obrađivača) u Parlamentu FBIH je razmatano nekoliko 

zakona predložnih od strane drugih predlagača (poslanika, delegata) u skladu sa tabelarnim 

pregledom u nastavku.  

PREDSTAVNIČKI DOM PFBIH – obrađivači/predlagači razmatranih akata  Zakon 

Uprava civilne zastite (direktor) 1 

Ministarstvo prostornog uređenja F BiH 1 

Ministarstvo finansija F BiH 7 

Ministarstvo energije, rudarstva i industrije F BiH 1 

Ministarstvo rada i socijalne politike F BiH 6 

Ministarstvo za pitanja boraca i invalida odbrambeno-oslobodilačkog rata F BiH 3 

Ministarstvo zdravstva F BiH 2 

Ministarstvo trgovine F BiH 1 

Ministarstvo razvoja, poduzetništva i obrta F BiH 1 

Ministarstvo okoliša i turizma F BiH 3 

Ministarstvo pravde F BiH 9 

Ismet Osmanović , poslanik u PD PFBIH (2014. - 2018.) 1 

Dennis Gratz, poslanik u PD PFBIH (2014.-2018.) 5 

Slađan ilić, delegat u Domu naroda PFBIH 1 

Alma Kratina, poslanik u PD PFBIH 1 

Klub poslanika SDP u PD PFBIH (saziv 2014. - 2018.) 2 

E. Mušić, M. Bošković i V. Švancer 1 

poslanik Faruk Čupina 1 

Tomislav Martinović i Jozo Bagarić, 1 

 

DOM NARODA PFBIH – obrađivači/predlagači razmatranih akata Zakon 

Ministarstvo unutrašnjih poslova F BiH 1 

Ministarstvo finansija F BiH 5 

http://skupstina.ks.gov.ba/
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Ministarstvo energije, rudarstva i industrije F BiH 3 

Ministarstvo rada i socijalne politike F BiH 8 

Ministarstvo za pitanja boraca i invalida odbrambeno-oslobodilačkog rata F BiH 3 

Ministarstvo zdravstva F BiH 3 

Ministarstvo trgovine F BiH 1 

Ministarstvo okoliša i turizma F BiH 2 

Ministarstvo pravde F BiH 8 

Ismet Osmanović , poslanik u PD PFBIH (2014. - 2018.) 2 

E. Mušić, M. Bošković i V. Švancer 1 
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9. POŠTIVANJE POSLOVNIKA O RADU I ZAKONA 
 

Odgađanjem 22. redovne sjednice Doma naroda PFBIH, i to 2 puta, odgođeno je izjašnjanje o čak 

15 zaključaka koji se odnose na obavezu provođenja presuda Ustavnog suda Federacije BIH. To 

su:  

a) Zaključak u vezi presude broj U - 1/15 od 13.12.2016. godine, 

b) Zaključak u vezi presude broj U - 20/16 od 8.5.2017. godine, 

c) Zaključak u vezi presude broj U - 33/16 od 22.3.2017. godine, 

d) Zaključak u vezi presude broj U – 3/15 od 11.4.2017. godine, 

e) Zaključak u vezi presude broj U-1/17 od 14.6.2017. godine, 

f) Zaključak u vezi presude broj U- 3/17 od 4.7.2017. godine, 

g) Zaključak u vezi presude broj U- 34/16 od 14.6.2017, godine, 

h) Zaključak u vezi presude broj U-16/16 od 26.4.2017. godine, 

i) Zaključak u vezi presude broj U-7/16 od 6.6.2017. godine, 

j) Zaključak u vezi presude broj U-2/17 od 4.7.2017. godine, 

k) Zaključak u vezi presude broj U-22/17od 25.10.2017. godine, 

l) Zaključak u vezi presude broj U-21/17 od 25.10.2017. godine,  

m) Zaključak u vezi presude broj U-19/17 od 25.10.2017. godine,  

n) Zaključak u vezi presude broj U-14/17 od 25.10.2017. godine,  

o)Zaključak u vezi presude broj U-12/17 od 25.10.2017. godine,  

U pogledu usklađivanja zakonodavstva po ovom osnovu spomenimo i da je na jednoj od sjednica 

održanih tokom 2017. godine u Predstavničkom domu PFBIH oboren Zakon o izmjeni Zakona o 

matičnim knjigama, a isti se odnosio na usklađivanje ovog pitanja sa presudom Ustavnog suda.  

 

Kršenje Ustava FBIH i Zakona na lokalnu samoupravu FBIH, čiju zaštitu osigurava Ustavni sud FBiH, 

različitim odlukama (najčešće zakonima) koje donose institucije vlasti u Federaciji BiH, traje 

godinama i nije rijetka pojava. I u 2017. godini radilo se na implementaciji nekih, ranijih godina 

donesenih, presuda Ustavnog suda. 

Predstavnički dom Parlamenta FBIH usvojio je 7 zaključaka koji se odnose na provođenje sljedećih 

presuda Ustavnog suda Federacije BIH: 

a) Zaključak o provođenju presude Ustavnog suda FBiH broj U-9/16 od 30.11.2016. (odnosi se na 

povredu prava na lokalnu samoupravu Općine Maglaj Zakonom o požaru i vatrogastvu FBIH)  

http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Materijali%20u%20proceduri_2017/presude_22_sjednica_materijali.rar
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Materijali%20u%20proceduri_2017/presude_22_sjednica_materijali.rar
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Materijali%20u%20proceduri_2017/presude_22_sjednica_materijali.rar
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Materijali%20u%20proceduri_2017/presude_22_sjednica_materijali.rar
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Materijali%20u%20proceduri_2017/presude_22_sjednica_materijali.rar
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Materijali%20u%20proceduri_2017/presude_22_sjednica_materijali.rar
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Materijali%20u%20proceduri_2017/presude_22_sjednica_materijali.rar
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Materijali%20u%20proceduri_2017/presude_22_sjednica_materijali.rar
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Materijali%20u%20proceduri_2017/presude_22_sjednica_materijali.rar
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Materijali%20u%20proceduri_2017/presude_22_sjednica_materijali.rar
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Materijali%20u%20proceduri_2017/Presuda_22-17.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Materijali%20u%20proceduri_2017/Presuda_21-17.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Materijali%20u%20proceduri_2017/Presuda_19-17.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Materijali%20u%20proceduri_2017/Presuda_14-17.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Materijali%20u%20proceduri_2017/Presuda_12-17.pdf
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b) Zaključak o provođenju presude Ustavnog suda FBiH broj U-8/16 od 25.10.2016. (Zakon o 

matičnim knjigama ("Službene novine Federacije BiH", br. 37/12 i 80/14), povrijeđeno pravo na 

lokalnu samoupravu Općine Maglaj..  

c) Zaključak o provođenju presude Ustavnog suda FBiH broj U-75/14 od 09.03.2016.  

d) Zaključak o provođenju presude Ustavnog suda FBiH broj U-15/10 od 02.12.2015.  

e) Zaključak o provođenju presude Ustavnog suda FBiH broj U-27/15 od 23.03.2016. (odnosi se na 

Zakon o stečajnom postupku).  

f) Zaključak o provođenju presude Ustavnog suda FBiH broj U-1/15 od 31.12.2016. (odnosi se na 

Zakon o inspekcijama)  

g) Zaključak o provođenju presude Ustavnog suda FBiH broj U-55/14 od 03.04.2017. (odnosi se na 

Zakon o električnoj energiji).  

 

Dom naroda je, u istom periodu, usvojio 5 (prvih sa liste) od 7 zaključaka koje je usvojio Predstavnički 

dom, plus još jedan koji Predstavnički dom nije - Zaključak u vezi presude Ustavnog suda FBiH broj 

U-13/16 od 7.12.2016., kojom je utvrđeno da Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o državnoj 

službi u FBiH nije u saglasnosti sa Ustavom FBiH. 

 

Svim usvojenim zaključcima se zadužuje premijer Federacije BiH da, u skladu sa obavezama iz 

Ustava FBiH osigura izvršenje presude Ustavnog suda Federacije BiH 

 

Još 2 zaključka u vezi provođenja presuda ustavnih sudova su u posmatranom periodu bila na 

dnevnom redu 23. redovne sjednice Predstavničkog doma, održane 26.7.2017. ali na toj sjednici su 

sve mjere na dnevnom redu odbijene, pa tako i ova dva zaključka. 

 

Ureda Vlade FBIH za saradnju i zastupanje pred Ustavnim sudom BIH dostavio nam je na osnovu 

zahtjeva informaciju da su od 01.07.2017. godine zaključno sa 16.12.2017. godine Uredu 

dostavljene sljedeće odluke Ustavnog suda FBIH i to:  

1. U-1/15 od 13.12.2016. objavljena u Sl. novinama FBIH br. 19/17 (ocjena ustavnost Zakona 

o inspekcijama) – postupak pripreme izmjena zakona u toku 

2. U-7/16 od 06.06.2017. godine objavljena u Sl. novinama FBIH br. 54/17 (povreda prava na 

lokalnu samoupravu Općine Maglaj u vezi Zakona o električnoj energiji FBIH) – izmjene 

zakona u parlamentarnoj proceduri 

3. U-34/16 od 14.06.2017.godine, objavljena u „Službenim novinama Federacije BiH". 

Broj:57/17 (povreda prava na lokalnu samoupravu Općine Tešanj u vezi Zakona o požaru i 

vatrogastvu) - Izmjene zakona u parlamentarnoj proceduri 
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4. U-2/17 od 04.07.2017.godine, objavljena u „Službenim novinama Federacije BiH". broj: 

55/17 (povreda prava na lokalnu samoupravu Općine Banovići u vezi Zakona o požaru 

vatrogastvu) - Izmjene zakona u parlamentarnoj proceduri 

5. U-16/16 od 26.04.2017.godine, objavljena u „Službenim novinama Federacije BiH". broj: 

55/17 (ocjena ustavnosti Zakona o plaćama i drugim naknadama sudija i tužilaca F BiH) - 

Federalno ministarstvo pravde formiralo Komisiju za pripremu izmjene Zakona 

6. U-33/16 od 22.03.2017.godine, objavljena u „Službenim novinama Federacije BiH". broj: 

40/17 (povreda prava na loklanu samoupravu Općine Tešanj u vezi Zakona o matičnim 

knjigama) - lzmjene zakona nisu usvojene u Parlamentu Federacije BIH 

7. U-1/17 od 14.06.2017. godine, objavljena u „Službenim novinama Federacije BiH". broj: 

64/17 (povreda prava na loklanu samoupravu Općina Jajce u vezi Zakona o matičnim 

knjigama) - lzmjene zakona nisu usvojene u Parlamentu Federacije BIH 

8. U-3/17 od 04.07.2017. godine, objavljena u „Službenim novinama Federacije BiH". broj: : 

58/17 (povreda prava na loklanu samoupravu Općine Banovići u vezi Zakona o matičnim 

knjigama. ) - lzmjene zakona nisu usvojene u Parlamentu Federacije BIH 

 

 

Odluke Ustavnog suda Bosne Hercegovine iz kojih proizilaze obaveze za 

Federaciju Bosne i Hercegovine donesene u 2017. godini su sljedeće: 

 

 

- AP-1918/16 od 01.06.2017.godine, Hanifa Kalić i drugi (dužina trajanja postupka)  

povreda čl.6. i čl. 13 Konvencije 

- AP-1680/16 od 02.06.2017.godine, Ziba Lendra i drugi (dužina trajanja postupka)  

povreda čl.6. i čl. 13 Konvencije 

- AP-4976/15 od 22.12.2016.godine Petra i Obrad Smiljić, (izvršenje pravomoćnih 

presuda)-u toku izvršenje 

- AP-2767/15 od 11.1.2017.godine N.T. i dr. (izvršenje pravomoćnih presuda)  

-odluka izvršena u odnosu na apelante 

- AP-23/13 od 20.6.2016, Bogdan Utješanović, dostavljena Vladi Federacije BiH 

21.2.2017.g (povreda na pravično suđenje) 

- odluka izvršena (isplaćena naknada) 

- AP-1724/16 od 10.05.2017.godine Slavica Marijanović i dr. (dužina izvršnog  

postupka) 

- -povreda čl.6. i čl. 13 Konvencije - u toku izvršenje 

- AP – 207/16 pd 10.05.2017. Ranko Đogo i dr. (dužina izvršnog postupka) – u toku izvršenje 
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- AP-1620/16 od 10.05.2017. godine, Hatidža Kudić i dr. (dužina izvršnog postupka) 

- povreda čl.6. i čl. 13 Konvencije - u toku izvršenje 

- AP-2341/15 od 10.05.2017 Asim Krbuljić i dr. (dužina izvršnog postupka) 

- povreda čl.6. i čl. 13 Konvencije- 

- Odluka djelimično izvršena (isplaćena dosuđena naknada na ime naknade 

nematerijalne štete zbog nedonošenja odluke u razumnom roku) 

- AP-880/17 od 21.9.2017. Ljiljanka lličić (dužinu trajanja postupka u predmetu 

- ostvairvanja prava na starosnu penziju) . , . 

- -Naredba Federalnom Zavodu PIO/MIO okončanja postupka u predmetu apelanta i 

Naredba Vladi FBiH da apelantu isplati novčanu naknadu u iznosu od 1.500 KM u 

roku od 3 mjesseca. 

- Vlada FBiH izvršila odluku (apelantu isplaćena naknada) 

- 11 AP-3102/15 od 15 11 2017 Sakib Nišić (dužina trajanja postupka pred Vrhovnim 

sudom Federacije BIH)) - Naredba Vladi FBiH da apelantu isplati novčanu naknadu 

- u iznosu od 1.000 KM, 

Rok: 5.3.2018 

- AP-3783/17 od 25.10.2017. godine Ante Bilić (dužina trajanja postupka), 

- -povreda čl.6. Konvencije , . . . . 

- Naredba- Federalnom ministarstvu za pitanja boraca i Federalnom ministarstvu 

- finansija da izvrše svoje obaveze da apelant koji ima izrvršne odluke organa uprave 

na teret budžetskih sredstava FBiH naplati potraživanja 

- Naredba Vladi FBiH da apelantu isplati novčanu naknadu u iznosu od 1.000 KM, 

-Rok za izvršenje: 21.02.2018 i 22.05.2018 

- AP- 1062/15 od 10.05.2017.godine, Gabrijel Banović i drugi (dužina trajanja 

postupka) 

- -povreda čl. 6. i 13.Konvencije 

- AP- 4101/15 od 10.05.2017.godine, Žugić Avdo i drugi (dužina trajanja postupka) 

-povreda čl. 6. i 13.Konvencije. 

 

 

Podsjetimo, u prethodnom izvještajnom periodu obradili smo informaciju koju smo također dobili od 

Ureda Vlade FBIH za saradnju i zastupanje pred Ustavnim sudom BIH u periodu od 01.01. do 

30.06.2017. ovom Uredu je dostavljeno 5 presuda Ustavnog suda Federacije BIH iz kojih proizilaze 

obaveze za Federaciju BIH. 4 presude su iz 2016. godine, a 1 iz 2017. godine. Izvršenje tih presuda 

Ustavnog suda Federacije BIH je u toku.  
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Također prema informaciji iz ovog Ureda u periodu od 01.01 do 30.06.2017. godine Vlada FBIH je 

utvrdila i u parlamentarnu proceduru uputila zakone s ciljem izvršavanja 4 presude Ustavnog suda 

FBIH. Jedna je vezana za predmet iz 2012. godine, jedna za predmet iz 2013., jedna iz 2014. godine 

i jedna iz 2016. godine.  

 

To su sljedeće 4 presude:  

Presuda broj: U-11/12 (od 7.11.2012.) - Utvrđuje se da član 1. Zakona o izmjenama i dopunama 

Zakona o posebnim pravima dobitnika ratnih priznanja i odlikovanja i članova njihovih porodica 

("Službene novine Federacije BiH", broj 9/10) nije u saglasnosti sa Ustavom Federacije Bosne i 

Hercegovine.  

Presuda broj: U-8/13 (od 1.10.2013.) - Utvrđuje se da član 1. Zakona o izmjenama i dopunama 

Zakona o pravima branilaca i članova njihovih porodica ("Službene novine Federacije BiH", broj 

70/07), te čl. 43. i 45. Zakona o pravima branilaca i članova njihovih porodica ("Službene novine 

Federacije BiH", br. 56/05, 70/07 i 9/10) nisu u skladu sa Ustavom Federacije Bosne i Hercegovine. 

2. Utvrđuje se da je član 35. stav 1. Zakona o pravima branilaca i članova njihovih porodica u skladu 

sa Ustavom Federacije Bosne i Hercegovine.  

Presuda broj U-29/13 (od 29.1.2014.) - Utvrđuje se da su odredbe čl. 1., 2., 3., 4., 5., 6., 7., 11., 

12.,16., 23. i 27. Zakona o prijevremenom povoljnijem penzionisanju branilaca odbrambeno-

oslobodilačkog rata ("Službene novine Federacije BiH", br. 41/13) saglasne Ustavu Federacije 

Bosne i Hercegovine. 2. Utvrđuje se da odredba člana 15. stav (1) istog Zakona nije saglasna Ustavu 

Federacije Bosne i Hercegovine.  

Presuda broj U-9/16 (od 30.11.2016.) -  Utvrđuje se da je članom 114. Zakona o zaštiti od požara i 

vatrogastvu ("Službene novine Federacije BiH", broj 64/09) i članom 106. Zakona o zaštiti od požara 

i vatrogastvu ("Službene novine Zeničko-dobojskog kantona", broj 5/11) povrijeđeno pravo na 

lokalnu samoupravu Općine Maglaj, jer su joj nametnute obaveze bez dodjele sredstava potrebnih 

za njihovo djelotvorno obavljanje. 

 

Za prve tri, gore navedene, presude, Ustavni sud je, naknadno, po isteku određenog vremenskog 

perioda, u predmetu utvrđivanja izvršenja odluka Ustavnog suda FBiH, a „u funkciji zaštite principa 

ustavnosti kao osnova demokratije i vladavine prava“, donio rješenja da njegove presude, koje se 

odnose na utvrđivanje ustavnosti, nisu izvršene. Pri tome je naglasio da: 

Članom IV.B.3.7. c) (I) Ustava Federacije Bosne i Hercegovine propisana je nadležnost Premijera 

Federacije BiH, gdje je pored ostaloga utvrđeno, da je Premijer nadležan za „provođenje politike i 

izvršavanje zakona federalne vlasti, uključujući izvršenja odluka sudova Federacije“. 
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Članom IV.C.12. Ustava Federacije BiH propisano je da su odluke Ustavnog suda Federacije 

konačne i obavezujuće, a čl. 40. i 41. Zakona o postupku pred Ustavnim sudom Federacije BiH, 

regulisane su pravne posljedice donesenih odluka. 

Članom 61. Poslovnika Ustavnog suda Federacije BiH također je propisano da su odluke Ustavnog 

suda Federacije konačne i obavezujuće i da su tijela vlasti u Federaciji Bosne i Hercegovine u okviru 

svojih nadležnosti utvrđenih Ustavom i zakonom dužna provoditi odluke Suda. 

Pored toga navedenim članom Poslovnika Ustavnog suda Federacije Bosne i Hercegovine, 

propisano je da Ustavni sud Federacije u slučaju nepostupanja, odnosno kašnjenja u izvršavanju ili 

obavještavanju Suda o preduzetim mjerama, donosi rješenje kojim se utvrđuje da odluka Suda nije 

izvršena i dostavlja ga nadležnom tužilaštvu, odnosno drugom organu nadležnom za izvršenje kojeg 

odredi Sud.  

 

Na žalost, zbog neizvršavanja ili neblagovremenog izvršavanja presuda Ustavnog suda, još nijedan 

funkcioner na vlasti nije odgovarao. Ovdje treba konstatovati da i oba doma Parlamenta kasne u 

izvršavanju svojih obaveza, u kontekstu implementacije presuda Ustavnog suda. I Premijera 

zaključcima obavezuju da osigura izvršenje presuda najčešće prekasno da bi nalog suda bio izvršen 

na vrijeme. 

 

Oba doma PFBIH usvojila su u trećem kvartalu 3 zakona koja se odnose na provođenje odluka 

Ustavnog suda FBIH. Riječ je o 3 zakona iz boračke oblasti. Za 2 zakona procedra je okončana u 

okviru perioda koji pokriva ovaj izvještaj, dok je treći zakon usvojen u oba doma PBIH, ali u različitom 

tekstu, pa je isti trebalo usaglasiti.  

 

Generalno, kada su u pitanju izvršenja odluka ustavnih sudova, a iz kojih proizilazi izmjena 

zakonodavstva u određenoj oblasti, procedure pripreme zakona unutar resora Vlade FBiH, a potom 

i razmatranja i usvajanja u Parlamentu Federacije, predugo traju. 

***************** 

 

U 2017. godini oba doma Parlamenta FBiH ispunila su poslovničke odredbe koje se odnose na 

programiranje rada, ali uz višemjesečna kašnjenja.  

 

Neopravdano odsustvo poslanika sa plenarnih sjednica i dalje ukazuje na višegodišnji problem 

prisutan u Predstavničkom domu PFBIH. CCI je u prethodnom izvještaju pozdravio korak Vlade 

FBIH, koja je u vidu amandmana na Zakon o platama i naknadama u organima vlasti BIH, propisala 

da se za neopravdano odsustvo sa plenarne sjednice odbija 10% od paušala. Od početka 2017. 

godine paušal poslanika u PD PFBIH se umanjuje za 10% u slučaju neopravdanih izostanaka.  
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Domu naroda u proceduri su izmjene i dopune Poslovnika, Odluka o Stručnoj službi i Odluka o 

Zajedničkoj službi. Navedene mjere trebale su biti razmatrne na 22. redovnoj sjednici, čije 

održavanje je bilo zakazano za 06.07.2017. uz 19 planiranih tačaka. Sjednica nije održana u skladu 

sa planiranim, a 2 mjeseca poslije održana je 13. vanredna sjednica sa 11 tačaka preuzetih od 19 

planiranih za 22. redovnu sjednicu. 8 preostalih tačaka, u koje spadaju i izmjene i dopune Poslovnika 

Doma naroda, trenutno su na „stand – by“ - u.  

Ured za reviziju institucija u Federaciji BIH dao je Parlamentu Federacije BIH u 2016. godini 

„mišljenje s rezervom“. Nakon što je u Izvještaju za 2015. godinu ova institucija po prvi put dobila 

„pozitivno mišljenje“ Ureda za reviziju institucija u Federaciji BIH, u Izvještaju za 2016. godinu, a koji 

je objavljen u 2017. godini Parlament Federacije BIH se vratio na „stari status“. Kao osniva za status 

„mišljenje s rezervom“ u Izvještaju se navodi između ostalog da Pravilnici o unutarnjoj organizaciji 

Stručne Službe Zastupničkog doma Parlamenta FBiH i Zajedničke Službe Parlamenta FBiH nisu 

usklađeni sa Zakonom o državnoj službi FBiH i Zakonom o namještenicima u organima državne 

službe u FBiH, te ostalim važećim podzakonskim propisima. Obračun plata za profesionalne 

poslanike vršen je bez evidencija prisustva na poslu, što nije u skladu sa članom 6. stav 4. Zakona 

o platama i naknadama u organima vlasti FBiH, prema kojem se osnovna plata obračunava i iskazuje 

mjesečno za puno radno vrijeme.  

Nije izvršeno usklađivanje knjigovodstvenog stanja stalnih sredstava sa stvarnim stanjem utvrđenim 

popisom u skladu sa članom 25. Zakona o računovodstvu i reviziji u FBiH, član 18. Uredbe o 

računovodstvu budžeta u FBiH i članu 67. Pravilnika o knjigovodstvu budžeta u FbiH. (detaljnije u 

dodatku 2). 

Parlament FBiH krši i Zakon o ravnopravnosti polova u BiH. Nakon što je imenovao Vladu u čijem 

sastavu su žene na čelu tek 4 od 17 ministarstava, mada bi po Zakonu trebale biti na najmanje 7, 

Parlament zakon krši i nepreduzimajući ništa da se ova diskriminacija otkloni i da se pokrenu projekti 

i procesi koji će promovisati ravnopravnost (i) na rodnoj osnovi.  

 

. 
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10. AKTIVNOSTI POSLANIKA I DELEGATA 17 
 

Devet (9) poslanika u Predstavničkom domu i 1 delegat u Domu naroda predlagači su 11 zakona 

razmatranih u PFBIH tokom analiziranog perioda, koji su rezultirali različitim ishodom.  

POSLANICI I DELEGATI U PFBIH - PREDLAGAČI RAZMATRANIH AKATA  Zakon 

Ismet Osmanović , poslanik u PD PFBIH  1 

Dennis Gratz, poslanik u PD PFBIH  5 

Slađan ilić, delegat u DN PFBIH 1 

Alma Kratina, poslanik u PD PFBIH 1 

E. Mušić, M. Bošković i V. Švancer, poslanici u PD PFBIH 1 

Faruk Čupina, poslanik u PD PFBIH 1 

Tomislav Martinović i Jozo Bagarić, poslanici u PD PFBIH 1 

 

Prijedlozi poslanika Denisa Gratza (NS) nisu prihvaćeni ili su skinuti sa dnevnog reda prije početka 

rasprave o istim.   

 

Prijedlog delegata Slađana Ilića (SDP) je usvojen, u oba doma u istom tekstu.  

 

Prijedlog poslanice Alme Kratine (DF) prihvaćen je u nacrtu, u jednom domu i nalazi se u proceduri.  

 

Prijedlog poslanika Ismeta Osmanovića (SDA) je prihvaćen u nacrtu u oba domu i nalazi se u 

proceduri.  

 

Prijedlog poslanika Faruka Čupine (SBB) usvojen je u jednom domu i nalazi se u proceduri.  

 

Prijedlog poslanika Tomislava Martinovića i Joze Bagarića nije usvojen.  

 

Prijedlog poslanika E. Mušić, M. Bošković i V. Švancer je usvojen. U vezi ovog zakona evidentirali 

smo jednu specifičnost Zakon je oboren u Predstavničkom domu PFBIH.  

                                                           
17 Iako poslanički mandat osim djelovanja na plenarnim sjednicama, podrazumijeva i rad poslanika i delegata 
u izbornoj bazi i u radnim tijelima Parlamenta, s obzirom da nam nisu dostupni podaci o toj vrsti aktivnosti 
poslanika i delegata Parlamenta FBiH, u ovom dijelu izvještaja dajemo samo pregled dijela aktivnosti koji se 
odnosi na rad na plenarnim sjednicama.  
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Nakon toga upućen u istom tekstu od strane rukovodstva Predstavničkog doma PFBIH: Mladen 

Bošković, Edin Mušić i Vesna Švancer. Vlada potvrdila da je riječ o istovjetnom tekstu. Dom naroda 

razmatrao je zakon u istom tesktu koji je predložila Vlada FBIH (FMF) i koji je oboren u PD s tim da 

se kao predlagači pojavljuje Rukovodstvo PD PFBIH. 

Na razmatrane zakone u Predstavničkom domu PFBIH pojedinačno amandmanski je djelovalo 16 

poslanika sa 73 amadmana.  

Evidentirano je preko 300 diskusija, od strane 70 poslanika.  

Poslanici Predstavničkog doma postavili su ukupno 402 poslaničkih pitanja i pokrenuli 35 inicijativa. 

62 poslanika uzela su učešće u poslaničkom satu na održanim sjednicama, dakle preko 60%, dok 

je 68 poslanika uzelo učeće tokom plenarnih sjednica u vidu diskusije, replike i dr.   

 

 
Grafikon 36. 

 

U Domu naroda 15  delegata amandmanski je djelovalo sa skoro 250 amandmana, dok je 

evidentirano preko 140 diskusija od strane 40 delegata. .  

27 delegata postavilo je ukupno 73 delegatska pitanja i pokrenulo 20 inicijativa.  

U nastavku slijedi tabelarni pregled djelovanja poslanika u PD PFBIH po pitaju amandmana, 

poslaničkih pitanja i inicijativa.  
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PREDSTAVNIČKI DOM PARLAMENTA FEDERACIJE BIH18  

Rbr Predstavnik Stranka Amandman Postavljeno 
pitanja 

Inicijative 

1.  Dževad Adžem DF 0 7 2 

2.  Dževad Agić SDA 0 1 0 

3.  Zijad Alajbegović SBB 0 0 0 

4.  Tarik Arapčić SDA 0 0 0 

5.  Alma Arnaut BPS 0 0 0 

6.  Jozo Bagarić HDZ BiH 0 8 0 

7.  Vjekoslav Bakula HDZ 1990 0 1 1 

8.  Marin Barbarić HDZ BiH 0 1 0 

9.  Boris Barun HDZ BiH 0 3 0 

10.  Esad Bašagić SDA 0 3 0 

11.  Nasir Beganović SBB 0 8 0 

12.  Enver Bijedić SDP 0 3 0 

13.  Mensud Borović SDA 5  0 

14.  Mladen Bošković HDZ BiH 0 0 0 

15.  Jusuf Bubica BPS 0 17 6 

16.  Ilhan Bušatlić NZ 0 10 0 

17.  Aiša Ćenanović SDA 0 1 0 

18.  Almira Čosić SDA 0 0 0 

19.  Faruk Ćupina SBB 2 12 3 

20.  Jasna Duraković SBB 1 8 2 

21.  Suzana Franjka Galić DF 0 1 0 

22.  Mirza Ganić SDA 2 2 0 

23.  Denis Gratz NS 37 0 0 

24.  Mira Grgić SDP 0 6 1 

25.  Azra Hadžiahmetović SBiH 0 1 0 

26.  Azra Hadžić SBB 1 11 0 

27.  Mirela Halilović BPS 0 0 0 

28.  Salem Halilović SBiH 0 0 0 

29.  Refik Hankić SBiH 0 0 0 

30.  Amra Haračić DF 4 14 1 

31.  Mujo Hasić SDP 0 0 0 

32.  Hajrudin Havić SDP 0 0 0 

33.  Zukan Helez SDP 1 6 0 

34.  Ljuban Herceg HDZ 1990 0 0 0 

35.  Dževad Hodžić SDA 0 0 0 

36.  Mujo Hodžić DF 0 2 0 

37.  Muhamed Ibrahimović SDA 0 3 0 

38.  Hasida Isaković SBB 0 2 0 

39.  Slavica Josipović HNS 0 7 0 

40.  Munib Jusufović SBB 0 3 0 

                                                           
18 Podaci u tabeli će biti dodatno ažuriranii po dostavljanju zapisnika sa održanih sjednica do kraja 2017. 
godine.  
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41.  Jasmin Kadić DF 0 19 0 

42.  Asim Kamber SDA 0 0 0 

43.  Salmir Kaplan SDA 0 0 0 

44.  Elvir Karajbić SDP 3 18 0 

45.  Mithat Karović DF 0 6 0 

46.  Darijana Katić HDZ BiH 0 4 0 

47.  Šemsudin Kavazović SBB 0 1 0 

48.  Safet Kešo SDA 0 1 2 

49.  Dario Knezović HDZ BiH 0 1  

50.  Alma Kratina DF 2 8 1 

51.  Zlatko Kravić SBB 0 0 0 

52.  Boro Krišto HDZ 1990 0 1 0 

53.  Mirsad Kukić SDA 0 0 0 

54.  Amra Kunovac DF 1 14 3 

55.  Ismet Kurić ASDA 0 9 0 

56.  Zdravko Kuzman HDZ 1990 0 3 0 

57.  Mira Ljubijankić SDP   0 

58.  Radoslav Luburić HDZ BiH 1 2 0 

59.  Bajro Makić SDA 0 4 0 

60.  Boris Marjanović HDZ BiH 0 0 0 

61.  Zana Marjanović SBB 0 1 0 

62.  Damir Mašić SDP 0 24 0 

63.  Ramiz Meša SDA 0 7 1 

64.  Mahir Mešalić DF 0 11  

65.  Rusmir Mesihović SDP 0 7 1 

66.  Saša Mitrović DF 0 11 0 

67.  Halid Muhić SDA 0  0 

68.  Kasim Mulalić SDA 0 3 0 

69.  Hasan Muratović SDP 0 0 0 

70.  Ivan Musa HNS 0 0 0 

71.  Edin Mušić SDA 0 0 0 

72.  Emina Mutap SDA 0 0 0 

73.  Fahrudin Nikšić BPS 0 1 0 

74.  Nermin Nikšić SDP 0 3 1 

75.  Zikreta Odobašić SBB 0 1 0 

76.  Rasim Omerović SDA 1 2 0 

77.  Ismet Osmanović SDA 1 2 0 

78.  Elzina Pirić SDA 0 4 0 

79.  Belma Pojskić SDA 0  0 

80.  Oliver Radoš HDZ BiH 0 1 0 

81.  Sanel Razić SBB 0 1 0 

82.  Bilsena Šahman SBB 0 5 0 

83.  Anela Šestić-Begović SBB 0 2 0 

84.  Ibrahim Šišić SDA 0 0 0 

85.  Omer Škaljo SDA 0 0 0 
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86.  Osman Suljagić SDA 0 0 0 

87.  Mehrudin Švago SBB 0 7 0 

88.  Vesna Švarcner SBB 0 11 0 

89.  Mirsad Topčagić ASDA 4 4 0 

90.  Davor Vuletić DF 0 4 0 

91.  Nermina Zahirović SDA 0 0 0 

92.  Jasmina Zubić SDP 7 19 2 

93.  Amir Zukić SDA 0 0 0 

94.  Kenela Zuko SDA 0 0 0 

95.  Almir Zulić DF 0 2 0 

96.  Blaž Župarić HDZ BiH 0 4 0 

97.  Elma Đogić LS BiH 0 14 0 

98.  Dženan Đonlagić DF 0 2 0 

 

Slijedi tabelarni pregled aktivnosti delegata u Dom naroda PFBIH u pogledu amandmanskog 

djelovanja, poslaničkih pitanja i inicijativa.  

DOM NARODA PFBIH PARLAMENTA FEDERACIJE BIH 

Rbr Predstavnik Stranka Amandman Postavljeno 
pitanja 

Inicijative 

1 Goran Akšamija NZ 0 0 1 

2 Almedin Aliefendić SDA 1 3 0 

3 Ana Babić SBB 0 0 0 

4 Stipe Barun HDZ BiH 0 0 0 

5 Mirko Batinić HDZ BiH 4 1 0 

6 Mirvet Beganović LS BiH 2 6 2 

7 Zdravko Bešlić HDZ BiH 0 0 1 

8 Lidija Bradara HDZ BiH 0 1 1 

9 Sejo Bukva NZ 0 0 0 

10 Amil Buljubašić SDP 0 0 0 

11 Osman Ćatić SDA 3 1 0 

12 Đuro Delić HDZ BiH 0 0 0 

13 Lejla Didik-Sarajlić DF 0 1 0 

14 Rasim Dostović SDA 0 0 0 

15 Edim Fejzić SD BiH 1 0 0 

16 Edin Forto NS 3 3 0 

17 Emir Frašto SDP 0 0 0 

18 Fuad Hadžimehmedović SBB 0 0 0 

19 Admir Hadžipašić ASDA 0 3 0 

20 Slađan Ilić SDP 0 0 0 

21 Lejla Imamović DF 0 0 0 

22 Željko Josić HDZ 1990 0 0 0 

23 Damir Jukić HDZ BiH 0 2 0 

24 Rasim Kantarević LS BiH 2 3 1 
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25 Predrag Kojović NS 6 0 0 

26 Muhamed Kozadra SDA 0 1 0 

27 Mustafa Kurtović SDA 0 0 1 

28 Mladen Lonić SDP 0 1 0 

29 Mehmed Mahmić SDA 0 0 0 

30 Tomislav Mandić HDZ BiH 0 1 0 
31 Mile Marčeta SNSD 0 1 0 

32 Tomislav Martinović HDZ BiH 3 1 0 

33 Amor Mašović SDA 0 0 0 

34 Dražen Matišić HDZ BiH 0 0 0 

35 Slaviša Mihajlović SNS 0 0 0 

36 Daliborka Milović LDS 0 0 0 

37 Josip Mioč HDZ BiH 0 1 0 

38 Željko Mirković SDP 0 4 1 

39 Sanel Mušović SBB 0 1 0 

40 Anes Osmanović SDA 1 10 7 

41 Refik Poparić SDA 0 1 0 

42 Đuro Prkačin HDZ BiH 0 0 0 

43 Dario Pušić HDZ BiH 14 1 0 

44 Drago Puzigaća SNSD 0 3 0 

45 Vesna Saradžić SDP 0 3 0 

46 Ismet Sarajlić SBB 0 1 0 

47 Nikola Simić SDP 0 0 0 

48 Segmedina Srna - Bajramović SDP 5 7 1 

49 Draženka Subašić DF 1 1 0 

50 Slaviša Šućur SDP 0 3 0 

51 Ivo Tadić HDZ BiH 17 0 0 

52 Slobodan Tomić NSRB 0 0 1 

53 Jasenko Tufekčić SDA 0 0 2 

54 Aner Žuljević SDP 164 7 2 

 

 

. 
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11. PRIMANJA POSLANIKA I DELEGATA  

 

U mjesečna primanja profesionalno angažovanih poslanika i delegata pored plate koja se kreće u 

rasponu od 2.500 KM do 3.500 KM (zavisno od koeficijenta i minulog rada), ulaze topli obrok, 

naknada za odvojeni život koja u prosjeku iznosi 500 KM, te naknada za smještaj u iznosu od 150 

KM mjesečno. Uz navedeno poslanici i delegati imaju pravo na naknadu putnih troškova, kao i na  

vikend posjete porodici 4 puta mjesečno.  

Administrativna komisija Parlamenta Federacije BIH donijela je početkom 2016. godine Odluku 

prema kojoj se svim članovima zajedničkih radnih tijela oba doma PFBIH isplaćuje mjesečna 

naknada za rad u iznosu od 350 KM. Po tom osnovu 14 delegata iz Doma naroda,  koji su članovi 

zajedničkih parlamentarnih komisija, a to su podsjetimo Komisija za usaglašavanje različito 

usvojenih tekstova i Parlamentarna komisija zadužena za reviziju, za 10 mjeseci djelovanja u radu 

ovih komisija primili su po 3.500 KM u 2016. godini. Administrativna komisija Doma naroda PFBIH 

je početkom 2017. godine donijela Odluku kojom se povećava naknada za odvojeni život sa 600 KM 

na 800 KM mjesečno. S druge strane podatak koji smo dobili od Predstavničkog doma PFBIH 

pokazuje da naknada za odvojeni život iznosi 300 KM, a naknada za smještaj 400 KM (i ista je 

isplaćuje stanodavcu direktno na račun, a ne poslanicima), uz 100 KM za režije.  

  

CCI je uputio dopis prema oba doma PFBIH sa molbom da nam se dostave primanja poslanika i 

delegata ostvarena u 2017. godini. Do zaključena izvještaja nije dostavio nijedan dom. Također, ovi 

podaci nisu dostupni u Predstavničkom domu od početka rada aktulenog mandatnog saziva.  

 

Primanja delegata Doma naroda PFBIH bila su dostupna na web stranici Parlamenta Federacije BIH 

od 2014. godine i ažurirana svaka 3 mjeseca. Zbog ovoga Dom naroda je bio okarakterisan kao 

najtransparentnija institucija u BIH koja detaljno prikazuje primanja svakog delegata pojedinačno. 

Međutim, od januara 2016. godine ovi podaci nisu više dostupni na zvaničnoj web stranici.  

Zakon o platama i naknadama u organima vlasti u Federaciji BIH, koji je stupio na snagu u avgustu 

2010. godine, a u primjeni do danas i pored kontinuiranog pokretanja inicijativa da se isti izmjeni, 

osigurava poslanicima i delegatima, koji nakon isteka mandata nisu zasnovali radni odnos ili stekli 

uslove za penziju, pravo na naknadu plate u trajanju od godinu dana.  

U Predstavničkom domu PFBIH od 98 poslanika 83 su profesionalizirala svoj mandat, odnosno 

zaposleni su u Parlamentu i primaju redovnu mjesečnu platu za svoj rad. Na platnom spisku Doma 

naroda nalaze se 54 delegata, od kojih 48 ima profesionalni status, dok 6 delegata imaju status tzv 

„neprofesionalaca“.  
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Grafikon 37. 

 

Ured za reviziju institucija u Federaciji BIH i dalje u svojim izvještajima skreće pažnju na sljedeće:  

Nije se vodila adekvatna evidencija o prisutnosti na poslu profesionalnih poslanika, na osnovu koje 

se vršio obračun i isplata stalnih mjesečnih novčanih primanja (paušala) u Predstavničkom domu, u 

skladu sa važećim zakonskim i drugim propisima (na što CCI godinama ukazuje).  

CCI također kontinuirano zagovara realizaciju iniciranih izmjena i dopuna Zakona o platama i 

naknadama u organima vlasti u Federaciji BIH, koji je stupio na snagu u avgustu 2010. godine, a 

kojim je osigurano da poslanici i delegati koji nakon isteka mandata nisu zasnovali radni odnos ili 

stekli uslove za penziju, imaju pravo na naknadu plate u trajanju od godinu dana. Smatramo da je 

Izmjenama potrebno ukinuti ovu privilegiju. (Napomena: Primjena postojećeg zakona na početku 

manata povećala je izvajanja sredstava na ime plata i naknada za više miliona KM).  

Istovremeno potrebno je ispitati opravdanost isplate sljedećih naknada: naknada za smještaj, 

naknada za odvojeni život, naknada za 4 vikend posjete porodici, na koje prema postojećem zakonu 

imaju pravo poslanici i delegati sa statusom „profesionalaca“. Naime, dinamika rada oba doma 

Paralementa FBIH (plenarno i komisije) tokom ovog i prethodnih mandata  dokazala je da ne postoji 

opravdana potreba za isplatom naknada ove vrste. Pokretanjem inicijative u pravcu navedenog 

iskazala bi se socijalna osjetljivost prema sveukupnim prilikama u FBIH, a sredstva mogla usmjeriti 

u druge namjene.  

. 
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12. TRANSPARENTNOST RADA PARLAMENTA FBiH  

 

U odnosu na prethodnu godinu napravljene su određeni pomaci u pogledu transparentnosti oba 

doma PFBIH. Na dijelu web stranice koji se odnosi na Predstavnički dom postavljeni su određeni 

dokumenti koji ranije nisu bili dostupni, pregled održanih sjednica i usvojenih akata, te  usvojene 

pojedinačne inicijative poslanika. Također su dostupne osnovne informacije za 78 poslanika od 98.  

Na web stranicu postavljen je i Program rada Predstavničkog doma PFBIH za 2017. godinu. 

Klub Demokratske fronte u Prestavničkom domu PFBIH, kao i nekoliko poslanika pojedinačno 

pokrenuli su nekoliko puta inicijativu da se i za ovaj dom osigura web prenos sjednica kao i za Dom 

naroda. Inicijative nisu prihvaćene.   

U dijelu web stranice koja se odnosi na Dom naroda PFBIH postavljeni su odgovori na delegatska 

pitanja. Također su dostupne najave sjednica radnih tijela, kao i dio izvještaja za iste.  

 

Tabela 4: Transparentnost rada Parlamenta FBiH 

 

R. br. Predmet posmatranja Stanje u PD P FBiH Stanje u DN P FBiH 

1.  Sloboda prisustva sjednicama 

DN P FBIH 

DA  DA  

2.  Prenos sjednica (TV, radio ili 

internet) 

NE  DA  

3.  Da li DN P FBIH prije zasjedanja 

objavljuje najavu sjednice? 

DA  DA  

4.  Da li su materijali za sjednicu 

javno dostupni? 

DA  DA  

5.  Dostupnost zapisnika sa sjednica 

DN P FBIH 

ZOSPI  WEB  

6.  Sadržajnost zapisnika sa 

sjednica DN P FBIH 

Dobra Dobra 

7.  Dostupnost stenograma sa 

sjednica DN P FBIH 

NE DA  

8.  Dostupnost podataka o 

pojedinačnom glasanju delegata 

NE NE19 

9.  Institucionalno riješena javna 

dostupnost poslaničkih pitanja i 

odgovora na pitanja 

NE DA 

10.  Dostupnost podataka o prisustvu 

sjednicama I razlozima odsustva 

Djelimično DA  

                                                           
19 S obzirom da je snimak svih održanih sjednica Doma naroda PFBIH dostupn na you tube kanalu i web 
stranici Doma naroda PFBIH iz istih se mogu evidentirati podatci o poimeničnom glasanju.  
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11.  Brzina odgovaranja na zahtjeve 

za dostavljanjem materijala 

(ZOSPI) 

U skladu sa zakonom  U skladu sa zakonom  

12.  Obavljena javna rasprava 

prilikom izrade Programa rada20 

NE NE 

13.  Obrazloženja o usvojenim 

zakonima 

Detaljna  Detaljna  

14.  Dostupnost dokumenata u 

elektronskom obliku 

DA  DA 

15.  Postojanje web stranice P FBIH DA  DA  

16.  Funkcionalnost web stranice 

(sadržajnost i redovno ažuriranje) 

Prihvatljiva  Dobra 

17.  Da li je na Internet stranici 

objavljen Program rada za 

aktuelnu godinu? 

DA DA  

18.  Da li se na Internet stranici 

objavljuju godišnji izvještaji o 

radu institucije? 

NE DA  

19.  Da li je na Internet stranici 

dostupan Zakon o izvršenju 

budžeta za posljednju fiskalnu 

godinu? 

DA  DA  

20.  Da li su na web stranici FBIH u 

roku od 24 sata dostupno 

saopštenje za javnost sa 

osnovnim podacima sa održane 

sjednice? 

DA  DA  

21.  Da li su, nakon sjednice FBIH, 

dostupni na web stranici kao 

„download“ opcija materijali koji 

su razmatrani i usvojeni? 

DA  DA  

22.  Da li je građanima omogućem 

pristup arhivskim podacima sa 

održanih zasjedanja 

DA DA  

 

. 

  

                                                           
20 Poslovnik o radu Predstavničkog doma i Doma naroda ne predviđa obavezu provođenja javne rasprave o 
Programu rada 
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13. EUROATLANSKI PUT BIH  
 

Novi Zakon o penzijsko invalidskom osiguranju FBIH, jedna od važnih mjera iz reformske agende 

usvojen je u Parlamentu Federacije BIH u formi nacrta na sjednicama održanim krajem 2017. godine,  

dok je isti u formi prijedloga prihvačen u oba doma početkom 2018. godine21.  

 

Oblast  spada u jedno od veoma važnih pitanja, a principi za ovu oblast utvrđeni su u Strategiji 

penzionog sektora, donesenoj prije 4 godine (2014. godine). Zakon je tokom 2017. godine 2 puta 

oboren u Domu naroda PFBIH zbog neslaganje stranaka parlamentarne većine. 

 

Cilj zakona je osigurati financijsku stabilnost Penzionog fonda a time i redovnost isplata penzija te 

utvrditi na pravičan i transparentan način utvrđivanje i obračun penzija. Zakonom bi trebao da 

osigura poboljšanje sistema PIO i njegovu dugoročna i finansijska stabilnost. U Zakonu su zadržana 

su postojeća prava iz penzijsko invalidskog osiguranja.  

Visina penzije se utvrđuje kroz uvođenje bodovne formule i zasniva se na stažu osiguranja i 

uplaćenim doprinosima. Najugroženije kategorije su zaštićene kroz takozvanu najnižu penziju i 

zagarantovanu penziju i to dosadašnjem iznosu od 326 KM odnosno 434 KM koji se i dalje usklađuju. 

Vrijednost opšteg boda je 14 KM i ista se utvrđuje odnosno usklađuje 15 aprila svake godine počev 

od 15 aprila 2019. godine. Uvedeno je novo pravo na posmrtninu. To je jednokratno novčana 

naknada bliskom srodniku koji je izmirio troškove sahrane u visini prosječne plate u Federaciji oko 

375 maraka. Penzije se redovno usklađuju i to 15. aprila svake godine u visini 50% indeksa 

potrošačkih cijena i rasta realnog bruto društvenog proizvoda u skladu sa podacima Federalnog 

zavoda za statistiku osim onih penzija koje su ostvarene u toj godini kada se vrši usklađivanje.  

Napušten je sistem koeficijenta. Najviše penzije se neće usklađivati sve dok najniži iznos penzije ne 

dostigne jednu petinu iznosa najviše penzije ostvarene po zakonu. U slučaju povoljnijih ekonomskih 

kretanja i ostvarenog rasta uz povoljne fiskalne uslove Vlada može donijeti Odluku o vanrednom 

usklađivanju penzija. 

Korisnicima penzija koji su pravo na penziju ostvarili do 31.07.1998. godine povećava se visina 

penzije u iznosu od 10% a korisnicima penzije koji su ostvarili pravo od 31.07.98. godine do 31. 

decembra 2007. godine u iznosu od 5%. 

                                                           
21 Nakon usvajanja predmetnog zakona u formi prjedloga usvojen je i zaključak kojim se obavezuje Vlada FBiH 
i Federalni zavod penzijskog i invalidskog osiguranja da u narednih šest mjeseci prate primjenu ovog Zakona 
o penzijskom i invalidskom osiguranju kojima bi se ispravili osnovni nedostaci u ovom Zakonu a sve u cilju 
održivog penzionog sistema i otklanjanja eventualnih diskriminatorskih odredbi, a posebno onih koji se odnose 
na radnike koji imaju najniža primanja. 
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Uvodi se trezorski način poslovanja nosioci osiguranja. Proširen je penzijski obuhvat na sva primanja 

i naknada koje se uplaćuju doprinosi.  

Ukoliko je neko član i nekih tijela upravnih odbora nadzornih ili nekih drugih i ostvaruje određene 

druge prihode na koje se uplačuje doprinos taj iznos će biti uračunat u penziju. 

Novim zakonom pooštravaju se uslovi za ostvarenje prava na starosnu i porodičnu penziju uz 

izuzetke koji su primjereni socijalekonomskim prilikama u Federaciji Bosne i Hercegovine. Stvaraju 

se pretpostavke za uvođenje pravične stope doprinosa za penzije penzijsko invalidskom osiguranju 

u dijelu koji se odnosi na staž koji je u uvećanom trajanju.  

Uvodi se i stimulans za duži ostanak u seriji  rada a penali za odlazak raniji u penziju. Stvara se 

pravni osnov za finansijsku pomoć u rehabilitaciji bolesnih neugroženih penzionera i za rad 

Udruženja penzionera na nivou Federacije Bosne i Hercegovine. 

Prava iz penzijsko invalidskog osiguranja su pravo na starosnu penziju, na invalidsku penziju, na 

porodičnu penziju, prava osiguranika za promjenom radnom sposobnošću prava po osnovu fizičko 

nesposobnosti i pravo na posmrtninu to je jednokratna novčana pomoć kao nova odredba.  

Podsjetimo, u Pismu namjere koje su vlade u BIH uputile prema Međunarodnom monetarnom fondu 

(MMF), krajem mjeseca juna 2016. godine, navedeno je da su se Vijeće ministara BiH i vlade 

Federacije BiH (FBiH) i Republike Srpske (RS), koje su došle na vlast nakon opštih izbora u oktobru 

2014. godine, prepoznale potrebu pojačavanja tempa ekonomskih reformi da bi se ubrzao 

ekonomski rast i otvorila radna mjesta, te da bi se poboljšao životni standard u BiH. Zajedno i u 

saradnji sa međunarodnom zajednicom, usvojena je sveobuhvatna Reformska agenda i pripremljeni 

akcioni planovi za provedbu Reformske agende (koji su usvojeni u septembru, odnosno oktobru 

2015. godine). U Pismu namjere se dalje navodi da Reformska agenda definiše glavne planove 

Vijeća ministara BiH i vlada entiteta u pogledu socioekonomskih reformi u narednim godinama. Njeni 

su ciljevi: poticanje održivog, efikasnog i kontinuiranog ekonomskog rasta; otvaranje radnih mjesta; 

povećanje i bolje usmjeravanje socijalne pomoći; i stvaranje povoljnog ekonomskog okruženja i dr.  

 

Također nakon što je BIH predala aplikaciju za članstvo u EU porodici u februaru na sjednici Vijeća 

za opšte poslove Evropske unije u Briselu 20.09.2016. godine prihvaćen je zahtjev Bosne i  

Hercegovine za članstvo u EU. Evidento je međunarodna zajednica kontinurano daje šansu našoj 

zemlji da mnoga pitanja krenu naprijed, ali je pitanje do kada ćemo imati tu podršku. Vladajuća 

većina u Federaciji BIH obavezala se na provođenje obaveza iz Reformske agende, međutim 

dinamika rada godinu dana prije isteka aktuelnog mandata ukazuje da je vrijeme za alarmiranje u 

pogledu postojećeg stanja.  
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U nastavku dajemo detaljnije informacije o proceduri rasprave i ishodu iste za nekoliko važnih 

zakona iz Reformske agende.  

 

Parlament Federacija BIH je konačno usvojio Zakon o energetskoj efikasnosti u Federaciji BIH nakon 

što je prije 5 godina isti upućen u parlamentarnu proceduru. Predstavnički dom PBIH usvojio je ovaj 

zakon još u prošlom mandatu, 2014. godine. Dom naroda usvojio je Zakon o energetskoj efikasnosti 

3 godine nakon njegovog usvajanja u Predstavničkom domu na sjednici održanoj u mjesecu februaru 

2017. godine.  

Zakon o penzijsko invalidskom osiguranju FBIH 2 puta oboren u Domu naroda PFBIH, u 2017. 

godini. Uzrok – neslaganje stranaka parlamentarne većine oko koeficijenta za obračun. penzioneri 

najavili masovne proteste u septembru. Oblast spada u jedno od važnih pitanja iz Reformske 

agende. Principi utvrđeni u Strategiji penzionog sektora donesenoj 2014. godine. Udruženje 

penzionera i ESV dali podršku zakonu. Prisutni potpuno različiti stavovi i tumačenja oko aktuelnog i 

predloženog Zakona na što ukazuje i činjenica da je na predložene zakone uloženo preko 100 

amandmana u jednom i drugom domu. 

Zakon o izmjenama i dopunama zakona radu, također jedan od važnijih zakona iz RA, u prvom 

polugodištu 2017. godine, razmatran je i usvojen u oba doma Parlamenta Federacije BIH, ali u 

različitom tekstu. U Domu naroda prihvaćen je amandman Kluba delegata iz reda hrvatskog naroda 

kojim se dosadašnja nadležnost Federalne inspekcije u kontroli provođenja ovog zakona prebacuje 

u isključivu nadležnost kantonalnih inspekcija. U Domu naroda je također prihvaćen amandman 

delegata Osmana Ćatića. Potrebno je da se u narednom periodu Predstavnički dom izjasni o ovom 

amandmanu.  

 

U akcionom planu Vlade FBIH nalazi se 61 mjera. Procenat izvršenja mjera zaključno sa 31.12.2017. 

godine iznosi 27 (44%). Nisu usvojene 23 mjere (38%), dok je u proceduri: 11 (18%) 

Usvojene mjere u 2017. : Registar parafiskalnih nameta, Zakon o bankama, Zakon o PIO/MIO ( u 

formi nacrta,  Jačanje nadzora nad bankama. 

Iz oblasti javne finansije, oporezivanje i fiskalna održivost realizovano je sljedeće: Moratorij na 

zapošljavanje i na povećanje plata u javnom sektoru na nivou FBiH (Budžetom predviđeno 7210, a 

stanje na dan 30.6.2017 je 6706 zaposlenih), registar parafiskalnih nameta, Zakon o porezu na dobit, 

Zakon o unutrašnjem platnom prometu, Novi zakon o bankama u skladu sa direktivama Basel I, II i 

III.  
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Iz oblasti poslovna klima i konkuretnost:Izmjene i dopune zakona o doprinosima (preferencijalni 

tretman).Jačanje nadzora nad bankama, oživljavanje i unapređenje namjenske industrije, set 

zakona i uredbi iz finansijske sfere kojim se suzbija siva ekonom ija, rješavanje statusa preduzeća 

sa poteškoćama (Dita, Aida, Revom, TTU, Livnica Tuzla, BH Airlines, Hidrogradnja, Borac Travnik).  

Mjere iz oblasti tržište rada: Zakon o radu, novi opšti i granski kolektivni ugovori, subvencije za 

poljoprivrednike uslovljene registriranjem poljoprivrednih gazdinstava uz plaćanje preferencijalne 

stope doprinosa, uredba i finansiranje prvog zapošljavanja i samozapošljavanja mladih ljudi.  

Iz oblasti socijalna zaštita i penzije:Sporazum sa boračkom populacijom, subvencioniranje plaćanja 

električne energije za socijalno ugrožene kategorije, finansijska stabilizacija Zavoda PIO, redovna 

isplata penzija – anulirano kašnjenje i neizvjesnost isplate penzija.  

Mjere iz oblasti vladavina prava i dobro upravljanje: Strategija za borbu protiv korupcije, Agencija za 

upravljanje oduzetom imovinom postala funkcionalna, formiranje posebnog odjela Vrhovnog suda 

FBiH i posebnog odjela Tužilaštva FBiH, Izmjene i dopune Krivičnog zakona koje pobliže definišu i 

ograničavaju aktivnosti finansiranja terorizma, pranja novca, trgovine ljudima. 
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14. ZAKLJUČCI I PREPORUKE   

 

KONTINUIRANO PRISUTNO NEPOVJERENJE IZMEĐU KOALICIONIH PARTNERA U 

FEDERACIJI BIH TOKOM 2017. GODINE, KULMINIRALO JE POSLJEDNJIH MJESECI 2017. 

GODINE. (odgođeno više sjednica, nekoliko rezultiralo neusvajanjem dnevnog reda...). OVAKAV 

ODNOS PREMA UKAZANOM POVJERENJU GRAĐANA UKAZUJE PO KO ZNA KOJI PUT NA 

POTPUNU NEODGOVORNOST VLASTI U FEDERACIJI BIH.  

 

PREPORUKA: Ne dopustiti paralizu rada Parlamenta FBIH samo nekoliko mjeseci prije izbora.  

 

NITI JEDAN OD DOMOVA PARLAMENTA FBIH NIJE IZRADIO PLAN/PROGRAM RADA ZA 

2018. GODINU PRIJE ISTEKA 2017. GODINE, A U 2017. GODINI SMO ZABILJEŽILI 

VIŠEMJEČNO KAŠNENJE U ISPUNJAVANJU OVE POSLOVNIČKE OBAVEZE.   

PREPORUKA: Ispoštovati poslovničku obavezu o programiranju rada i usvojiti godišnji program 

rada (do kraja mandata), usklađen sa Budžetom FBIH i sa jasno preciziranim rokovima i nosiocima 

obaveza. (Izraditi i objaviti kalendar održavanja plenarnih sjednica) 

 

OBA DOMA PARLAMENTA FEDERACIJE BIH ODRŽALA SU TOKOM 2017. GODINE UKUPNO 

28 SJEDNICA. POSLANICI I DELEGATI PROVELI SU NA SJEDNICAMA UKUPNO 188 SATI (ILI 

1 RADNI MJESEC). EPILOG: USVOJENO 27 ZAKONA. 

PREPORUKA: Povećati dinamiku zasjedanja u oba doma PFBIH, realizacije tačaka i mjera, sa 

posebnim akcentom na zakone, posebno iz RA. Istovremeno ostaviti mogućnost poslanicima i 

delegatima da učestvuju u procesu, amandmanskim djelovanjem na predložena zakonska rješenja, 

što je tokom cijelog mandata bilo svedeno na minimum ili u potpunosti anulirano.  

  

PREDSTAVNIČKI DOM ODRŽAO JE 4 TEMATSKE SJEDNICE, NA KOJIM SU AKTUELIZIRANA 

PITANJA ZAGAĐENOSTI ZRAKA, ISELJAVANJA STANOVNIŠTVA, DRVOPRERAĐIVAČKE 

INDUSTRIJE I STANJA U POLJOPRIVREDI. DOM NARODA PFBIH TOKOM ANALIZIRANOG 

PERIODA NIJE ODRŽAVAO TEMATSKE SJEDNICE. 

PREPORUKA: Pristupiti realizaciji zaključaka i preporuka sa do sada održanih tematskih sjednica. 

Održati nove tematske sjednice u skladu sa planovima i upućenim inicijativama.  

 

REALIZACIJA PROGRAMOM PLANIRANIH ZAKONA U 2017. GODINE, IZNOSI SVEGA 14%. 

MEĐU NEREALIZOVANIM SU BROJNI ZAKONI NA ČIJU SE REALIZACIJU ČEKA GODINAMA 

I KOJI SU U USKOJ VEZI SA KVALITETOM ŽIVOTA GRAĐANA.  
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PREPORUKA: Dugoročno, ubrzati i poboljšati proces planiranja, te u radu davati prioritet planiranim 

mjerama, po uzoru na iskustva iz susjednih zemalja.    

 

PORED RELATIVNO MALOG BROJA USVOJENIH ZAKONA, PARLAMENT FBIH JE U 

PRETHODNOM PERIODU OBORIO ČAK 12 ZAKONA (9 PREDSTAVNIČKI DOM, 3 DOM 

NARODA), PRI ČEMU NEKI OD OBORENIH ZAKONA PREDSTAVLJAJU OBAVEZE IZ 

REFORMSKE AGENDE.  

PREPORUKA: Pri izjašnjavanju o određenim zakonskim rješenjima poslanici bi trebali da se vode 

interesom građana a ne uskostranačkim interesima. To istovremeno podrazumijeva da poslanici 

opozicije ne treba da budu protiv dobrih zakonskih rješenja samo zato što dolaze od vlasti, ali i da 

poslanici vladajuće većine ne treba da budu za loša zakonska rješenja samo zato što dolaze od 

„njihove“ vlasti. Broj odbijenih zakona jeste značajan, ali prije svega zato što je broj usvojenih mali. 

Te je, generalno, rješenje u povećanju  broja usvojenih zakona.   

 

NEOPRAVDANO ODSUSTVO SA SJEDNICA KONTINUIRANI JE PROBLEM U RADU 

PARLAMENTA, PRIJE SVEGA PREDSTAVNIČKOG DOMA. KAO I NEDOVOLJNA 

TRANSPARENTNOST U KONTEKSTU INDIVIDUALNOG RADA POSLANIKA I DELEGATA. 

PREPORUKA: Inicirati i realizovati u oba doma Parlamenta Federacije BIH sankcionisanje 

poslanika i delegata zbog neopravdanog odsustva sa sjednica u skladu sa Poslovnikom i Zakonom 

o platama i naknadama u organima vlasti FBiH. Staviti u funkciju sistem elektronskog glasanja u 

punom kapacitetu i time omogućiti biračima i široj javnosti uvid u pojedinačno izjašnjavanje izabranih 

predstavnika o razmatranim pitanjima.  

 

URED ZA REVIZIJU INSTITUCIJA U FBIH DAO JE PARLAMENTU FEDERACIJE BIH GODINI 

„MIŠLJENJE S REZERVOM“ ZA RAD U 2016. GODINI.  

PREPORUKA: Postupiti po preporukama Ureda za reviziju FBIH u cilju otklanjanja nedostataka i 

uspostavljanje rada po važećim zakonskim i podzakonskim aktima.  

 

ZAKON O IZMJENA I DOPUNA ZAKONA O PLATAMA I NAKNADAMA U ORGANIMA VLASTI 

U FEDERACIJI BIH 3 GODINE U PROCEDURI 

PREPORUKA: Zagovarati realizaciju iniciranih izmjena i dopuna Zakona o platama i naknadama u 

organima vlasti u Federaciji BIH (Napomena: Primjena postojećeg zakona na početku manata 

povećala je izdvajanja sredstava na ime plata i naknada za više miliona KM).  

Istovremeno potrebno je ispitati opravdanost isplate sljedećih naknada: naknada za smještaj, 

naknada za odvojeni život, naknada za 4 vikend posjete porodici, na koje prema postojećem zakonu 

imaju pravo poslanici i delegati sa statusom „profesionalaca“.  
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U PROCEDURI IZMJENE I DOPUNE POSLOVNIKA OBA DOMA PFBIH (U SKLADU SA 

PROGRAMOM RADA) 

PREPORUKA: Pristupiti najavljeni i neophodnim izmjenama i dopunama Poslovnika, te na taj način 

riješiti mnoga otvorena pitanja vezano za programiranje planiranih obaveza i izvještavanje realizacije 

istih; ograničenje procedura od usvajanja zakona u formi nacrta, do prijedloga na maksimalno 6 

mjeseci. (na ovaj način se eliminiše mogućnost višegodišnje procedure za pojedine akte bez bilo 

kakvih posljedica; ograničiti broj diskusija od strane jednog poslanika/delegata, replika i dr. aktivnosti 

prilikom razmatranja određene tačke dnevnog reda; urediti tok javnih rasprava ili donijeti poseban 

niži akt ili uputstvo koji bi  detaljnije  uredio proces javnih rasprava 

 

SISTEM ELEKTRONSKOG GLASANJA I DALJE IZVAN UPOTREBE 

PREPORUKA: Staviti sistem u upotrebu u punom kapacitetu. Za instalaciju i nabavku istog uložena 

su velika sredstva prije 8 godina, ali se sistem već godinama ne koristi na način koji bi javnosti 

omogućio uvid u pojedinačno prisustvo i način glasanja o svakoj od mjera o kojima se raspravlja i 

odlučuje na dnevnom redu.  

 

ZA SJEDNICE DOMA NARODA PFBIH OMOGUĆEN WEB PRENOS, A ZA SJEDNICE 

PREDSTAVNIKOG DOMA PFBIH TA MOGUĆNOST NIJE OSIGURANA:  

PREPORUKA: Stvoriti pretpostavke za web prenos sjednica Predstavničkog doma PFBIH. Također 

u dijelu web stranice koja se odnosi na Dom naroda PFBIH postavljeni su odgovori na delegatska 

pitanja, a s obzirom da je riječ o jednom zakonodavnom tijelu sa 2 doma smatramo da bi trebalo 

osigurati postavljanje odgovora i na poslanička pitanja u PD FBIH.  

 

PORED SVEGA NAVEDENOG SPOMENIMO DA U 2017. GODINI U PARLAMENTU FBIH: 

- nije usvojena nijedna strategija i pored činjenice da je samo u 2017. godini njih 5 upućeno u 

proceduru 

- usvojeno je znatno manje zakona od ukupnog broja koje je predložila Vlada FBIH u 2017. 

godini  

- izostala je implementacija više od 20 zaključaka koje se odnose na presude Ustavnog suda 

FBIH i Ustavnog suda BIH 
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DODATAK 1. TEMATSKE SJEDNICE (sadržaj i usvojeni zaključci)  
 

Tematske sjednice u 2017. godni održane su samo u Predstavničkom domu i to vezano za sljedeća 

pitanja. 

  

 Tematska sjednica: PROBLEM ZAGAĐENOSTI ZRAKA U FEDERACIJI BIH22 (održana 

15. i 22.03.2017.)  

 Tematska sjednica: PROBLEM ISELJAVANJA STANOVNIŠTVA SA PODRUČJA 

FEDERACIJE BIH.23 (održana 22.03. i 11.04.2017.)  

 Tematska sjednica: STANJE I PERSPEKTIVE DRVNO-PRERAĐIVAČKE INDUSTRIJE 

U FBIH. (održana 11.04. i 14.06.2017.) 

 Tematska sjednica: STANJE U POLJOPRIVREDI FEDERACIJE BIH (održana 17.05. i 

14.06.2017.)   

 

U nastavku navodimo detaljniji informacije o održanim sjednicama:  

 

1. TEMATSKA SJEDNICA „PROBLEM ZAGAĐENOSTI ZRAKA U FEDERACIJI BIH“.  

OSNOVNI PODACI: Sjednica sazvana na osnovu zahtjeva 37 poslanika iniciranog od strane 

poslanice Amre Haračić (DF), a u skladu sa Poslovnikom Predstavničkog doma. Prvobitno je 

inicijativu za održavanje tematske sjednice podnijela poslanik u Predstavničkom domu iz Kluba DF, 

ali ista nije prihvaćena prilikom izjašnjavanja. Predstavnički dom prihvatio je sljedeće zaključke i 

preporuke:  

Z A K LJ U Č C I 

1. Donijeti novi Zakon o zraku Federacije BiH i odgovarajuće podzakonske akte koji će biti 

usklađeni sa odgovarajućim direktivama koje važe u zemljama EU, a u Zakon o zaštiti okoliša, koji 

je u proceduri, posebnu pažnju posvetiti sistemu okolinskih dozvola, kako bi se značajno poboljšala 

efikasnost istih, te u skladu s tim također izmijeniti podzakonske akte koji se odnose na monitoring 

kvalitete zraka. 

2. Obavezuje se Federalno ministarstvo turizma i okoliša da svakih šest mjeseci izvještava 

Parlament Federacije BiH o ispunjavanju uslova od strane operatera iz već izdatih okolinskih 

dozvola. 

                                                           
22 CCI je nakon održavanja tematske sjednice o problemu zagađenosti zraka u FBIH organizovao javnu tribinu o ovom 
pitanju u Općini Lukavac, jednoj od općina u BIH sa najizraženijim problemom zagađenosti zraka. Učešće su uzeli poslanici 
u Predstavničkom domu PFBIH iz različitih političkih opcija iz izborne jedinice u kojoj se nalazi Općina Lukavac.  Poslanici 
su se na skupu obavezali da će zajednički uputiti prema PFBIH incijativu za rješavanje prioritetnih pitanja vezano za 
problem zagađenosti u navedenoj Općini. 
23 CCI održao javnu tribinu na ovu temu s akcentom na Srednjobosanski kanton. Učešće uzeli poslanici iz Skupšine SBK, 
kao i delegati u Domu naroda PFBIH iz SBK, uključujući i predsjedavajuću Doma naroda PFBIH, g. Lidiju Bradaru.  
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3. Obavezuje se Federalno ministarstvo turizma i okoliša da u roku od tri mjeseca, u pogledu 

sankcija, uskladi sve zakone koji regulišu oblast okoliša sa Zakonom o prekršajima Federacije BiH, 

te da propiše sankcije za zagađivače koji kasne ili ne realizuju projekte iz prethodnih okolinskih 

dozvola. 

4. Donijeti Zakon o Fondu za zaštitu okoliša i energetsku efikasnost kako bi se, između ostalog, 

obezbijedilo transparentno izvještavanje o utrošku sredstava nižih nivoa vlasti koji se prikupljaju i 

transferiraju po osnovu uspostavljenog mehanizma zagađivač plaća, te sredstva iz Fonda za zaštitu 

okoliša i sredstva koja operateri na ime zagađenja uplaćuju lokalnoj zajednici, namjenski usmjeriti 

samo za projekte koji imaju za cilj smanjenje zagađenosti i poboljšanje stanja u oblasti okoliša.  

5. Obezbijediti efikasan, pouzdan i transparentan sistem kontrole emisija kroz uspostavu 

katastra zagađivača i registra ispuštanja i prijenosa zagađenja. 

6. Dopuniti odgovarajuće podzakonske akte sa pragovima uzbune za lebdeće čestice PM 2,5 i 

PM 10, te propisane pragove revidirati svake godine i uskladiti sa vrijednostima koje su na snazi u 

drugim državama i gradovima Evrope. Podzakonskim aktima omogućiti angažovanje stranih 

laboratorija za mjerenje nivoa štetnih materija, ako ne postoji domaća laboratorija koja vrši to 

mjerenje. 

7. Pojačati inspekcijski nadzor na svim nivoima te sektor za zaštitu okoliša pri Federalnom 

ministarstvu turizma i okoliša kadrovski pojačati. 

8. Obavezuje se Federalno ministarstvo turizma i okoliša da o poduzetim aktivnostima po 

usvojenim zaključcima izvještava Parlament Federacije BiH svaka tri mjeseca. 

PREPORUKA 

Predstavnički dom Parlamenta Federacije BiH upućuje preporuku Vijeću ministara BiH da što prije 

ostvari saradnju sa nadležnim federalnim ministarstvom kako bi se što prije pristupilo ispunjavanju 

uvjeta za pristup EU fondovima za sektor zaštite okoliša. 

 

 

 

2. TEMATSKA SJEDNICA „PROBLEM ISELJAVANJA STANOVNIŠTVA SA PODRUČJA 

FEDERACIJE BIH“.  

OSNOVNI PODACI: Sjednica sazvana na prijedlog poslanika u PD PFBIH Dennisa Gratza (Naša 

stranka). Prezentaciju na temu pripremili predstavnici nekoliko nvo – a. Poslanicima su se obratitli: 

premijer FBIH, direktor Federalnog zavoda za statistiku, predsjednik Vijeća mladih Federacije BiH, 

Mate Lončar, u ime Instituta za razvoj mladih Kult Katarina Vučković, ispred Udruženja Restart Salih 

Musić. Iz diskusija smo izdvojili sljedeće: 5.500 hiljada djece manje se upisuje godišnje u škole; kao 

najveći uzroci iseljavanja navedene su: ekonomske prilike, sigurnost,  percepcija budućnosti 

negativna, životno okruženje (školstvo, zdravstvo, komunikacije, sport), mjere podrške (npr. 
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zapošljavanje mladih i stambeno zbrinjavanje), liberalizacija. Nizak natalitet akcentiran kao problem, 

a kao neophodne mjere navedena potreba povećanje prirodnog priraštaja, uslova za povećanje 

nataliteta, preventivna zdravstvena zašitta stanovništva. Predstavnici Vijeća mladih istaknuli su kao 

veliki problem zabrinjavajući odlazak mladih pojedinaca i mladih porodica, mali broj mladih ljudi se 

usuđuje stupiti u brak zbog loše ekonomske situacije i razočaranosti mladih ljudi. Navedeno je da je 

Zakon o mladima veoma sporo implementira u BIH, te da je USK jedini izradio Stratagiju mladih. 

Navedeno je da je neophodno usvajanje Strategije mladih i potpuna primjena Zakona o mladima. 

Podaci pokazuju da su petina stanovništva danas u BIH mladi, a da istraživanja pokazuju da kao 

glavne razloge za odlazak mladi navode:  nedostatak radnih mjesta, korupciju, nekvalitetno 

obrazovanje, nepotizam. Smatramo važnim naglasiti da je veliki broj poslanika napustio sjednicu 

prije kraja rasprave, a na samom kraju sjednice istoj je prisustvovalo 30 poslanika od 98. Sjednicu 

su također prije završetka napustili i predstavnici organizacija koje su prezentirale prethodno 

navedene pokazatelje. Predstavnički dom prihvatio je sljedeće zaključke: 

 

Z A K LJ U Č C I 

1. Predstavnički dom Parlamenta Federacije BiH prepoznaje problem iseljavanja stanovništva 

sa područja FBiH kao važno pitanje od izuzetnog ekonomskog i socijalnog značaja za planiranje, 

razvoj i prosperitet Federacije BiH. 

2. Obavezuje se Vlada Federacije BiH da pripremi informaciju prema Predstavničkom domu 

Parlamenta Federacije BiH o planiranim i trenutnim projektima koji se tiču privlačenja investicija i 

povratka državljana BiH – potencijalnih ulagača u razvoj privrede u BiH. 

3. Predlaže se kreiranje pravnog okvira za uspostavljanje Ureda za privrednu saradnju sa 

iseljeništvom pri Vladi Federacije BiH koji bi se bavio privlačenjem investicija, te olakšavanjem i 

pravno-informativnom pomoći bh. državljanima u inostranstvu zainteresovanim za ulaganje i biznis. 

4. Traži se informacija o mjerama pronatalne politike uključujući i preduzete korake ka 

izjednačavanju prava porodilja i majki u Federaciji BiH u svrhu ohrabrenja politike nataliteta, borbe 

protiv „bijele kuge“, a u skladu sa stavom premijera Vlade Federacije BiH da je ovo pitanje koje se 

nadovezuje na problem iseljavanja. 

5. Obavezuje se Zavod za zapošljavanje Federacije BiH da u saradnji sa kantonalnim zavodima 

za zapošljavanje u roku od 90 dana dostavi informaciju o broju ljudi koji su se odjavili sa biroa ili 

druge vrste procjene koje se tiču napuštanja BiH u svrhu zapošljavanja u inostranstvu, kao i 

informacije o strukturi poslova zbog kojih bh. građani odlaze u inostranstvo. 

6. Od Federalnog ministarstva obrazovanja i nauke se traži da u roku od 90 dana, u saradnji sa 

nadležnim kantonalnim ministarstvima, pripremi informaciju o školama i fakultetima te utvrdi spisak 

deficitarnih zanimanja u Federaciji BiH. 
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7. Predlaže se kreiranje pravnog okvira za uspostavljanje Mreže studenata u inostranstvu iz 

Federacije BiH pod pokroviteljstvom premijera Federacije koja bi se realizovala u saradnji sa Vijećem 

mladih Federacije BiH. 

8. Obavezuje se Federalno ministarstvo raseljenih osoba i izbjeglica da predloži finansijski plan 

i metodologiju prema Vladi Federacije BiH u roku od 60 dana kojom bi se moglo izvršiti adekvatno 

evidentiranje izbjeglica i ekonomskih migranata koji privremeno borave u inostranstvu u svrhu 

povezivanja, prikupljanja informacija i adekvatnog informiranja bosanskohercegovačke dijaspore o 

izmjenama propisa, prilikama i programima podrške Vlade Federacije BiH, a kako bi Vlada 

Federacije BiH planirala posebna sredstva za realizaciju ove vrste aktivnosti u budućnosti. 

9. Obavezuje se Vlada Federacije BiH da u roku od 120 dana pripremi informaciju za 

Predstavnički dom Parlamenta Federacije BiH o efikasnosti i rezultatima primjene Zakona o mladima 

Federacije BiH. 

10. Obavezuje se Vlada Federacije BiH da u roku od 90 dana pripremi sveobuhvatnu informaciju 

o iseljavanju sa akcentom na provedbu Aneksa 7. Dejtonskog sporazuma, demografsku obnovu i 

ostanak mladih u Federaciji BiH. 

 

3. TEMATSKA SJEDNICA „STANJE I PERSPEKTIVE DRVNO-PRERAĐIVAČKE 

INDUSTRIJE U FBIH“. 

OSNOVNI PODACI: Sjednica sazvana na prijedlog grupe poslanika u PD PFBIH. Poslanici se nisu 

izjašnjavali o predloženim zaključcima radne grupe na nastavku 3. tematske sjednice. Istovremeno 

je predloženo da radna grupa doradi zaključke na osnovu 2 inicijative Jasmine Zubić koje su 

usvojene. Jasmina Zubić inicirala hitno donošenje 1. Zakona o šumama i podzakonskih akata i 2. 

Zakona o zabrani izvza trupaca i sitne građe. Prethodno predloženi zaključci su: Sektor drvno-

prerađivačke industrije proglasiti strateškim, čime bi se dale značajne olakšice i omogućio dalji 

ubrzan razvoj i povećao broj zaposlenih i izvoz; Usvajanje Strategije razvoja drvne industrije FBiH 

za period 2016.-2025. godina, od strane Vlade FBiH i Parlamenta FBIH; Usvajanje Akcionog plana 

za realizaciju Strategije razvoja drvne industrije Federacije  BiH za period 2016.-2025. godina, sa 

jasno naznačenim nosiocima izvršenja mjera i aktivnosti te stalnim praćenjem procesa i rezultata 

implementacije; Hitno donošenje Zakona o šumama i podzakonskih akata; Hitno usvojiti Prijedlog 

kriterija za utvrđivanje stepena finalizacije gotovih proizvoda, sirovine (lišćari i četinari) i rokove 

plaćanja koje je pripremila Radna grupa Federalne privredne komore (nosilac izvršenja Vlada FBiH 

i ministri resornih ministarstva); 

Uskladiti programe obrazovanja i sa potrebama drvne industrije, jer  već nedostaje kvalifikovana  

radna snaga posebno sa visokom stručnom spremom; Uvesti takse  na izvoz trupaca, rezane građe 

izvan propisanih standarda i ogrijevnog drveta (nosilac izvršenja Vlada FBiH). 



MONITORING RADA PARLAMENTA FEDERACIJE BIH (saziv 2014. – 2018.) 2017. 
 

 

CENTRI CIVILNIH INICIJATIVA (CCI) 86 
 

Na 22. redovnoj sjednici, održanoj 14.06.2017. godine, potpredsjedavajući Bošković naveo je da su 

zaključci sa 3. tematske sjednice usaglašeni i dopunjeni prijedlogom Jasmine Zubić. Sa 57 glasova 

za, uz tri glasa protiv i uz dva uzdržana glasa, usvojeni su sljedeći: 

  

Z A K LJ U Č C I  

1. Sektor drvno-prerađivačke industrije proglasiti strateškim čime bi se dale značajne olakšice i 

omogućio daljnji ubrzan razvoj i povećao broj zaposlenih i izvoz. 

2. Usvajanje strategije razvoja drvne industrije FBiH za period 2016.-2025. godina od Vlade 

FBiH i Parlamenta FBiH. 

3. Usvajanje akcionog plana za realizaciju Strategije razvoja drvne industrije Federacije  BiH za 

period 2016.-2025. godina sa jasno naznačenim nosiocima izvršenja mjera i aktivnosti te stalnim 

praćenjem procesa i rezultata implementacije. 

4. Hitno donošenje Zakona o šumama i podzakonskih akata.  

5. Hitno usvojiti prijedlog kriterija za utvrđivanje stepena finalizacije gotovih proizvoda, sirovine 

(lišćari i četinari) i rokove plaćanja koje je pripremila Radna grupa Federalne privredne komore 

(nosilac izvršenja Vlada FBiH i ministri resornih ministarstva).  

6. Uskladiti programe obrazovanja i sa potrebama drvne industrije jer već nedostaje 

kvalifikovana radna snaga posebno sa visokom stručnom spremom. 

7. Uvesti takse na izvoz trupaca, rezane građe izvan propisanih standarda i ogrijevnog drveta 

(nosilac izvršenja Vlada FBiH). 

 

 

4. TEMATSKA SJEDNICA „STANJE U POLJOPRIVREDI FBIH“. 

OSNOVNI PODACI: Sjednica sazvana na prijedlog grupe 32 poslanika na čelu sa poslanicom Azrom 

Hadžić (SBB).  Domu su se obratili, resorni ministar Šemsudin Dedić, Sabahudin Bajramović, 

profesor na Poljoprivredno-prehrambenom fakultetu Univerziteta u Sarajevu, Omer Kurtović iz 

Federalnog zavoda za poljoprivredu, Esad Bukalo, direktor Federalnog zavoda za agropedologiju, 

Enver Avdić iz Udruženja proizvođača, prerađivača i izvoznika jagodičarskog voća, Mehmed Nikšić 

uime Udruženja proizvođača mlijeka, Dragan Pavlović iz Seljačkog saveza i Zlatko Hujić, načelnik 

Općine Bosanski Petrovac. Zaključke koje je usvojio Predstavnički dom PFBIH, a koji se nalaze u 

nastavku nije podržao Klub HDZ – HNS. Ranije je navedeni Klub uz podršku nekoliko drugih klubova 

iz opozicije, ali i vladajuće većine (SBB) najavljivao pokretanje inicijative za smjenu resornog 

ministra, g. Dedića. Zaključci su usvojeni uz podršku poslanika opozicionih stranaka.  
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Z A K LJ U Č C I 

1.    Zadužuje se Vlada Federacije BiH da osigura sredstva iz klirinškog duga za izmirenje svih 

naslijeđenih dugovanja u poljoprivredi kroz Izmjene i dopune Budžeta FBiH za 2017. godinu. 

     Nositelj aktivnosti: Vlada Federacije Bosne i Hercegovine 

     Rok izvršenja: 2017. godina 

     Kontrola zadatka: Parlament Federacije Bosne i Hercegovine 

2.    Obavezuje se Vlada Federacije BiH da osigura sredstava u Budžetu Federacije BiH za 

poljoprivredu i prehrambenu industriju u skladu sa Srednjoročnom strategijom razvoja 

poljoprivrednog sektora u Federaciji BiH 2015.-2019. godina i Zakonom o novčanim potporama u 

poljoprivredi i ruralnom razvoju FBiH, što prije usvoji Program ruralnog razvoja Federacije BiH za 

period 2016.-2020.godina, te isti uključi u Program javnih investicija u Federaciji BiH.  

     Nositelj aktivnosti: Federalno ministarstvo financija i Vlada Federacije BiH                           

     Rok izvršenja:  2017. godina 

     Kontrola zadatka: Parlament Federacije Bosne i Hercegovine 

3. Zadužuje se Federalno ministarstvo poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva da prikupi informacije 

sa terena o investicijama u periodu od 2012.-2017. godine u poljoprivrednom sektoru Federacije 

BiH, te o tome informira Vladu Federacije BiH.    

      Nositelj aktivnosti: Federalno ministarstvo poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva 

     Rok izvršenja: 31.10. 2017. godine 

     Kontrola zadatka: Vlada Federacije Bosne i Hercegovine 

4.Zadužuje se Federalno ministarstvo finansija za prioritetnu i redovnu isplatu poticaja klijentima iz 

sektora poljoprivrede su skladu sa  članom 9. Zakona o izvršenju Budžeta Federacije BiH.  

Nositelj aktivnosti: Federalno ministarstvo poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva, Federalno 

ministarstvo financija 

    Rok izvršenja:  stalan 

    Kontrola zadatka: Vlada Federacije Bosne i Hercegovine 

5.Daje se podrška Prijedlogu Zakona o doprinosima, kojim se utvrđuje povlaštena porezna osnovica 

za zaposlene u poljoprivredi koju je predložilo Federalno ministarstvo poljoprivrede, vodoprivrede i 

šumarstva. 

     Nositelj aktivnosti: Federalno ministarstvo finansija 

     Rok izvršenja:  2017. godina 

     Kontrola zadatka: Vlada Federacije Bosne i Hercegovine 

6.Zadužuju se Vlada Federacije BiH da osigura preduvjete za jednostavniji pristup kreditima za 

poljoprivrednike u Federaciji Bosne i Hercegovine: 
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Dostupnost kredita s povoljnijom kamatnom stopom do 2,5\% uz grace period od dvije godine i rok 

otplate do 15. godina za poljoprivredni sektor kod Razvojne banke Federacije Bosne i Hercegovine 

i regresiranje kamata na kredite za kapitalna ulaganja u poljoprivredi kod Razvojne banke. 

Započeti aktivnosti na formiranju Garantnog fonda Federacije BiH kod Razvojne banke FBiH za 

kredite  namijenjene za kapitalna ulaganja u poljoprivrednom sektoru u skladu sa  Zakonom o 

poljoprivredi. 

Otvoriti revolving kreditnu liniju za isplatu dugovanja i redovnu isplatu poticaja u poljoprivredi. 

Nositelj aktivnosti: Federalno ministarstvo poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva, Federalno 

ministarstvo finansija i Razvojna banka Federacije BiH 

Rok izvršenja:  2017. godina 

Kontrola zadatka: Vlada Federacije Bosne i Hercegovine 

7.Zadužuje se Vlada Federacije BiH da osigura dostatna sredstva u Budžetu Federacije BiH za 

Federalnu direkciju robnih rezervi, u cilju intervencija na tržištu i otkupa domaćih poljoprivrednih 

proizvoda za potrebe Robnih rezervi u periodu poremećaja na tržištu i tržišnih viškova poljoprivrednih 

proizvoda koje utvrdi Vlada Federacije BiH. 

Nositelj aktivnosti: Federalno ministarstvo finansija, Federalno  ministarstvo poljoprivrede, 

vodoprivrede i šumarstva, Federalna Direkcija za robne rezerve 

     Rok izvršenja:  2017-2018. godina 

     Kontrola zadatka: Vlada Federacije Bosne i Hercegovine 

8.Zadužuje se Vlada Federacije BiH i vlade kantona, odnosno izvršni organi gradova i općina da 

osiguraju sredstva za zaštitu poljoprivrednog zemljišta i objekata od poplava i ostalih prirodnih 

nesreća i usmjere sredstva u aktivnosti iz Poglavlja VI. Zakona o poljoprivrednom zemljištu 

Federacije BiH. 

Ograničiti proizvodnju određenih poljoprivrednih proizvoda na kontaminiranom zemljištu u skladu sa 

članom 28. stav 4. Zakona o poljoprivrednom zemljištu FBiH. 

Zabraniti ispuštanja otpadnih materija, naplatiti troškove remedijacije kontaminiranog 

poljoprivrednog zemljišta i troškove nanesene poljoprivrednim proizvođačima, a sve u skladu sa čl. 

25., 26. i 27. Zakona o poljoprivrednom zemljištu FBiH. 

Nositelji aktivnosti: Federalno ministarstvo poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva, Federalna 

uprava civilne zaštite, Federalni zavod za agropedologiju, Agencije za vodna područja Federacije 

BiH, Federalna geodetska uprava, kantoni, gradovi i općine.  

     Rok izvršenja:  stalno 

               Kontrola zadatka: Vlada Federacije Bosne i Hercegovine 

9.Zadužuje se Federalno ministarstvo pravde da poduzme aktivnosti na izradi Zakona o izmjenama 

i dopunama Zakona o stvarnim pravima Federacije BiH („Službene novine Federacije BiH“, broj 
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66/13) u odnosu na odredbu člana 338. Zakona, kojim bi se utvrdilo da se odredbe ovog člana ne 

odnose na poljoprivredno zemljište u državnom vlasništvu. 

     Nositelji aktivnosti: Federalno ministarstvo pravde  

     Rok izvršenja:  2017. godina 

     Kontrola zadatka: Vlada Federacije Bosne i Hercegovine 

10.Zadužuje se Federalno ministarstvo poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva da pokrene izmjenu 

Srednjoročne srategije razvoja poljoprivrednog sektora u Federaciji BiH 2015.-2019.godina, te u 

hitnoj proceduri dostavi zakonske propise koji se odnose na: Zakon o poljoprivrednom zemljištu, 

Zakon o novčanim potporama u poljoprivredi i ruralnom razvoju, Zakon o poljoprivredi i Zakon o 

veterinarstvu. 

    Nositelji aktivnosti: Federalno ministarstvo poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva    

    Rok izvršenja:  2017. godine  

    Kontrola zadatka: Vlada Federacije Bosne i Hercegovine 

11.Traži se od nižih nivoa vlasti (kantona, gradova i općina) da stvore uvjete i osiguraju potrebna 

sredstva za registraciju/legalizaciju štalskih objekata i drugih poljoprivredno-prehrambenih i 

prerađivačkih kapaciteta, što će biti uvjet za korištenje poticajnih sredstava s nivoa Federacije BiH. 

     Nositelji aktivnosti: kantoni, gradovi i općine                                 

     Rok izvršenja:  stalno 

     Kontrola zadatka: Vlada Federacije Bosne i Hercegovine 

12.Preporučuje se nadležnim institucijama – J.P. „Elektroprivreda BiH“ d.d. Sarajevo i J.P. 

„Elektroprivreda HZ HB“ d.d. Mostar da osiguraju niže cijene električne energije i druge institucije da  

smanje ili ukinu fiskalne i parafiskalne namete za poljoprivredni sektor.  

      Nositelji aktivnosti: Federalno ministarstvo energije, rudarstva i industrije 

                  Rok izvršenja:  stalno 

                Kontrola zadatka: Vlada Federacije Bosne i Hercegovine 

13.Zadužuje se Federalno ministarstvo prometa i komunikacija, Federalno ministarstvo unutrašnjih 

poslova i Federalno ministarstvo poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva da urede zakonsku 

regulativu vezano za poseban status specijalnih pčelarskih vozila za prijevoz pčelinjaka (teretnih i 

priključnih) i drugih poljoprivrednih vozila, prilikom registracije u skladu sa modelom rješavanja ovog 

pitanja u zemljama EU, tako da ukupna cijena prilikom registracije ovakvih vozila ne prelazi 20\% 

cijene za obična vozila.  

     Nositelji aktivnosti: Federalno ministarstvo prometa i komunikacija, Federalno ministarstvo 

unutrašnjih poslova i Federalno ministarstvo poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva 

                 Rok izvršenja:  2017.-2018. godina 

               Kontrola zadatka: Vlada Federacije Bosne i Hercegovine 
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14.U slučaju eksremnih poremećaja na tržištu jagodičastog voća (maline) zadužuju se Vlada 

Federacije, vlade kantona, gradovi i općine da osiguraju sredstva za subvencije proizvođačima 

jagodičastog voća (maline). 

Nositelji aktivnosti: Vlada Federacije BiH, vlade kantona FBiH, gradovi i općine 

               Rok izvršenja:  2017. godina 

Kontrola zadatka: Vlada Federacije Bosne i Hercegovine 

15.Staviti u funkciju Zadružni savez Federacije BiH u skladu sa članom 69. Općeg zakona o 

zadrugama BiH („Službene novine BiH“, broj 18/03), kao i zadruge zbog samog drušvenog značaja 

otkupa i kooperacije koju zadruge u Federaciji BiH obavljaju, izdvojiti sredstva u okviru Godišnjih 

programa poticaja za istu. 

Nositelji aktivnosti: Vlada Federacije BiH 

Rok izvršenja:  stalno 

Kontrola zadatka: Vlada Federacije Bosne i Hercegovine 

16.Nadležnim institucijama na nivou Bosne i Hercegovine se daje puna potpora i traži poduzimanje 

sljedećih mjera:  

 Usvajanje i izmjena ključnih zakonskih propisa (Zakon o veterinarstvu, Zakon o hrani, Zakon 

o poljoprivredi i ruralnom razvoju BiH, Zakon o vinu, Zakon o regulaciji tržišta poljoprivrednim 

proizvodima u BiH i dr…); 

 Donošenje Strateškog plana ruralnog razvoja Bosne i Hercegovine; 

 Uspostaviti operativne strukture za korištenje predpristupnih fondova EU; 

 Izvršiti poljoprivredni popis u Bosni i Hercegovini i unaprijediti poljoprivredne statistike i 

informacijske sisteme; 

 Razmotriti izmjenu postojećih propisa i usmjeravanje sredstava iz prelevmana u 

poljoprivrednu proizvodnju, te uvođenje plavog dizela za poljoprivredne proizvođače u BiH; 

 Uspostaviti proceduru upisa biljnih sorti na Sortnu listu Bosne i Hercegovine; 

 Bolja kontrola granica naročito pri uvozu prehrambenih i poljoprivrednih proizvoda sa  

stanovišta kontrole kvalitete istih; 

 Jačanje administrativnih kapaciteta i struktura za koordinaciju u okviru sektora poljoprivrede 

i ruralnog razvoja, uključujući i mjere potpore; 

 Dostizanje potrebnog nivoa standarda kvalitete i sigurnosti hrane za nesmetanu trgovinu 

poljoprivrednim robama i izvoz roba životinjskog porijekla na tržište EU; 

 Realizirati preporuke agencije za hranu i veterinarstvo (FVO) iz revidiranog akcionog  plana 

za izvoz mesa peradi i konzumnih jaja u EU koje su bh vlasti pripremile; 

 Realizirati u potpunosti sve aktivnosti definirane u Mapi puta u cilju stvaranja uvjeta za izvoz 

proizvoda životinjskog i biljnog porijekla; 
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 Izraditi i usvojiti propise i mjere za uvođenje tržišnih standarda kvalitete u skladu sa 

evropskim i OECD standardima (tržišni standardi za voće i povrće, žitarice, meso, mlijeko…) 

odnosno standardima organizacije zajedničkog tržišta EU; 

 Upotpuniti državni centralni sistem identifikacije, registracije, kontrole kretanja životinja u 

zemlji i bazu podataka. 

 Ojačati lanac upravljanja i sistema službene kontrole hrane i hrane za životinje koji je 

usklađen s evropskim standardima i centralnu bazu podataka. 

 Zadužuje se Odbor za poljoprivredu, vodoprivredu i šumarstvo Predstavničkog  doma 

Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine da prati realizaciju zaključaka i o tome izvijesti 

Predstavnički dom Parlamenta Federacije BiH. 

Nositelji aktivnosti: Odbor za poljoprivredu, vodoprivredu i šumarstvo Zastupničkoga doma 

Parlamenta Federacije BiH 

                Rok izvršenja:  stalno 

             Kontrola zadatka: Predstavnički dom Parlamenta Federacije BiH 
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DODATAK 2. IZ IZVJEŠTAJA UREDA ZA REVIZIJU INSTITUCIJA U FBIH   
 

Ured za reviziju institucija u Federaciji BIH dao je Parlamentu Federacije BIH u 2016. godini 
„mišljenje s rezervom“.  
Nakon što je u Izvještaju za 2015. godinu ova institucija po prvi put dobila „pozitivno mišljenje“ Ureda 
za reviziju institucija u Federaciji BIH, u Izvještaju za 2016. godinu, a koji je objavljen u 2017. godini 
Parlament Federacije BIH se vratio na „stari status“.     
 
U nastavku dajemo izvod dijela izvještaja Ureda za reviziju institucija u FBIH:  
Temelj za mišljenje s rezervom  
Nije izvršeno usklađivanje knjigovodstvenog stanja stalnih sredstava sa stvarnim stanjem utvrđenim 
popisom, što može imati uticaja na iskazano stanje imovine u Bilanci stanja (točka 5.3.2.1., 6.3.2.1. 
i 7.3.2.1. Izvješća); 
Nije vršeno umanjenje mjesečnog iznosa paušala izabranim dužnosnicima Zastupničkog doma 
Parlamenta FBiH za 10% za svako odsustvovanje sa sjednice doma ili radnog tijela, kako je 
definirano člankom 8. Zakona o plaćama i naknadama u organima vlasti FBiH, čiji efekat na 
financijska izvješća nismo u mogućnosti kvantificirati (točka 5.3.1.1.1. Izvješća). 
 
 
Temelj za mišljenje s rezervom 
Pravilnici o unutarnjoj organizaciji Stručne Službe Zastupničkog doma Parlamenta FBiH i Zajedničke 
Službe Parlamenta FBiH nisu usklađeni sa Zakonom o državnoj službi FBiH i Zakonom o 
namještenicima u organima državne službe u FBiH, te ostalim važećim podzakonskim propisima 
(točka 4. Izvješća); 
Obračun plaća za profesionalne zastupnike vršen je bez evidencija prisustva na poslu, što nije 
sukladno članku 6. stavak 4. Zakona o plaćama i naknadama u organima vlasti FBiH, prema kojem 
se osnovna plaća obračunava i iskazuje mjesečno za puno radno vrijeme (Točka 5.3.1.1.1. i 
6.3.1.1.1. Izvješća); - VAZNO  
Nije izvršeno usklađivanje knjigovodstvenog stanja stalnih sredstava sa stvarnim stanjem utvrđenim 
popisom sukladno članku 25. Zakona o računovodstvu i reviziji u FBiH, članku 18. Uredbe o 
računovodstvu proračuna u FBiH i članku 67. Pravilnika o knjigovodstvu proračuna u FBiH (točka 
5.3.2.1., 6.3.2.1. i 7.3.2.1. Izvješća); 
 
Skretanje pozornosti  
Bez kvalifikacije na dano mišljenje o usklađenosti, skrećemo pozornost na sljedeće: 
• Proračunom FBiH za 2016. godinu su odobrena sredstva za tri korisnika (Zastupnički dom, Dom 
naroda i Zajednička služba), iako je Parlament FBiH registriran kao jedno pravno lice i kome je 
dodijeljen jedan identifikacijski broj. Parlament FBiH sačinjava i podnosi jedno financijsko izvješće 
Financijskoj-informatičkoj agenciji. Na navedeno je ukazivano i u prethodnom periodu, ali po istom 
nije postupljeno (Točka 3. Izvješća). 
 
Naredbodavci financijskih sredstava oba doma Parlamenta FBiH su tajnici domova. Za tajnika Doma 
naroda imenovan je Izmir Hadžiavdić. 
Nakon odlaska tajnika Zastupničkog doma u mirovinu, u periodu od 01.01.2011. godine do 
08.07.2013. godine, funkciju tajnika obavljao je šef Službe radnih tijela Zastupničkog doma po 
ovlaštenju Kolegija Zastupničkog doma. Funkciju tajnika Zastupničkog doma do 30.04.2016. godine 
obavljao je stručni savjetnik u Uredu tajnika Daniela Čegar (dipl.pravnik), nakon čega je na navedenu 
funkciju pa do kraja 2016. godine Predsjedatelj Zastupničkog doma prema pojedinačnim rješenjima 
imenovao Stelu Ibrović-stručnog savjetnika iz svog Kabineta. 
 
Na dan 31.12.2016. godine u Parlamentu FBiH je bio 91 uposlenik. 
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Zastupnički dom se sastoji od 98 zastupnika, od kojih je sa 31.12.2016. godine na profesionalnom 
radu bilo 82 zastupnika. Dom naroda se sastoji od 54 zastupnika od kojih je sa 31.12.2016. godine 
na profesionalnom radu bilo 47 zastupnika. 
Pored naprijed navedenog na dan 31.12.2016. godine u radnom odnosu u Zastupničkom domu je 
bilo 7 savjetnika i u Domu naroda 7 savjetnika. 
Nerealizirane preporuke 
1. Potrebno je u suradnji sa Federalnim ministarstvom financija poduzeti aktivnosti sukladno 
Pravilniku o utvrđivanju i načinu vođenja registra proračunskih korisnika u FBiH; 
2. Potrebno je riješiti problem konačnog imenovanja tajnika Zastupničkog doma; 
3. Potrebno je da se postojeći Pravilnik o internim kontrolama u sadržajnom dijelu dopuni, koji 
se odnosi na procjenu rizika svih bitnih procesa iz nadležnosti Zastupničkog doma i sukladno istom 
uspostave odgovarajuće kontrolne aktivnosti; 
4. Potrebno je da se doneseni interni akti, koji se odnose na vođenje evidencije o prisutnosti na 
poslu i uporabi i načinu korištenja službenih automobila dosljedno provode i da se vrši monitoring 
nad implementacijom istih iz nadležnosti Zastupničkog doma;  
5. Potrebno je da se vrši umanjenje novčanih primanja (paušala) na ime povećanih materijalnih 
troškova izabranih dužnosnika za sve izostanke sa sjednica sukladno članku 8. Zakona o plaćama i 
naknadama u organima vlasti FBiH; 
6. Ocjenjivanje državnih službenika i namještenika vršiti sukladno odredbama Zakona o 
državnoj službi u FBiH, Pravilnika o ocjenjivanju rada državnih službenika u organima državne 
službe u FBiH i Zakona o namještenicima u organima državne službe u FBiH; 
7. Potrebno je doraditi Pravilnik o uvjetima i načinu korištenja putničkih automobila u dijelu 
utvrđivanja normativa potrošnje goriva po pređenom kilometru, kao i u dijelu utvrđivanja kontrole 
parkiranja vozila nakon radnog vremena; 
8. Potrebno je preispitati opravdanosti planiranja Komisija, koje se financiraju iz proračuna i za 
koje članovi istih (uposlenici Zastupničkog doma) ostvaruju pravo na naknadu, a obračun 
pripadajućih poreza i doprinosa vršiti sukladno zakonskim propisima; 
9. Potrebno je sukladno Zakonu o računovodstvu i reviziji u FBiH, Uredbi o računovodstvu 
proračuna u FBiH i Pravilniku o knjigovodstvu proračuna u FBiH vršiti popis stalnih sredstava i 
obveza u propisanim rokovima i izvršiti usuglašavanje knjigovodstvenog stanja sa stanjem utvrđenim 
popisom. 
Značajno je napomenuti da prema članku 6. navedenog Zakona, osnovna plaća se obračunava i 
iskazuje mjesečno za puno radno vrijeme, prema radnom mjestu i odgovarajućem platnom razredu. 
Revizijom je utvrđeno da profesionalni zastupnici ne obavljaju radne poslove i zadatke u poslovnim 
prostorijama Parlamenta FBiH, shodno tome se ne vode evidencije prisustva na poslu, koje su temelj 
za obračun naknada plaća, kao i ostalih naknada koje nemaju karakter plaća (topli obrok, regres, 
odvojeni život). 
Napominjemo da Zastupnički dom nije održavao sjednice u lipnju, kolovozu i rujnu 2016. godine 
Prema članku 8. Zakona, iznos paušala umanjuje se za 10% za svako odsustvovanje sa sjednice 
Doma ili radnog tijela čiji je član. Evidenciju o izostancima sjednicama Zastupničkom domu u 2016. 
godini je vodio tajnik Doma, ali se umanjenje vršilo samo za one izostanke koji su neopravdani. 
Obzirom da navedenim člankom Zakona, nije propisano da se izostanak može smatrati opravdanim 
ili neopravdanim, smatramo da Odluka Administrativne komisije od 06.05.2014. godine, kojom je 
utvrđeno da „za svako opravdano odsustvo sa sjednica Služba računovodstva ne može vršiti 
umanjenja", nije donesena sukladno navedenom Zakonu. Ovo posebno ima utjecaja na iskazane 
izdatke profesionalnih zastupnika, koji u konačnici mogu imati utjecaja na neutemeljeno povećanje i 
isplatu istih. 
Revizijom je utvrđeno da su za sva odsustvovanja (opravdana i neopravdana) sa sjednica 
Zastupničkog doma ili radnih tijela u prosincu 2016. godine, izvršena umanjenja iznosa paušala za 
10% u siječnju 2017. godine. 
Vezano za prisustvovanje sjednicama radnih tijela Zastupničkog doma, konstatiramo da nije 
poštovana naprijed navedena Odluka Administrativne komisije, kojom je ista zadužila predsjednike 
svih radnih tijela Zastupničkog doma da svakog mjeseca u Službu računovodstva dostavljaju 
evidencije prisustva sjednicama radnih tijela, jer se iste nisu dostavljale svakog mjeseca. 
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Zakonom o izmjenama Zakona o plaćama i naknadama u organima vlasti FBiH4 od 17.03.2017. 
godine, izvršena je izmjena članka 8., prema kojem, iznos paušala umanjuje se za 10% za 
neopravdano odsustvovanje sa sjednice doma ili radnog tijela, čiji je član, a poštivanje istog pratit 
ćemo u narednom periodu. 
Revizijom je utvrđeno da je na poziciji neto plaća evidentirana refundacija naknade plaće 
neprofesionalnih zastupnika u iznosu od 32.867 KM. Isplata je vršena prema Odluci i pojedinačnim 
rješenjima Administrativne komisije, kojima je utvrđivano pravo na isplatu naknade zbog umanjenja 
plaće, koje je nastalo zbog odsustvovanja sa posla, radi obavljanja zastupničke dužnosti 
neprofesionalaca (sjednice domova i radnih tijela). Vezano za navedeno, predsjednik 
Administrativne komisije je zaključivao Sporazume sa poslodavcima, kojima je utvrđeno da će 
Zastupnički dom poslodavcu gdje je zastupnik uposlen, vršiti refundaciju naknade sa obračunatim 
pripadajućim porezima i doprinosima. Zastupnicima se za dane kada se održavaju sjednice 
Zastupničkog Doma ili radnih tijela, vrši obračun i isplata putnih troškova (dnevnice i korištenja 
osobnog vozila), na koje se plaćaju pripadajući porezi i doprinosi. 
U okviru izdataka naknada profesionalnih zastupnika iskazani su: troškovi poslaničkog paušala (neto 
627.347 KM), troškovi toplog obroka (159.049 KM), troškovi prevoza u dane vikenda-4 vikenda 
mjesečno (119.555 KM), naknada za odvojeni život (193.134 KM), naknada za smještaj (64.774 KM) 
i regres za godišnji odmor (37.246 KM) i otpremnine (85.593 KM). 
Sukladno članku 12. Zakona, izabrani dužnosnici, nosioci izvršnih funkcija i savjetnici, imaju pravo 
na naknadu troškova ishrane (topli obrok) u visini od 1% prosječne mjesečne neto plaće isplaćene 
u FBiH prema posljednjem objavljenom statističkom podatku. Ova naknada se neće obračunavati 
za vrijeme odsutnosti s posla po osnovu službenog puta, bolovanja ili godišnjeg odmora. Utvrđeno 
je da se za dane „opravdanog odsustva" nije vršilo umanjenje naknade troškova toplog obroka.  
Obračunate i isplaćene otpremnine zbog odlaska u mirovinu (85.593 KM) iskazane su prema 
rješenjima Administrativne komisije od 26.12.2016. godine o isplati otpremnine za zastupnike iz 
prijašnjeg saziva. Revizijom je utvrđeno da su zastupnici kojima je istekao mandat 2014. godine, 
podnijeli zahtjev Administrativnoj komisiji u 2015. godini za isplatu otpremnine, koja je o istome 
odlučivala i donijela pojedinačna rješenja tek 26.12.2016. godine. Obzirom da su zastupnici pravo 
na otpremninu stekli u 2015. 
Preporuke: 
- Osigurati dosljednu primjenu članka 6. Zakona o plaćama i naknadama u organima vlasti 
FBiH vezano za obračun plaće za profesionalne zastupnike Zastupničkog doma, s obzirom da nije 
prezentirana evidencija prisustva na poslu. 
- Umanjenje mjesečnog paušala izabranih dužnosnika na ime povećanih materijalnih troškova 
za sve izostanke sa sjednica Zastupničkog doma ili radnih tijela, vršiti sukladno članku 8. Zakona o 
plaćama i naknadama u organima vlasti FBiH (za neopravdane izostanke). 
- Potrebno je da Administrativna komisija preispita Odluku i Sporazume u dijelu utvrđivanja 
prava na isplatu naknade zbog umanjenja plaće neprofesionalaca, koje je nastalo zbog 
odsustvovanja sa posla radi obavljanja zastupničke dužnosti neprofesionalaca (sjednice domova i 
radnih tijela). 
- Ocjenjivanje državnih službenika i namještenika vršiti sukladno odredbama Zakona o 
državnoj službi u FBiH i Pravilnika o ocjenjivanju rada državnih službenika u organima državne 
službe u FBiH i Zakona o namještenicima u organima državne službe u FBiH. 
Naknade članovima Parlamentarne komisije odgovorne za reviziju iskazane u iznosu od 26.950 KM 
iz reda zastupnika Zastupničkog doma, odnose na obračunatu i isplaćenu mjesečnu naknadu prema 
Odluci Administrativne komisije o isplati naknade od 31.12.2015. godine, prema kojoj je utvrđena 
mjesečna naknada od 350 KM. Navedenom Odlukom nije uvjetovana isplata naknade za prisustvo 
sjednici 
Parlamentarne komisije, a utvrđeno je da ista u periodu lipanj-listopad 2016. godine nije održavala 
sjednice, iako je Poslovnikom o radu iste regulirano da Komisija održava sjednicu u pravilu dva puta 
mjesečno, a po potrebi i češće. 
Preporuka: 
- Preispitati način isplate naknade članovima Parlamentarne komisije odgovorne za reviziju, te 
uvjetovati isplatu naknade članovima komisije održavanjem sjednice i prisustvom istoj. 
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DOM NARODA  
Uvidom u poduzete aktivnosti, te analizom realizacije datih preporuka utvrdili smo slijedeće: 
Djelimično realizirane preporuke: 
1. Dom naroda se obraćao Federalnom ministarstvu financija u dva navrata u 2016. godini za 
davanje mišljenja o obračunu poreza i doprinosa na naknade za rad izabranih dužnosnika u 
komisijama, ali ne i za rad uposlenika u istim. Do momenta okončanja revizije, nisu dobili odgovor. 
Nije preispitana opravdanost planiranja komisija, koje se financiraju iz proračuna za koje članovi 
ostvaruju pravo na naknadu. 
Nerealizirane preporuke: 
1. Potrebno je u suradnji sa Federalnim ministarstvom financija poduzeti aktivnosti sukladno 
Pravilniku o utvrđivanju i načinu vođenja registra proračunskih korisnika u FBiH. 
Izdaci za neto plaće i naknade plaća profesionalnih zastupnika (ukupno 47 zastupnika) i 8 savjetnika 
predsjedavajuće Doma naroda iskazani su u iznosu od 1.690.226 KM. Iste se obračunavaju i 
isplaćuju na temelju Zakona o plaćama i naknadama u organima vlasti FBiH i pojedinačnih odluka 
Administrativne komisije kojima su utvrđena ostala materijalna prava izabranih dužnosnika i 
savjetnika. 
Osnovna plaća shodno članku 6. stavak 4. Zakona o plaćama i naknadama u organima vlasti FBiH 
se 
obračunava i iskazuje mjesečno za puno radno vrijeme, koje u 2016. godini profesionalni zastupnici 
nisu ostvarili. Uvidom u obračun plaće za profesionalne zastupnike, utvrdili smo da se ne vode 
evidencije prisustva na poslu, koje su temelj za obračun plaće kao i ostalih naknada (topli obrok, 
regres, odvojeni život), jer profesionalni zastupnici svoje radne poslove i zadatke ne obavljaju u 
prostorijama Parlamenta FBiH. Obračun plaće na prethodno opisan način vršen je za 47 zastupnika, 
koji su se opredjelili da svoju dužnost obavljaju profesionalno (od ukupno 54 zastupnika). 
Napominjemo da Dom naroda nije održavao sjednice u periodu od 23.06.-15.09.2016. godine, niti u 
periodu od 15.09.-05.12.2016. godine. 
Naknade troškova profesionalnih zastupnika uključujući i osam savjetnika predsjedavajuće Doma 
naroda odnose se na: topli obrok (103.567 KM), regres (22.599 KM), naknadu za odvojeni život od 
porodice i naknadu za smještaj ukoliko borave izvan mjesta prebivališta na udaljenosti većoj od 70 
km (128.665 KM), naknadu za troškove prijevoza u dane vikenda ukoliko ne ostvaruju pravo na 
naknadu dnevnica i putnih troškova (92.204 KM), pomoći u slučaj smrti, teške bolesti i invalidnosti 
(5.004 KM) i otpremninu (14.653 KM). Naknada za odvojeni život od porodice isplaćivana je na 
osnovu Odluke Administrativne komisije u mjesečnom iznosu za zastupnike do 600 KM, a za 
savjetnike 300 KM. 
Pored navedenih naknada profesionalni zastupnici ostvaruju pravo i na stalno mjesečno novčano 
primanje-paušal na ime povećanih materijalnih troškova u obavljanju svoje dužnosti. Visina 
mjesečnog paušala za 2016. godinu iznosila je neto 630 KM, te je ukupno obračunato i isplaćeno 
160.398 KM. Mjesečno primanje profesionalnog zastupnika uključujući osnovnu plaću i paušal 
iznosilo je neto 3.087 KM bez minulog rada. 
Za angažiranje u radnim tijelima profesionalnim zastupnicima isplaćeno je 42.000 KM, te po osnovu 
naknada dnevnica i putnih troškova 6.435 KM. Naknadu plaće po prestanku funkcije primilo je 9 
delegata iz ranijeg saziva u ukupnom iznosu od 11.473 KM. 
Preporuka: 
- Osigurati dosljednu primjenu članka 6. Zakona o plaćama i naknadama u organima vlasti FBiH 
vezano za obračun plaće za profesionalne zastupnike Doma naroda, s obzirom da nije prezentirana 
evidencija prisustva na poslu. 
Ocjenjivanje državnih službenika i namještenika u Stručnoj službi Doma naroda u 2016. godini nije 
izvršeno, što nije u sukladno Zakonu o državnoj službi u FBiH, Zakonu o namještenicima u organima 
državne službe u FBiH i Pravilniku o ocjenjivanju rada državnih službenika u organima državne 
službe u FBiH. 
Preporuka: 
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- Ocjenjivanje državnih službenika i namještenika vršiti sukladno Zakonu o državnoj službi u 
FBiH, Zakonu o namještenicima u organima državne službe u FBiH i Pravilniku o ocjenjivanju rada 
državnih službenika u organima državne službe u FBiH. 
6.3.1.1.2 Izdaci za materijal, sitan inventar i usluge 
Izdaci za materijal i usluge iskazani su u iznosu od 626.145 KM. U strukturi navedenih izdataka na 
ugovorene usluge se odnosi 511.295 KM, izdatke za komunikaciju i usluge 37.178 KM, izdatke za 
tekuće održavanje 25.948 KM, nabavu materijala i sitnog inventara 14.907 KM, izdatke za usluge 
prevoza i goriva 11.141 KM, putne troškove 10.819 KM, unajmljivanje imovine 10.360 KM i izdatke 
osiguranja 4.497 KM. 
Izdaci za gorivo iskazani su u iznosu od 7.410 KM. Utvrdili smo da se troškovi od ukupno 5 službenih 
vozila najvećem dijelom odnose na vozilo koje je predsjedavajućoj Doma naroda dato na korištenje 
24 sata i čija je godišnja kilometraža vozila iznosila 31.516 km. Utvrdili smo da se na obrascu PN4 
nije vodila evidencija početne i krajnje kilometraže po danima i relacija kretanja vozila. Za određene 
relacije kretanja vozila u kolovozu 2016. godine određenim zaposlenicima nisu izdati nalozi za 
službeni put, čime se ne može potvrditi da su putovanja obavljena u službene svrhe. 
Prezentiran je Nacrt Pravilnika o upotrebi i načinu korištenja službenih putničkih automobila u 
Parlamentu FBiH kojim se uređuje upotreba i način korištenja službenih putničkih automobila koji su 
vlasništvo Doma naroda, Zastupničkog doma i Zajedničke službe Parlamenta FBiH. Nacrt 
navedenog pravilnika dostavljen je Administrativnoj komisiji na razmatranje još krajem 2013. godine, 
ali isti nije razmatran do kraja 2016. godine. 
Preporuke: 
- Usvojiti i primjenjivati Pravilnik o upotrebi i načinu korištenja službenih putničkih automobila 
u Parlamentu FBiH, u cilju jačanja internih kontrola. 
- Za vozilo koje koristi predsjedavajuća Doma naroda osigurati uredno vođenje evidencija 
početne i krajnje kilometraže po danima i relacijama kretanja na PN4 obrascu. 
- Službena vozila koristiti za obavljanje poslova iz nadležnosti Doma naroda, a obavljena 
putovanja dokumentirati nalozima za službeni put uposlenika. 
U strukturi ugovorenih usluga od 511.295 KM najveće učešće imaju isplaćene naknade zastupnicima 
u Domu naroda (paušali) u iznosu od 202.943 KM, izdaci za zatezne kamate po pravosnažnim 
sudskim presudama 70.455 KM, izdaci za rad komisija 59.620 KM, izdaci za ugovore o djelu 30.000 
KM i izdaci za rad klubova zastupnika 20.276 KM. 
Izdaci za naknade skupštinskim zastupnicima iskazani su u iznosu od 202.943 KM i najvećim dijelom 
odnosi na isplaćene paušale profesionalnim zastupnicima i neprofesionalcima u iznosu od 183.897 
KM a preostali iznos se odnosi na isplaćene troškove dnevnica i goriva (20% cijene litre goriva) za 
korištenje osobnog vozila neprofesionalaca za dolaske na sjednice radnih tijela. 
Izdaci za rad komisija odnose se na obračunate i isplaćene naknade zastupnicima i uposlenicima 
Stručne službe Doma naroda temeljem angažmana u komisijama i naknadu Neovisnom odboru. 
Naknade zastupnicima Doma naroda po osnovu angažmana u komisijama iskazane su u iznosu od 
49.000 KM. Administrativna komisija za navedena radna tijela Doma naroda je donijela odluke o 
isplati naknade mjesečno u iznosu od 350 KM, a da ista nije uvjetovana održavanjem sjednice i 
prisustvom istoj. 
Navedene naknade odnose se na rad slijedećih komisija: 
• Parlamentarna komisija odgovorna za reviziju je zajednička komisija oba doma Parlamenta FBiH, 
za čiji rad je u 2016. godini obračunato i isplaćeno za 7 članova komisije ispred Doma naroda ukupno 
24.500 KM. Djelokrug rada, dužnosti, obveze i prava članova komisije uređeni su Poslovnikom o 
radu Komisije, kojim je regulirano da komisija održava sjednicu u pravilu dva puta mjesečno, a po 
potrebi i češće. Utvrdili smo da Komisija nije održala niti jednu sjednicu u periodu lipanj-listopad 
2016. godine, a članovi iste su primili mjesečnu naknadu od 350 KM za navedeni period. 
• Komisija za europske integracije-članovima komisije je u 2016. godini isplaćeno ukupno 
14.000 KM, za 4 člana mjesečno po 350 KM za 10 mjeseci. Prema izvješću o radu Komisije za 2016. 
godinu održano je ukupno 7 sjednica, od kojih su 3 sjednice održane u okviru sjednica Kolegija, jer 
kako se navodi u izvješću većina članova Kolegija Doma naroda su ujedno i članovi Komisije za 
europske integracije. 
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• Komisija za usuglašavanje različito usvojenih tekstova zakona-isplata naknade izvršena je 
za 10 mjeseci u ukupnom iznosu od 7.000 KM. U 2016. godini komisija je održala jednu sjednicu 
25.02.2016. godine na kojoj je na dnevnom redu bilo usuglašavanje prijedloga Zakona o izmjeni i 
dopuni Zakona o eksproprijaciji. 
• Komisija za izbor i imenovanja oba doma Parlamenta FBiH-članu komisije imenovanom 
ispred Doma naroda izvršena je isplata u iznosu od 3.500 KM za 10 mjeseci, iako prema 
prezentiranim zapisnicima u periodu od lipnja do listopada 2016. godine nije održana niti jedna 
sjednica. 
Preporuka: 
- Odlukama Administrativne komisije Doma naroda kojima je utvrđena naknada članovima 
Parlamentarne komisije odgovorne za reviziju, Komisije za europske integracije, Komisije za 
usuglašavanje različito usvojenih tekstova zakona i Komisije za izbor i imenovanja oba doma 
Parlamenta FBiH, uvjetovati isplatu naknade članovima komisije održavanjem sjednice i prisustvom 
istim. 
Kao što je ukazivano i prethodnom revizijom, članovima komisija koji su uposlenici Doma naroda, 
naknade su se isplaćivale sukladno Uredbi o načinu osnivanja i utvrđivanju visine naknade za rad 
radnih tijela osnovanih od strane Vlade FBiH i rukovodilaca federalnih organa državne službe, te iste 
nisu imale tretman plaće kako je to propisano Zakonom o porezu na dohodak. Naknade koje 
poslodavac isplaćuje uposleniku za njegovo angažiranje izvan redovnog radnog vremena na 
poslovima koji imaju karateristike nesamostalne djelatnosti ili pretežno karakteristike nesamostalne 
djelatnosti bilo da se izvršavaju u radno vrijeme ili izvan redovitog radnog vremena smatraju se 
oporezivim prihodom po osnovu nesamostalne djelatnosti iz članka 10. stavka 2. točka 3. Zakona o 
porezu na dohodak i oporezuju se na način propisan člankom 27. Zakona o porezu na dohodak. 
Preporuka: 
Obračun pripadajućih poreza i doprinosa na naknade za rad u komisijama uposlenicima Doma 
naroda vršiti sukladno Zakonu o porezu na dohodak. 
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DODATAK 3. SPISAK POSLANIKA I DELEGATA PARLAMENTA FBIH 

 

PREDSTAVNIČKI DOM PFBIH  

Rbr Predstavnik Stranka 

1.  Dževad Adžem DF 

2.  Dževad Agić SDA 

3.  Zijad Alajbegović SBB 

4.  Tarik Arapčić SDA 

5.  Alma Arnaut BPS 

6.  Jozo Bagarić HDZ BiH 

7.  Vjekoslav Bakula HDZ 1990 

8.  Marin Barbarić HDZ BiH 

9.  Boris Barun HDZ BiH 

10.  Esad Bašagić SDA 

11.  Nasir Beganović SBB 

12.  Enver Bijedić SDP 

13.  Mensud Borović SDA 

14.  Mladen Bošković HDZ BiH 

15.  Jusuf Bubica BPS 

16.  Ilhan Bušatlić NZ 

17.  Aiša Ćenanović SDA 

18.  Almira Čosić SDA 

19.  Faruk Ćupina SBB 

20.  Jasna Duraković SBB 

21.  Suzana Franjka Galić DF 

22.  Mirza Ganić SDA 

23.  Denis Gratz NS 

24.  Mira Grgić SDP 

25.  Azra Hadžiahmetović SBiH 

26.  Azra Hadžić SBB 

27.  Mirela Halilović BPS 

28.  Salem Halilović SBiH 

29.  Refik Hankić SBiH 

30.  Amra Haračić DF 

31.  Mujo Hasić SDP 

32.  Hajrudin Havić SDP 

33.  Zukan Helez SDP 

34.  Ljuban Herceg HDZ 1990 

35.  Dževad Hodžić SDA 

36.  Mujo Hodžić DF 

37.  Muhamed Ibrahimović SDA 

38.  Hasida Isaković SBB 

39.  Slavica Josipović HNS 

40.  Munib Jusufović SBB 
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41.  Jasmin Kadić DF 

42.  Asim Kamber SDA 

43.  Salmir Kaplan SDA 

44.  Elvir Karajbić SDP 

45.  Mithat Karović DF 

46.  Darijana Katić HDZ BiH 

47.  Šemsudin Kavazović SBB 

48.  Safet Kešo SDA 

49.  Dario Knezović HDZ BiH 

50.  Alma Kratina DF 

51.  Zlatko Kravić SBB 

52.  Boro Krišto HDZ 1990 

53.  Mirsad Kukić SDA 

54.  Amra Kunovac DF 

55.  Ismet Kurić ASDA 

56.  Zdravko Kuzman HDZ 1990 

57.  Mira Ljubijankić SDP 

58.  Radoslav Luburić HDZ BiH 

59.  Bajro Makić SDA 

60.  Boris Marjanović HDZ BiH 

61.  Zana Marjanović SBB 

62.  Damir Mašić SDP 

63.  Ramiz Meša SDA 

64.  Mahir Mešalić DF 

65.  Rusmir Mesihović SDP 

66.  Saša Mitrović DF 

67.  Halid Muhić SDA 

68.  Kasim Mulalić SDA 

69.  Hasan Muratović SDP 

70.  Ivan Musa HNS 

71.  Edin Mušić SDA 

72.  Emina Mutap SDA 

73.  Fahrudin Nikšić BPS 

74.  Nermin Nikšić SDP 

75.  Zikreta Odobašić SBB 

76.  Rasim Omerović SDA 

77.  Ismet Osmanović SDA 

78.  Elzina Pirić SDA 

79.  Belma Pojskić SDA 

80.  Oliver Radoš HDZ BiH 

81.  Sanel Razić SBB 

82.  Bilsena Šahman SBB 

83.  Anela Šestić-Begović SBB 

84.  Ibrahim Šišić SDA 

85.  Omer Škaljo SDA 
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86.  Osman Suljagić SDA 

87.  Mehrudin Švago SBB 

88.  Vesna Švarcner SBB 

89.  Mirsad Topčagić ASDA 

90.  Davor Vuletić DF 

91.  Nermina Zahirović SDA 

92.  Jasmina Zubić SDP 

93.  Amir Zukić SDA 

94.  Kenela Zuko SDA 

95.  Almir Zulić DF 

96.  Blaž Župarić HDZ BiH 

97.  Elma Đogić LS BiH 

98.  Dženan Đonlagić DF 

_ 

__ 

DOM NARODA PFBIH  

Rbr Predstavnik Stranka 

1 Goran Akšamija NZ 

2 Almedin Aliefendić SDA 

3 Ana Babić SBB 

4 Stipe Barun HDZ BiH 

5 Mirko Batinić HDZ BiH 

6 Mirvet Beganović LS BiH 

7 Zdravko Bešlić HDZ BiH 

8 Lidija Bradara HDZ BiH 

9 Sejo Bukva NZ 

10 Amil Buljubašić SDP 

11 Osman Ćatić SDA 

12 Đuro Delić HDZ BiH 

13 Lejla Didik-Sarajlić DF 

14 Rasim Dostović SDA 

15 Edim Fejzić SD BiH 

16 Edin Forto NS 

17 Emir Frašto SDP 

18 Fuad Hadžimehmedović SBB 

19 Admir Hadžipašić ASDA 

20 Slađan Ilić SDP 

21 Lejla Imamović DF 

22 Željko Josić HDZ 1990 

23 Damir Jukić HDZ BiH 

24 Rasim Kantarević LS BiH 

25 Predrag Kojović NS 

26 Muhamed Kozadra SDA 
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27 Mustafa Kurtović SDA 

28 Mladen Lonić SDP 

29 Mehmed Mahmić SDA 

30 Tomislav Mandić HDZ BiH 
31 Mile Marčeta SNSD 

32 Tomislav Martinović HDZ BiH 

33 Amor Mašović SDA 

34 Dražen Matišić HDZ BiH 

35 Slaviša Mihajlović SNS 

36 Daliborka Milović LDS 

37 Josip Mioč HDZ BiH 

38 Željko Mirković SDP 

39 Sanel Mušović SBB 

40 Anes Osmanović SDA 

41 Refik Poparić SDA 

42 Đuro Prkačin HDZ BiH 

43 Dario Pušić HDZ BiH 

44 Drago Puzigaća SNSD 

45 Vesna Saradžić SDP 

46 Ismet Sarajlić SBB 

47 Nikola Simić SDP 

48 Segmedina Srna - Bajramović SDP 

49 Draženka Subašić DF 

50 Slaviša Šućur SDP 

51 Ivo Tadić HDZ BiH 

52 Slobodan Tomić NSRB 

53 Jasenko Tufekčić SDA 

54 Aner Žuljević SDP 

    Ukupno: 

_____ 
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DODATAK 4: PROGRAM RADA PREDSTAVNIČKOG DOMA PARLAMENTA FBiH ZA 2017. G 

 1. ZAKONODAVNA AKTIVNOST 

I. PRIJEDLOZI I NACRTI ZAKONA KOJI SU USVOJENI ILI SE NALAZE U 
PARLAMENTARNOJ PROCEDURI U PERIODU JANUAR-FEBRUAR 2017. GODINE 

1. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o plaćama i naknadama u organima 
vlasti  Federacije BiH 

2. Zakon o osiguranju 

3. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o investicijskim fondovima 

4. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o tržištu vrjednosnih papira 

5. Nacrt  Zakona  o štrajku 

6. Zakon o bankama 

7. Zakon o Agenciji za bankarstvo Federacije BiH 

8. Zakon o hraniteljstvu 

9. Zakon o jedinstvenom registru korisnika gotovinskih naknada na koje se ne uplaćuju 
doprinosi sa amandmanima Vlade FBiH 

10. Zakon o dopuni Zakona o utvrđivanju naseljenih mjesta i o izmjenama u nazivima 
naseljenih mjesta u određenim općinama 

11. Zakon o energetskoj efikasnosti u FBiH (usaglašen tekst u oba doma) 

  

II. PRIJEDLOZI ZAKONA IZ PROGRAMA VLADE FEDERACIJE BOSNE I HERCEGOVINE 
ZA 2017. GODINU 

Program rada Vlade Federacije Bosne i Hercegovine dostavljen je u januaru 2017. godine 
Predstavničkom domu i upućen zastupnicima. Planom rada Vlade Federacije Bosne i 
Hercegovine definirani su strateški ciljevi, programi i aktivnosti koje će u ovoj godini raditi 
federalna ministarstva kako bi doprinijeli implementaciji zacrtanih strateških ciljeva. Plan 
rada federalnih ministarstava predviđa: 

 strateške ciljeve po pojedinim oblastima, 

 operativne ciljeve i aktivnosti po strateškim ciljevima, 

 plan izrade zakona, podzakonskih akata i drugih dokumenata iz pojedinih resora.  

  

Iz zakonodavne aktivnosti Vlade Federacije Bosne i Hercegovine Predstavnički dom 
preuzeo je predložene zakone i druga akta. Vlada je definirala planirane rokove po 
kvartalima za pripremu prijedloga zakona. Iz praktičnih razloga nisu naznačeni rokovi u 
kojima će ih razmatrati Predstavnički dom. 
 
Svi prijedlozi zakona bit će razmatrani kada stignu u parlamentarnu proceduru u skladu sa 
Poslovnikom i mogućnostima pravovremenog koordiniranja svih aktivnosti Kolegija, a 
vezano kako uz pripremu sjednica tako i uz pokretanje određenih pitanja za raspravu u 
radnim tijelima Predstavničkog doma. 
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Navedeni su prijedlozi zakona iz Programa rada Vlade Federacije Bosne i Hercegovine za 
2017. godinu kako sljedi: 

1. Zakon o policijskim službenicima Federacije BiH 

2. Zakon o eksplozivnim materijama Federacije BiH 

3. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o federalnim ministarstvima i drugim tijelima 
javne uprave 

4. Nacrt Zakona o izvršenju krivičnih sankcija u Federaciji BiH 

5. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o udruženjima i fondacijama 

6. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o suzbijanju korupcije i organiziranog 
kriminala 

7. Nacrt Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o prekršajima 

8. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o zaštiti od nasilja u porodici 

9. Nacrt Zakona o krivičnom postupku FBiH 

10. Zakon o izmjenama Zakona o inspekcijama u FBiH 

11. Nacrt Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o stvarnim pravima 

12. Nacrt Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o izvršnom postupku 

13. Nacrt Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o premjeru i katastru nekretnina 

14. Nacrt Zakona o zaštiti prijavitelja korupcije 

15. Budžet za 2018. godinu 

16. Zakon o izvršenju Budžeta za 2018. godinu 

17. DOP-a za 2018.-2020. godinu 

18. Zakon o dugu, zaduživanju i garancijama u FBiH 

19. Zakon o doprinosima 

20. Zakon o porezu na dohodak 

21. Zakon o poreznoj upravi 

22. Opći porezni Zakon 

23. Zakon o izmjenama Zakona o fiskalnim sistemima 

24. Zakon o pripadnosti javnih prihoda u FBiH 

25. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o Razvojnoj banci 

26. Nacrt Zakona o mikrokreditnim organizacijama 

27. Nacrt Zakona o posredovanju u osiguranju 

28. Nacrt Zakona o osiguranju od odgovornosti motornih vozila 

29. Nacrt Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o deviznom poslovanju 

30. Zakon o računovodstvu i reviziji 

31. Zakon o registru finansijskih izvještaja 

32. Zakon o gasu 

33. Zakon o gasu FBiH harmoniziran sa Trećim energetskim paketom 

34. Zakon o opremi pod pritiskom u FBiH 

35. Zakon o biogorivu u FBiH 

36. Nacrt Zakona o izmjeni i dopuni Zakona o mjeriteljstvu u FBiH 

37. Zakon o povjeravanju javnih ovlasti auto-moto klubova u Federaciji BiH 

38. Zakon o izmjeni i dopuni Zakona o cestama u Federaciji BiH 

39. Zakon o izmjeni Zakona o osnovama socijalne zaštite, zaštite civilnih žrtava rata i 
zaštite porodica sa djecom 

40. Zakon o organizacijama osoba sa invaliditetom u Federaciji BiH 
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41. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o posredovanju u zapošljavanju i socijalnoj 
sigurnosti nezaposlenih osoba 

42. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o radu 

43. Zakon o sigurnosti i zdravlju na radu 

44. Zakon o štrajku - prijedlog 

45. Zakon o mirnom rješavanju radnih sporova 

46. Zakon o organizaciji penzijskog i invalidskog osiguranja 

47. Zakon o djelatnosti socijalnog rada u Federaciji BiH 

48. Zakon o socijalnim uslugama u Federaciji BiH 

49. Zakon o zaštiti porodice sa djecom u Federaciji BiH 

50. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o provođenju kontrole zakonitosti korištenja 
prava iz oblasti branilačko-invalidske zaštite 

51. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o pravima branitelja i članova njihovih 
porodica 

52. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o posebnim pravima dobitnika najvećih 
ratnih priznanja i odlikovanja i članova njihovih porodica 

53. Zakon o pravima demobiliziranih branitelja i članova njihovih porodica 

54. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o prijevremenom povoljnijem penzionisanju 
branitelja odbrambeno-oslobodilačkog rata 

55. Nacrt Zakona o hemikalijama 

56. Nacrt Zakon o biocidima 

57. Zakon o liječenju neplodnosti biomedicinski potpomognutom oplodnjom - nacrt 

58. Nacrt Zakona  o kontroli i ograničenoj upotrebi duhana, duhanskih i ostalih proizvoda 
za pušenje 

59. Zakon o finansijskoj konsolidaciji javnih zdravstvenih ustanova u Federaciji Bosne i 
Hercegovine 

60. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o kontroli cijena 

61. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o prostornom planiranju i korištenju 
zemljišta na nivou Federacije BiH 

62. Zakon o koncesijama 

63. Zakon o energetskoj efikasnosti 

64. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o izdvajanju i usmjeravanju dijela prihoda 
preduzeća ostvarenog korištenjem hidroakumulacionih objekata 

65. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o prodaji stanova na kojima postoji 
stanarsko pravo 

66. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o vraćanju, dodjeli i prodaji stanova 

67. Zakon o slatkovodnom ribarstvu 

68. Zakon o izmjenama Zakona o poljoprivrednom zemljištu 

69. Zakon o poljoprivredi, prehrani i ruralnom razvoju 

70. Zakon o novčanim podrškama u poljoprivredi i ruralnom razvoju 

71. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o vodama 

72. Zakon o veterinarstvu 

73. Zakon o poticaju razvoja male privrede 

74. Nacrt Zakona o unapređenju poduzetničke infrastrukture 

75. Zakon o obrtu i srodnim djelatnostima 

76. Zakon o zaštiti okoliša 

77. Zakon o Fondu za zaštitu okoliša i energetsku efikasnost 
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78. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o upravljanju otpadom 

79. Zakon o turizmu u Federaciji BiH 

80. Zakon o boravišnoj taksi u Federaciji BiH - prijedlog 

81. Zakon o ugostiteljskoj djelatnosti u Federaciji BiH 

 
  

III. PRIJEDLOZI I INICIJATIVE STIGLE OD OVLAŠTENIH PREDLAGAČA ILI DRUGIH 
INSTITUCIJA KOJI NISU OVLAŠTENI PREDLAGAČI, A PREDLOŽILI SU ZAKONE I 
DRUGE AKTE U PARLAMENTARNU PROCEDURU 

1. Regulacioni plan Blagaj 

2. Regulacioni plan Počitelj 

 
Program rada Predstavničkog doma Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine za 2017. 
godinu je planski dokument za 2017. godinu koji ostaje otvoren za sve opravdane dopune u 
skladu sa aktuelnom situacijom u Federaciji Bosne i Hercegovine. 
 
Predstavnički dom Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine razmotrit će i druge analize, 
informacije, izvještaje o radu i druga dokumenta koja su u nadležnosti Predstavničkog doma 
Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine. 

 
Ovaj program rada Predstavničkog doma Parlamenta FBiH za 2017. godinu OSTAJE 
OTVOREN I ZA SVE DRUGE INICIJATIVE I PRIJEDLOGE u toku ove kalendarske godine 
da pojedini zakoni i drugi materijali budu razmatrani na sjednici Predstavničkog doma 

zavisno od hitnosti, potrebe i aktuelnosti ukupne situacije u FBiH.   
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DODATAK 5. REALIZACIJA ZAKONA U PFBIH – PREGLED PO DOMOVIMA (2017.)  

 

PREDSTAVNIČKI DOM PARLAMENTA FEDERACIJE BIH  

PREDSTAVNIČKI DOM PFBIH – USVOJENI ZAKONI U PRIJEDLOGU I PRIHVAĆENI U NACRTU (38) 
 

Naziv mjere Status u 
instituciji 

Predlagači 

   

Zakon o izmjenama Zakona o naplati i djelomičnom otpisu 
dugovanja sportskim kolektivima (predlagač: Slađan Ilić, 
delegat  u Domu naroda Parlamenta Federacije Bosne i 
Hercegovine) 

Realizovano Slađan ilić, delegat u Domu naroda 
PFBIH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o zdravstvenom 
osiguranju, predlagač: Alma Kratina (DF) 

U proceduri Alma Kratina, poslanik u PD PFBIH 

Zakon o liječenju neplodnosti biomedicinski 
potpomognutom oplodnjom, predlagač: Klub poslanika 
SDP 

U proceduri Klub poslanika SDP u PD PFBIH 
(saziv 2014. - 2018.) 

Zakon o boračkim udruženjima od posebnog društvenog 
značaja, predlagač: Ismet Osmanović (SDA) 

U proceduri Ismet Osmanović , poslanik u PD 
PFBIH (2014. - 2018.) 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o plaćama i 
naknadama u organima vlasti Federacije Bosne i 
Hercegovine 

Realizovano Ministarstvo pravde F BiH 

Zakon o osiguranju (poslanici: E. Mušić, M. Bošković i V. 
Švancer) 

Realizovano E. Mušić, M. Bošković i V. Švancer 

Zakon o izmjenama i dopunama zakona o investicijskim 
fondovima 

Realizovano Ministarstvo finansija F BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o tržištu 
vrijednosnih papira (2016.) 

Realizovano Ministarstvo finansija F BiH 

Zakon o štrajku F BiH U proceduri Ministarstvo rada i socijalne politike 
F BiH 

Zakon o boravišnoj taksi Federacije Bosne i Hercegovine U proceduri Ministarstvo okoliša i turizma F BiH 

Zakon o bankama Federacije BiH Realizovano Ministarstvo finansija F BiH 

Zakon o hraniteljstvu u Federacjiji BiH Realizovano Ministarstvo rada i socijalne politike 
F BiH 

Zakon o jedinstvenom registru korisnika naknada na koje 
se ne uplaćuju doprinosi 

Realizovano Ministarstvo rada i socijalne politike 
F BiH 

Zakon o razvojnom planiranju i upravljanju razvojem u 
Federaciji Bosne i Hercegovine 

Realizovano Ministarstvo pravde F BiH 

Zakon o Gradu Cazin Realizovano Ministarstvo pravde F BiH 

Zakon o Gradu Livno Realizovano Ministarstvo pravde F BiH 

Zakon o Gradu Goražde Realizovano Ministarstvo pravde F BiH 

Zakon o kontroli i ograničenoj upotrebi duhana, duhanskih 
i ostalih proizvoda za pušenje 

U proceduri Ministarstvo zdravstva F BiH 

Zakon o liječenju neplodnosti biomedicinski 
potpomognutom oplodnjom (2017.g.) 

U proceduri Ministarstvo zdravstva F BiH 

Zakon o mirnom rješavanju radnih sporova U proceduri Ministarstvo rada i socijalne politike 
F BiH 

Zakon o porezu na dohodak U proceduri Ministarstvo finansija F BiH 

Zakon o doprinosima u Federaciji BiH (2013) U proceduri Ministarstvo finansija F BiH 

Zakon o izmjenama Krivičnog zakona Federacije Bosne i 
Hercegovine 

Realizovano Ministarstvo pravde F BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o unutrašnjoj 
trgovini 

Realizovano Ministarstvo trgovine F BiH 

Zakon o izmjenama I dopunama Zakona o upravljanju 
otpadom 

Realizovano Ministarstvo okoliša i turizma F BiH 

Zakon o koncesijama (novi, 2017.) U proceduri Ministarstvo prostornog uređenja F 
BiH 
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Zakon o obrtu i srodnim djelatnostima u Federaciji BiH U proceduri Ministarstvo razvoja, poduzetništva i 
obrta F BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o posebnim 
pravima dobitnika ratnih priznanja i odlikovanja i članova 
njihovih porodica 

Realizovano Ministarstvo za pitanja boraca i 
invalida odbrambeno-
oslobodilačkog rata F BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o pravima 
branilaca i članova njihovih porodica (“Službene novine 
Federacije BiH”, br.:33/04,56/05,70/07 i 9/10). 

Realizovano Ministarstvo za pitanja boraca i 
invalida odbrambeno-
oslobodilačkog rata F BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o PIO (predlagač: 
Klub SDP) 

Realizovano Klub poslanika SDP u PD PFBIH 
(saziv 2014. - 2018.) 

Zakon o izmjeni i dopuni Zakona o vanparničnom 
postupku, predlagač Faruk Ćupina 

Realizovano poslanik Faruk Čupina 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o transplantaciji 
organa i tkiva u svrhu liječenja (2016.g.) 

Realizovano Ministarstvo zdravstva F BiH 

Zakon o izmjeni i dopunama Zakona o federalnim 
upravnim taksama i tarifi federalnih upravnih taksi 

Realizovano Ministarstvo finansija F BiH 

Zakon o izmjenama Zakona o finansijskoj konsolidaciji 
privrednih društava u FBiH 

Realizovano Ministarstvo energije, rudarstva i 
industrije F BiH 

Zakon o izmjeni Zakona o utvrđivanju i ostvarivanju 
potraživanja građana u postupku privatizacije 

Realizovano Ministarstvo finansija F BiH 

Zakon o penzijskom i invalidskom osiguranju (novi, 2017.) U proceduri Ministarstvo rada i socijalne politike 
F BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o izvršavanju 
Budžeta Federacije Bosne i Hercegovine za 2017. godinu 
(novi) 

Realizovano Ministarstvo finansija F BiH 

Zakon o izvršavanju Budžeta FBiH za 2018. godinu U proceduri Ministarstvo finansija F BiH 

 

PREDSTAVNIČKI DOM PFBIH – PROCES USVAJANJA OKONČAN (21) 

Naziv mjere Status u 
instituciji 

Predlagači 

   

Zakon o izmjenama Zakona o naplati i djelomičnom otpisu 
dugovanja sportskim kolektivima (predlagač: Slađan Ilić, delegat  u 
Domu naroda Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine) 

Realizovano Slađan ilić, delegat u 
Domu naroda PFBIH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o plaćama i naknadama 
u organima vlasti Federacije Bosne i Hercegovine 

Realizovano Ministarstvo pravde F BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama zakona o investicijskim 
fondovima 

Realizovano Ministarstvo finansija F BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o tržištu vrijednosnih 
papira (2016.) 

Realizovano Ministarstvo finansija F BiH 

Zakon o bankama Federacije BiH Realizovano Ministarstvo finansija F BiH 

Zakon o hraniteljstvu u Federacjiji BiH Realizovano Ministarstvo rada i 
socijalne politike F BiH 

Zakon o jedinstvenom registru korisnika naknada na koje se ne 
uplaćuju doprinosi 

Realizovano Ministarstvo rada i 
socijalne politike F BiH 

Zakon o energetskoj efikasnosti u Federaciji Bosne i Hercegovine Usaglašavanje 
tekstova 

Ministarstvo energije, 
rudarstva i industrije F BiH 

Zakon o razvojnom planiranju i upravljanju razvojem u Federaciji 
Bosne i Hercegovine 

Realizovano Ministarstvo pravde F BiH 

Zakon o Gradu Cazin Realizovano Ministarstvo pravde F BiH 

Zakon o Gradu Livno Realizovano Ministarstvo pravde F BiH 

Zakon o Gradu Goražde Realizovano Ministarstvo pravde F BiH 

Zakon o izmjenama Krivičnog zakona Federacije Bosne i 
Hercegovine 

Realizovano Ministarstvo pravde F BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o unutrašnjoj trgovini Realizovano Ministarstvo trgovine F BiH 

Zakon o izmjenama I dopunama Zakona o upravljanju otpadom Realizovano Ministarstvo okoliša i 
turizma F BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o posebnim pravima 
dobitnika ratnih priznanja i odlikovanja i članova njihovih porodica 

Realizovano Ministarstvo za pitanja 
boraca i invalida 
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odbrambeno-
oslobodilačkog rata F BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o prijevremenom 
povoljnijem penzionisanju branilaca odbrambeno - oslobodilačkog 
rata 

 Ministarstvo za pitanja 
boraca i invalida 
odbrambeno-
oslobodilačkog rata F BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o pravima branilaca i 
članova njihovih porodica (“Službene novine Federacije BiH”, 
br.:33/04,56/05,70/07 i 9/10). 

Realizovano Ministarstvo za pitanja 
boraca i invalida 
odbrambeno-
oslobodilačkog rata F BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o transplantaciji organa i 
tkiva u svrhu liječenja (2016.g.) 

Realizovano Ministarstvo zdravstva F 
BiH 

Zakon o izmjeni i dopunama Zakona o federalnim upravnim 
taksama i tarifi federalnih upravnih taksi 

Realizovano Ministarstvo finansija F BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o izvršavanju Budžeta 
Federacije Bosne i Hercegovine za 2017. godinu (novi) 

Realizovano Ministarstvo finansija F BiH 

 

PREDSTAVNIČKI DOM PFBIH – NIJE USVOJENO (9) 

Naziv mjere Status u 
instituciji 

Predlagači 

   

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o zdravstvenoj zaštiti - 
Dennis Gratz (novi) 

Nije usvojeno Dennis Gratz, poslanik u 
PD PFBIH (2014.-2018.) 

Zakon o izmjeni i dopuni Krivičnog zakona FBiH, predlagač: Denis 
Gratz (NS) 

Nije usvojeno Dennis Gratz, poslanik u 
PD PFBIH (2014.-2018.) 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o Fondu za zaštitu 
okoliša FBiH, predlagač: Denis Gratz (NS) 

Nije usvojeno Dennis Gratz, poslanik u 
PD PFBIH (2014.-2018.) 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o osiguranju od 
odgovornosti za motorna vozila i ostale odredbe o obaveznom 
osiguranju od odgovornosti 

Nije usvojeno Ministarstvo finansija F BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o Javnom servisu RTV 
FBiH, predlagači: Tomislav Martinović i Jozo Bagarić, 

Nije usvojeno Tomislav Martinović i Jozo 
Bagarić, 

Zakon o izmjenama Zakona o suzbijanju korupcije i organiziranog 
kriminala u Federaciji Bosne i Hercegovine 

Nije usvojeno Ministarstvo pravde F BiH 

Zakon o Fondu za zaštitu okoliša i energetsku efikasnost FBIH Nije usvojeno Ministarstvo okoliša i 
turizma F BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o zaštiti od požara i 
vatrogastvu 

Nije usvojeno Uprava civilne zastite 
(direktor) 

Zakon o izmjeni Zakona o matičnim knjigama Nije usvojeno Ministarstvo unutrašnjih 
poslova F BiH 

 

PREDSTAVNIČKI DOM PFBIH – SKINUTO S DNEVNOG REDA (2) 

Naziv mjere Status u 
instituciji 

Predlagači 

   

Zakon o izmjeni Zakona o tržištu vrijednosnih papira, predlagač 
Dennis Gratz – skraćeni postupak, 

U proceduri Dennis Gratz, poslanik u 
PD PFBIH (2014.-2018.) 

Zakon o izmjenama i dopunama Porodičnog zakona FBiH, 
predlagač Dennis Gratz 

U proceduri Dennis Gratz, poslanik u 
PD PFBIH (2014.-2018.) 

 

PREDSTAVNIČKI DOM PFBIH - ODGOĐENA RASPRAVA (1) 

Naziv mjere Status u 
instituciji 

Predlagači 
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Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o izvršenju krivičnih 
sankcija u Federaciji Bosne i Hercegovine24 

U proceduri Ministarstvo pravde F BiH 

 

 

DOM NARODA PARLAMENTA FEDERACIJE BIH  

DOM NARODA – USVOJENO U PRIJEDLOGU I PRIHVAĆENO U NACRTU (36) 

Naziv mjere Status u 
instituciji 

Predlagači 

   

Zakon o izmjeni Zakona o sistemu poboljšanja kvalitete, 
sigurnosti i o akreditaciji u zdravstvu 

Realizovano Ministarstvo zdravstva 
F BiH 

Zakon o izmjenama Zakona o Komisiji za vrijednosne papire Realizovano Ismet Osmanović , 
poslanik u PD PFBIH 
(2014. - 2018.) 

Zakon o turizmu Federacije BiH U proceduri Ministarstvo okoliša i 
turizma F BiH 

Zakon o sigurnosti i zdravlju na radu U proceduri Ministarstvo rada i 
socijalne politike F BiH 

Zakon o boravišnoj taksi Federacije Bosne i Hercegovine U proceduri Ministarstvo okoliša i 
turizma F BiH 

Zakon o hraniteljstvu u Federacjiji BiH Realizovano Ministarstvo rada i 
socijalne politike F BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o plaćama i 
naknadama u organima vlasti Federacije Bosne i Hercegovine 

Realizovano Ministarstvo pravde F 
BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o istraživanju i 
eksploataciji nafte i plina u Federaciji Bosne i Hercegovine 
(novi, dec 2016.) 

Realizovano Ministarstvo energije, 
rudarstva i industrije F 
BiH 

Zakon o osiguranju (poslanici: E. Mušić, M. Bošković i V. 
Švancer) 

Realizovano E. Mušić, M. Bošković i 
V. Švancer 

Zakon o štrajku F BiH U proceduri Ministarstvo rada i 
socijalne politike F BiH 

Zakon o bankama Federacije BiH Realizovano Ministarstvo finansija F 
BiH 

Zakon o prijevozu opasnih materija F BiH U proceduri Ministarstvo unutrašnjih 
poslova F BiH 

Zakon o jedinstvenom registru korisnika naknada na koje se ne 
uplaćuju doprinosi 

Realizovano Ministarstvo rada i 
socijalne politike F BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o Federalnom 
pravobranilaštvu 

U proceduri Ministarstvo pravde F 
BiH 

Zakon o kontroli i ograničenoj upotrebi duhana, duhanskih i 
ostalih proizvoda za pušenje 

U proceduri Ministarstvo zdravstva 
F BiH 

Zakon o mirnom rješavanju radnih sporova U proceduri Ministarstvo rada i 
socijalne politike F BiH 

Zakon o liječenju neplodnosti biomedicinski potpomognutom 
oplodnjom (2017.g.) 

U proceduri Ministarstvo zdravstva 
F BiH 

Zakon o izmjenama Zakona o finansijskoj konsolidaciji rudnika 
uglja u Federaciji Bosne i Hercegovine prema obračunatim, a 
neuplaćenim javnim prihodima u period od 2009. do 2015. 
godine (31.10.2016.) 

Realizovano Ministarstvo energije, 
rudarstva i industrije F 
BiH 

Zakon o razvojnom planiranju i upravljanju razvojem u 
Federaciji Bosne i Hercegovine 

Realizovano Ministarstvo pravde F 
BiH 

                                                           
24 Hronologija: 2-04-2016 - Vlada Federacije BiH - Nacrt Utvrđeno - ; 18-05-2016 - Predstavnički dom P FBiH 

- Nacrt – Usvojeno, 07-09-2016 - Dom naroda P FBiH - Nacrt - Izjašnjavanje odgođeno - ; 08-12-2016 - Dom 
naroda P FBiH - Nacrt - Usvojeno ; 03-02-2017 - Vlada Federacije BiH - Prijedlog - Utvrđeno - ; 14-03-2017 - 
Predstavnički dom P FBiH - Prijedlog - Odgađa se rasprava - zakon zadnji put mijenjan 1998. god. Rasprava 
i izjašnjenje odgođeno na prijedlog ministra Mate Jozića  
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Zakon o Gradu Cazin Realizovano Ministarstvo pravde F 
BiH 

Zakon o Gradu Goražde Realizovano Ministarstvo pravde F 
BiH 

Zakon o Gradu Livno Realizovano Ministarstvo pravde F 
BiH 

Zakon o boračkim udruženjima od posebnog društvenog 
značaja, predlagač: Ismet Osmanović (SDA) 

U proceduri Ismet Osmanović , 
poslanik u PD PFBIH 
(2014. - 2018.) 

Zakon o porezu na dohodak U proceduri Ministarstvo finansija F 
BiH 

Zakon o doprinosima u Federaciji BiH (2013) U proceduri Ministarstvo finansija F 
BiH 

Zakon o izmjenama Krivičnog zakona Federacije Bosne i 
Hercegovine 

Realizovano Ministarstvo pravde F 
BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o pravima branilaca i 
članova njihovih porodica (“Službene novine Federacije BiH”, 
br.:33/04,56/05,70/07 i 9/10). 

Realizovano Ministarstvo za pitanja 
boraca i invalida 
odbrambeno-
oslobodilačkog rata F 
BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o posebnim pravima 
dobitnika ratnih priznanja i odlikovanja i članova njihovih 
porodica 

Realizovano Ministarstvo za pitanja 
boraca i invalida 
odbrambeno-
oslobodilačkog rata F 
BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o unutrašnjoj trgovini Realizovano Ministarstvo trgovine F 
BiH 

Zakon o izmjenama I dopunama Zakona o upravljanju otpadom Realizovano Ministarstvo okoliša i 
turizma F BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o transplantaciji organa 
i tkiva u svrhu liječenja (2016.g.) 

Realizovano Ministarstvo zdravstva 
F BiH 

Zakon o obrtu i srodnim djelatnostima u Federaciji BiH U proceduri Ministarstvo razvoja, 
poduzetništva i obrta F 
BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o zaštiti od požara i 
vatrogastvu 

U proceduri Uprava civilne zastite 
(direktor) 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o izvršavanju Budžeta 
Federacije Bosne i Hercegovine za 2017. godinu (novi) 

Realizovano Ministarstvo finansija F 
BiH 

Zakon o izmjeni i dopunama Zakona o federalnim upravnim 
taksama i tarifi federalnih upravnih taksi 

Realizovano Ministarstvo finansija F 
BiH 

Zakon o izvršavanju Budžeta FBiH za 2018. godinu U proceduri Ministarstvo finansija F 
BiH 

 

DOM NARODA – PROCES USVAJANJA OKONČAN (22) 

Naziv mjere Status u 
instituciji 

Predlagači 

   

Zakon o izmjeni Zakona o sistemu poboljšanja kvalitete, 
sigurnosti i o akreditaciji u zdravstvu 

Realizovano Ministarstvo zdravstva 
F BiH 

Zakon o izmjenama Zakona o Komisiji za vrijednosne papire Realizovano Ismet Osmanović , 
poslanik u PD PFBIH 
(2014. - 2018.) 

Zakon o energetskoj efikasnosti u Federaciji Bosne i 
Hercegovine 

Realizovano  Ministarstvo energije, 
rudarstva i industrije F 
BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o plaćama i 
naknadama u organima vlasti Federacije Bosne i Hercegovine 

Realizovano Ministarstvo pravde F 
BiH 

Zakon o bankama Federacije BiH Realizovano Ministarstvo finansija F 
BiH 

Zakon o hraniteljstvu u Federacjiji BiH Realizovano Ministarstvo rada i 
socijalne politike F BiH 
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Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o istraživanju i 
eksploataciji nafte i plina u Federaciji Bosne i Hercegovine (novi, 
dec 2016.) 

Realizovano Ministarstvo energije, 
rudarstva i industrije F 
BiH 

Zakon o jedinstvenom registru korisnika naknada na koje se ne 
uplaćuju doprinosi 

Realizovano Ministarstvo rada i 
socijalne politike F BiH 

Zakon o izmjenama Zakona o finansijskoj konsolidaciji rudnika 
uglja u Federaciji Bosne i Hercegovine prema obračunatim, a 
neuplaćenim javnim prihodima u period od 2009. do 2015. 
godine (31.10.2016.) 

Realizovano Ministarstvo energije, 
rudarstva i industrije F 
BiH 

Zakon o razvojnom planiranju i upravljanju razvojem u Federaciji 
Bosne i Hercegovine 

Realizovano Ministarstvo pravde F 
BiH 

Zakon o Gradu Cazin Realizovano Ministarstvo pravde F 
BiH 

Zakon o Gradu Goražde Realizovano Ministarstvo pravde F 
BiH 

Zakon o Gradu Livno Realizovano Ministarstvo pravde F 
BiH 

Zakon o izmjenama Krivičnog zakona Federacije Bosne i 
Hercegovine 

Realizovano Ministarstvo pravde F 
BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o prijevremenom 
povoljnijem penzionisanju branilaca odbrambeno - 
oslobodilačkog rata 

Realizovano  Ministarstvo za pitanja 
boraca i invalida 
odbrambeno-
oslobodilačkog rata F 
BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o pravima branilaca i 
članova njihovih porodica (“Službene novine Federacije BiH”, 
br.:33/04,56/05,70/07 i 9/10). 

Realizovano Ministarstvo za pitanja 
boraca i invalida 
odbrambeno-
oslobodilačkog rata F 
BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o posebnim pravima 
dobitnika ratnih priznanja i odlikovanja i članova njihovih 
porodica 

Realizovano Ministarstvo za pitanja 
boraca i invalida 
odbrambeno-
oslobodilačkog rata F 
BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o unutrašnjoj trgovini Realizovano Ministarstvo trgovine F 
BiH 

Zakon o izmjenama I dopunama Zakona o upravljanju otpadom Realizovano Ministarstvo okoliša i 
turizma F BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o transplantaciji organa 
i tkiva u svrhu liječenja (2016.g.) 

Realizovano Ministarstvo zdravstva 
F BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o izvršavanju Budžeta 
Federacije Bosne i Hercegovine za 2017. godinu (novi) 

Realizovano Ministarstvo finansija F 
BiH 

Zakon o izmjeni i dopunama Zakona o federalnim upravnim 
taksama i tarifi federalnih upravnih taksi 

Realizovano Ministarstvo finansija F 
BiH 

 

DOM NARODA – NIJE USVOJENO (3) 

Naziv mjere Status u 
instituciji 

Predlagači 

   

Zakon o penzionom i invalidskom osiguranju Federacije BiH Nije 
usvojeno 

Ministarstvo rada i 
socijalne politike F BiH 

Zakon o penzijskom i invalidskom osiguranju  Federacije BiH 
(2017.) 

Nije 
usvojeno 

Ministarstvo rada i 
socijalne politike F BiH 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o igrama na sreću Nije 
usvojeno 

Ministarstvo finansija F 
BiH 

 

DOM NARODA – POVUČENO (1) 

Naziv mjere Status u 
instituciji 

Predlagači 
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Zakon o koncesijama (novi, 2017.) Povučeno Ministarstvo 
prostornog uređenja 
F BiH 

 

DOM NARODA – USAGLAŠENO (1) 

Naziv mjere Status u 
instituciji 

Predlagači 

   

Zakon o Agenciji za bankarstvo Usaglašavanje 
tekstova 

Ministarstvo 
finansija F BiH 
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DODATAK 6. POSLANIČKA/DELEGATSKA PITANJA I INICIJATIVE (SADRŽAJ)  

 

PITANJA I INICIJATIVE U PARLAMENTU FEDERACIJE 
Tip institucija Predstavnik Pitanje Postavljeno Upitanik 

Inicijativa Dom naroda 
P FBiH 

Zdravko 
Bešlić 

Ja bih uputio Inicijativu, a moja Inicijativa je 
upućena prema Ministarstvu pravde Federacije 
BiH, tiče se donošenja Zakona o izmjenama i 
dopunama Zakona o sudovima u Federaciji BiH. 
Naime, odredbama postojećeg Zakona o 
sudovima u Federaciji BiH u Županiji Zapadno-
hercegovačkoj iz koje ja dolazim postoje dva 
općinska suda, jedan u gradu u Širokom Brijegu 
za prostor općina Širokoga Brijega i Posušja, 
jedan Općine Ljubuški za prostor Općine 
Ljubuški i Grude. S obzirom na novonastale 
okolnosti da tako kažem popis je pokazao da su 
sada i ove dvije općine Posušje i Grude općina 
sa po 20 i više tisuća stanovnika. U tim općinama 
imamo i snažnu gospodarsku aktivnost. Ukupan 
promet koji ostvari gospodarstvo u ove dvije 
općine zapravo je milijardu i 500 miliona maraka 
na godišnjoj razini, a udaljenost do općinskih 
postojećih sudova je preko 30 km. Da ne 
spominjem da neke druge i manje općine koje 
nemaju ovakve reference da tako kažem imaju 
općinske sudove. 
Iz tog razloga pokrećem Inicijativu da se u 
postojećem Zakonu, da se zapravo mijenja 
Zakon da se u članku 22. Zakona o sudovima u 
Federacije BiH doda novi stavak koji bi zapravo 
omogućio utemeljenje sudova, općinskih sudova 
u Općini Posušje i u Općini Grude. 
Ja ovu Inicijativu imam u pisanoj obliku i dostavit 
ću Stručnim službama. 
Također imam jedno zastupničko pitanje ono se 
tiče Vlade, odnosno Ministarstva financija. Što je 
zapravo sa Zakonom o pripadnosti javnih 
prihoda? O njemu smo govorili kao najbitnijem 
Zakonu koji mi trebamo donijeti u ovom mandatu 
ja se s tim apsolutno slažem. Pretprošle godine 
je ovdje pokrenuta Inicijativa. Federalna vlada se 
obvezala da će u roku od 90 dana nama na 
zastupničke klupe dostaviti Prijedlog tog novog 
Zakona. Od tada je prošlo od krajnjeg roka do 
kada je Vlada trebala dostaviti taj prijedlog skoro 
pa godinu dana, a mi o tome nemamo zapravo 
nikakvu informaciju.  
Evo, ja ću namjerno spomenuti i iskoristiti ovu 
priliku da je rok ovom postojećem Zakonu istekao 
i prije tri godine, on je 2006.godine donesen u 
roku od 10 godina, a on sada ove godine lagano 
ulazi u 12-tu godinu zapravo svoje primjene. I on 
vrlo ozbiljno diskriminira neke prostore, neke 
županije i neke općine jer je raspodjela sredstava 
po tom Zakonu za neke općine vrlo mala u 
odnosu za neke županije koje se favoriziraju i 
imaju koeficijent 2 vjerojatno dobro došla. 
Dakle, ovaj Zakon je nekima majka, nekima 
maćeha. I ja vjerujem da je došlo vrijeme da se 
ove odredbe brišu i da idemo sa potpuno novim 
Zakonom. I ja bih zaista volio da se Vlada očituje 
po ovom mom upitu što je s ovim i hoće li ići 
Inicijativa iz Vlade ili neće, pa da mi onda 

12.01.2017 Vlada F BiH 
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poduzimamo nekakve druge aktivnosti? 
Evo hvala. 

Inicijativa Dom naroda 
P FBiH 

Sanel 
Mušović 

A inicijativu upućujem Federalnom ministarstvu 
pravde. A na to me posebno postakla žal i tuga 
Goražda i Ustikoline zbog prošlo mjesečne 
saobraćajne nesreće na putu Goražde Sarajevo 
u kojoj je smrtno stradalo jedno lice a tri 
zatvorska policajca iz Odjeljenja Ustikolina, koja 
su radi radne i službene obaveze u KPZ-e 
Sarajevo prevozila se u Sarajevo i još su 
hospitalizirani i sa teškim su povredama. 
Naime, kao što sam već naveo u gore 
navedenom pitanju Nezavisna komisija 
Paralamentarne Skupštine BiH je izvršila detaljnu 
kontrolnu posjetu 23.6.2014. godine Kazneno-
popravnom zavodu Sarajevo Odjeljenje 
Ustikolina i sačinila izvještaj sa gore navedenim 
brojem u kojem kao prva preporuka stoji. 
Preporučuje se Ministarstvu pravde Federacije 
Bosne i Hercegovine da umjesto Odjeljenja u 
Ustikolini formira Kazneno-popravni zavod, koji 
će imati posebnu zavodsku upravu. S obzirom da 
je ovo odjeljenje prilično udaljeno od Kazneno-
popravnog zavoda u Sarajevu. 
Naime, Odjeljenje u Ustikolini po svom kapacitetu 
od 90 zatvorenika i infrastrukturi zadovoljava 
kriterije Kazneno-popravnog zavoda. 
Ovom prilikom podnosim inicijativu Ministarstvu 
pravde Federacije Bosne i Hercegovine da još 
jednom razmotri mogućnosti realizacije i djeluje 
po preporuci Nezavisne komisije Parlamentarne 
Skupštine Bosne i Hercegovine, te u vezi s tim 
iznosim još neke dodatne informacije i 
obrazloženja. 
Odjeljenje Ustikolina ranije Kazneno-popravni 
zatvor Goražde ušlo je u sastav KPZ Sarajevo 
početkom 2000. godine. Shodno Zakonu o  
izvršenju krivičnih sankcija u Federaciji BiH iz 
1999. godine.  
U toku 2009. godine zbog nedovoljnog 
smještajnog kapaciteta u KPZ u Sarajevu tražila 
su se riješenja za proširenje, kako bi se 
izdržavanje kazne zatvora uputilo oko 400 
osuđenih lica, koja su na slobodi čekali izvršenje 
zatvorske kazne po pravosnažnim presudama 
općinskih sudova u Sarajevu. 
U tom pravcu pokušavala su se iznaći rješenja za 
adekvatne lokacije za izgradnju, ili ustupanje već 
postojećih objekata radi smještaja osuđenika na 
području Kantona Sarajevo. 
Nažalost i pored aganžmana Ministarstva pravde 
i Vlade Federacije Bosne i Hercegovine do 
rješenja ovog problema nije se uspjelo doći, jer 
nadležni  
 
2/3 AS 
u Kantonu Sarajevo nisu dali potrebne 
saglasnosti za ustupanje određenih objekata niti 
dodijelili lokaciju za gradnju novih. 
U cilju prevazilaženja nastale situacije 
predstavnici lokalne zajednice i tadašnje Vlade 
BPK Goražde ponudili su saglasnost Ministarstvu 
pravde Federacije BiH da na postojećem objektu 
Odjeljenja Ustikolina može vršiti proširenje 
kapaciteta u cilju smještaja osoba osuđenih od 
strane Općinskih sudova u Sarajevu i Visokom. 

12.01.2017 Vlada F BiH 
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Prijedlog je bio prihvaćen i realizacija ovog 
projekta je bila okončana u maju 2010. godine a 
uloženo je oko 3 miliona KM.  
Ukoliko bi se na trenutne kapacitete dogradio dio 
objekta za smještaj još oko 20 osuđenih lica sa 
prostorijama za pojačani nadzor te preuredio dio 
postojećih prostorija za ostale aktivnosti 
osuđenih lica po informacijama koje imam to je 
oko 300 hiljada KM stvorili bi se uslovi da zatvor 
može po najvišim Evropskim standardima 
funkcionisati kao samostalni organ uprave za 
izvršenje krivičnih sankcija u Federaciji BiH. 
Trenutna važeća sistematizacija radnih mjesta u 
Odjeljenju Ustikolina bi osamostaljivanjem 
pretrpila nevelike promjene. 
S obzirom da se objekti odjeljenja Ustikolina 
nalaze na ... lokaciji Ministarstva odbrane BiH i 
da su dograđeni na osnovu građevinske dozvole 
iz 99. godine na tadašnji objekat zatvora uvjeren 
sam da je i riješavanje ove lokacije moguće u 
kratkom roku završiti. 
Inicijativu koju je Uprava KPZ Sarajevo zagovara 
da se u Odjeljenju Ustikolina formira zatvor za 
žene smatram da nije dobro a razloge zato ako 
dozvolite uvažavajući vrijeme bi dostavio u 
pismenoj formi i službi. 
I na kraju napominjem da od 2000. godine od 
kada postoji muški zatvor u Ustikolini nije 
zabilježen ozbiljan incident, niti je narušena 
bezbjednost u ovoj lokalnoj zajednici i u BPK 
Goražde, te formiranje posebne zavodske 
Uprave u Foči u Federaciji BiH tj. u Ustikolini 
vjerujem je funkcionalno i kvalitetno rješenje a 
neće se ni ponavljati nedavne tragične 
saobraćajne nesreće koje će svakako biti 
prošlost. Hvala vam. 

Inicijativa Dom naroda 
P FBiH 

Anes 
Osmanović 

Te pokrećem delegatsku Inicijativu prema 
Ministarstvu prometa i komunikacija kao i 
cestama Federacije da se u ovoj godini predvide 
sredstva za izgradnju kružnog toka na ulazu u 
Odžak kod križanja Magistralne ceste M14 sa 
zaobilaznicom, koja je ujedno i priključak na 
Koridor 5c i da se čim prije završe i započeti 
radovi na ovom za Odžak veoma važnom 
cestovnom projektu. Zahvaljujem. 

12.01.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Dom naroda 
P FBiH 

Lidija 
Bradara 

I postavljam pitanje Poreznoj upravi Federacije, 
da mi dostavi u pisanoj formi popis svih pregleda 
po općinama u FBiH, jer stalno imamo analize 
pojedine sredine se diskreditiraju u smislu da ne 
poštuju Zakon, a čula sam da oni nemaju 
kapaciteta, da obilaze cijelu Federaciju BiH, pa 
me zanima po općinama koliko je bilo nalaza 
Porezne uprave, koliko je bilo inspekcijskih 
nadzora da vidimo mi gdje se to može stiči pet, 
šest ili deset puta godišnje, pa čak i uči 
blagdana, a gdje nema kapaciteta doći u pregled 
niti jedanput. Ja mislim, da u pogledu djelovanja 
Porezne uprave u FBiH, imamo diskriminirajuće 
odredbe i kako se zalažemo da imamo i 
ravnomjeran razvoj Federacije mislim, da je 
Porezna uprava trebala ravnomjerno na nadzirati 
sve općine i sve sredine u FBiH u 2016., godini 
naravno. Ima li još pitanja? Ako nema, 
zahvaljujem. 

12.01.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Dom naroda 
P FBiH 

Anes 
Osmanović 

također predlažem da predstavnici oba doma 
Parlamenta Federacije učestvuju na ovoj 

02.02.2017 Vlada F BiH 
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tematskoj sjednici, izvijeste sve zastupnike o 
zaključcima i ako je potrebno zakažu tematsku 
sjednicu oba doma Parlamenta Federacije BiH 
na ovu temu. 

Inicijativa Dom naroda 
P FBiH 

Anes 
Osmanović 

prema Vladi Federacije BiH, da napravi tematsku 
sjednicu zajedno sa predstavnicima općina i 
kantona gdje su najmasovniji odlasci 
stanovništva da se predlože mjere koje bi 
doprinijele ostanku ljudi života na ovim 
prostorima. 

02.02.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Dom naroda 
P FBiH 

Željko 
Mirković 

Dakle, na osnovu člana 10. Poslovnika o radu 
Doma naroda Parlamenta Federacije BiH 
podnosim Inicijativu zamjeniku predsjednika 
Federacije BiH, gospodinu Milanu Dunoviću, a 
radi se o Inicijativi za ocjenu ustavnosti izmjena i 
dopuna Zakona o visini stope zatezne kamate 
podnesenih na sjednici Doma naroda Parlamenta 
Federacije BiH, od 15. decembra 2016. godine. 
Obrazloženje: 
Dana 15.12.2016. godine po skraćenom 
postupku na Domu naroda Parlamenta 
Federacije BiH, usvojena je izmjena i dopuna 
Zakona o visini stope zatezne kamate koja se 
odnosi na dugovanja poslodavca na radnička 
potraživanja proistekla iz radnog odnosa. 
Spornom izmjenom Zakona stopa zatezne 
kamate na radnička potraživanja smanjena je sa 
12\% godišnje na 0,2\% godišnje. Odluka je 
objavljena u Službenom listu Federacije BiH, 
101/2016. 
Smanjenje stope zatezne kamate ne bi bilo 
sporno i protivno Ustavu Federacije BiH da se 
odnosi jednako na sve dužnike iz ekonomsko-
privrednih tokova, banke, osiguranja, državne 
institucije, sudovi itd. Međutim, usvojena izmjena 
odnosi se samo i isključivo na radnička 
potraživanja. Takva izmjena predmetnog Zakona 
predstavlja očigledan i jasan čin stavljanja u 
neravnopravan i diskriminirajući položaj jedne 
cijele društvene kategorije radnika u odnosu na 
poslodavce. Takva različita stopa čak 60 puta 
niža u odnosu na stvarnu zakonsku stopu od 
12\% vodeći apsolutnoj zloupotrebi postojećih 
odredaba Zakona o radu koji tretiraju otkaz 
ugovora  
2/2 sk 
 
o radu jer praktično poslodavci neće imati 
nikakve zakonsku kaznu u slučaju gubitka spora, 
pa će i broj otkaza biti veći što će stvoriti dodatnu 
nesigurnost kod radnika.  
Imajući na umu svrhu zateznih kamata koja treba 
da kazni neopravdana dugovanja s unaprijed 
jasnom određenom stopom kamate zakašnje, da 
ubrza samog dužnika da plati dug povjeriocu, da 
preanalizira, odnosno kazni takva dužnička 
ponašanja i tako korektivno djeluje na širu 
društvenu zajednicu. Međutim, postaje jasno da 
se spornim izmjenama gubi smisao i svrha 
zatezne kamate kada su radnici u pitanju i 
narušava se načelo jednakosti koje 
podrazumijeva da su svi pojverioci jednaki 
prilikom namirenja.  
Ono što je kod ove diskriminirajuće izmjene 
Zakona prema samo jednoj društvenoj grupi 
sporno može se vidjeti iz primjera da radnicima 

02.02.2017 potpredsjednk 
Milan Dunović 
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koji su neopravdano otpušteni, pa sudskim 
putem traže zaštitu svoju radničkih prava i 
ostvare, dužnik će platiti zateznu kamatna 
sredstva koja im duguju u visini od 0,2\% što je 
višestruko niže od stope inflacije koja iznosi 2\% 
godišnje. 
U praktičnom primjeru to znači da na prosječnu 
godišnju platu Federacije BiH koja iznosi 840 KM 
puta 12 mjeseci iznosi 10.080 KM i kada se taj 
iznos pomnoži sa stopom zatezne kamate od 
0,2\% godišnje dobije se iznos od ukupno 20,16 
KM zateznih kamata što predstavlja simboličan 
iznos koji se ne može ni nazvati zateznom 
kamatom.  
Istovremeno će tim istim radnicima zbog toga što 
ne rade i spriječeni su da ostvaruju zaradu banke 
kod kojih imaju kredite, komunalne službe, 
elektroprivrede, telekom operateri, pa čak i 
sudovi kod plaćanja takse za tužbe zaračunavati 
zateznu kamatu od 12\% jer oni koji imaju 
potraživanja nisu izuzeti od plaćanja takse. To u 
prakitčnom primjeru znači, da ako neko ima dug 
po glavnici kredita u gore navedenom iznosu od 
10.080 KM, mora banc ili nekom drugom kome je 
dužan platiti 1.209,60 KM na ime zatezne 
kamate.  
Samo iz ovog primjera jasno je da se radi o 
ogromnoj razlici s čime se dovodi u 
neravnopravan i diskriminirajući položaj jedna 
cijela socijlana grupa, a to su prvenstveno 
radnici. 
Od svega navedenog molim vas da u okviru 
svojih ovlasti pokrenete ocjenu ustavnosti sporne 
odredbe jer su izmjene i dopune Zakona o visini 
stope zatezne kamate donešene u skraćenoj 
proceduri suprotno Poslovniku Doma naroda 
Parlamenta Federacije BiH, bez opravdanog 
razloga i da se ponovno uspostavi sada 
narušeno načelo jednakosti koje podrazumijeva 
da su svi povjerioci jednaki prilikom namirenja.  
Hvala lijepa. 

Inicijativa Dom naroda 
P FBiH 

Anes 
Osmanović 

prijedlog za održavanje tematske sjednice 
vezano za iseljavanje stanovnistva 

02.02.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Dom naroda 
P FBiH 

Rasim 
Kantarević 

Ponovo je pokrenuo inicijativu prema 
predsjedavajućoj Doma naroda, premijeru Vlade 
Unsko sanskog kantona i federalnom ministru za 
pitanja boraca i invalida odbrambeno-
oslobodilačkog rata, u vezi uvrštavanja Prijedlog 
zakona o pravima branilaca i članova njihovih 
porodica na jednu od narednih sjednica Doma 
naroda, a u cilju implementacije presude 
Ustavnog suda Federacije Bosne i Hercegovine 
iz 2005. i 2013. godine. 

09.02.2017 Predsjedavajuća 
Doma naroda 
Lidija Bradara 

Inicijativa Dom naroda 
P FBiH 

Anes 
Osmanović 

da se ubrza izgradnja pomenutog kružnog toka 
kao i završetak svih radova na koridoru Vc u 
Posavini. 

09.02.2017 Javno 
preduzeće 
Ceste 
Federacije BiH 

Inicijativa Dom naroda 
P FBiH 

Mirvet 
Beganović 

Moja prva inicijativa podnosim Vladi Federacije 
premijeru i nadležnom Ministarstvu rada i 
socijalne politike da podhitno pokrenu aktivnost i 
formiraju Radnu grupu za izradu Zakona o 
humanitarnoj pomoći na području Federacije 
Bosne i Hercegovine. 
Obrazloženje. 
Kao što je poznato iako u Federaciji ima Zakon o 
humanitarnoj djelatnosti i humanitarnim 

30.03.2017 Vlada F BiH 
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organizacijama svjedoci smo da na prostoru 
Federacije pružanje  
 
2/2 AS 
humanitrane pomoći i humanitarne djelatnosti 
nije dobro definisana postoječim zakonskim 
riješenjima.  
Svakodnevno smo svjedoci da zbog teške 
ekonomske situacije zdravstvenog stanja 
stanovništva i drugih potreba organiziraju se 
akcije prikupljanja humanitarne pomoći kako iz 
zemlje tako i iznostranstva.  
Često su prisutne zloupotrebe pojedinaca kao i 
nenamjenskog trošenja financijskih sredstava te 
je skupljanje humanitarne pomoći kao u novcu 
tako i u drugim stvarima postalo zanimanje 
pojedinaca. 
Navešću samo jedan primjer gdje je 
organizovano skupljanje novčane pomoći za 
oboljelog mladića teško nastradalog u 
saobraćajnoj nesreći gdje su građani pokazali 
veliku humanost i skupili su kako u Bosni i 
Hercegovini i iz inostranstva između 400 i 500 
hiljada maraka da bi na kraju došli problemi oko 
implementacije i namjene tih sredstava. 
Ne postoje adekvatne kontrole sakupljanja 
pomoći kao ni kontrole korištenja njihove 
namjene, kontrole tokova novca, kako ni jasno 
definisanih kaznene odredbe kojim bi se kaznili 
znači, oni pojedinci koji zloupotrebljavaju nevolje 
naših građana koji su u nevolji ili glume da su u 
stanju humanitarne potrebe.  
U zemljama u okruženju evo, u Hrvatskoj postoji 
vrlo kvalitetan Zakon o humanitarnoj pomoći i 
smatram da ovakav zakon pod hitno treba 
donijeti i u Bosni i Hercegovini tj. u Federaciji. 
Ova moja inicijativa ima iskrene namjere da se 
na legalan i legitiman način i kontrolisan 
pomogne našim građanima i spriječe sve 
malverzacije po ovome pitanju. 

Inicijativa Dom naroda 
P FBiH 

Anes 
Osmanović 

Inicijativa je da se ponovo otvori ovaj ured 
posebno u ovom periodu kad imamo odlazak 
stanovništva u zemlje zapadne Evrope odvojeni 
smo teritorijalno od Federacije pa  
 
3/2 ah 
 
sam mišljenja da bi ovaj ured mogao kordinirati i 
biti pomoć stanovništvu za potrebe prema 
federalnoj razini vlasti.  Hvala. 

30.03.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Dom naroda 
P FBiH 

Mirvet 
Beganović 

formirranje radne grupe za izradu Zakona o 
humanitarnoj pomoći (dobar primjer HR) 

30.03.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Dom naroda 
P FBiH 

Segmedina 
Srna - 
Bajramović 

tražim od Vlade FBiH i rukovodstva oba doma 
Parlamenta da osiguraju transparentno 
objavljivanje svih primanja zvaničnika na internet 
stranicama Vlade i Parlamenta i to konkretno 
svih ministara svjetnika zastupnika i delegata, 
takođe tražim da navedena informacija sadrži 
podatke o primanjima menadžmenta svih 
institucija čije imenovnje vrši Parlament  na 
stranici Parlametna, a da Vladina informacija 
bude dopunjena svim primanjima menadžmenta 
javnih kompanija i ustanova u kojima Vlada vrši 
imenovanja. Mislim, da nema potrebe dodatno 
obrazlagati ovu Inicijativu jer se radi o nečemu 
što je odavno već trebalo biti implementirano. 

30.03.2017 Vlada F BiH 
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Kod pripreme Inicijative informisala sam se i u 
Agenciji za zaštitu ličnih podataka te potvrdila 
kako ne postoje apsolutno nikakve zakonske 
prepreke da javnost zna koliko koji zvaničnik u 
Federaciji ima primanja s obzirom da se o radi o 
javnom novcu i javnim funkcijama. Moram 
priznati da smo mi kao delegati u domu naroda 
bili predvodnici ovog procesa s obzirom da smo 
uokviru web stranice imali ove informacije, 
međutim, iste su skinute s weba bez da smo 
upoznati zbog čega. Toliko zahvaljujem. 

Inicijativa Dom naroda 
P FBiH 

Aner 
Žuljević 

prva Inicijativa se za stavljanje van snage Odluke 
o načinu odnosno metodi privatizacije državnog 
kapitala u privrednom društvu Sarajevo 
osiguranje d.d. Sarajevo. Ista je vrlo ukupna sa 
aspekta zakonitosti jer je suprotno pravilniku o 
postupku prodaje neposrednom pogodbom. 
Vlada se svojom Odlukom stavila u ulogu 
zakonodavca koji je Agenciji dala prvo da 
potpisuje detalje i uslove privatizacije umjesto da 
to radi ona prema pravilniku. Odluku o svemu je 
sada u rukama Agencije dok je po odluci Vlade 
rečeno da će Vlada donijeti finalnu odluku. Ova 
Inicijativa samo u slučjeve koje imamo koji je 
treći u nizu kada su u pitanju privatizacije koje su 
se desile od strane ove Vlade samo predavaju 
onu Inicijativu koja nažalost nije dobila  
 
3/3 ah 
 
dovoljan broj glasova da smo trebali da usvojimo 
prije svega novi Zakon o privatizaciji, pa tek onda 
pristupimo eventualnim privatizacijima, jer 
očigledno da je postojeći Zakon o privatizaciji 
nanio mnogostruku štetu u imeplementaciji kada 
su u pitanju prodaje javne imovine u vlasništvu 
Federacije. U samo nekoliko  posljednjih mjeseci 
Vlada je na krajnjem po meni kontraverzan način 
i nikada do kraja objašnjen prodala dijelove u 
dvije značajne BH kompanije u Bosnalijeku i 
fabrici duhana Sarajevo. Činjenica da i jedna i 
druga kompanija dolaze iz najprofitabilnijih tržišta 
današnjice dok farmaceotska i duhanska 
industrija, industrije koje su isplative u najvećim 
krizama. Sarajevo osiguranje zapošljava blizu 
400 radnika, sa godišnjom premijom koja prelazi 
55 miliona u nekretninama će u vrijednosti ...više 
od 50 miliona. Novac koji Sarajevo osiguranje 
uplati godišnje u Federalni Budžet ne uplate sva 
skupa osiguravajuća društva u Federaciji. 
Najmanje s tri razloga zbog kojih opravdano 
sumnjam da se radi o nećemu što nije zakonito 
kada je u pitanju ova Odluka jer Vlada nije 
odredila najnižu cijenu dionice tržište ograničila 
samo na tržište osiguranja nije ostvljena 
mogućnost da Vladine dionice otkupe fondovi. 
Ono što takođe problematićno da Vlada nije 
obeznanila ni koliko Sarajevo osiguranje zaista 
vrijedi osim što mi imamo iz medija informacije 
da planirana prodaja Sarajevo osiguranja za 
vrijednost 8 miliona iako se bar u medijskim 
natpisima može vidjeti kako Sarajevo osiguranje 
ima 14 miliona maraka na računu. Znači, radi se 
o odluci koj je po meni lično štetna za Federacije, 
potpuno pogrešan potez ove Vlade jer se radi o 
društveno odgovornoj kompaniji koja je samo po 

30.03.2017 Vlada F BiH 
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osnovu poreza doprinosa za PIO i zdravstvo 
platila u 2016., godini 4,6 miliona KM, takođe u 
2016., godini isplačeno je više od 32 miliona 
šteta i zato ovu Inicijativu podnosim Vladi 
Federacije nadam se da će ista još jednom 
razmotriti sve argumente koji se nalaze u ovoj 
inicijativi, naravno i sve one argumente koji su 
vidljivi u javnosti i ovu štetnu odluku poništiti u 
narednom periodu, odnosno na prvoj narednoj 
sjednici Vlade. 

Inicijativa Dom naroda 
P FBiH 

Aner 
Žuljević 

Druga Inicijativa se odnosi na izmjene 
odgovarajućih zakonskih propisa u cilju javne 
objave popisa poreznih obveznih poslodavaca 
koji prema dostupnim podacima poreske ne 
isplaćuju plate. Obrazloženje: radi poticanja 
poslodavaca na pravovremeno ispunjavanje 
njihovih dospjelih obveza prema radnicima i 
osiguranje povjerenja građana djelovanje pravne 
države i omogućavanje bolje kontrole primjene 
odredaba Zakona o radu koji se odnose na 
obvezu isplate plate, smatram svrsishodnim 
omogućiti javno objavljivanje popisa poreznih 
obveznika koji ne isplaćuju plate svojim 
radnicima. Slijedom navedenog izmjenama 
odgovarajućih zakona neophodno je osigurati da 
Porezna uprva može na bazi izmjena i 
prikupljenih podataka na odgovrajućim 
obrascima na svojim internet stranicima objaviti  
popis poreznih obveznika kao što imamo slućaj u 
zemljama u okruženju. Smatram da bi taj popis 
trebao sadražvati ime i prezime naziv poslodavca 
mjesto prebivališta i boravišta fizičke osobe ili 
sjedišta  pravne osobe poslodavca i broj radnika 
kojima na izvještajima nije iskazana isplata plate 
razdoblje na koji se ti izvještaji podnose. 
Zahvaljujem. 

30.03.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Dom naroda 
P FBiH 

Anes 
Osmanović 

Pošto cijenim da je jako veliki broj priključaka 
našeg građanstva na gore pomenute firme koje 
preko raznih antena, kablova pružaju usluge 
interneta, paketa TV i drugih programa, a to sve 
uredno naplaćuju po dosta visokim cijenama. 
Stoga pokrećem Inicijativu prema Vladi, resornim 
ministarstvima prometa i zaštite okoliša da 
oforme jedan stručni tim ljudi koji bi ovu oblast 
uredili, ispitali utjecaj tih emitira na okolinu i 
zdravlje i sve to pretovrili možda u jedan zakon 
kojim bi ova oblast bila tretirana i data nama 
ovdje na usvajanje. 

27.04.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Dom naroda 
P FBiH 

Goran 
Akšamija 

Na osnovu člana 10. Poslovnika o radu Doma 
naroda Parlamenta Federacije BiH, pokrećem 
Inicijativu za vraćanje u parlamentarnu proceduru 
Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o 
posebnim pravima dobitnika ratnih priznanja i 
odlikovanje i članova njihovih porodica. Upućen 
Prijedlog zakona u skraćeni postupak koji je 
povučen iz procedure dana 10.04.2015. godine 
od strane premijera Vlade Federacije BiH.  
Smatrajući ovaj postupak omalovažavajući i 
diskriminirajućim činom prema dobitnicima ratnih 
priznanja i odlikovanja zahtjevam da se ova 
Inicijativa što prije nađe u daljem postupku u 
protivnom ću iskoristiti svoje delegatsko pravo po 
članu 155. i članu 172. Poslovnika o radu Doma 
naroda za upućivanje novog prijedloga zakona 
nakon isteka potrebnog vremenskog roka.  
Obrazloženje: 

27.04.2017 Vlada F BiH 
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Suština Inicijative za ponovno pokretanje 
postupka i usvajanje ovog Zakona je u tome da 
se članovi 2. i 5. dopune sljedećim odlikovanjima: 
orden za vojne zasluge za zlatnim mačevima i 
orden za vojne zasluge sa srebrenim mačevima.  
Predlagač ovog Zakona iz ne znam kojih razloga 
je izostavio u članu 2. i 5. pomenuta odlikovanja, 
a ta odlikovanja su definisana u članu 8. Zakona 
o odlikovanjima RbiH objavljenog u „Službeno 
listu RBiH“ broj 9/94 i „Službenom listu RBiH“ 
broj 13/94, a ista odlikovanja su i dodijeljena.  
Procedura izmjene i dopune ovog Zakona 
pokrenuta je još 24.06.2013. godine i danas na 
veb stranici Parlamenta Federacije BiH Doma 
naroda stoji u dijelu materijali u proceduri, 
prijedlozi zakona hitni postupak pod rednim 
brojem 2 prijedlog ovog zakona i mišljenje Vlade 
Federacije BiH, a prijedlog zakona kao i druge 
prijedloge koji nisu razmatrani u parlamentarnoj 
proceduri Vlada je povukla iz procedure u 
mandatnom periodu od 2014.-2018. godina. 
Također ovaj se Zakon našao u parlametarnoj 
proceduri u skraćenom postupku nakon Inicijative 
tadašnjeg člana Doma naroda, odnosno delegata 
gospodina Dževada Rađe i isti je povučen. 

Inicijativa Dom naroda 
P FBiH 

Jasenko 
Tufekčić 

Prema Odluci Doma naroda Zakonodavno-
pravna komisija danas jednoglasno donijela 
zaključak. Razmatrali smo izmjene i dopune 
Poslovnika Doma naroda Parlamenta Federacije 
Bosne i Hercegovine.  
Razmatrali smo odluke o zajedničkim službama i 
odluke o stručnim službama naroda. Konstatirali 
smo da se radi o zdravstvenim propisima koji 
zahtijevaju hitne izmjene i dopune i predložili smo 
zaključak prema Kolegiju kao ovlaštenom 
predlagaču da to ide na narednoj sjednici Doma 
naroda normalno u redovnoj proceduri da bi 
svaki od nas delegata radi se o pravilima igre 
koje postavljamo sami sebi. Imamo mogućnost 
da kvalitetno učestvuje i radi na izmjenama i 
dopunama ovih akata o kojima sam govorio. 
Normalno u kontekstu te priče i svega onoga što 
će biti urađeno na Kolegiju kao ovlaštenom 
predlagaču predlažem inicijativu prvu prema 
Kolegiju a u razgovoru sa rukovodstvom iz 
Zastupničkoga doma postoji spremenost da se 
ide sa inicijativom prema Agenciji za državnu 
službu da se podhitno znači dok radimo ove akte 
uradi revizija svih riješenja ljudi zaposlenih u 
stručnim službama kako Zastupničkoga doma 
zajedničkih službi tako i Doma naroda i način 
zasnivanja radnoga odnosa da otprilike od 
Agencije za državnu službu dobijemo jedan 
pregled kompletne situacije svih državnih 
službenika namještenika sa riješenjima i načinom 
zasnivanja radnoga odnosa. 

27.04.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Dom naroda 
P FBiH 

Jasenko 
Tufekčić 

Druga stvar koja je isto tako jako važna ide is 
preporuka Evropske komisije je pitanje 
prostornoga riješavanja Parlamenta s obzirom da 
smo otvorili razgovore kroz rukovodstvo sa 
Federalnim premijerom predlažem inicijativu 
prema Kolegiju da se u razgovore uključi i 
Gradsko vijeće i gradonačelnik jer objektivno 
radimo na ideji izmještanja Gradskoga vijeća iz 
ovih prostorija i da bi  
 

27.04.2017 Vlada F BiH 
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2/4 AS 
ovdje bio lociran Parlament Federacije Bosne i 
Hercegovine u njenom punom kapacitetu. 
Ono što želim da naglasim i da se zahvalim 
Uredu Evropske komisije znači evo sa 
gospodinom Vigemarkom i osoblju koje dolazi 
unutar toga na svestrenoj podršci u provođenju 
ovih stvari o kojima sam govorio ranije i ja 
vjerujem da ćemo ovu cijelu priču završiti na 
obostrano zadovoljstvo normalno podržavajući i 
ovo što rade centri civilnih inicijativa 05.05. znači 
javno i transparentno zapošljavanje u Javnoj 
upravi na način na koji to vide centri civilnih 
inicijativa sa primjedbama i sugestijama jer 
normalno da bi smo prišli kvalitetnom i 
transparentnom zapošljavanju ljudi mi moramo 
raščistiti močvarno tlo u kojem djelujemo i radimo 
jer Parlament treba da bude izvor čini mi se 
zakonodavstva a moj dojam i ovo sve što sam 
radio sa ljudima kad je u pitanju izmjene i dopune 
ovih akata o kojima sam govorio čini mi se da je 
u našem Parlamentu a mislim i na jedan i na 
drugi, jako, jako, trulo i bojim se da se držimo 
one devize „držite lopova“ a da objektivno niko 
unutar toga ne želi da ništa uradi i napravi. 
Ja mislim da je ova ekipa i ovi delegati ljudi sa 
kojima ja radim u svim radnim tijelima žele da 
preuzmu odgovornost na sebe ne žele da se kriju 
iza svojih političkih funkcija i ja mislim da ćemo 
mi ako Bogda zajedno svi zajednički imati 
kvalitetne akte po kojima ćemo djelovati i raditi. 
Zahvaljujem predsjednice. 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra 
Kunovac 

traži da se primjenjuje član 142. Zakona o 
zdravstvenoj zaštiti. 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasna 
Duraković 

inicijativu uime Komisije za ravnopravnost 
spolova a tiče se pokretanja priručnika o 
uređivanju rodnosenzitivnog jezika u 
Predstavničkom domu, kako bi se umanjila 
diskriminacija nad ženama. 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Safet Kešo Zadužuje se Federalno ministarstvo pravde da se 
aktivno uključi u dosljednu i što efikasniju 
operacionalizaciju Inicijative usvojene u Domu 
naroda Parlamenta Federacije BiH, kojom se od 
svih kantona u Federaciji zahtjeva da svoje 
ustave usklade sa Ustavom Federacije BiH 
posebno u dijelu  koji se odnosi na nazive 
službenih jezika u Federaciji kao i na ustavom 
zagarantirano pravo svakog naroda na korištenje 
i imenovanje svog jezika u svim sferama života a 
posebno u odgojno-obrazovnim ustanovama. 
Federalno ministarstvo pravde će u roku od 20 
dana od dana usvajanja ovog zaključka pripremiti 
i dostaviti Predstavničkom domu Parlamenta 
Federacije BiH cjelovitu  informaciju o provedbi 
aktivnosti na realizaciji predmetne inicijative. 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf 
Bubica 

traži da mu se dostave podaci bruto primanja u 
2016. godini direktora agencija koje su u 
nadležnosti Vlade i ukupne troškove agencija u 
2016. godini. 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf 
Bubica 

kojom traži da mu se napravi procjena 
sigurnosne situacije u BiH. 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina 
Zubić 

da se u Prilogu 1. normativa primarne 
zdravstvene zaštite koji se odnose na porodičnu 
medicinu kojim se osigurava jedan radni tim na 
2000 osiguranih lica i to za stanovništvo starije 

15.02.2017 Vlada F BiH 
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od šest godina izvrši izmjena, tako da se broj 
“2000” zamjeni brojem “1800.” 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Safet Kešo Zadužuje se Federalno ministarstvo zdravstva da 
u najkraćem roku pripremi i uputi u 
parlamentarnu proceduru Zakon o hemikalijama i 
Zakon o biocidima kojim bi se predmetne oblasti 
kvalitetno uredile te otklonile prepreke za 
prisustvo hemisjkih proizvoda iz Federacije na 
tržištu bosanskohercegovačkog entiteta RS kao i 
na svim drugim tržištima na kojima nepostojanje 
kvalitetne legislative iz ovih oblasti uzrokuje ili 
reduciran pristup tržištu roba naših privrednih 
subjekata ili čak njegov potpuni gubitak. 

15.02.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra 
Kunovac 

za rješavanje problema socijalnih pedagoga 15.02.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina 
Zubić 

kojom traži da se razmotri mogućnost interne 
organizacije te da se internim akom utvrdi 
procedura preuzimanja uputnica pacijenata na 
jednom prijemnom odjeljenju u bolnici, te 
obavještavanja pacijenata o terminu pregleda 
odnosno nalaza telefonskim putem. 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Nermin 
Nikšić 

Inicijativa se odnosi na pokretanje mehanizma 
parlamentarnog nadzora i kontrole rada 
Federalnog MUP-a i FUP-a. 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Denis Gratz DOSTAVLJENA NAPISMENO PUTEM SLUŽBE.  
Za izmjenu Pravilnika o obracima matičnih knjiga, 
indeksa matičnih knjiga i izvoda i uvjerenja i 
drugih akata iz matičnih knjiga 

22.03.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Faruk 
Ćupina 

pita koliko se akata nalazi u proceduri koje su 
uputili ovlašteni predlagači? Pokrenuo je 
inicijativu da se akti koje su uputili zastupnici, bez 
obzira na mišljenje Vlade Federacije BiH, nađu 
na dnevnom redu narednih sjednica 
Predstavničkog doma. 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Faruk 
Ćupina 

Pokreće inicijativu kojom traži da se na web 
stranici Predstavničkog doma Parlamenta 
Federacije BiH učine dostupnim: zapisnici 
sjednica, zastupnička pitanja i inicijative, te 
snimci sa sjednica Doma. 

25.04.2017 Predstavnički 
dom PFBIH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasna 
Duraković 

da li je pravljena analiza ili istraživanje koje daje 
uvid u statistiku u vezi sa stanjem 
jednoroditeljskih porodica u Federaciji BiH; da li 
se iko bavio pitanjem grubog kršenja prava 
djeteta u kontekstu nemogućnosti samohranog 
roditelja da po rješenju naplati alimentaciju od 
drugog roditelja koji je obavezan platiti 
alimentaciju? Da li je Vlada napravila neki 
finansijski plan po pitanju alimentacijskog fonda? 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Elvir 
Karajbić 

Klub zastupnika SDP-a predložio na današnjoj 
sjednici Prijedlog Zakona o izmjenama i 
dopunama Zakona o PIO, odnosno izmjene 
člana 137. stav 2. Onaj ko je ostvario pravo na 
prijevermenu penziju prema ovom zakonu pravo 
je mogao ostvariti do 31.12.2015. godine. Svi koji 
su ostvarili to pravo u 2016. i 2017. godini, njihovi 
zahtjevi se ne primaju u PIO zato što je istekao 
rok. Klub je predložio ovim izmjenama Zakona da 
se taj rok produži do donošenja novog zakona 
kako bi ljudi mogli otići u penziju. 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Dževad 
Adžem 

da Predstavnički dom Parlamenta Federacije BiH 
donese zaključak da se - obavezuje ministar za 
pitanja boraca i invalida odbrambeno-
oslobodilačkog rata da zaključno sa 31.07.2017. 
godine, a po mogućnosti i ranije, u 
parlamentarnu proceduru uputi zakon o 
izmjenama i dopunama Zakona o provođenju 

25.04.2017 Vlada F BiH 
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kontrole zakonitosti korištenja prava iz oblasti 
boračko-invalidske zaštite, Zakon o izmjenama i 
dopunama Zakona o pravima branitelja i članova 
njihovih porodica, zakon o izmjenama i 
dopunama Zakona o posebnim pravima dobitnika 
najvećih ratnih priznanja i odlikovanja i članova 
njihovih porodica, Zakona o pravima 
demobiliziranih branitelja i članova njihovih 
porodica i zakona o izmjenama i dopunama 
Zakona o prijevremenom povoljnijem 
penzionisanju branitelja odbrambeno-
oslobodilačkog rata. Smatra da Predstavnički 
dom ima obavezu zaključkom obavezati 
federalnog ministra za pitanja boraca da u što 
kraćem vremenskom periodu ove zakone uputi u 
proceduru. 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra 
Haračić 

u skladu sa članom 2. Zakona o zdravstvenoj 
zaštiti sudionici u izradi standarda i normativa 
zdravstvenih usluga, da predlože listu 
stomatoloških usluga za osobe sa invaliditetom, 
te sa anesteziološkim uslugama potrebnim 
prilikom njihovog pružanja, kao i timove koji 
obavljaju navedene usluge i dostave informaciju 
da li se ove usluge pružaju u izvanbolničkim ili 
bolničkim uvjetima. Traži da komore u što 
kraćem periodu dostave ove podatke i 
Federalnom ministarstvu zdravstva kako bi se 
moglo pristupiti izmjeni Plave knjige, a što će 
dovesti do ujednačavanja stomatoloških usluga. 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra 
Haračić 

da se što prije pristupi izradi strategije sporta u 
Federaciji BiH kako bi se mogao donijeti zakon o 
sportu u Federaciji. 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra 
Kunovac 

da se poveća procenat izdvajanja od ukupnih 
prihoda ostvarenih na osnovu doprinosa za 
obavezno zdravstveno osiguranje  Fondu 
solidarnosti i prema istom uplati sva dugovanja. 

16.05.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Rusmir 
Mesihović 

napismeno 16.05.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Esad 
Bašagić 

kojom se zadužuje Javno preduzeće Željeznice 
Federacije BiH da hitno pristupi elektrifikaciji 
dijela unske pruge na relaciji Bihać-Bosanski 
Novi, te osiguraju željeznički putnički saobraćaj 
na relaciji Bihać - Sarajevo. 

16.05.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasna 
Duraković 

na prošloj sjednici uputila je inicijativu 
Ombudsmenu za ljudska prava i uočila da službe 
nisu poslale mail svim zastupnicima, tako da nisu 
mogli vidjeti o čemu se radi, pa  pita šta je sa tom 
Inicijativom 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Dževad 
Adžem 

Poslaničku inicijativu gotovo istog sadržaja sam 
uputio 2016. godine a ponovo je pokrećem u 
Predstavničkom domu nakon jučerašnje 
zajedničke sjednice nekoliko odbora o 
zauzimanju stavova o izgradnji brze ceste 
Beograd Sarajevo. 
Ako se sjećate ta inicijativa koja je podnešena i o 
kojoj se je izjasnio Predstavnički dom na kraju 
2016. godine a na temelju mog poslaničkog 
pitanja ministrici financija gospođi Miličević gdje 
sam dobio odgovor da u proteklih pet, šest pa i 
više godina ni jedan program u projektu javnih 
investicija nije kadnidovan i nije stavljen u 
program javnih investicija kad je u pitanju 
Bosansko-podrijnski kanton. 
Šta je potrebno znači u posjeti premijera 
Novalića moram ovo objasniti posjeti premijera 
Novalića Bosansko-podrinjskom kantonu 

14.06.2017 Vlada F BiH 
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nagoviješteno je da će čak i u toku ove 
kalendarske godine početi i izgradnja brze ceste 
odnosno probijanje tunela na tom dijelu brze 
ceste u ukupnoj dužini od 13,7 km.  
Potpuno je jasno da ako želimo to uraditi i da 
Vlada Fedracije ne može ući u tu investiciju 
ukoliko u Program javnih investicija za period 
2017.-2019. ne uđe projekat brze ceste za 
Goražde te stoga podosim poslaničku inicijativu 
Predstavničkom domu sa slijedećim zaključkom. 
 
 
 
2/6 AS 
Predstavnički dom Parlamentarne skupštine 
Federacije Bosne i Hercegovine obavezuje Vladu 
Federacije Bosne i Hercegovine da prije 
Rebalansa budžeta za 2017. godinu Projekat 
izgradnje brze ceste na relaciji Prača tunel 
...Hranjen Goražde uvrsti u Program javnih 
investicija Vlade Federacije za srednjoročni 
period 2017-2019. godina. 
Naime, bez promjena kako sam i rekao u 
Programu javnih...... javnih investicija neće biti 
mogućnosti da se u rebalansu obezbjede 
potrebna sredstava. Sljedeće, znači, tržište rada 
ove Vlade Federacije je bila Reformska agenda 
koju smo svi podržali. Reformska agenda je 
trebala ispunjavanje uslova iz Reformske agende 
doprinjeti boljitku na cijelom prostoru Federacije 
BiH. Analizirajući mnoge izvještaje kako 
međunarodne tako i Federalnog zavoda za 
statistiku zatim izvještaja o napretku u sektoru 
privrede itd., 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Alma 
Kratina 

I ja ću danas u parlamentarnu proceduru dati 
jednu inicijativu koja je zapravo upućena kako 
Vladi Federacije resornom ministarstvu 
poljoprivrede vodoprivrede i šumarstva tako i 
državnoj upravi za zaštitu zdravlja bilja ali to 
zapravo u jednom velikom segmentu pitanje 
odgovornosti vijeće ministara. Naime pokrećem 
iniciajtiv u za preispitivanje i stavljanje van snage 
izmjene državnih pravilnika koje tretiraju uvoz 
sjemena i sadnog materijala objavljenih u 
službenom galsniku BiH broj 29/17, od 
06.04.2017., godine. Ja sam obrazložila ovu 
svoju inicijativu i upoznat ću s obzirom da se radi 
o vrlo ozbiljnoj stvari za koju je odgovorno više 
nivoa  vlasti i radi se zapravo usaglašvanju akata 
koje imaju nižu snagu usaglašavaju se aktima 
koji imaju višu snagu, ali na način na koji to 
apsolutno nije dopušteno i predstavlja rad protiv 
interesa države BiH. Pored državnog Zakona o 
sjemenu i sadnom materijalu poljoprivrednih 
biljaka BiH RS je objavila i svoj entitetski zakon 
četri godine nakon donošenja državnog Zakona. 
Shodno članu 9., entitetskog Zakon formiran je 
enitetski registar sorti koji vodi ministarstvo 
poljoprivrede vodoprivrede i šumarstva RS čime 
je uspostavljen mehaniztam kojim se blokira 
ispitivanje i upis novih sorti na sornu listu BiH 
kako je definisano poglavljem sedam državnog 
Zakona. Član 79., entitetskog Zakona glasi: Sorte 
koje su registrovane u zemljama u okruženju sa 
sličnim agroekološkim uslovima mogu se priznati 
i bez ispitivanja na oglednom polju u laboratoriji. 

14.06.2017 Vlada F BiH 
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Ova odredba je u suprotnosti sa članom 40., 42., 
i 43., državnog Zakona. Na ovaj način je 
omogućen uvoz i stavljanje sjemena na tržište 
BiH, onih sorti koji nisu na sortnoj listi BiH, a što 
je u suprotnosti sa članom 12., stavom 3., 
Zakona o sjemenu i sadnom materijalu 
poljoprivrednih biljaka BiH, kao i onih sorti kojim 
nije utvrđena vrijednost za proizvodnju i 
upotrebu. Uvoz takvog sjemena se obavlja 
prekograničnim prelaza na kojim su fitosanitarni 
inspektori RS koji provode enitetsku legislativu. 
Stoga postavljam pitanje, institucijama koje sam 
navela u naslovu kome su u ineteresu ovakve 
izmjene određenih članova državnih pravilnika 
kroz kojih su isti prilagođene zakonodavacu 
entiteta RS, čime je BiH još jednom dovedena u 
kolonijalni položaj u odnosu na susjede. Naime, u 
Službenom glasniku BiH broj 29/17 od 
06.04.2017., godine objavljene su izmjene i 
dopune državnih pravilnika i ja ću citirati samo 
jednu koja je ovdje vrlo sporna a to je ova 
odredba od člana 3., ovog pravilnika znači, sorte 
koje su priznate i upisane u sortnu listu u 
državama u okruženju one bez dodatnih provjera 
ako su iz ambijenta koji je agroekološki sličan 
BiH mogu se uvesti po ovom pravilniku ovaj u 
BiH. Pitam se i to sam navela svima kojim sam 
navelu u naslovu kome su u interesu zapravo 
vakve izmjene pravilnika na državnom nivou. Mi 
ovim zapravo uskalđujemo državni zakoni i 
pravilnike prema Zakonima entitetskim u ovom 
slučaju RS. Ja sam u nezvaničnom razgovoru i 
sa federalnim ministrom poljoprivrede vidim da je 
izašao ovaj pokušla na ovu temu razgovarati i 
zapravo ljudi iz Federalnog ministarstva su 
svjesni ove situacije i konfuzije i ovdje se zaista 
radi o protudržavnom djelovanju tako da 
očekujem da od svih navedenih odgovornih u 
naslovu za ovakav slučaj mogu reći slobodno 
protivdržavnog djelovanja od ministra Šarovića 
pa dalje, da se u skladu sa svojim 
kompetencijama uključe da se van snage ovakve 
odrednice ovakve izmjene državnih pravilnika koji 
se na ovako proto zakonit način usklađuju na 
enitetskim zakonom pod hitno stave. Samim tim 
što njega na Federalnom nivou apsolutno smo 
još u podređenijem položaju jer se trudimo evo 
kroz Federalno ministarstvo da se poštuje 
državni Zakon i u ovom momentu mi nemamo 
apsolutno riješenu situaciju dok RS to odrađuje 
na način ovaj na koji misli da je uredu, bez 
poštivanja državnog  
3/3 ah 
 
 
Zakona. I mi smo sad u situaciji da gledamo 
apsolutno kršenje rad protiv interesa BiH na 
način da usklađujemo državni Zakon sa 
enitetskim Zakonom. Ovo je vrlo jasan ovaj 
primjer ja bih zamolila moje kolege da pogledaju 
dobro u inicijativu koju sam dala u parlametnarnu 
proceduru. 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Vjekoslav 
Bakula 

imam inicijativu glede izjednačavanja klupa 
zastupnika da prekinemo jedanput priču ovu o, 
kako se ko zove u ovom Parlamentu. Dakle, 
iniciram označavanje klupa gdje sjede zastupnici 

14.06.2017 Parlament 
Federacije BIH 
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sukladno nazivima stranaka kako su nastupale 
na izborima. Ovo nemam u pismenom obliku i 
molio bih se da se stenogram koji evidentno naše 
službe pišu da se uvaži kao inicijativa ako treba 
dostaviću i u pisanom obliku. Hvala lijepo. 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf 
Bubica 

za ujedinnjenje 2 elektroprivrede 25.07.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf 
Bubica 

ekonomska politika 25.07.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf 
Bubica 

privreda 25.07.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf 
Bubica 

energetski sektor 25.07.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Ramiz Meša Prijedlog zklj da FMON posjeti skolu u Kiseljaku 26.09.2017 Ministarstvo 
obrazovanja i 
nauke F BiH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Faruk 
Ćupina 

implementacija Zakona o sukobu interesa 26.09.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Kenela Zuko postavljanje "vukobrana" na putu Sarajevo 19.12.2017 Vlada F BiH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Blaž Župarić dostavljanje izvještaja o utrošku sredstava u 
Gradu Tuzla 

19.12.2017 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin 
Kadić 

koristenje hiotencijala na rijeci Drini, 
razgranicenje prava BIH i Srbije 

19.12.2017 Vijece ministara, 
Ministarstvo 
vanjske trgovine 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Dževad 
Adžem 

predlozice izmjene i dopune Poslovnika - vezano 
za poslanicki sat 

19.12.2017 Parlament 
Federacije BIH 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra 
Haračić 

da u okviru svojih nadležnosti poduzme sve 
neophodne mjere kako bi se navedeni oblici 
diskriminacije i nejednakosti što prije uklonili, ne 
samo u odnosu Tuzlanskog i Sarajevskog 
kantona, već i u svim ostalim kantonima u kojima 
postoje, te da sve lijekove koji su potrebni za 
postupak medicinki potpomognute oplodnje ili 
barem oni koji se koriste duži vremenski period 
budu stavljeni na esencijalnu listu lijekova u svim 
kantonima. 

19.12.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

 
 
 

Tip institucija Predstavnik Pitanje Postavljeno Upitanik 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Slaviša Šućur Evo predsjedavajuća, ja ću iznijeti svoja dva 
generalna opažanja koja se odnose ne samo 
konkretno na ovu Presudu, nego inače na 
čitav niz presuda koje se donose ovdje.  
Prvi segment je naš neodgovoran odnos 
prema obavezi konsultovano sa lokalnim 
vlastima na osnovu Zakona o principima 
lokalne samouprave. Mislim da već postoje 
desetine presuda koje imaju isti osnov. Što 
nikada ne uđu nikad u meritum same 
činjenice da nije bilo konsultacija, odnosno 
nismo imali uz prijedlog zakona mišljenje 
Saveza opština i gradova stvaraju ogromne 
probleme i ogromne troškove. Mislim da je to 
nešto o čemu zaista treba povesti računa i 
kao Dom donijeti zaključak ili čak uvesti u 
Poslovnik kao obavezu da se dostavi 
mišljenje Saveza opština i gradova uz svaki 
zakonski prijedlog, pa maka to mišljenje bilo 
da ga ne zanima, naravno u određenom roku. 
Drugi segment se odnosi ja mislim u najmanje 
u dvije od ovih presuda je Sud evidentirao da 
se Parlament Federacije nije nikako oglasio 
na tužbeni zahtjev. Dakle, to sam gledao, 

12.01.2017 Vlada F BiH 
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nemam pred sobom ne mogu da vam kažem 
na koje se odnosi. Mislim da je to nešto što je 
također zaista loša praksa. Mi očito nemamo 
odgovarajući mehanizam negovorim samo o 
ovom Domu, nego o cijelom Parlamentu da 
odgovaramo na ovakvu situaciju. To je nešto 
o čemu zaista moramo povesti računa i mi 
kao Kolegij i Komisija ustava i Zakonodavno-
pravna, mi moramo naći odgovarajući 
mehanizam da nam se takve stvari ne 
dešavaju. 
Toliko i hvala. 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Drago Puzigaća Gospodine ministre, potkraj godine je 
izvršena raspodjela nekih poljoprivrednih 
mašina kao što su motokultivatori, kosačice 
itd., interesuje me koji su kriteriji bili za 
dodjelu tih mašina? Ko je vršio krajnji izbor jer 
znam da vaš je stav bio da se promijene 
određene stvari da to dobijaju poljoprivrednici 
i stočari, a ne da dobijaju građani koji 
praktično nemaju ništa?  
Mislim da se nastavilo sa starom praksom ili 
vi niste upoznati, pa su određeni 
motokultivatore i kosačice dobili ljudi koji 
stanuju u gradu i koji nemaju stoke. Interesuje 
me zbog čega je to tako? Tražim pismeni 
odgovor. 
Hvala. 

12.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Edin Forto Pitanje se odnosi na činjenicu da svake 
godine kalendarske u ovo doba godine 
imamo situaciju u kojoj jednoj manjoj 
populaciji koja je životno ugrožena i 
opterećena najtežim bolestima karcinoma 
imaju problem sa nedostatkom lijekova za koji 
je odgovorno direktno Federalni zavod 
zdravstvenog osiguranja koji je u nadležnosti 
ovog Ministarstva. 
Tražim od Ministarstva da sprovede istragu i 
da imenom i prezimenom imenuje one koji su 
odgovorni za ovo što se dešava iz godine u 
godinu, a to je da ljudi sa najtežim oboljenjima 
koji idu na svoje redovnu terapiju dolaze u 
institucije zdravstva gdje im kažu da nema 
lijekova. Zvanično objašnjenje iz Federalnog 
zavoda zdravstvenog osiguranja je vrlo 
smušeno i nejasno, ono što je nama 
očigledno je da  procedure nisu izvršene na 
vrijeme i svake godine u ovo doba imamo 
zastoj čime direktno ugrožavamo živote 
onima kojima je ovakva terapija direktno 
ustvari dovodi njihov život u pitanje. Molimo ... 

12.01.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Mirko Batinić Ja imam jednu inicijativu. Tiče se svih nas. 
Pokrečem inicijativu prema Vladi Federacije 
da izvrši izmjene i dopune Zakona o zabrani 
djelimične uporabe duhanskih prerađevina, 
koje je na snazi od 98. godine a objavljen je u 
„Službenom listu Federacije BiH“, 5/98). Znači 
Zakon je punoljetan a svijesni smo da ga se 
niko u ovoj Federaciji BiH ne pridržava. 
Odredbe članka svih članaka su jasne. 
Postoje znači obveze svim onima koji su 
masteri državnih vlasti od općine do 
Federacije da se omogući zdrav i nesmetan 
rad svim uposlenicima a u skladu s tim ako 
Vlada Federacije nije u mogućnosti da 
napravi cjelovit tekst zakona predlažem da 
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onda izvrši izmjene i dopune kaznenih 
odredbi. Valjda ćemo tamo gdje smo 
najosjetljiviji onda shvatiti ozbiljno ovaj zakon. 
Obrazloženje mislim da nije potrebno davati. 
Svjesni smo činjenice da i na prošloj sjednici 
Doma naroda jedan od govornika rekao da 
trenutno u Bosni i Hercegovini imamo deset i 
po tisuća oboljelih od raznih oblika karcinoma, 
koji se liječi a znači koji su evidentirani a 
prema podacima Svjetske zdravstvene 
organizacije šteta koja se pričinjava 
cjelokupnom stanovništvu i gospodarstvu 
mjeri se u bilionima dolara zbog pušenja. 
Mislim da je ovo jedan jako velik problem, 
problem, koji sigurno nesmijemo ostaviti po 
strani zbog naše djece i zbog naših unuka. 
Hvala lijepo. 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Sanel Mušović Da li se u 2017. godini putem Međunarodnih i 
domaćih fondova ili eventualno vlastitim 
sredstvima planira vršiti ulaganja za 
proširenje smještajnih kapaciteta dogradnju 
ostalih pratećih objekata kao i prostorija za 
pojačani nadzor u odjeljenju Ustikolina, koje 
djeluje pri Kazneno-popravnom zavodu 
Sarajevo. 
Šta je realizovano od preporuke Nezavisne 
komisije Parlamenta Skupštine Bosne i 
Hercegovine za praćenje i uslova boravka u 
zavodima. Postupanje i poštivanje ljudskih 
prava lica nad kojima su izvršene krivične 
sankcije i druge mjere, koje je izrekao u 
krivičnom postupku Sud BiH a koje je izvršila 
detaljnu posjetu još 23.6.2014. godine 
Kazneno-popravnom zavodu Sarajevo 
Odjeljenje Ustikolina i sačinila Izvještaj broj 
05/6-50-13-31-41-6/14 od 21.07.2014. 
godine. Odgovor u pisanoj formi. 

12.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Lejla Didik-
Sarajlić 

molila bih za usmeni odgovor ako je to ikako 
moguće a ako ne onda ću se zadovoljiti i 
odgovorom u pismenoj formi. 
Ideja o Projektu toplovoda Kakanj Sarajevo 
aktuelno je već nekih tridesetak godina. Tema 
ponovo se aktualizirala u medijima pretkraj 
prošle godine, kako je prisustvo štetnih 
polutanata u atmosferi doseglo svoj 
maksimum. 
Izgradnje cjelovoda, koja bi išla Koridorom 5c 
koštala bi nekih prema studijama, koje su 
izvedene koštala bi nekih 230 miliona KM. 
Međutim, efikasnost dugoročna efikasnost je 
mnogo veća a Termoelektrana Kakanj bi 
zapravo koristila upotrijebila samo nešto veće 
količine uglja. 
Znači ne samo da bi se riješio dugoročno 
riješio problem grijanja za Visoko, Brezu, Ilijaš 
i Sarajevo nego bi se i riješio problem 
enormnog zagađenja. 
Moje konkretno pitanje jeste da li predsjednik 
Vlade ima namjeru pristupiti realizaciji ovog 
projekta starog 30 godina odnosno da li će se 
na dnevnom redu jedne od narednih sjednica 
Vlade naći ovo pitanje. 

12.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Lejla Didik-
Sarajlić 

Također tražim pismeni odgovor. Vakcinacija 
obavezna vakcinacija nešto je što iziskuje 
sigurno posebnu pažnju, kako u ovom 
Parlamentu, tako i u Vladi Federacije. 
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Naročito vakcine MMR, koja zašto postoje 
ozbiljne indicije da izaziva autizam kod djece. 
Posljednjih nekoliko dana u medijima pojavila 
se tvrdnja da je u Federaciji Bosne i 
Hercegovine u obaveznim vakcinama znači 
na koje se obavezno zakonom su propisani a 
djeca ih moraju primiti da je korištena živa tri 
puta veća od dozvoljene.  
Moje pitanje dakle znamo da postoji Agencija 
za kontrolu lijekova na državnom nivou, ali da 
li se u Federaciji Bosni i Hercegovini vrši 
analiza uticaja vakcina za djecu, vakcina, koje 
su obavezni i još jedno pitanje da li je tačna 
ova tvrdnja o upotrebi tri puta veće količine 
žive od dozvoljene i kakav je to uticaj 
odnosno kakve to može posljedice imati na 
zdravlje djece. Hvala. 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Anes 
Osmanović 

Prvo delegatsko pitanje upućeno Federalnom 
ministarstvu prometa i komunikacija i cestama 
Federacije Bosne i Hercegovine. 
Da li se planira i kada izgradnja kružnog toka 
na magistralnoj cesti M14 u samom centru 
grada Odžaka kod Katoličke crkve i hotela. 
Već par godina na toj  
2/5 AS 
 
lokaciji na magistralnom putu M14 nalazi se 
neadekvatan privremeni kružni tok izgrađen 
od plastičnih elemenata, koji zbunjuje 
učesnike u saobraćaju a nalazi se na veoma 
frekventnoj raskrsnici, koja je ujedno i 
najvažnija u gradu Ožaku.  
Bilo je nekih naznaka da će se taj kružni tok 
izgraditi, ali do danas ništa nije urađeno na toj 
lokaciji. Delegatska inicijativa. Dakle 
pokrećem inicijativu da nadležno Ministarstvo 
ili Ceste Federacije BiH planom predvide 
sredstva za izgradnju kružnog toka u centu 
Odžaka ukoliko su sredstva predviđena ili 
obezbijeđena da se radovi ubrzaju kako bi što 
prije izgradio taj objekat u centru grada. 

12.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Anes 
Osmanović 

Također na magistralnom putu M14 na 
samom ulazu u Odžak iz pravca Modirče od 
križanja sa novoizgrađenom zaobilaznicom, 
koja je ujedno i priključak na Koridor 5c 
planirana je izgradnja velikog kružnog toka. 
Nešto se i započelo od tog projekta, ali već 
više od godinu dana se ništa ne radi na tome. 

12.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Osman Ćatić Zašto nije imenovan sudija Ustavnog suda iz 
reda Bošnjačkog naroda, iako je konkursna 
procedura završena prije 9 mjeseci. Hvala i 
molim da mi se pismeno odgovori. 

12.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Željko Mirković Ja danas imam jedno delegatsko pitanje, 
upućujem ga Ministarstvu poljoprivrede 
vodoprivrede i šumarstva, a radi se o 
poticajima prema poljoprivrednicima. Dakle, 
moje pitanje glasi: Šta je sa poticajima za 
mlijeko iz 2014., godine i dugom za silažni 
kokuruz iz 2016., godine, te dugom za 
rasplodne junice, a radi se o iznosu od 100 
KM, po jednom grlu. Ovo je dakle, pitanje koje 
upućuju poljoprivrednici sa USK-a, a mene 
još takođe zanima i tražim da mi se dostavi 
pregled neisplaćenih poticaja koji postoje 
dakle, u Ministarstvu poljoprivrede i to 
razvrstano po kategorijama i po kantonima i 
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očekujem odgovor u pismenoj formi. Hvala 
lijepo. 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Damir Jukić Koristim i ja poslovničku mogućnost i 
postavljam pitanje VSTV. Da li je nacionalni 
sastav sudaca Općinskog suda u Žepću u 
skladu sa nacionalnim sastavom stanovništva 
odnosno da li su prilikom imenovanja sudaca 
Općinskog suda u Žepću ispoštovane sve 
odredbe Zakona o VSTV i Zakona sudovima. 
Važeće zakonske odredbe jasno govore o 
istoj potrebi sastav sudova treba održavati 
nacionalnu strukturu stanovništva u općini. 
Podsjećam da je i prema starom i prema 
novom popisu stanovništva u Žepću oko 60\% 
hrvatskog stanovništva, a prema mojim 
informacijama samo jedan  od 5 sudaca 
Općinskog suda u Žepću je hrvat. Molim 
pisani odgovor. Hvala lijepo. 

12.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Tomislav 
Martinović 

Ja bi postavio jedno izaslaničko pitanje, a 
vezano je za primjenu Zakona o obnovljivim  
izvorima energije kojeg je Parlament FBiH 
donio 2013., godine. I moje pitanje glasi: Do 
kada će operater za obnovljive izvore energije 
diskriminirati proizvođaće električne energije 
iz mikro postrojenja, zašto ih ne uvodi u 
sustav obveznog otkupa električne energije 
po garantiranim cijenama sukladno članku 
27., Zakona o obnovljivim izvorima energije. 
Naime, kratko obrazloženje, Zakonom o 
obnovljivim izvorima energije  izvršena je 
kategorizacija proizvođaća iz obnovljivih 
izvora pa između ostalog imamo i mikro 
postrojenja koja proizvode električnu energiju 
2 kw do 23 kw. Člankom 27., ovog Zakona 
detaljno su regulirana mikro  
 
3/2 ah 
 
postrojenja i članku u stavku 4., ovog Zakona 
kaže se da je obveza operatera obvezan 
otkup električne energije po garantiranim 
cijenama. Sa terena imamo jako puno 
prigovora mnoštvo malih investitora pogotovo 
u postrojenja iz za proizvodnju električne 
energije iz sunca takozvani solari uložilo svoja 
vlastita sredstva da su dobili sve potrebne 
dozvole ali da sa ovim operaterom nikako ne 
mogu zaključiti ugovore o otkupu energije, 
znači, evo tražim da mi se vrlo detaljno da 
odgovor na upit jer mislim da se na ovakav 
način pravi velika gospodarska šteta onima 
koji su i kakva finansijska sredstava uložili u 
ovu vrstu gospodarstva. Hvala lijepo. 

12.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Lidija Bradara Incijativu podnosim Ministarstvu energije 
rudarstva i industrije FBiH, a odnosi se na 
Incijativu za usklađivanje odredbi Zakona o 
cestama FBiH i Zakona o električnoj energiji 
FBiH. Sukladno članku 10., Poslovnika o radu 
Doma naroda Parlamenta Federacije 
podnosim Inicijativu i zadužujem Ministarstvo 
energije industrije rudarstva Federacije, da u 
roku od 30 dana Vladi FBiH predlože izmjene 
i dopune Zakona o električnoj  energiji u  
FBiH „Službene novine FBiH 66/13“ koji se 
odnosi na članak 73., stavak 3., te da ih 
uskladi sa odredbama Zakona o cestama 
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FBiH „Službene novine FBiH 12/10, 16/10 i 
66/13“ Naime, radi se o tome da upravitelj 
Javnim cestama obračunavaju naknadu za 
korištenje cestovnog zemljišta vlasnicima 
instalacija ili sukladno Zakonu o cestama 
FBiH, a vlasnici instalacijama primjenom 
Zakona o električnoj energiji u FBiH, po 
svakom predmetu podnose žalbu ovom 
Ministarstvu kao drugostupanjskom organu. 
Zakonom o cestama FBiH, u cilju adekvatne 
zaštite cesta kao javnog dobra u općoj upravi 
ograničava korištenje cestovnog zemljišta za 
druge namjene. Pravilnikom o naknadama za 
korištenje cestovnog zemljišta u članku 6., 
propisano je da fizičke i pravne osobe za 
korištenje cestovnog zemljišta obvezno 
plaćaju naknadu i da se naknada za 
cjevovode instalacije i vodove obračunava po 
dužnom metru. Uredbom o visini naknade za 
korištenje zemljišta uz javne ceste propisan je 
i način obračuna i visina naknade za 
korištenje cestovnog zemljišta za ove 
namjene. Cijela inicijativa će biti dostvljena u 
pisarnicu. 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Almedin 
Aliefendić 

Treće pitanje ću ponoviti koje sam postavio 
tačno prije godinu dana, dobio odgovor, a 
vezano je za upućivanje u parlamentarnu 
proceduru Zakona o sukobu interesa.  
Pitanje upućujem resornom Ministarstvu, 
Federalnom ministarstvu pravde. Ukoliko je 
ministar spreman da nas informiše usmeno, 
ukoliko nije evo, očekujem da će se po ovom 
pitanu očitovat u pismenom obliku. 

02.02.2017 Ministarstvo 
pravde F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Almedin 
Aliefendić 

napismeno 02.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Anes 
Osmanović 

Šta Vlada poduzima kako bi spriječila po meni 
najopasniji proces kojim svjedočimo od rata 
na ovamo a to je iseljavanje stanovništva?  
Riječ je trenutno o najvećem društvenom 
problemu u Federaciji BiH, ali i u cijeloj državi. 
U sredini iz koje dolazim gdje god dođete 
priča se s ljudima, to je glavna tema. Možda 
proced odlaska prvenstveno mladih i 
školovanih ljudi nije toliko alarmantno vidljiv iz 
prizme velikih gradova, međutim manji i 
posebno pogranični gradići polako nestaju. 
Zamislite samo jedan grad kao što je moj 
Odžak koji se širio i rastao na plodnoj ravnici 
Posavine sve do nesretnog rata i agresije. 
Branjen je par mjeseci 1992. godine, i 
spletom jako čudnih okolnosti u Akciji 
...Koridora kroz Posavinu pada u ruke 
agresora. Kompletno stanovništvo se iseljava 
u razne kolektivne i izbjegličke kamprove na 
teritoriju susjedne Hrvatske. Uvidjevši da 
nema ništa od brzog povratka na svoje 
ognjište narod odlazi najviše u Austriju, 
Njemačku, Holandiju, Belgiju, Italiju, Dansku, 
Švedsku itd. 
Odžak Dejtonskim mirovnim sporazumom 
dodjeljuje se Federaciji BiH. Naša policija 
Odžak preuzima početkom februara 1996. 
godine potpuno razorenog i opljačkanog, tada 
je slovio kao ...grad u BiH. Krova niti jednog 
čitavog nije bilo na cijeloj općini, pa je dobio 
naziv „Kabriolet grad“. Započinje masovan 

02.02.2017 Vlada F BiH 



MONITORING RADA PARLAMENTA FEDERACIJE BIH (saziv 2014. – 2018.) 2017. 
 

 

CENTRI CIVILNIH INICIJATIVA (CCI) 133 
 

povratak naroda najviše iz Njemačke i 
Hrvatske. Za kratko vrijeme se obnavlja, 
vraća život prvenstveno zahvaljujući bijednom 
narodu, ali i kapitalu koji su zaradili tokom 
ratnog izbjeglištva. Otvaraju se privatne firme 
koje zapošljavaju veliki broj povratnika a 
dosta porodica svoju egzistenciju nalazi u 
poljoprivredi. Povratak u Odžaku uspijeva ali 
ipak se polovina prijeratnog stanovništva nije 
vratilo jer vlade zemalja koje su im pružile 
utočište ostavile su mogućnost da ostanu. 
Najviše Belgija, Danska, Holandija, a nešto i 
Njemačkoj. Nekako se život odvija sve do 
unazad par godina kada ponovno dolazi 
iseljavanje. U zadnje dvije godine odlazak je 
masovan prvenstveno mladih bračnih parova 
nekih većih prepreka za odlazak nema jer 
većina onih koji odlaze i poznaju jezik imaju 
kome da ode i da boravi tamo dok se ne 
snađe. Stanovništo Hrvatske nacionalnosti 
ima hrvatske pasoše, pa bez ikakvih 
birokratskih prepreka nalazi poslove u 
zemljama EU i još lakše odlazi.  
U početku su odlazili oni bez posla, sada 
odlaze svi. Masovno se napušta područje, 
kuće zaključavaju i ostaju prazne. Sinovi 
jedinci odlaze iz Posavine što nikada nije 
dešavalo se u Posavini. Sve bi to bilo možda i 
u granicama normale da nama rat nije 
raspolovio stanovništvo.   
Mislim ako brzo nešto ne poduzmemo u 
privlačenju ljudi da ostanu da ćemo do kraja 
godine imati 2/3 stanovništva iseljeno iz moje 
općine. Ne znam samo da li možete zamisliti 
jedan grad kojem fali 2/3 stanovništva kako to 
samo čudno, jasno i besperspektivno izgleda. 
Kako čujem slična je situacija i u Livnu, 
Sanskom Mostu i mnogim drugim gradovima 
u Federaciji BiH. 
Stoga ako Vlada nije ništa konkretno 
poduzela po ovom pitanju pokrećem dvije 
delegatske inicijative. 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Anes 
Osmanović 

Kao što znamo odlazak stanovnika u zapadno 
evropske zemlje je u stalnom porastu. 
Frapantan je podatak nekih nevladinih 
organizacija da je našu zemlju u ovom našem 
mandatu napustilo skoro 90 hiljada ljudi.  
 
2/4 sk 
 
Da li Vlada Federacije BiH raspolaže sa 
tačnim ili bilo kakvim podacima o broju ljudi 
koji su napustili našu zemlju u zadnje tri 
godine? Te, ako ima molim da mi se dostavi u 
pisanoj formi i razvrstano po godinama i 
kantonima iz kojih se odlazilo. 

02.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Dario Pušić Što se poduzelo u svezi s provedbom Odluke 
Ustavnog suda BiH U4/04 od 31.03.2006. 
godine koja je stupila na snagu objavom u 
„Službenom glasniku BiH“ broj 45/07 
15.06.2007. godine? Odlukom je utvrđeno 
kako članak 1. i 2. Zakona o grbu i zastavi 
Federacije BiH nije u skladu sa člankom 2/4 
Ustava BiH u svezi s člankom 1. točke 1. i 2a. 
i c) Međunarodne konvencije o ukidanju svih 
oblika rasne diskriminacije iz Aneksa I na 
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Ustav BiH. 
Kada će se pokrenuti procedure, jesu li 
pokrenute? I kada će se u Parlamentu 
Federacije BiH dostaviti idejno rješenje o grbu 
i zastavi Federacije BiH?  
Tražim odgovor u pisanoj formi. 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Drago Puzigaća Gospodine premijeru, kada će biti asfaltiran 
regionalan put Glamoč-Drvar? To je jedini 
reginalni put u Federaciji koji nije asfaltiran, 
Opština Glamoč je povratnička opština koja je 
u teškom finansijskom stanju gdje je račun 
tokom godine više blokiran nego što nije. Bez 
pomoći Federacije Opština Glamoč to neće 
moći nikad riješiti, a radi se o trasi dužine od 
oko 30 km. 
Tražim pismeni odgovor. 

02.02.2017 Premijer 
Federacije BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Tomislav 
Mandić 

Zahvaljujem predsjedateljice. Dame i 
gospodo sve vas srdačno pozdravljam. Prije 
svega moram izraziti nezadovoljstvo na 
konstantno ignoriranje mojih pitanja a koja su 
bila upućena prema Upravi Javnog poduzeća 
Autoceste FBiH. Samo je jedno očigledno da 
tko god sjedne na vruću fotelju direktora 
Javnog poduzeća Autoceste izbjegava 
odgovore. Kako sam i ranije postavljao pitanja 
vezana za nastavak izgradnje autoceste kroz 
Hercegovinu na koja još i danas nisam dobio 
odgovore ne mogu se oteti dojmu da se s 
određenom namjerom ignoriraju moja pitanja, 
pa čak kao i da se tendenciozno opstruira i 
početak gradnje autoceste kroz Hercegovinu. 
Kad malo sagledamo ovu prošlu godinu koja 
je već evo iza nas možemo zaključiti da se 
ništa nije pomaklo sa mrtve točke na 
projektima izgradnje autoceste kroz 
Hercegovinu. 
Moja pitanja sada upućujem predsjedniku 
Vlade, žao mi je što ga nema, jer kako sam i 
rekao i na početku niko od ovih prethodnih 
direktora neće ili ne smije se obratiti ovom 
Domu. Dame i gospodo pokušaću vam u 
kratkim crtama kroz moja pitanja kronološki 
objasniti i razotkriti u biti što to Uprava Javnog 
poduzeća Autoceste Federacije pokušava 
napraviti ili točnije gospodin Bučo sa svojim 
jatacima proturiti. Kako je moguće da je Vlada 
Odlukom od 15.04.2016. o pristupanju 
realizaciji  
1/2 pa 
 
Projekta izgradnje dionice autoceste Drivuša-
Donja Gračanica, poddionica Klopče-Donja 
Gračanica dala suglasnost za nastavak 
procedure ugovoranja kad se u istoj Odluci 
jasno navodi da nedostaje iznos od 36 
milijuna eura u budžetu ovog Projekta, te da 
će se realizirati kroz kredit EBRD-a. Odluka o 
zaduženju je bila 22.02.2016. godine, čija je 
efektivnost neizvjesna u kratkom roku, a u 
slučaju da se ne ostvari efektivnost u 
planiranom roku nedostajuća sredstva se 
imaju namiriti iz vlastitih sredstava Javnog 
poduzeća Autoceste ili njihovim zaduženjem 
kod komercijalnih banaka.  
Što će se učiniti ako ništa od ovog ne bude 
moguće, ako se ne osiguraju nedostajuća 

02.02.2017 Vlada F BiH 
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kreditna sredstva, na koji način će se 
nadomiriti sredstva koja nedostaju? Hoće li to 
biti iz sredstava koja su predviđena za 
gradnju autoceste kroz Hercegovinu gdje 
projekti još nisu adekvatne zrelosti, pa iz tih 
razloga jer tih aktera je već bilo pokušajem 
mijenjanja prioriteta izgradnje ili ćete 
promatrati mirno kako projekti u Hercegovini 
ne dozrijevaju dok projekti negdje drugdje 
cvatu iz prethodnih mešetarenja nekima i daju 
podobre plodove. 
Zanima me je li vama Koridor Vc cilj ili 
sredstvo, gospodo iz Javnog poduzeća 
Autoceste i kako je moguće da je Vlada 
07.03. dala prethodnu suglasnost za smjenu 
v.d.direktora Jasmina Buče i imenovanje 
Dženana Salčina kao novog v.d.direktora a 
do isteka mandata v.d.Nadzornog odbora 
26.04.2016. godine nije potvrđeno 
imenovanje novog v.d.direktora. Zašto je 
Vlada čekala s davanjem suglasnosti za 
imenovanje Nadzornog odbora do 08.06. koji 
je trebao potvrditi novoizabranog v.d.direktora 
Dženana Salčina. Da li je to iz razloga što je 
v.d.direktor Jasmin Bučo trebao do kraja 
privesti postupak izbora skupljeg ponuđača 
što sam govorio u prošlom pitanju za 
izgradnju autoceste kroz Hercegovinu po 
svom izboru ili uputama s viših razina, točnije 
radi se o Počitelju i Lot 2. Počitelj-Zvirovići? 
Je li indikativno i to da je Vlada odmah 08.06. 
dala suglasnost Skupštini Javnog poduzeća 
Autoceste za imenovanje Nadzornog odbora, 
a Nadzornom odboru suglasnost za 
imenovanje v.d. Uprave koja je potvrđena 
24.06. tek nakon što je v.d.direktor Javnog 
poduzeća Autoceste Jasmin Bučo 02.06. 
nakon drugog pokušaja uspio progurati 
skuplju ponudu za deset milijuna maraka za 
izbor izvođača radova u Hercegovini? Je li to 
razlog što je trebalo naći krivca i odgovornu 
osobu koja će potpisati Odluku o izboru 
izvođača koji je deset milijuna skuplji? 
Izvješće o provjerenom postupku izbora 
skupljeg izvođača 08.07.2016. godine na 
jednoj od prvih sjednice Uprave sa 4 glasa za 
i jednim suzdržanim novi v.d.direktor 
suzdržan, ali nakon ove odluke on je i kriv i 
odgovoran. Odmah nakon ove odluke se i 
obrušavaju na gospodina Dženana Salčina. 
Kakve veze ima žurna smjena v.d.direktora 
Dženana Salčina sa redovnim posjetom 
izaslanstva Evropske investicijske banke 
22.11.2016. godine, znači najavljen je bio 
posjet 22.11.2016. godine, a u petak 18.11. 
Vlada na žurnoj telefonskoj sjednici daje 
suglasnost za smjenu v.d.direktora a 
Nadzorni odbor odmah u ponedjeljak 21.11. 
brže bolje dok ne bi ovi došli potvrđuje 
razrješenje v.d.direktora Dženana Salčina i 
imenuje novog v.d.direktora Adnana Terzića. 
Biće slučajnost. Na ponovno obraćanje ovom 
Domu vama štovani izaslanici i cjelokupnoj 
javnosti najviše me potaknula jedna činjenica 
a to su informacije, sad je zanimljivo šefice 
vidjećete, a to su informacije da se postupak 
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izvođača za gradnju autoceste na jugu 
Hercegovine provjerava na najvišoj razini, pa 
moje pitanje sada upućujem predsjedniku 
Vlade, dopredsjednici, ministru prometa i 
komunikacija i Upravi Javnog poduzeća 
Autoceste kao i Nadzornom odboru Javnog 
poduzeća Autoceste Federacije: Je li točno 
da je Odjel za prijevare i istrage Evropske 
investicijske banke boravio u Javnom 
poduzeću  
1/3 pa 
 
Autoceste od 05. do 08.12.2016. godine te 
što je istraživao? Ima li ovaj posjet također 
veze za žurnom smjenom gospodina 
Dženana Salčina i hoće li ovakvo postupanje 
Vlade... 
 
...Vlade i JP Autoceste ugroziti daljnje 
aranžmane s Evropskom investicijskom 
bankom jer naše procedure trebaju provjeru 
Odjela za prijevare i istrage EIB-a. Šta je tu 
sumnjivo i samoj banci vi zaključite jer što 
Uprava JP sa gospodinom Bucom spakira to 
naše službe ne mogu raspakirati, pa su nam 
zato potrebne strane. Je li ovo sve tako 
izrežirano da se na jugu zemlje u Hercegovini 
ne bi ništa gradilo? Odgovor je da, jer se na 
sve moguće načine pokušava opstruirati 
autoput kroz Hercegovinu.  
Ja sam bio dubokog uvjerenja kada sam 
ulazio u ovaj Dom prije šest godina da kada 
kao izaslanik jednog naroda apelira na 
nepravilnosti a mogu reći i razotkrijem neku 
korumpiranu skupinu, da onda stupaju na 
snage institucije koje će povjeriti moje sumnje 
jer ovo nije prvi put da upozoravam na ovakve 
kriminalne radnje, ali očigledno i žalosno da 
više imaju sluha i interesa strane službe kao 
što je Odjel za prijevaru i istrage Evropske 
investicijske banke, nego naši.  
Ja vam se zahvaljujem na strpljenju i molim 
prozvanu gospodu, bilo bi vrijeme da mi se 
konačno i odgovori na nešto od ovih mojih 
pitanja. Zahvaljujem. 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Almedin 
Aliefendić 

napismeno 02.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Aner Žuljević Prije nekoliko mjeseci sam ovdje postavio 
pitanje Resornom ministarstvu okoliša i 
turizma u cilju preispitivanja okolinske dozvole 
za izgradnju mini hidroelektrana na rijeci Buni 
u Mostaru.  
Tada sam u okviru dokumentacije dostavio 
dokumente koji su neupitno dokazivali kako 
postoji opravdana sumnja da je okolinska 
dozvola izdata bez relevantne dokumentacije 
definisane u zakonu.  
Kao odgovor na moje pitanje tada je resorna 
ministrica me obavijestila da je formirala 
Komisiju u cilju ispitivanja svih mojih navoda i 
provjeru dokumntacije iz predmeta. S obzirom 
da je već više mjeseci taj predviđeni rok 
istekao a nisam dobio nikakv odgovor zamolio 
bi ministricu da me pismeno obavijesti o 
rezultatima rada Komisije. 

02.02.2017 Vlada F BiH 
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Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Aner Žuljević Uzimajući u obzir činjenicu da je Vlada 
Federacije vrlo intenzivno promovisala uredbu 
o prvom zapošljavanju gdje smo svjedočili 
većem broju izmjena iste u smislu forme 
implementacije javnog novca kao poticajnih 
sredstava u programima zapošljavanja tražim 
informaciju o rezultatima iste i to koliko je 
pravnih lica konkurisalo i u kojim 
djelatnostima a koliko je njih ostvarilo pravo 
na poticaje. 
Koliki je broj osoba u okviru tih pravnih lica 
ostvario pravo na poticajna sredstva. Molim 
vas da mi se svi navedeni podaci dostave 
strukturno po kantonima. 

02.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Slaviša Šućur Moje pitanje se odnosi na porezni dug u 
Federaciji. Mi baratamo sa cifrom od preko 2 
milijarde poreznog duga. Međutim ono što se 
nameće kao pitanje koliko tog duga je zaista i 
naplativo realno naplativo. Mi jesmo donijeli 
prije 4 godine Zakon kojim je rečeno da dug 
taj nemože da zastari, ali da li mi računamo i 
na ona potraživanja koja su nastupila i ranije. 
I realno i od tog duga koji je nastupio u 
međuvremenu opet kažem postoji nešto što je 
zaista realno naplativo i nešto što nije.  
3/2 AS 
Da bi bilo malo jasnije našta mi to možemo 
računati tražim da mi se dostavi spisak i 
struktura poreznog duga dakle po firmama i 
njihovoj vlasničkoj strukturi sa iznosima sa 
razdvojenom osnovicom i kamatom kao i 
starost duga, dakle, do tri godine od tri do pet 
i preko pet godina.  Hvala. 

02.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Segmedina 
Srna - 
Bajramović 

Već mjesecima svjedočimo informacijama u 
medijima iz kojih je jasno vidljivo kako se i 
pored moratorija koji je na snazi 
zapošljavanje vrši u upravi i u javnim 
preduzećima u nadležnosti Federacije Bosne 
i Hercegovine. 
Ukoliko su informacije o zapošljavanju iz 
medija tačne onda moratorij farsa i 
primjenjuje se izgleda selektivno na sve one 
koji nisu bliski vladajućim strankama. 
Zbog svega navedenog a u interesu istine od 
Vlade Federacije i Porezne uprave tražim da 
mi se za period od momenta uvođenja 
moratorija na zapošljavanje dostavi spisak 
angažovanih tj. uposlenih bez konkursne 
procedure uz razlog aganžmana kako 
ministarstvima , tako i agencijama i javnim 
preduzećima, koja su u nadležnosti Fedracije 
Bosne i Hercegovine. 
Također molim da mi se dostavi informacija 
ukoliko potoji bilo koja institucija da je izuzeta 
od primjene moratorija. 

02.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Segmedina 
Srna - 
Bajramović 

U posljednje vrijeme svijedočimo značajnom 
odlasku ljekara iz javnih ustanova u kojima je 
između ostalih i Vlada Federacije osnivač pa 
me interesuje. 
Da li postoji ikakva aktivnost Vlade Federacije 
u smislu osiguranja ljuskih resursa u 
zdravstvenom sektoru, koji je bazni temelj 
implementacije Zakona o zdravstvenoj zaštiti 
u smislu osnovnih prava pacijenata. 
Ako dopustimo da se nastavi dalji odlazak 
ljekara neperspektivni planovi izanavljanja 

02.02.2017 Vlada F BiH 



MONITORING RADA PARLAMENTA FEDERACIJE BIH (saziv 2014. – 2018.) 2017. 
 

 

CENTRI CIVILNIH INICIJATIVA (CCI) 138 
 

kadrova i djelatnosti onda ćemo većinu 
poslova iz javnog sektora prebaciti u privatni. 
Želim vjerovati kako se u ovom slučaju ne 
radi o krajnjoj namjeri ključnih aktera u politici 
i menadžementu zdravstva te i ovo moje 
pitanje predstavlja apel da se o ovom 
problemu moramo aktivno pozabaviti ukoliko 
ne želimo da građani izgube i jedno od 
osnovnih ustavnih prava a to je pravo na 
zdravlje. Toliko, zahvaljujem. 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Vesna Saradžić S obzirom da su mnoge zemlje odavno 
organizovale sakupljanje otkup i recikliranje 
plastike i da uveliko zarađuju na ovoj 
sekundarnoj sirovini mene interesuje da li se 
kod nas poduzimaju aktivnosti po ovom 
pitanju. Ekološki aspekt ne treba ni 
naglašavati. Bačena plastika u prirodi se 
razrađuje od sto do hiljadu godina. I sam taj 
podatak je dovoljan motiv da ozbiljno 
pristupimo riješavanju ovog problema i 
naravno otpad pretvorimo u dobit. 
Zahvaljujem. 

02.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Muhamed 
Kozadra 

Ja neću čitati svoje pitanje samo tražim 
dopunu odgovora od Ministarstva finansija 
koje sam uputio a odnosi se na vanjski dug, 
unutrašnji dug i transfere po kodovima kako 
sam u pisanoj formi ću to predložiti da ne 
čitam sada. 

02.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Aner Žuljević tražim od menadžemnta PIO da mi dostavi 
tabelarni pregled po mjesecima za 2015 i 16 
godinu, broj obveznika uplate doprinosa, broj 
osiguranika, ostvareni prihodi od doprinosa, 
broj korisnika penzija po Zakonu o PIU i 
isplaćena sredstva za penzije po Zakonu o 
PIU. Toliko, zahvaljujem. 

02.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Željko Mirković kojim je zatražio da mu se dostavi pregled 
postavljenih delegatskih pitanja na koje nije 
dobio odgovor. 

09.02.2017 Dom naroda 
Parlamenta 
Federacije Bosne 
i Hercegovine, 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Željko Mirković Upitao je da li je sačinjena analiza 
mogućnosti osiguranja sredstava u budžetu 
Federacije Bosne i Hercegovine po osnovu 
koncesionih naknada i, ako je analiza 
sačinjena, zatražio je da mu se dostavi 
pregled predmeta koncesije i mogućih 
koncesionih naknada za preduzeća koja već 
koriste prirodna bogastva i javna dobra ili vrše 
usluge koje podliježu koncesijama, a ne 
uplaćuju naknadu u budžet Federacije BiH. 
Predmetne koncesije su one o kojima 
odlučuje Vlada Federacije Bosne i 
Hercegovine. 

09.02.2017 Komisija za 
koncesije 
(predsjednik) 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Edin Forto da li je zet federalne ministrice finansija, Jelke 
Milićević, zasnovao radni odnos u ovoj 
agenciji putem javnog konkursa 

09.02.2017 Agencija za 
bankarstvo F BiH 
(direktor) 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Rasim 
Kantarević 

Da li su upoznati sa projektom izgradnje mini 
hidroelektrane Savijenac na rijeci Glini koja 
čini dio međudržavne granice između Bosne i 
Hercegovine i Hrvatske na prostoru općine 
Velika Kladuša i općine Topusko u Hrvatskoj? 

09.02.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Segmedina 
Srna - 
Bajramović 

u vezi aktivnosti na otklanjanju diskriminacije 
porodilja u Federaciji BiH, posebno po pitanju 
porodiljskih naknada, što je i bio jedan od 
zaključaka Doma naroda kojim se Vlada 
obavezala da će urediti ovu oblast. 

09.02.2017 Vlada F BiH 
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Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Segmedina 
Srna - 
Bajramović 

da se na jednoj od narednih sjednica Doma 
naroda nađe informacija nadležnih institucija 
o stvarnim pokazateljima trendova odlaska 
mladih ljudi iz Bosne i Hercegovine, kao i 
prezentacija aktuelnih mjera, njihovih 
rezultata i, eventualno, planiranih mjera kako 
bi se trend iseljavanja zaustavio. 

09.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Aner Žuljević Upitao je da li je istina da Vlada Federacije 
BiH putem Nadzornog odbora vrši 
imenovanja tri v.d. izvršna direktora Razvojne 
banke Federacije BiH, iako su do sada prema 
internim aktima bila dva izvršna direktora te, 
ako je ovo istina, zašto se zaobilazi 
konkursna procedura. Zatražio je pisani 
odgovor na ovo pitanje. 

09.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Aner Žuljević , a odnosi se na tvrdnju premijera iznesenu 
na “sesiji Kruga 99” da Vlada Federacije ima 
odjel za koorporativno upravljanje koje se 
bavi izvještajem svih 18 strateških kompanija. 
Pitao je koji je pravni osnov za funkcionisanje 
ovog odjela; ko su članovi; po kojem pravnom 
osnovu imaju pravo da formalno prave 
izvještaje o radu bilo koje kompanije, s 
obzirom da je to zakonom jasno propisano. 
Zatražio je pisani odgovor na ovo pitanje. 

09.02.2017 Premijer 
Federacije BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Anes 
Osmanović 

u vezi izgradnje kružnog toka na dijelu 
zaobilaznice oko grada Odžaka koji je i 
ujedno priključak na Koridor Vc i magistralne 
cesti M14 iz pravca Modriče na ulazu u 
Odžak. 

09.02.2017 Javnom 
preduzeću Ceste 
Federacije BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Mirvet 
Beganović 

u vezi dostavljanja informacije o istragama i 
radnjama vezanim za Agrokomerc, sve koje 
su u toku, kao i one koje su završene a od 
kojih se odustalo. 

09.02.2017 Kantonalno 
tužilaštvo Unsko 
sanskog kantona 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Mirvet 
Beganović 

Kakav je problem konsolidacije  
Agrokomerca,  na koji način se daje 
Agrokomerc u vlasništvo, kao i na koji način 
se planira pokrenuti proizvodnja u ovom 
preduzeću? 

09.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Vesna Saradžić o broju učenika upisanih u osnovne škole na 
području Federacije BiH u zadnjih pet godina, 
pojedinačno po godinama i, ako je došlo do 
smanjenja broja djece, upitala je koliko je 
odjeljenja manje, odnosno koliko je škola 
prestalo sa radom. 

09.02.2017 Ministarstvo 
obrazovanja i 
nauke F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Admir 
Hadžipašić 

koje se odnosi na rekonstrukciju 
niskonaponske mreže na području opština 
Cazin, Velika Kladuša i Bužim, a u vezi 
Zaključka Doma naroda kojim je zatraženo od 
JP Elektroprivreda BiH da izdvoji značajnija 
sredstva na ovoj rekonstrukciji. 

09.02.2017 22 delegata u 
Domu naroda 
PFBIH (saziv 
2014.-2018.) 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Admir 
Hadžipašić 

kojim je zatražio da se planiraju dodatna 
sredstva za rekonstrukciju magistralnih 
puteva Unsko sanskog kantona, konkretno na 
magistralni put koji povezuje Bosansku krupu 
i Bihać, jer je na ovoj relaciji postavljena tabla 
da se u dužini od 15 km vozi na vlastitu 
odgovornost. 

09.02.2017 Vladi Federacije i 
JP Ceste 
Federacije BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Draženka 
Subašić 

vezano za vodostaj vještačkog jezera u 
Jablanici.  
Pitala je Agenciju za vodno područje 
Jadranskog mora ko je izdao vodnu dozvolu 
za korištenje vode za rad hidroelektrane 
Jablanica koja je pravosnažno postala 
17.6.2016. godine i da li  se kontroliše samo 
provođenje ove dozvole. 

09.02.2017 Agenciji za vodno 
područje 
Jadranskog mora 
i JP 
Elektroprivredi 
BiH, podružnici 
HE na Neretvi 
Jablan 
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Pitanje koje je uputila JP Elektroprivredi 
Bosne i Hercegovine podružnici HE na 
Neretvi Jablanica se odnosi na pridržavanje 
uslova koji su zadani u vodnoj dozvoli, 
posebno u tač. 321., 322.,323., 324. zatim u 
tač. 34.,36. s posebnim naglaskom na tač. 33. 
i 9. 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Rasim 
Kantarević 

Da li je hotelsko turističko ugostiteljski 
kompleks Stari Grad Velika Kladuša dat u 
zakup, ako jeste, kome, kada i pod kojim 
uslovima.  
Stari Grad Velika Kladuša je tokom 
ekonomskog razvoja ove lokalne zajednice 
obnovljen i pretvoren u hotelsko turistički 
ugostiteljski kompleks koji je imao svoju jasnu 
definisanu ulogu sa izgrađenim kapacitetima 
za ugostiteljsku i turističku djelatnost. 
Luksuzno opremljen i potpuno sačuvan 
preživio je pod navodnim znacima ratna 
dejstva a nakon van rata opljačkan i 
devastiran. I pored toga zbog političkih 
prepreka nikada nije stavljen u funkciju daljeg 
razvoja lokalne zajednice.  
Po ko zna kakvim kriterijima i čijim nalazima 
ovaj kompleks je iznajmljivan privatnim licima 
pod nepoznatim uslovima.  
Ono što znamo je to da je tokom najamnog 
perioda sadržaj i objekti hotelsko turističkog 
kompleksa Stari Grad Velika Kladuša svojim 
većim dijelom objekta podložan 
nezaštičenosti i propadanju a da pri tom do 
sada niko nije snosio odgovornost za nastalu 
štetu zbog nebrige i devastacije. 
Radi utvrđivanja činjeničnog stanja i 
odgovornosti za nastalo stanje kompleksa 
tražim od Vlade Federacije Bosne i 
Hercegovine da mi pismenim putem dostavi 
koije ugovora o svim zakupcima hotelsko 
turističkog ugostiteljskog kompleksa Stari 
Grad Velika Kladuša od 1996. godine do 
danas. Hvala. 

30.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Mirvet 
Beganović 

Pošto su se direktno i indirektno umiješali, 
odobrili kao i omogućili prodaju Agrokomerc 
d.d. Velika Kladuša tvornice stočne hrane 
našem budućem strateškom partneru imovinu 
koju je prije više godina aplicirao  na 
Ekonomski Institut Sarajevo u iznosu od 22 
miliona 357 hiljada 25 maraka bez fabrike 
pržionice i prerade voća tako da je ukupna 
vrijednost je 35 miliona maraka za nešto 
manje oko 3 miliona, 3 miliona i 50 hiljada te 
snosite veliku odgovornost  i tražim 
odgovorite na slijedeća pitanja. 
Da li ste upoznati i da li igdje u svijetu postoji 
da se može otkupiti jedna tvornica stočne 
hrane, koja ima kapacitet 180 hiljada tona 
godišnje skladišnih kapaciteta ... 20 hiljada 
tona i skladišnog kapaciteta 15 hiljada tona 
robe sa ispravnom opremom za 3 miliona? 
Da li igdje u Bosni i Hercegovini se može 
otkupiti 84 hiljade 757 m kvadratnih 
građevinskog zemljišta za 3 miliona maraka 
kad uzmemo samo vrijednost građevinskog 
zemljišta saobraćajnica, putne infrastrukture i 
svega nek je 100 maraka to je 8 i po miliona 
maraka, kupljena je za 3 miliona? 

30.03.2017 Vladi Federacije, 
premijeru 
Federacije, 
nadležnom 
ministarstvu, 
poljoprivrede, 
vodopripvrede i 
šumar 
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Da li ste upoznati da se navodnoj parceli 
nalazi prižionica kafe sa opremom, koja je 
prerađivala 12 hiljada tona kafe godišnje, koja 
je preradu za voće i povrće kao i jedna hala 
centralnog skladišta znači nalaze se četiri 
objekta? 
 
2/3 AS 
Da li ste upoznati da na području Općine 
Velika Kladuša privatno lice i vaš strateški 
partner novo formirano pravno lice otkupljuje 
sudske presude tj. izvršenja od radnika koji 
čekajući da Vlada isplati njihove obaveze je 
prisiljena da proda za 70-80\% glavnice i na 
taj način da ovjeravaju taj ugovor kod notara i 
povećavaju svoj otkup, te upis hipoteke da 
otkupljuju znači, razliku glavnice preko 30\% i 
imaju plus kamate koje su od 2005. godine? 
Samo kamate to je još plus znači za tih 70\% 
oni dobivaju preko 100\%,  200\% .  
Da li ste upoznati da razni kupci radnička 
prosječna ne uplaćaju nikad poreza, niti 
takse, oni jednostavno otkupe i oni su postali 
novi vlasnici upisa hipoteke imaju značajno 
povećavaju svoje prihode i neplaćaju poreze 
a znamo da ta glavnica sa kamatama je puno 
veća? 
Koji je status pravosnažnih presuda da li se 
isto tretiraju kao vrijednosni papiri ili kako je 
moguće da da prenos preuzimanja obaveza 
po istom a da se ne plaća niti porez na 
promet niti porez na dohodak i na taj način 
oni koji kupuju se značajno enormno bogate? 
Ako vaši strateški partneri žele da ovim 
rješenjem koji si kupe žele da uzmu imovinu 
Agrokomerca i upišu se kao vlasnici i vi im 
omogućite direktno Vlada koja je vlasnik 
posla državni kapital učestvuje u korupciji, 
zelenaštvu, pljački radnika Agrokomerca. 
Zašto niste ovakav način omogućili radnicima 
Agrokomerca da upišu u vlasništvo svoje jer 
znamo da duguje se radnicima 43 miliona 
maraka po osnovu sudskih presuda, plata i 
svega ostalog i na taj način ste mogli riješiti i 
značajne dugove prema tim radnicima a ovdje 
ste za 3 miliona dali drugima privatnim 
firmama? 
Zašto niste proveli javnu proceduru oko 
izbora strateškog partnera? Zato što znamo 
da zakonom je neophodno da se javni poziv 
da vidimo ko je taj ko nudi većinu sami ste 
odabrali. 
Da li će se nastaviti praksa da ona koja je do 
sada bila da se znači strateškom partneru 
omogući da on na bazi te kupljene imovine 
poveća vrijednost, digne kredit, obećali ste 15 
miliona maraka on je dobio tri, ta vrijednost 
imovine vrijedi puno više da ide oko 30 do 40 
miliona. 
Da li ste upoznati da te radnje predstavljaju 
jedan kriminal, korupciju, i zbog toga ako 
niste upoznati mislim da je prošlo vrijeme da 
se sramna pljačka Krajine i Krajišnika, a 
ujedno bio siguran da će nešto poduzeti.  
Evo, ja podnosim inicijativu zato imam dokaz 
evo ovdje je notarski ugovor 36 radnika koji je 
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otkupite dionice za 70-80\% gdje su advokati 
uzeli po svakoj presudi 35 maraka to je 
advokatski lobi gdje ovaj uzeo sad hipoteku 
ima znači upis u hipoteke na imovinu državnu 
imovinu negdje oko znači 150\% vrijednosti te 
imovine na bazi ovih presuda. 
Znači da je to jedan kriminal i korupcija i zbog 
toga sam uputio i pismeno predao na protokol 
i uputio Agenciju za prevenciju, korupciju i 
koordinaciju borbe protiv kriminala i korupcije 
Državnoj agenciji za istrage i zaštitu SIPA, 
Tužilaštvu Bosne i Hercegovine Odjel za 
organizirani kriminal, Upravi za indirektno  
 
2/4 AS 
oporezivanje, Poreznoj upravi, i 
Međunarodnoj organizaciji Transparent 
...Internacijom koji se bave borbi protiv 
korupcije. 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Mirvet 
Beganović 

Kroz izvršne postupke šta je sve predano i 
koliko je plaćeno? Da li je na to obračunat 
porez na promet nekretninama kao što znamo 
kada čovjek kupi kuću, zemlju, izađe komisija 
izvrši procjenu vode se porezi odredi kolika 
cifra poreza i on je dužan platiti porez da bi 
mogao postati gruntovni vlasnik?  
Ovdje je puno prodano državne imovine. Ljudi 
se bogate, ljudi povećavaju vrijednost koliko 
imam informacija niko ništa ne plaća a znamo 
da bi to moglo biti značajno punjenje budžeta 
jer to su sredstva koji svaki građanin kada 
napravi promet nekretninama dužan platiti. 
Nažalost, izgleda ovi koji su pod zaštitom 
politike i kriminala oni su od toga obezbijeđeni 
i smatram da je došlo vrijeme da se tome 
stane u kraj. Hvala lijepo. 

30.03.2017 Minsitarstvu 
finansija i 
Ministarstvu 
poljoprivrede 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Drago Puzigaća Zbog čega nije odražana javna rasprava u 
Kantonu 10 vezano za Nacrt zakona o 
šumama, iako je bio zakazan protokol i 
satnica 28. februara? Da li će se održati javna 
rasprava i kada? 

30.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Tomislav 
Mandić 

Ovo sada što ću reći samo potvrđuje ona 
moja prijašnja izlaganja kako sam i 
konstatirao i upozoravao na pokušaj 
namještanja natječaja JP Autoceste 
Federacije BiH. Ovih dana u javnosti se 
ponovno aktueliziralo pitanje nastavka 
izgradnje autoceste kroz Hercegovinu, 
odnosno pitanje poništenje natječaja za 
Projekte izgradnje autoceste kroz 
Hercegovinu. Kako doznali iz medija v.d. 
direktor JP Autoceste gospodin Adnan Terzić 
putovao je u Luksemburg u sjedište Evropske  
1/2 sk 
 
investicijske banke da bi riješio pitanje 
otkočenja kako je rekao procedura za 
nastavak izgradnje dionica autoceste Počitelj-
Bijača, poddionica Počitelj-Zvirovići koji 
uključuje most Počitelj Lot 1 i dionicu most 
Počitelj-Zvirovići Lot 2. Po povratku iz sjedišta 
banke direktor JP gospodin Terzić daje izjavu 
za medije u kojima obavještava širu javnost o 
sljedećem, da je natječaj raspisan 2014. 
godine, kada su osigurana i financijska 
sredstva za isti oko 200 milijuna konvertibilnih 

30.03.2017 Vlada F BiH 
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maraka. Da je natječaj zbog banke i 
zaustavljen, da je banka predložila da se 
natječaj poništi kako bi se raspisali novi po 
ubrzanoj proceduri, da će banka pružiti svu 
tehničku pomoć pri raspisivanju novih 
natječaja. To je gospodo čista laž. Nakon niza 
medijskih natpisa da je natječaj poništen zbog 
namještanja oglasila su se i JP Autoceste 
službenim priopćenjem u kojem se navid da 
Uprava odbacuje špekulacije da je Evropska 
investicijska banka poništila tzv. namješteni 
natejčaj, te da je bivši v.d. direktor Jasmin 
Bućo kako se navodi odgovoran za sumnjiv 
izbor izvođača što je u biti i prava istina.  
Na kraju priopćenja navedeno je kako će JP 
Autoceste nakon što dobiju službeni dopis od 
Evropske investicijeska banke isti objaviti u 
cilju informiranja javnosti. E, sada pazite. Prije 
par dana na portalima je objavljeno Pismo 
Evropske investicijske banke koje sam preveo 
čak kod sudskog tumača, ako laže i tumači 
Evropska banka, onda lažem i ja. Koja 
autentično pokazuje upravo suprotno onome 
što je izrečeno i prezentirano javnosti kao 
rezultat pregovora sa Evropskom 
investicijskom bankom. A oni kažu, tj. Banka 
kaže, da posebni Odjel za istrage i prijevare 
provodi neovisnu istragu, a povod za 
pokretanje istrage je Pismo bivšeg v.d. 
direktora gospodina Đenana Salčina o tome 
da su odluke o izboru ponuđača donesene 
pod političkim pritiscima. Ovo gospodo ne 
pišem ja već EIB-u već sami direktor JP 
Autoceste. 
I moje pitanje upućujem sadašnjem direktoru 
JP Autoceste, predsjedniku Vlade, resornom 
ministru, kao i Nadzornom odboru JP 
Autoceste, tko je odgovoran za donošenje 
odluka pod političkim pritiscima koje su i 
povod provođenja istraga Agencije za istrage 
i prijevare Evropske investicijske banke ako to 
nije bivši v.d. direktor Jasmin Bućo kada je 
već svima nama jasno da je bilo značajnih 
propusta i političkih pritisaka. 
Tražim da se pokrene interna revizija i utvrdi 
odgovornost za ovakvo postupanje. Tražim i 
da Nadzorni odbor JP Autoceste Federacije 
BiH provede kontrolu zakonitosti rada Uprave 
JP Autoceste kako prošle, tako i sadašnje u 
pogledu ovih događanja i o tome podnese 
izvješće ovom Domu. 
Zašto se javnosti prezentiraju pogrešne 
činjenice koje upućuju na to da je Banka 
inicijator poništenja natječaja kada u Pismu 
Evropske investicijske banke jasno stoji da je 
opcija otkazivanja nabave natječaja 
predložena od strane JP Autoceste 
Federacije BiH i da je ta opcija Banki 
prihvatljiva ukoliko JP Autoceste tako odluči. 
Znači, još jedna plasirana laž.  
Da li se time žele prikriti rezultati istrage 
Agencije za istrage i prijevare EIB-a, a pošto 
mi nikada nisu odgovarali na moja pitanja ja 
ću vam reći, odgovor je da jer ovim potezom 
JP Autoceste se nada ... nada da će Ejbova 
agencija za istrage i prijevare da prekine sa 
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istragom, koja se vodi nad Upravom 
autocesta. 
Zašto Javno poduzeće autoceste nisu na 
vrijeme informirale javnost nego se ponovo iz 
medija saznaje za dopis datiran 09.03.2017. 
godine. I zašto Javno poduzeće autoceste 
spominju samo poništenje natječaja za izbor 
izvođača radova i zašto se ne govori o 
poništenju kompletnog natječaja kako je to 
banka i navela i tražila u svom dopisu, jer u 
ovom kompletnom projektu imate tri natječaja. 
To je natječaj za izvođnje, natječaj za nadzor i 
natječaj za podršku jedinici za 
implementaciju, vjerojatno im je neko 
odgovarao od ovih. I koja je sad garancija da 
će Javno poduzeće autoceste surađivati sa 
Evropskom Investicijskom bankom kada već 
na samom početku nepoštuju uvjete i 
smjernice Evropske Investicijske banke za 
daljnji rad normalno. Za mene je to jako ludo i 
smiono ali evo vidjećemo kako će se odigrati.  
Iako je Uprava dobila po meni crveni karton 
ona i dalje nastavlja prvljavo igrati. Molim da 
mi iz Uprave autocesta odgovore koje su to 
opće mjere koje Uprava namjerava poduzeti 
da se osigura institucionalni okvir za 
pravedno provođenje ovog, ali i budućih 
natječaja prema procedurama Evropske 
Investicijske banke kako je to i naložila banka 
u svom dopisu. 
I na kraju ovog mog izlaganja kao i onih mojih 
prijašnjih i iz kojih se slobodno može zaključiti 
da je sve ovdje izgovoreno s moje strane 
istina i samo istina. A istina je i to da je 
pokušana, ali i spriječena višemilijunska 
pljačka Federalnog proračuna i da očigledno 
nitko neće odgovarati za ovakve prekršaje i 
sramotu. Eto vam hvala najljepša. 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Rasim 
Kantarević 

Pitanje postavljam Federalnoj upravi za 
inspekcijske poslove vezano uz slijedeće 
obrazloženje i molim pismeni odgovor. 
Kada će Federalna uprava za inspekcijske 
poslove te zašto do sada nije poduzela 
neophodne radnje radi zaštite zdravlja ljudi od 
uticaja štetnog djelovanja otpadnog 
građevinskog materijala i staklene vune na 
ostatcima bivših poslovnih objekata 
Agrokomerca koje je Vlada Federacije Bosne 
i Hercegovine pretvara u opasno i po zdravlje 
štetne deponije. 
Obrazloženje. 
Već duži niz godina tačnije od 2001. godine 
uz saglasnost Vlade Federacije Bosne i 
Hercegovine radi se na utvrđivanju i 
obezvrijeđivanju imovine Agrokomerca na 
način da se na poslovnim objektima 
razmještenim po svim naseljima općine Velika 
Kladuša i Cazina demontiraju metalni dijelovi 
konstrukcije, predaju se u staro željezo a 
nekad poslovna okolina se pretvara u opasnu 
deponiju sa ostatcima građevinskog 
materijala među kojima je najopasniji dio 
staklena vuna. 
Ako iz ove priče izdvojimo dio oko nezakonite 
privatizacije i prava na upravljanje imovinom 
ovog preduzeća postavlja se pitanje u odnosu 

30.03.2017 Vlada F BiH 
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naspram građana koji žive u tim naseljima 
kako je moguće da pored brojnih zakonskih  
2/5 AS 
regulativa koji tretiraju ovu oblast u gotovo 
svakom naselju ostavljate po jednu ili više 
ovako nezbrinutih deponija koje direktno 
ugrožavaju zdravlje ljudi koji žive na tim 
prostorima a da Federalna uprava za 
inspekcijske poslove uopće ne reagira. 
Agrokomerc iz Velike Kladuše je u fazi svog 
razvoja programa prvi na ovim prostorima 
predstavio koncept ravnomjernog razvoja 
grada i sela i međusobnog povezivanja te je u 
skaldu s tim svoje poslovne objekte gradio po 
naseljima čitavog područja Općine Velika 
Kladuša kao i drugih općina. 
Vodeći računa da izgrađeni poslovni objekti 
svojim izgledom i proizvodnim programom ne 
narušavaju ekološki izgled sredina koje su se 
razvijale. 
Kroz ove projekte na sve se računalo osim na 
to da nikako na to da će jednom doći vlast 
koja će na silu uzeti radničku imovinu a nakon 
toga je demolirati i uništavati i bez ikakve 
odgovornosti i grižnje savjesti za nastalu 
štetu. 
Zato pozivam Federalnu upravu za 
inspekcijske poslove da podhitno utvrdi 
činjenično stanje na terenu i poduzme 
odgovarajuće mjere protiv onih koji su 
odgovorni za stvaranje ovakvih deponija u 
životnom prostoru u kojem živimo te da me o 
poduzetim radnjama pismeno i obavijestite. 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Josip Mioč Prema dostupnim informacijama na službenoj 
stranici sudske policije FBiH vidljivo je da su 
na rukovodećim pozicijama sudske policije ne 
nalazi niti jedan hrvat, a radi se o pozicijama 
predsjednika Vrhovnoga suda glavnog 
zapovjednika sudske policije v.d zamjenika 
glavnog zapovjednika da pomočnika glavnog 
zapovjednika i šefa unutarnje kontrole. 
Ponukan  navedenim informacijama želim 
znati kako je nacionalna struktura 
rukovodećeg službenika  sudske policije u 
svim županijama FBiH. Zahvaljujem. 

30.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Damir Jukić S obzirom na veliki broj pritužbi koji sam 
prethodnih dana i mjeseci dobio od svojih 
sugrađana Žepljaka tražim od Javnog servisa 
Radio Televizije Federacije Bosne i 
Hercegovine da mi dostavi slijedeće podatke. 
Broj utuženih pretplatnika po općinama u 
Federaciji Bosne i Hercegovine sa podacima 
o do sada presuđenim iznosima sa zasebno 
navedenim sudskim i odvjetničkim 
troškovima. 
Nadalje tražim detaljan prikaz odnosno imena 
i prezimena svih tuženih pretplatnika s 
područja Općine Žepče i Općine Usora 
odakle i dobivam najveće pritužbe na sudske 
postupke koje vodi Javni servis Radio 
Televizija Federacije Bosne i Hercegovine 
putem svojih odvjetnika da budem precizniji 
putem svojih advokata. 
Takođe sa podacima o dosada presuđenim 
iznosima sa zasebno navedenim sudskim i 
odvjetničkim troškovima posebno.... posebno 

30.03.2017 Vlada F BiH 
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proglašavamo odvjetničke troškovima, jer je 
bezbroj primjera da se građanima zbog 
navodnog duga od sedamdesetak KM stvori 
ukupan dug zbog sudskih a posebno 
odvjetničkih troškova na višestruko veće 
iznose od preko 700 KM. Ovim putem oštro 
osuđujem ovakve postupke koji su vrlo česti u 
vrlo čestim slučajevima vode protiv građana 
koji žive na ivici siromaštva i najmanjim 
mirovinama ili ipak protiv građana općine 
Žepće i Usora koji imaju stalno prebivalište u 
Republici Hrvatskoj i u drugim evropskim 
zemljama i uopće ne žive na ovim prostorima 
u ovim općinama, a vrlo često niti posjeduju 
TV prijamnike, a da ne govorim o 
zadovoljstvu hrvata sa radom ovog Javnog 
servisa. Ujedno tražim odgovor da mi se 
dostavi i odgovori kako je moguće da se na 
sudovima kao dokaz o neplaćanju RTV 
pristojbe navode izvodi iz poslovne knjige kod 
ovog Javnog servisa iako iste obveze nisu 
nastale na osnovu izdanih računa i bez 
prethodno sklopljenih ugovora sa 
pretplanicima. Kao odgovorni izaslanik ovog 
doma koji sam za ovaj posao dobio 
povjerenje svojih sugrađana  samo tražim da 
se finansijsko poslovanje i sudski postupci 
vode poštujući sve pozitivne zakonske 
propise i bez diskriminacije po bilo kojoj 
osnovi, a posebno nacionalnoj. Hvala lijepo. 
 
 
.. 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Anes 
Osmanović 

Dakle, u prošlom mandatu u posebno u gradu 
Odžaku je postojao je ured predsjednika 
Federacije zatvoren je i zbog čega je to tako, 

30.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Segmedina 
Srna - 
Bajramović 

Tražim od Vlade Federacije da mi dostavi 
informacije koliko je novih vozila kupljeno od 
početka manadata ove Vlade do danas 
vezano za potrebe ministarstava i drugih 
institucija u FBiH, te koliko je planirao kupiti 
vozila u 2017., godini. Molim vas, da 
informacija strukturno sadrži podatke o 
instituciji koja je nabavila vozilo tip vozila i 
cijenu istog. 

30.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Mile Marčeta Nažalost ja ne mogu kazati da neko laže kao 
što je prethodnik mogao kazati o poslu koji se 
desio i oko programa odnosno tenderu, ali 
imam kazati to da za 20 godina od rata do 
danas na području kantona 10 nijedan nije 
ugrađen metar ni kvadratni, ni metar ni 
asvaltnog puta, a nažalost nema ni čišćenja 
na putu Glamoč –Drvar, kao i put R410 koji je 
je međuentitetski put jer toliko je pokušaja bilo 
da se nešto napravi međutim, svi su ostali 
gluvi do sada. Pa me interesuje tražim 
odgovor od puteva Federacije pa i od možda 
Resornog ministarstva da vidimo da li ima 
ikakve šanse da putevi u Krajini uđu uopšte u 
projekat ili rekonstrukcije ili asvaltiranja put 
Drvar-Glamoč jedino šumari kad imaju 
eksplataciju na tom putu ga održavaju a put 
R410 ne održava nikoga nego ...da prolazi 
kroz šumske mase dobrim dijelom oni ga 
unište. Znači, 20 godina mi obilježavamo 
povratka konkretno u Drvar još ni jedan jedini 

30.03.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 
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metar nije asvaltiran a zimi se i ne čisti pored 
vapaja što je bilo da se radi još uvijek 
nemamo nikakv odgovor  iako projekat ima na 
taj put da se asvaltira Glamoč-Drvar nažalost 
niko još nikad se nije posvetio tome ni jedan 
jedini momenat pa  bih tražio ako može, da 
dom formira jednu komisiju kja će obići ovaj 
prostor i dati jasnu sliku šta tamo treba činiti i 
da li išta napravljeno a i pogotovo kad se 
ovome doda da još uvijek sela ima koji 
nemaju struje uslova nema za povratak što 
apsolutno ugrožva kao da je nekom stalo da 
povratak nema tako bih ja mogao zaključiti a 
na drugima je da to konstatuju ovako ili 
onako. I tako bih tražio pismeni odgovor ako 
ga budem mogao dobiti kao što se i dosad se 
dešavalo da tih odgovora nema. Toliko. 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Edin Forto U slučaju da ne dobijemo odgovor na uredno 
upućeno pitanje ili Inicijativu u skladu s 
Poslovnikom koji su posljedice, postoje li 
posljedice, i možete li nam reći koji je rok, 
mislim, ja znam, ali evo možda sam nešto 
pogrešno protumčio. Htio bih takođe da 
pojasnim zašto niz pitanja mi nije nikad 
odgovoreno vjerujem da nisam jedini, 
navešću primjer, ministar zdravstva se nikad 
nije oglasio  vezano za već tradicionalni 
nemar na kraju svake godine kada redovno 
nestaje citostatika direktno ugrožavjući 
najugroženije bolesnike u Federaciji takođe, 
zapošljavnje navodno zapošljavnje zeta 
ministrice finansija u Agenciji za bankarstvo, 
zšto nismo dobili odgovor, gdje ta kopija tog 
konkursa po kojem je primljen ili nije pimljen 
možda jednostavno o glasini, znači, pola ovih 
pitanja Vlada dobije šansu da nas razuvjeri u 
ovo što mi dobijamo ova pitanja od građana 
da nam jednostavno kaže da to nije tačno. 
Evo molim sekretara da mi to pojasni, i 
vjerujem da će se i drugi delegati naći u ovom 
pitanju jer nam na niz pitanja nikad ne 
dobijemo nikakav odgovor. Hvala. 

30.03.2017 sekretar Doma 
naroda PFBIH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Admir 
Hadžipašić 

, tražim da mi se dostavi Izvještaj odnosno 
Informacija od Federalne uprave za 
inspekcijske poslove i Porezne uprave koliko 
su u toku 2016. godine napravili inspekcijskih 
pregleda po kantonima i općinama u 
Federaciji BiH i koliko su izrekli prekršajnih 
naloga privrednim subjektima i da to takođe 
razvrstaju po kantonima i općinama? Ovo 
postavljam pitanje zato što se nekako stvorio 
ambijent da Federalna uprava za inspekcijske 
poslove i Porezna uprava vrše inspekcijske 
preglede samo u pojedinim kantonima dok u 
drugim apsolutno ne odlaze. Moram da 
kažem da ove godine, samo u 2017. godini, 
već dva puta Federalna uprava za 
inspekcijske poslove ima organiziranu akciju 
na području Unsko-sanskog kantona pa imam 
neki osjećaj da oni apsolutno ne rade po 
drugim kantonima pa me interesira, znači, da 
mi se dostavi Izvještaj koji će biti tako 
poredan, znači da se tačno dobije slikovit 
pregled koliko to inspekcijskih pregleda je 
Federalna uprava napravila po kantonima i po 
općinama. Nažalost, mi živimo još uvijek u 

30.03.2017 Vlada F BiH 
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nekom ambijentu u kojem se mjeri uspjeh 
federalne inspekcije koliko je prekršajnih 
naloga izrekla privrednim subjektima kao da 
je uloga države da počiva na tome da 
kažnjava svoje građane. Zahvaljujem se. 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Vesna Saradžić poduzimanje preventivnih mjera zaštite od 
požara, jer je prethodnih dana registrovano 
višestruko povećanje broja požara na 
otvorenom prostoru. U ovom periodu 
priprema zemljišta, pripreme zemljišta, često 
se spaljuju suha trava i nisko rastinje pored 
puteva u blizini šume. Šumski požari bilo da 
su izazvani ljudskom nepažnjom ili na drugi 
način mogu ugroziti ogromne prostore što 
ovih dana i svjedočimo na području opštine 
Konjic, a posebno na Boračkom jezeru gdje 
imamo ekološku katastrofu. Požar još traje i 
zbog nepristupačnosti terena veliko je pitanje 
kada će ovaj požar biti ugašen. Očito je da 
trenutne mjere nisu dovoljne i da nešto hitno 
treba poduzimati. Zato ovim putem apelujem 
da urgentno djelujete i pooštrite mjere i 
sankcije, jer ako se nastavi sa ovakvom 
praksom i ne uspostavi adekvatna kontrola na 
terenu onda nam zaista nema pomoći, a 
pogotovo nam neće trebati Zakon o šumama. 
Hvala. 

30.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Anes 
Osmanović 

Koliko pored naših operatera postoji firmi u 
Federaciji BiH koji pružaju usluge korištenja 
interneta, kablovskih i drugih paketa TV 
programa? 

27.04.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Anes 
Osmanović 

da li postoji evidencija tačnog broja korisnika 
usluga pomenutih firmi koji nisu u sastavu 
naših operatera, a pružaju iste ili slične 
usluge i da li je svaki kućni priključak legalno 
prikazan, oporezovan i evidentiran? 

27.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Anes 
Osmanović 

većinom te usluge korištenja prenose se 
bežičnim putem raznim antenama pa pitam 
Ministarstvo zdravstva i Ministarstvo turizma i 
zaštite okoliša da li su te antene ispitane, 
atestirane, da li postoji neki pravilnik koji 
regulira izbor antena i da li utječu na zdravlje, 
da li su ekološki prihvatljive i da li se o tome 
vodi ili ne vodi nikakvog računa? 

27.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Anes 
Osmanović 

Druga Inicijativa da se najbrže moguće ispita 
utjecaj ovih antena, kablova, priključaka na 
okolinu i zdravlje ljudi jer sudeći po načinu 
postavljanja i instaliranja istih na raznorazna 
mjesta bojim da se tu nema nikakvog 
pravilnika, atesta zaštite i slično. 

27.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Segmedina 
Srna - 
Bajramović 

S obzirom da su se u javnosti pojavile 
informacije kako se razmatra povećanje 
cijene struje za domaćinstva za 20\% kao 
odgovor na finansijske probleme sa kojima se 
suočava Elektroprivreda BiH u prva tri 
mjeseca, tražim od Vlade i resornog 
Ministarstva da mi pismeno odgovore da li se 
radi o nečemu što se istinski razmatra kao 
mjere ili se radi o medijskim špekulacijama. 
Od pojave ove informacije u javnosti dobila 
sam više poruka od strane građana koji su 
zabrinuti i interesuju se za istinitost navedene 
informacije. Ukoliko se radi o špekulaciji 
zamolila bih Ministarstvo da umjesto 
odgovora meni navedeno demantuje u 
javnosti. 

27.04.2017 Vlada F BiH 
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Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Segmedina 
Srna - 
Bajramović 

tražim da mi se dostavi informacija o svim 
dodijeljenim grantovima pojedincima ili 
organizacijama sa vrlo jasno navedenom 
svrhom utroška sredstava sa stavke Tekućih 
transfera u 2016., 2017. godini a koje su 
vršene bez javnog poziva, to konkretno 
mislim na grantove kojima raspolaže 
predsjednik Federacije BiH i dva 
potpredsjednika, premijer i njegovi zamjenici, 
te analogno tome nosioci rukovodnih funkcija 
u oba doma Parlamenta Federacije BiH. 

27.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Mirvet 
Beganović 

Inicijativa ide prema Vladi Federacije BiH, da 
u što kraćem roku ponudi Zakon o 
konsolidaciji poljoprivrede, to govorim iz 
razloga što poljoprivrednici kao i rudari to je 
najteži posao koji se radi u BiH i imaju 
obaveze koje se prenose iz godine i niko ne 
zna tačno vrijednost tih obaveza. Nažalost, 
stanje u poljoprivredi je alarmantno i mi smo 
čak tražili tematsku sjednicu više puta, Odbor 
za poljopriverdu ovog Doma je i mislim da su 
materijali i spremni, da treba zakazati i mnogi 
sada oko toga prave dramu. Međutim, ukoliko 
se ne riješi pitanje preostalih dugova i pitanje 
stateškog pristupa usvojili smo Strategiju 
razvoja poljoprivrede i ne okrenemo u taj 
pristup vremenske prilike i ovo što se dešava 
u zadnje vrijeme će dovesti i ono što smo 
postigli u poljoprivredi dovesti će u pitanje, a 
samim tim dovest ćemo u pitanje punjenje 
budžeta i svega onog ostalog čega najveći 
dio ljudi i vrši egzistenciju i rad.  
Znači, da se ponudi način konsolidacija, 
obaveza po osnovu ...koji su negdje preko 20 
miliona te su obaveze. 

27.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Aner Žuljević Prvo na 95. sjednici 10. marta 2017. godine 
Federalna Vlada je donijela dvije odluke, koje 
se odnose na davanje saglasnosti na 
zaključivanje ugovora o zalogu novćanih 
sredstava i potraživanje između Razvojne 
banke Federacije i Vlade Federacije u svrhu 
osiguranja izvršenja obaveza iz ugovora o 
kreditu od 13.02.2017. godine zaključenog 
između Razvojne banke i Autocesta 
Federacije u iznosu od 48 miliona KM.  
Naravno tu ne bi nilo ništa sporno da u 
nastavku saopštenja same Vlade u 
obrazloženju konkretnih odluka Vlada je 
zadužila Autoceste da dio prihoda ostvarenih 
nakon usvajanja Zakona o izmjenama i 
dopunama Zakona o akcizama prioritetno 
usmjeri u svrhu povrata ovog kredita. 
S obzirom da svi mi znamo na koji način je 
završilo sve ono kako je završilo kada je u 
pitanju Zakon o akcizama postavljam pitanje 
na bazi kojeg pravnog osnova se mogu 
donositi odluke na bazi futura kada je u 
pitanju izvor finansiranja pogotovo za ozbiljne 
kreditne aranžmane koji su od 48 miliona 
maraka. 
S obzirom da na bazi praćenja svih onih 
zakona koji smo mi ovdje usvojili ovdje se 
očigledno radilo o nužnoj i hitnoj potrebi 
primjene Zakona o finansijskom poslovanju 
koji je regulisao plaćanje određenih obaveza 
dospjeće od 60 dana i očigledno je bilo 

27.04.2017 Vlada F BiH 



MONITORING RADA PARLAMENTA FEDERACIJE BIH (saziv 2014. – 2018.) 2017. 
 

 

CENTRI CIVILNIH INICIJATIVA (CCI) 150 
 

isforsirano da Autoceste moraju se kreditno 
zadužiti kako bi mogli da ispoštuju Zakon koji 
smo mi ovdje usvojili.  
Tražim da mi se dostave predmetne odluke 
Vlade te Ugovor o kreditu samo s ciljem 
utvrđivanja svih relevantnih činjenica koje se 
odnose na opravdanost utroška ovog javnog 
novca. 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Aner Žuljević Druga inicijativa odnosno pitanje se odnosi na 
blinker odnosno treptače u saobraćaju tj. 
rotociona svjetla. S obzirom da već više 
mjeseci imam stalne primjedbe građana da su 
vrlo često u situaciji da spašavaju živu glavu 
na cesti od strane onih koji imaju na svom 
autu svijetleću oznaku, koja bar po njima im 
daje određena ekskluzivna prava u 
saobraćaju. Često to izlazi iz okvira onoga što 
je zakonom definisano i vrlo često se 
ugrožavaju drugi sudionici u saobraćaju pa 
čak iako su dobre namjere da pokušaju da se 
sklone a nemaju gdje da se sklone.  
To više prelazi u fazu određenog maltretiranja 
od građana u saobraćaju i zbog toga 
pokrećem inicijativu i naravno par pitanja čisto 
kao podršku toj inicijativi. Znači ko ima pravo 
ugraditi kad koristiti rotociona svjetla ovdje 
govorim namjenski o službenim vozilima.  
Da li se o navedenom vodi službena 
evidencija te ako vodi da mi se dostavi 
informacija ko faktički ima pravo na nivou 
Federacije po strukturi od kantona do 
Federalnih nivoa korist i rotociona svjetla na 
službenim vozilima izuzev da se radi o 
policijskim zvaničnim autima u pratnji.  
 
2/3 AS 
Da li se poduzimaju određene inspekcijske 
aktivnosti u smislu otkrivanja očigledne 
zloupotrebe koja je već evidentna na terenu i 
da li postoje određene kazne i kakve.  
Uglavnom ova pitanja i ovo sve smatrajte 
inicijativom za uređivanje ove problematike u 
smislu reduciranja i vrlo ograničenog broja 
onih koji imaju zakonsko pravo ako je moguće 
da se ovo isključivo reguliše kroz činjenicu 
pratnje i policijskih vozila koji imaju na to 
pravo. Zahvaljujem. 

27.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Refik Poparić Moja inicijativa se odnosi na Zakon o 
osnivanju Instituta za medicinsko vještaćenje 
zdravstvenog stanja („Službene novine 
Federacije Bosne i Hercegovine broj 70/07“) a 
upućuje se Resornom ministarstvu i Vladi 
Federacije. 
Osnovnim odredbama Zakona o osnivanju 
Instituta za medicinsko vještaćenje 
zdravstvenog stanja objavljenom u 
(„Službenim novinama Federacije Bosne i 
Hercegovine broj 70/07) dana 01.10.2007. 
godine konstatuje se. 
Članom 1. ovog Zakona propisuje se 
osnivanje ustanove za medicinsko 
vještaćenje u Federaciji Bosne i Hercegovine. 
Utvrđuje se njena djelatnost postupak 
medicinskog vještaćenja međusobni odnosi 
sa korisnicima usluga i druga pitanja u vezi sa 
medicinskim vještaćenjem u oblasti 

27.04.2017 Vlada F BiH 
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penzijskog invalidskog osiguranja, socijalne 
zaštite dječije invalidske zaštite odbrane i 
drugih oblasti. 
Članom 5. ovog Zakona propisano je da 
Institut ima odjeljenja za prvostepeni 
postupak medicinskog vještaćenja u Bihaću, 
Mostaru, Sarajevu, Tuzli, Zenici, Travniku, 
Ljubuškom i Livnu. 
 
2/5 AS 
U daljem tekstu odjeljenja a prema potrebi 
može se imati odjeljenja i u drugim mjestima 
što se bliže uređuje pravilima Instituta. 
Moja inicijativa dakle traži da se provede 
odnosno implementira član 5. ovog zakona i 
da se otvore odjeljenja za prvostepeni 
postupak u svim mjestima koja su nabrojana 
u članu 5. ovog Zakona. Zahvaljujem. 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Mirvet 
Beganović 

Da li znate vi koji ste upoznati koliko je na 
bazi koje procjene izvršena promjena 
strukture vlasništva 12.05.2005 . godine i da 
je upisana tadašnja vrijednost kapitala 
Agrokomerca tada iznosila 310.248.730 KM 
sa učešćem privatnog kapitala 9,67 \% ili u 
iznosu od 3.001.053 KM? 
Da li ste upoznati da je izvršena nova 
procijena imovine od od strane ovlaštenog 
sudskog vještačenja licenciranog od strane 
Federalnog ministarstva pravde a koji je 
procijenio vrijednost sa 31.12.2016. godine u 
iznosu od 352.747.768 KM? Svima je poznato 
da je preko 50\% imovine Agrokomerca 
uništeno u ovih 11 godina, a vrijednost je 
sada negdje više preko 10 miliona, iako nije 
obuhvaćena sva. 
Šta planirate poduzeti u promijeni strukture 
vlasnišva i učešća dioničara  i kolika je realna 
vrijednost procjena, a rekao sam da je to od 
ovlaštenog procjenitelja taj dionički kapital sa 
ovim procesom bi bio preko 34.000.000 KM? 
Da li ste upoznati da vrijednost Tvornice 
stočne hrane koju je sud u Velikoj Kladuši 
prodao vrijedi ukupno 27.650.831 KM po 
novoj procijeni i da ista nije mogla biti prodata 
najmanje za 50\% vrijednosti a to je 
13.825.415 KM ne za 3.053.000 KM? 
Da li ste upoznati da ista vrijednost Mesne 
industrije  koju je Sud u Velikoj Kladuši je 
pokušana prodati više puta sadašnja 
vrijednost je 27.229.388 maraka... 
...maraka a sama prodaja 2 miliona i 200 
hiljada maraka. 
I mi kukamo kako nemamo sredstava dižemo 
kredite samo da smo prodali 50\% vrijednosti 
imali bi novac.  
Da li ste upoznati da se veliki dio 
Agrokomerca nalazi vanbilansno i čitave su 
priče oko toga mi tražimo da se popiše 
imovina da je to imovina koju se stvarala 
udruženim radom sredstvima radnici 
Agrokomerca i da to vrijedi negdje između 
300 i 400 miliona eura i da je bila totalna 
nebriga oko te imovine. 
Da li šta planirate poduzeti da popišete 
vrijednost te imovine i da se konačno utvrdi 
stanje te imovine. 

27.04.2017 Vlada F BiH 
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Da li su ove radnje štetne za Federaciju 
Bosne i Hercegovine njene građane kao i 
privatni kapital tj. dioničara Agrokomerca. 
Da li ste upoznati da je Općinsko vijeće 
održalo tematsku sjednicu na temu 
privatizacije Agrokomerca i drugih poduzeća 
na teritoriji Općine Velika Kladuša i da traži 
reviziju privatizacije... pravne strukture 
vlasništva te da će pokrenuti pitanje 
ustavnosti zakona kršenje Evropskih principa 
u lokalnoj samoupravi i Zakona o lokalnoj 
samoupravi, jer u Bosni i Hercegovini pa i u 
nadležnim lokalnim samoupravama sva 
dešavanja i sudbina je tih poduzeća se 
dešavaju bez učešća tih općina i općinskih 
organa i na taj način se koči razvoj lokalnih 
zajednica. 
Tražim da se o istom očituje Federalno 
pravobranilaštvo i da svoje mišljenje u skladu 
sa zakonskim propisima po ovom pitanju kao 
što znamo Federalnom zakonu za svaki 
promet nekretninama treba dati svoje 
mišljenje da li je to štetno za Federaciju i 
njene građane. 
Tražim da se izvrši nova revizija svih 
vještaćenja sudskih vještaćenja koji su bili 
predmet prodaje to je super vještaćenja oko 
objekata imovine Agrokomerca i da se utvrdi 
šteta koja je nanešena na bazi tih sudskih 
procijena. 
Tražim da se obeštete oni koji su na zakonit 
način došli do imovine, ali im je nanesena 
šteta ili će to vjerovatno imati i velike 
posljedice. 
Pošto postoje novi argumenti dokazi i nove 
činjenice tražim da isto preispitaju nadležne 
institucije za borbu protiv kriminala i korupcije 
u Bosni i Hercegovini i istim putem ovim 
obavještavam. 
Ovdje je ta nova revizija najnovija znači 
vrijednost 352 miliona 2005. 310 miliona nije 
sve ni popisano a znamo novi zakon izmijenili 
smo Zakon o izvršenju izvršnih postupaka 
gdje smo rekli da mora biti prva ponuda 50\% 
procijenjene vrijednosti i na taj način mora 
prodati. 
Znači na jedan način se vrši značajna šteta 
koja je u interesu građana Federacije Bosne i 
Hercegovine i Budžeta u Bosni i Hercegovini. 
Hvala lijepo. 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Mladen Lonić Da li će se početi u 2017. raditi ako ne u 
2017. kada će se početi taj put da radi?  
I magistralni put M14 A Bosnska Krupa 
Bosanski Petrovac da li će ostati kao 
magistralni put ili će raditi se nova 
kategorizacija puta toga i da li će se uopšte 
raditi zato što je to makadamski put koji je 
jedini magistralni put koji je sve makadam. 

27.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Željko Mirković Hvala predsjedavajuća (nije uključen 
mikrofon) u Federalnom budžetu i ja imam 
pitanje vezano za 2015. i 2016. godinu gdje 
su ta sredstva utrošena i zahtijevam da mi se 
dostavi i Izvještaj o utrošku sredstava po 
osnovu GSM licence znači sredstava službe 
za unapređenje cestovne infrastrukture u 
kantonima i općinama praktično u cijeloj 

27.04.2017 Vlada F BiH 
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Federaciji Bosne i Hercegovine i zahtijevam 
da mi se dostavi program utroška ovih 
sredstava za 2016. godinu. Evo, hvala lijepo. 

Pitanje Dom naroda 
P FBiH 

Slaviša Šućur Moja inicijativa se odnosi na jednu uredbu 
odnosno na odredbu uredbe koja je uvela 
obavezu vlasnicima malih obrta malih 
trgovina te dnevno polažu pazar. Rekao bi 
neko banalna stvar ali ovdje se radi o 
desetinama hiljada ljudi koji zaista potpuno 
nepotrebno svaki dan moraju otići do banke 
položiti pazar ja ne vidim nikakvu svrhu takve 
odredbe osim da puni siromašne đepove 
banaka koje naplaćuju svaku transakciju. 
Ono što mi je jedan takav... ...jedan takav 
obrtnik dostavio neki dan bi bio ozbiljan na 
računovodsvenim standardima zasnovana 
analiza troškova kojom ima da položi pazar 
od 200 KM. Čovjek lijepo obrazložio kad se 
uzme u obzir njegovo vrijeme parking koji je 
platio ta naknada koju banka obračunava 
amortizacija vozila te za 200 KM pazara on 
ima 15 KM ravnih troškova za obrte koji rade 
na pet šest sedam posto marže koliko god to 
nama izgledalo sitno to je ozbiljan a 
nepotreban trošak. Stalno pričamo da ćemo 
olakšati ljudima poslovno okruženje, evo 
uvodimo stvari koje su zaista nepotrebne i 
besmislene. Hvala 

27.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Haračić Traži urgenciju po pitanju koje je postavila 
Federalnom ministarstvu zdravstva, te ga 
ponavlja – u kojoj fazi je realizacija Inicijative 
za izmjenu Plave knjige koju je pokrenuo 
Zavod zdravstvenog osiguranja HNK u aprilu 
2016. godine? Koji su konkretni koraci koje 
Ministarstvo namjerava poduzeti kada je riječ 
o izjedančavanju  stomatoloških usluga  za 
djecu sa teškoćama u razvoju na području 
Federacije BiH? 

24.01.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Haračić Pitanje upućuje Agenciji za državnu službu 
BiH – traži da joj se dostavi tumačenje u 
primjeni člana 28. stav 1. Zakona o državnim 
službenicima u institucijama BiH. 

24.01.2017 Agencija za 
državnu službu 
FBiH (direktor) 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Haračić kada će  izdati strategiju razvoja i sporta 
Federacije BiH? Ukoliko je strategija već u 
izradi, u kojoj je fazi i za koji period će biti 
predviđena? 

24.01.2017 Ministarstvo 
kulture i sporta F 
BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Alma Kratina traži na uvid privatizacijski ugovor iz 2004. 
godine, koji je  uime Vlade potpisao tadašnji 
premijer, a koji je i danas nedostupan 
javnosti. U njemu su definisane obaveze 
ArcelorMittala kao ugovorne strane u 
pomenutom privatizacijskom ugovoru. 

24.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Alma Kratina Inicijativa koju je pripremila za današnju 
sjednicu, tiče se građana Zenice koji su ostali 
bez grijanja. Zamolila je Vladu da ima 
razumjevanja za građane Zenice te da ih 
oslobodi plaćanja zateznih kamata za 
električnu energiju do kraja 17-tog i u skladu 
sa zakonskim mogućnostima razmotre 
odgodu plaćanja računa za električnu 
energiju. 

24.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić zašto je dala nalog svom predstavniku u 
Skupštini dioničara BH Telecom-a da odbije 
Izvještaj o radu za 2016. godinu i da glasa 
protiv trogodišnjeg plana poslovanja BH 
Telecom-a? Šta su razlozi za to? Je li BH 

24.01.2017 Premijer 
Federacije BiH 
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Telecom poslovao nezakonito i šta je toliko 
loše u planu poslovanja da ga je Vlada 
odbila? Da li je i zbog čega plan poslovanja 
suprotan politici Vlade i da li plan 
podrazumijeva da BH Telecom i dalje ostane 
državna kompanija, pa je zbog toga odbijen? 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić Drugo pitanje također je uputio Vladi 
Federacije BiH – u nalazima federalnog 
revizora ustanovljeno je da se neke osobe 
nalaze na pet do šest funkcija u komisijama, 
nadzornim odborima, odborima za reviziju, 
dok su određene osobe za jedan dan 
istovremeno uzimale putne naloge za tri 
grada u BiH – traži od Vlade da dostavi 
podatke o kojim osobama se radi i na kojim 
funkcijama se nalaze. 

24.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić Zadužuje se Vlada Federacije BiH da dostavi 
Parlamentu i objavi dopunsko Pismo namjere, 
koje je u decembru poslano MMF-u; - 
Zadužuje se Vlada Federacije BiH da 
obustavi sve postupke privatizacije državnog 
kapitala u Federaciji BiH do stupanja na 
snagu novog Zakona o privatiazciji u 
Federaciji BiH i Zakona o općem javnom 
dobru; - Zadužuje se Vlada Federacije BiH da 
u roku od 60 dana utvrdi i u redovnu 
parlamentarnu proceduru uputi Nacrt novog 
zakona o privatizaciji i Nacrt Zakona o općem 
javnom dobru u Federaciji BiH. 

24.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mujo Hodžić kada će se realizirati Odluka Vlade Federacije 
BiH, kojom je na redovnoj sjednici od 
23.12.2016. zadužila Federalno ministarstvo 
zdravstva da započne pregovore oko 
Kolektivnog ugovora sa Savezom strukovnih 
sindikata doktora medicine i stomatologije 
Federacije BiH. 

24.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Slavica 
Josipović 

za obilježavanje važnih historijskih datuma i 
događaja. U uvodu se osvrnula na važne 
oslobodilačke akcije u toku rata, te da 06. 
avgust ima posebno mjesto u Federaciji BiH 
kao i u Bosni i Hercegovini. Inicijativu pokreće 
prema članovima Predsjedništva BiH Bakiru 
Izetbegoviću i Draganu Čoviću. 

24.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elma Đogić za donošenje Zakona o humanitarnoj pomoći 
u Federaciji BiH, kojom će Vlada Federacije 
BiH i Predstavnički dom Parlamenta 
Federacije BiH obavezati Federalno 
ministarstvo rada i socijalne politike da oformi 
radnu grupu koja će pristupiti izradi prdnacrta 
Zakona o humanitarnoj pomoći. 

24.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elma Đogić Druga inicijativa kojom od  rukovodstva i 
Kolegija  Predstavničkog doma traži da 
pokrene aktivnosti oko izrade USTREAM 
YOUTUBE kanala Predstavničkog doma 
Parlamenta Federacije BiH, putem kojeg će 
građani moći on line pratiti zasjedanje 
Predstavničkog doma. 

24.01.2017 Predstavnički 
dom PFBIH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elma Đogić da li je ugovor o zakupu poslovnog prostora i 
opreme od 28.01.2013. godine između 
Agrokomerca dd Velika Kladuša i Gadžo 
komerca doo Sarajevo još uvijek na snazi? 
Ako nije, na koji način je regulisan odnos 
između dva privredna subjekta kada je u 
pitanju zakup poslovnih prostorija i opreme, 
koliko iznosi mjesečno zakupnina prostora i 
opreme po ugovoru i koliki iznos zakupnine je 

24.01.2017 Vlada F BiH 
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Agrokomerc do sada naplatio od Gadžo 
komerca, te na koji način je regulisano 
korištenje loga i proizvoda brenda 
Agrokomerc od Gadžo komerca i da li na 
osnovu svega ovoga Agrokomerc ostvaruje 
finansijsku korist? 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Radoslav 
Luburić 

zašto nisu isplaćeni poticaji za nekoliko 
pojedinaca u 2016. godini, tačnije subvenicije 
na kapitalna ulaganja? 

24.01.2017 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Bajro Makić traži da mu se hronološki dostave sve do 
sada provedene aktivnosti u vezi Projekta 
brze ceste Lašva – Nević Polje – Travnik – 
Jajce, skica trase, model finansija, šta se 
planira uraditi u naredne dvije godine i kada 
se očekuju prvi radovi na brzoj cesti? 

24.01.2017 JP Autoceste i 
MSK FBIH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Zdravko 
Kuzman 

vezano je za projekte prometnica u 
Hercegovini i kada će se realizirati. 

24.01.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Zdravko 
Kuzman 

zašto se finansijski ne pomaže Sveučilišnoj 
klinici u Mostaru? 

24.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Kunovac kada će Federacija dobiti alimentacioni fond ? 24.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Kunovac da li je urađen Akcioni plan za implementaciju 
strategije za prevenciju, tretman, kontolu 
malignih neoplazmi a naročito da li je 
uvršteno praćenje prevencija kasnih 
posljedica liječenja pedijatrijskog maligniteta 
za sve zdravstvene ustanove? 

24.01.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Kunovac inicijativu koja se odnosi na diplomirane 
inžinjere medicinske laboratorijske 
dijagnostike, diplomirane inžinjere medicinske 
radiologije, sanitarne inžinjere i diplomirane 
fizioterapeute – kada će oni dobiti zasebne 
komore 

24.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Kunovac inicijativa također je upućena prema 
Federalnom ministarstvu zdravstva, a tiče se 
ostvarivanja prava za specijalističko i 
subspecijalističko usavršavanje zdravstvenih 
radnika koji se obrazuju na Fakultetu 
zdravstevnih usluga. 

24.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Marin Barbarić traži od direkcije Autocesta da mu dostavi 
informaciju o provedenoj konkursnoj 
proceduri kao hodogram dalje aktivnosti po 
pitanju rješavanja imovinsko – pravnih 
odnosa, pripremnih radova i građevinskih 
radova na svim lotovima dionice Zvirovići - 
Počitelj. 

24.01.2017 JP Autoceste i 
MSK FBIH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ramiz Meša od ukupnog broja kontrola koliko se odnosilo 
na priređivače igara na sreću ukupno i po 
kantonima koliko je naplaćeno kazni od istih?; 
Da li se poštuje Pravilnik o prostornim, 
tehničkim i drugim uslovima za priređivanje 
igara na sreću i klađenja objavljen u 
“Službenim novinama FBiH” broj 26/16 u 
prvom redu član 3., član 9. stav 1. i 3. i član 
12. stav 1. i 3. kao i član 13. stav 2.?  
Treće pitanje koje se odnosi na općine i 
gradove, odnosno njihove nadležne 
inspekcijske službe, da li se poštuje Pravilnik 
o prostornim, tehničkim i drugim uslovima za 
priređivanje igara na sreću? 

24.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mehrudin 
Švago 

zašto nije isplaćen jedan zaostali mjesec iz 
2014. godine za poticaj za mlijeko? Zašto se 

24.01.2017 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
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u 2016. godini isplaćuju prva tri mjeseca pa 
se četvrti preskače, a uplaćuje se za peti 
mjesec 2016. godine? Ko je odgovoran za 
ovaj propust i šta je ministarstvo poduzelo po 
ovom pitanju? 

vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mehrudin 
Švago 

kakav je status pet privatnih poduzetnika koji 
su od 1996. do 2001. godine bili registrovani i 
radili poslove prijevoza trupaca? Kazao je da 
su pet prevoznika (Talić Mustafa, Orahović 
Hamdija, Junuzović Ibro, Junuzović Dževad i 
Begić Asim) uplaćivali doprinose penzijsko-
invalidskog i zdravstvenog osiguranja u 
iznosu od 360 KM, a nema ih u registru i nije 
im priznat staž iz tog perioda. Traži od 
Ministarstva da provjeri ovaj slučaj. 

24.01.2017 Ministarstvo 
razvoja, 
poduzetništva i 
obrta F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Nasir 
Beganović 

osvrnuo se na imenovanje ministra Aljoše 
Čampare u Komisiju za uvjetni otpust, te traži 
odgovor od Ministarstva i ministra  - kako je 
moglo doći do tog imenovanja, kada je 
ministar taj koji treba da provodi zakon i da se 
bori protiv kriminala, da li je on jedini pravnik i 
jedina osoba koja je mogla da bude 
imenovana u Komisiju? Da li postoji ijedan 
drugi pravnik ili osoba koja je mogla da 
obavlja tu funkciju i pita ministra koji su mu 
motivi da se imenuje u Komisiju? Traži da se 
ministar očituje o ovom pitanju? 

24.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ismet Kurić pokrenuo je inicijativu za izmjenu Zakona  za 
produženje  roka za otkup stanova na kojima 
postoji stanarsko pravo. 

24.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ismet Kurić šta će ministar učiniti odnosno predložiti 
Ministarstvu vanjske trgovine i ekonomskih 
odnosa BiH da ne dođe do značajnih 
problema u mljekarskom sektoru, stupanjem 
na snagu Sporazuma o stabilizaciji i 
pridruživanju? U novom prijedlogu Pravilnika 
o podrškama o modelu poticaja proizvodnji 
planirano je podsticanje proizvodnje svježeg 
kravljeg mlijeka od 900 litara po grlu 
kvartalno. Pita minitra da li je to malo? Da li to 
znači da se podstiče maksimalna proizvodnja 
od 3.600 liltara po grlu godišnje, a zna se da 
je prosječna proizvodnja 6.700 litara? Kada 
će ministar konačno isplatiti zaostale poticaje 
poljoprivrednim proizvođačima? Zašto je 
nepravedno izostavio biljnu proizvodnju i 
poticaje i kada će to riješiti? Kazao je da 
Ministarstvo poljoprivrede, vodoprivrede i 
šumarstva od dana dolaska ministara Dedića 
nije Parlamentu ponudio nijednu konkretnu 
mjeru poboljšanja stanja u poljoprivredi. Traži 
od ministra da dostavi kalkulaciju na osnovu 
koje tvrdi da je radno mjesto u poljoprovredi 
6.000 KM? Šta je sa izmjenom i dopunom 
Zakona o poljoprivredi Federacije BiH, 
Zakonom o veterinarstvu, Zakonom o 
ruralnom razvoju, Zakonom o vodama i 
Zakonom o poticajima? Šta je sa kontrolom 
rizika za uvoz roba u BiH? 

24.01.2017 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić zašto nisu razmatrani izvještaji o radu i 
poslovanju javnih preduzeća Elektroprivreda 
BiH i Elektroprivreda HZHB, te je zamolio da 
se na narednoj sjednici obezbjede izvještaji  
za 2015. i 2016. godinu i da se uvrste u 
dnevni red. 

24.01.2017 Rukovodstvo 
Predstavničkog 
doma Parlamenta 
F BiH 
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Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić da li fizičko lice koje je odgovarajuće stručne 
spreme ima zakonsko pravo pristupiti 
polaganju ispita  za savjetnika za hemikalije ili 
se navedeno isključivo odnosi na pravno lice? 
Da li je certifikat o položenom ispitu za 
savjetnika izdat u jednom entitetu važeći i 
priznat u drugom entitetu? Da li je pravno lice 
koje koristi hemikaliju u svrhu industrijske 
proizvodnje dužno uposliti savjetnika ili ga 
može povremeno angažirati ovisno od obima 
posla? 

24.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Hasida Isaković osvrnula se na strateški dokument BiH za 
razvoj infrastrukturalnih projekata, gdje nema 
ni jednog projekta za područje Tuzlanskog 
kantona. Naglasila je da u ovaj Kanton već 
dvadeset godina nije uloženo ništa 

24.01.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Dario Knezović traži tabelarni prikaz broja uposlenih i 
nacionalnu strukturu  u Vladi Federacije BiH, 
ministarstvima, upravama, agencijama, 
zavodima i drugim organima na nivou 
Federacije. 

24.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Anela Šestić-
Begović 

pitanje je uputila vezano za grijanje u Zenici, 
jer brojne školske ustanove kao i “Dom 
porodica” nemaju grijanja – na koji način se 
može riješiti ovaj problem? 

24.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Anela Šestić-
Begović 

inicijativu  koja se odnosi na ostvarivanje 
prava na bolovanje jednog roditelja ili 
staratelja, ako su oba roditelja u radnom 
odnosu, djece oboljele od malignih bolesti 
tokom dijagnostike i aktivnog liječenja, te da 
tokom bolovanja imaju  pravo na stoposto 
plaće. Traži da se ova inicijativa proslijedi 
premijeru Vlade kao i Federalnom 
ministarstvu zdravlja i Federalnom 
ministarstvu za socijalna pitanja. 

24.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ismet 
Osmanović 

koliko su kantonalne uprave za inspekcijske 
poslove izvršile kontrola izdavanja računa 
kupcima u 2016. godini i koliko su izrekli 
sankcija po toj kontroli?; Koliko su obavile 
kontrola bespravnog rada i rada na crno?; 
Koliko su ovim kontrolama otkrili neprijavljenih 
radnika, rada na crno i koliko su utvrđenim 
nepravilnostima podnijeli prekršajnih prijava i 
koji su novčani iznosi kazni koje su izrečene i 
koje su neplaćene po toj osnovi? 

24.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ismet 
Osmanović 

da li je, kada i koliko Ministarstvo vratilo 
poreza na dobit HT Eronetu i BH Telekomu? 

24.01.2017 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Rasim 
Omerović 

kada će biti završeni projekti izgranje trotoara 
na magistralnom putu M4 na području Općine 
Kalesija? 

24.01.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Rasim 
Omerović 

Drugo pitanje ponavlja i upućuje ga 
Federalnom ministarstvu pravde kao i 
Ministarstvu pravde Tuzlanskog kantona, a 
vezano je za status državnih službenika – 
koja osoba ima status državnog službenika a 
koja rukovodećeg državnog službenika u 
jedinicama lokalne samouprave i koji propis 
uređuje takav status? 

24.01.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Dževad Adžem ponovio je ranije postavljena pitanja upućena 
ministrici Jelki Milićević a tiču se 
Bosanskopodrinjskog kantona.  Kada će 
ministrica odrediti iznose sredstava finansijski 
teško održivim kantonima i općinama i kada 
Vlada planira transferirati finansijska 
sredstva? Kako je moguće da Bosansko-

24.01.2017 Vlada F BiH 
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podrinjski kanton u programu javnih investicija 
2015.-2017., 2016.-2018., 2017.-2019. nije 
uvršten u program javnih investicija. Traži da 
mu se dostavi, koje je projekte kandidovala 
Vlada Bosansko-podrinjskog kantona i općine 
u njenom sastavu i koji od tih programa su 
ušli u program javnih investicija? 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Almir Zulić vezano za uspostavljanje novog sistema za 
automatsku obradu otisaka prstiju za sve 
policijske agencije u BiH. Kada će se riješiti 
problem lokacije ovih servera, u kojoj fazi je i 
da li će ova donacija biti trajno izgubljena? 

24.01.2017 Ministarstvo 
unutrašnjih 
poslova F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elvir Karajbić kada se može očekivati uvođenje vinjeta 
(polugodišnjih ili godišnjih) za korištenje 
autoceste u Federaciji? 

24.01.2017 JP Autoceste i 
MSK FBIH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elvir Karajbić vezano je za pojavu insekata u bolnici i šta će 
učiniti  kako bi se ovo iskorijenilo? 

24.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić kada će se implementirati Projekat 
energetske efikasnosti na objektu JU OŠ 
“Mula Mustafa Bašeskija” Donje Moštre, 
Visoko, a prema Sporazumu koji je potpisan 
između Federalnog ministarstva prostornog 
uređenja, OŠ “Mula Mustafa Bašeskija” i 
Ministarstva za obrazovanje nauku kulturu i 
sport Zeničko-dobojskog kantona, dana 
17.03.2016. 

24.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić kada će Vijeće ministara i Upravni odbor za 
indirektno oporezivanje  ispoštovati član 276., 
i 208. Zakona o carinskoj politici “Službeni 
glasnik” broj 58/2015 i donijeti provedbene 
propise? 

24.01.2017 Ministarstvo 
prostornog 
uređenja F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić Inicijativa je upućena Ministarstvu zdravlja 
Zeničko-dobojskog kantona i Zavoda 
zdravstvenog osiguranja, a vezana je za 
uvođenje dežurstva na vaskularnom 
odjeljenju Kantonalne bonice Zenica. 
Inicijativu će predati nadležnoj službi Doma. 

24.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mithat Karović kada će biti imenovan Neovisni odbor i Odbor 
za žalbe građana? 

24.01.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić u vezi nedonošenja podzakonskih propisa 
predviđenih članom 206. Zakona o krivičnom 
postupku Federacije BiH, a u vezi utvrđivanja 
kriterija i okvira  za naknade troškova 
krivičnog postupka i paušalni iznos propisan 
odredbom člana 199. stav 2. tačka g.) 
Zakona. Pita ministra pravde – da li je donio 
podzakonske propise o naknadi troškova 
krivičnog postupka i visini paušalnog iznosa a 
što je bio obavezan da uradi na osnovu člana 
206. Zakona o krivičnom posupku Federacije 
BiH? Da li je tačno da općinski, kantonalni i 
Vrhovni sud u Federaciji BiH vrše isplate 
troškova  odbrane po službenoj dužnosti i 
nagrade braniocima, odnosno advokatima u 
krivičnim postupcima, ne na osnovu onoga 
što je ministar trebao da donese, nego na 
osnovu troškovnika kojeg je utvrdila 
Advokatska komora, odnosno na osnovu 
advokatske tarife koja je donosena od strane 
Skupštine advokatske komore? Da li postoje 
podaci o broju predmeta u kojima se na 
godišnjem nivou isplaćuju troškovi i nagrade 
te koliki je iznos novčanih sredstava koja se 
izdvajaju iz federalnih i kantonalnih budžeta 
za ove namjene na godišnjem nivou? 

15.02.2017 Ministarstvo 
pravde F BiH 
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Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ramiz Meša koliki je dug FOND-a PIO 15.02.2017 Federalni zavod 
za mirovinsko i 
invalidsko 
osiguranje 
(PIO/MIO) 
(direktor) 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Muhamed 
Ibrahimović 

napismeno 15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Muhamed 
Ibrahimović 

napismeno 15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasna 
Duraković 

Vlada je donijela Odluku o utemeljenju 
Alimentacijskog fonda, te pita u kojoj fazi 
implementacije je ova Odluke Vlade 
Federacije BiH i koliko se uopće radilo na 
provođenju ovakve Odluke o utemeljenju 
alimentacijskog fonda na nivou Federacije? 
Da li je formirana neka radna grupa ili 
komisija koja bi prikupljala adekvatne 
statističke podatke o broju samohranih 
roditelja i broju jednoroditeljskih porodica i 
također broju djece  kako bi se mogla odrediti 
sredstva koja su potrebna za utemeljenje  
ovakovog alimentacijskog fonda. 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf Bubica molim da mi PD dostavi podatke koji zakoni 
su dostavljeni prema PFBIH i po kojem 
postupku 

15.02.2017 Predstavnički 
dom PFBIH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf Bubica traži od Stručne službe Predstavničkog doma  
dostavu podataka o broju zakona koje je 
predložila Vlada Federacije BiH po 
ministarstvima, te podatke, koji su od njih 
usvojeni u hitnoj a koji u redovnoj proceduri? 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf Bubica šta Vlada Federacije BiH namjerava poduzeti 
po pitanju naplate nagomilanih dugova po 
osnovu poreza, doprinosa, taksi  i drugih 
naknada koji iznose u ovom trenutku preko 2 
milijarde i 167 miliona, plus dugovi koji su 
ispod 50 hiljada KM? 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Bilsena 
Šahman 

da li je u pripremi Zakon o rijetkim bolestima i 
formiranje Fonda za rijetke bolesti i koje su 
aktivnosti sprovedene u skladu sa Strategijom 
o rijetkim bolestima Federacije BiH kako bi 
prestalo prikupljanje novca po ulicama i 
putem medija. 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mira Grgić da joj dostavi imena upravljačkih struktura  
svih javnih preduzeća, ustanova, zavoda i 
agencija koje su u njenoj nadležnosti. 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mira Grgić Fondu PIO, kojim traži da joj dostavi svoje 
prihode po mjesecima od 01.01.2015. do 
31.12.2016. godine, te da po mjesecima 
razdvoji, koliki su bili rashodi za isplatu 
penzija a koliko za materijalne troškove i 
isplate plaća uposlenicima. 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elvir Karajbić traži da mu se dostave podaci o prikupljenim 
sredstvima za 2016. godinu  po osnovu 
naknada za obnovljive izvore energije te da 
se izrazi po kantonima,  koliko je koji kanton 
uplatio u Fond. Traži da mu se dostave 
podaci o utrošku sredstava, po vrsti sredstava 
po vrsti postrojenja solarne elektrane i 
minihidroelektrane, te da se iskaže odnos 
koliko je navca potrošeno za svaki kilovatsat  
za solarne elektrane a koliko za 
minielektrane. 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elvir Karajbić Kazao je da ima podatak da je u decembru 
2016. godine u odnosu na decembar 2015. 

15.02.2017 Ministarstvo 
energije, 
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godine HE Jablanica proizvela više električne 
energije za 77\%, te da se Elektroprivreda 
BiH rukovodila profitom i tako napravila 
ekološku katastrofu. Obzirom da imamo 
enormne cijene električne energije na 
evropskom tržištu, tako da cijena Megavata 
iznosi 47,32 eura, pita – ko je donio tu odluku 
i da li Elektroprivreda ili Vlada čine išta na 
sankcionisanju odgovornih? 

rudarstva i 
industrije F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elvir Karajbić zašto nisu raspravljali o Izvještaju o 
poslovanju HT Eroneta i kada će se o tome 
raspravljati? 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elvir Karajbić Traži da mu se pojedinačno dostave sve 
saglasnosti o svim donacijama preko 50.000 
KM koja su dala ova dva preduzeća. 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Dževad Adžem zbog čega predsjedavajući nije stavio na 
izjašnjavanje Inicijativu koja je podnesena 
13.07.2015. godine? 

15.02.2017 Predstavnički 
dom PFBIH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić kada će biti usvojena nova lista invaliditeta od 
strane Upravnog odbora Instituta, odnosno 
kada će početi njena primjena, jer je istekao 
rok od 90 dana koji je Vlada utvrdila 
(02.07.2015.) i obavezala Institut da uskladi 
Pravilnik o kriterijima i postupku medicinskog 
vještačenja zdravstvenog stanja i donese 
novu listu invaliditeta koja treba da poštuje 
principe o jedinstvenim kriterijima i 
nediskriminacije osoba sa invaliditetom s 
obzirom na uzrok nastanka invaliditeta i 
načela sadržan u Konvenciji UN-a o pravima 
osoba sa invaliditetom. 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić u kojoj fazi je realizacija Zaključka broj 01-02-
323-11/15 od 29.09.2015. godine, skupštine 
Tuzlanskog kantona kojim se od Vlade i 
Parlamenta Federacije BiH traži da izvrše 
usklađivanje Zakona o zdravstvenom 
osiguranju Federacije BiH sa Evropskim 
konvencijama te međunarodnim ugovorima i 
sporazumima a u cilju da se obaveznim 
zdravstvenim osiguranjem obuhvate sva 
djeca u Federaciji u smislu da se djeci do 15 
godina omogući pravo na bezuslovnu 
zdravstvenu zaštitu. 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elzina Pirić budući da je pokrenula inicijativu za izmjenu 
Zakona o izdvajanju i usmjeravanju dijela 
prihoda preduzeća ostvarenih radom 
termoelektrana prema navedenom 
Ministarstvu i ova inicijativa je uvrštena u rad 
ovog Doma. Pita - zašto nikad nije dobila 
odgovor u vezi ove inicijative i zašto još uvijek 
nije u proceduri? 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elzina Pirić vezano je za instituciju VSTV, Ureda 
disciplinskog tužitelja, SIPA-e, Federalnog 
tužilaštva i Federalnog ministarstva pravde, 
Tužilaštva Kantona Tuzla, a u vezi postupka 
pokrenutog od strane Općinskog vijeća 
Općine Banovići u predmetu protiv bivšeg 
načelnika Bege Birparića. Šta se dešava s 
predmetom i zašto se postupci odugovlače? 
Da li postoji mogućnost utjecaja pojedinih 
političkih i visokopozicioniranih ličnosti na 
pravosudne institucije, odnosno sa li postoji 
pravosudna mafija u ovoj zemlji? Da li obični 
građanin BiH i Federacije ima isti tretman i 
položaj od pravosudnih institucija kao što to 
ima pomenuta osoba? 

15.02.2017 Vlada F BiH 
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Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mahir Mešalić u cilju transparentnosti rada Predstavničkog 
doma predlaže da od naredne sjednice RTV 
Federacije, čiji je osnivač Parlament 
Federacije uživo prenosi sjednice 
Predstavničkog doma Parlamenta Federacije 
BiH 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Alma Kratina jer je Ministarstvo u fazi potpisivanja protokola 
za izradu Kolektivnog ugovora koji će se 
potpisati između kantona i kantonalnih javnih 
zdravstvenih ustanova. Pita zašto taj proces 
ne može da se ubrza, obzirom da kasni. 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Alma Kratina kako planira kroz zakonski okvir zaštititi 
vanbračne supružnike, koji su bili u 
vanbračnoj zajednici u trenutku smrti 
partnera. 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Azra Hadžić prvo pitanje uputila je predsjedniku Federacije 
i federalnom ministru pravde, a tiče se 
diskriminacije nad entitetima vezano za 
reciprocitet kupovine nekretnina u Hrvatskoj. 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Azra Hadžić kada će početi raditi cesta Bihać Bosanska 
Krupa odnosno put preko Srbljanskog Platoa. 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Nasir 
Beganović 

set pitanja je postavio menadžmentu i 
direktoru FTV – od kada je Džemal Šabić 
direktor FTV, datum, i od kada je na toj 
poziciji od isteka mandata? Kada i kome je od 
članova Upravnog odbora FTV istekao 
mandat? Traži da mu generalni direktor 
Džemal Šabić dostavi za svaku godinu svog 
mandata podatak o pozitivnom ili negativnom 
poslovanju za svaku godinu sa tačnim 
finansijskim iznosom. Također, da za sve 
godine od kada obavlja funkciju direktora kao 
i vrijeme dok obavlja funkciju, a nema 
zvanično imenovanje dostavi revizorski 
izvještaj za svaku godinu kako bi se utvrdilo 
da li su imali ozbiljne probleme po pitanju 
finansijskog poslovanja i utroška sredstava. 
Da li je menadžment FTV, odnosno zašto nije 
uskladio Statut sa zakonskim odredbama, te 
zašto nije isti dostavio Parlamentu Federacije 
kao osnivaču na usvajanje i odobravanje? Da 
li je prilikom  svog izbora upoznao javnost i 
Parlament o detaljima iz svoje biografije a koji 
bi se mogli ticati  kredibiliteta za obavljanje 
ove važne dužnosti.  Pita i upozorava 
predsjedavajuće oba doma Parlamenta 
Federacije BiH, šta će se poduzeti da 
Parlament kao osnivač Javnog servisa počne 
raditi u skladu sa svojim zakonskim 
obavezama prema  FTV. 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Nasir 
Beganović 

Traži da mu generalni direktor Džemal Šabić 
dostavi za svaku godinu svog mandata 
podatak o pozitivnom ili negativnom 
poslovanju za svaku godinu sa tačnim 
finansijskim iznosom. 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Nasir 
Beganović 

Također, da za sve godine od kada obavlja 
funkciju direktora kao i vrijeme dok obavlja 
funkciju, a nema zvanično imenovanje dostavi 
revizorski izvještaj za svaku godinu kako bi se 
utvrdilo da li su imali ozbiljne probleme po 
pitanju finansijskog poslovanja i utroška 
sredstava. Da li je menadžment FTV, 
odnosno zašto nije uskladio Statut sa 
zakonskim odredbama, te zašto nije isti 
dostavio Parlamentu Federacije kao osnivaču 
na usvajanje i odobravanje? Da li je prilikom  

15.02.2017 Vlada F BiH 
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svog izbora upoznao javnost i Parlament o 
detaljima iz svoje biografije a koji bi se mogli 
ticati  kredibiliteta za obavljanje ove važne 
dužnosti.  Pita i upozorava predsjedavajuće 
oba doma Parlamenta Federacije BiH, šta će 
se poduzeti da Parlament kao osnivač Javnog 
servisa počne raditi u skladu sa svojim 
zakonskim obavezama prema  FTV. 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elma Đogić kazala je da nije dobila odgovor na pitanje  
postavljeno 17.05.2016. na 11. redovnoj 
sjednici a koje je bilo upućeno Vladi 
Federacije BiH, i tiče se Odluke koju je 
donijela Vlada o davanju saglasnosti za 
prodaju metodom neposredne pogodbe  
poslovnih prostora u Karlovcu u Hrvatskoj, 
broj 859/2016,860/2016,861/2016,862/2016, 
Agenciji za privatiazciju  Federacije BiH.  Tu 
se navodi da će kupoprodajne ugovore u 
slučaju prodaje sa kupcem potpisati direktor 
privrednog društva Agrokomerc a sredstva 
naplaćena prodajom biće uplaćena na 
poseban račun Agencije za privatizaciju 
Federacije BiH. 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mithat Karović ponovo se osvrnuo na pitanje u vezi 
imenovanja Neovisnog odbora i Odbora za 
žalbe građana, te traži odgovor da li je 
imenovan novi predsjednik  Komisije, te da  
se dostavi spisak svih kandidata koji su 
zadovoljili na ovim intervjuima i kada će biti 
zvanično imenovanje, pošto su svi rokovi 
prošli? 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić koliki je ukupni deficit sa kreditom i dugom 
Fonda PIO, jer je navodno prešao 350 miliona 
KM? 

15.02.2017 Federalni zavod 
za mirovinsko i 
invalidsko 
osiguranje 
(PIO/MIO) 
(direktor) 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić traži podatke, ko od članova Vlade, nihove 
uže i šire famiije radi u javnim preduzećima, u 
državnoj službi, agencijama i u drugim 
institucijama koje su u ingerenciji Federacije 
BiH? 

15.02.2017 Agencija za 
bankarstvo F BiH 
(direktor) 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mahir Mešalić koji traži da mu konačno dostavi odgovor 
vezan za pedeset najvećih primanja u javnim 
institucijama Federacije i u javnim 
preduzećima gdje Federacija ima udio više od 
50 \%. 

15.02.2017 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Alma Kratina osvrnula se na tumačenje člana 51. Zakona o 
zdravstvenoj zaštiti, te zašto ministar 
zdravstva daje tumačenje prema kojem 
sanitarne preglede mogu vršiti samo javne 
zdravstvene ustanove a to je suprotno članu 
51. Zakona o zdravstvenoj zaštiti i odlukama 
Konkurencijskog vijeća BiH, obzirom da 
postoje relevantne presude Konkurencijskog 
vijeća u nekoliko slučajeva kada je u pitanju 
autentično tumačenje člana 51. Zakona o 
zdravstvenoj zaštiti. 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Azra Hadžić koliko je osoba zaposleno u BH Telekomu u 
2015. i 2016. godini u poslovnicama u Unsko-
sanskom kantonu? Koliko ih je zaposleno 
putem javnog konkursa a koliko bez 
konkursne procedure? Isto pitanje upućuje 
direktoru PIO/MIO. 

15.02.2017 BH Telekom 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Azra Hadžić kada će biti osigurana sredsta za Strategiju 
prema mladima? Da li se ta sredstva mogu 

15.02.2017 Ministarstvo 
finansija F BiH 
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očekivati u 2016. godini, jer su pojedini 
kantoni usvojili Strategiju a Parlament 
Federacije BiH još nije. 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elma Đogić a tiče se dostavljanja podataka koliko je 
fakturisano i naplaćeno prihoda po računima 
Elektrodistribucije u periodu  od 2005. do 
2010. godine po općinama Unskosanskog 
kantona i da joj se dostavi informacija u kojoj 
mjeri su izvršene rekonstrukcije 
niskonaponske mreže na području 
Unskosanskogkantona . 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elma Đogić a tiče se frekvencije putničkih i teretnih vozila 
na graničnom prijelazu Velika Kladuša – 
Maljevac, te koliko je zabilježeno ulaza i 
izlaza teretnih i putničkih automobila u 2015. i 
2016. godini, te koja je namjera ministarstva o 
aktivnostima u vezi modernizacije i proširenja 
ovog graničnog prijelaza. 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elma Đogić Pitanje je uputila na 13. redovnoj sjednici  
Federalnoj upravi za inspekcijske poslove a 
tiče se vršenja pojačanog nadzora u 
unutrašnjoj kontroli poslovanja poslovnih 
subjekata  na području Unskosanskog 
kantona. Nije dobila odgovor koji je bio 
upućen Federalnom ministarstvu energije 
rudarstva i industrije i Agrokomercu a tiče se 
ugovornih odnosa  između Agrokomerca i 
Gadžo komerca i regulacije korištenja loga, te 
da li Agrokomerc ima  finansijsku dobit  po 
tom pitanju. 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mehrudin 
Švago 

Traži da mu se dostavi podatak koliko je 
izvezeno maline iz BiH u 2016. godini a prije 
svega iz Federacije BiH . 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mehrudin 
Švago 

kojim traži dostavu podataka po općinama i 
kantonima, koliko je zasijane površine 
zemljišta jagodičastog voća, prije svega 
podatke za proizvodnju maline da li je resorno 
ministarstvo išta poduzelo da se 
proizvođačima jagodičastog voća, prije svega 
proizvođačima maline osigura siguran otkup i 
cijena proizvoda. 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ismet Kurić prije 15 mjeseci ovaj Dom donio zaključak 
kojim je obavezao Vladu da pripremi i dostavi 
Zakon o raspodjeli javnih prihoda u roku od 
90 dana. Rok je istekao a Zakona i dalje 
nema. Traži da se Zakon po hitnoj proceduri 
uputi u Predstavnički dom. 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Bajro Makić traži podatke o visini uplaćenih doprinosa za 
svaku općinu Srednjobosanskog kantona 
pojedinačno za svaki mjesec 2016. godine. 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Bajro Makić prema propisima iz oblasti hemikalija biocida i 
predmeta široke potrošnje u RS-u hemijski 
proizvodi iz Federacije više ne mogu biti 
prisutni na policama trgovina u RS-u. Šta je 
Vlada i resorno ministarstvo  poduzelo da se 
ovo ograničenje ukine ili odgovori istom 
mjerom? 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ilhan Bušatlić osvrnuo se na tri mjeseca nerada 
Parlamenta, te je kazao da je ranije postavio 
pitanje u vezi s tim - koliko je isplaćeno plaća, 
paušala, te naknada za odvojeni život. 
Odgovor nije dobio. 

15.02.2017 Parlament 
Federacije BIH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ilhan Bušatlić zbog čega se kantonima ne vraća bar 
približno onoliko koliko uplate u Fond? 

15.02.2017 Vlada F BiH 
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Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić ko je dužan da osigura provedbu presuda, 
odluka, rješenja Ustavnog suda Federacije 
BiH? Koliko je presuda, odluka i rješenja 
Ustavnog suda do sada nije ispoštovano, 
odnosno nije provedeno i koje su to odluke, 
presude ili rješenja? Koliko je Ustavni sud 
Federacije BiH donio rješenja  odnosno 
naloga za izvršenje presuda Ustavnog suda 
zbog kašnjenja u postupku ili obavještavanju 
Ustavnog suda o preduzetim mjerama? 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić da li je izdata okolinska dozvola za planiranu 
Termoelektranu Banovići u skladu sa važećim 
okolišnim zakonodavstvom? 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić koja javna preduzeća su prema Parlamentu 
dostavila izvještaje o radu i poslovanju za 
2015. i 2016. godinu. Ovo pitanje postavlja i 
Vladi Federacije BiH. Zašto izvještaji svih 
javnih preduzeća a posebno Elektroprivrede 
HZHB i  Elektroprivrede BiH te rudnike i 
ostala javna preduzeća u većinskom 
vlasništvu Federacije BiH koja su dostavila 
izvještaje, zašto ti izvještaji nisu u dnevnom 
redu sjednica. 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Denis Gratz kazao je da je dobio informaciju o navodnim 
malverzacijama po pitanju poticaja od strane 
Federalnog ministarstva poljoprivrede 
vodoprivrede i šumarstva a u vezi sa 
pokretanjem i podrškom poljoprivredne 
proizvodnje. Pita – da li je takvo uslovljavanje 
poljoprivrednih proizvođača propisano 
Zakonom o poljoprivredi ili Zakonom o 
poticajima? 
Koliko se poljoprivrednih proizvođača odjavilo 
sa biroa u posljednje dvije godine i prijavilo na 
obrt ili ostale oblike privrednih subjekata? Da 
li je takvo uslovljavanje prema podacima 
Ministarstva povećalo proizvodnju i postoje li 
podaci koliko je poljoprivrednika zbog ovih 
uslova sasvim odustalo od poticaja u 2016. 
godini? 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić vezano je za prvostepenu presudu 
potpredsjedavajuće Vesne Švancer, te da li 
će doći do neke reakcije po tom pitanju? 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mirsad 
Topčagić 

traži informaciju kada će biti isplaćeni 
preostali poticaji za poljoprivrednu 
proizvodnju za 2014. i 2016. godinu prije 
svega poticaji za proizvodnju mlijeka, uzgoj 
mliječnih grla i uzgoj visokosteonih junica. 

15.02.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić premijeru Novaliću, a osvrnuo se na njegov 
boravak u Banjaluci, te davanje izjave pored 
neustavne mape RS-a na kojoj je i Brčko 
Distrikt, te dvije entitetske zastave i bez 
ijednog državnog obilježja. U vezi s tim 
postavlja pitanje - da li je premijer ovo uradio 
svjesno ili u neznanju? 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić pitanje odnosi se na debatu koja je održana 
na temu “Efekti reformske agende na 
zapošljavanje, poslovnu klimu i 
konkurentnost” na kojoj je prisustvovao  i 
premijer Novalić. Zastupnik Mašić postavio 
mu je pitanje u vezi kampanje “Skinimo 
okove”, gdje je premijer potpisao Pismo 
namjere jednoj amabasadi u BiH za ogromna 
sredstva za marketinšku kampanju. Premijer 
je to negirao. Zastupnk Mašić ga podsjeća da 
je dobio odgovor od direktora ureda premijera 

14.03.2017 Vlada F BiH 
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u kojem piše da je zaključkom Vlade 
Federacije BiH premijer ovlašten da potpiše 
Pismo namjere za učešće u kampanji za 
javno informiranje. 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić koliko je u ovom mandatu održano redovnih, 
vanrednih i tematskih sjednica, te koliko i koji 
ministri su bili na tim sjednicama? Traži od 
premijera i predsjedavajućeg da se o tome  
povede računa 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Davor Vuletić kada će se na dnevnom redu naći Prijedlog 
Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o 
plaćama i naknadama u organima vlasti 
Federacije BiH i Prijedlog Zakona o 
izmjenama i dopunama Zakona  federalnim 
ministarstvima i drugim tijelima federalne 
uprave, a koje je predložio Klub zastupnika 
DF-a? Kazao je da je Vlada dala pozitivno 
mišljenje o ovim zakonima. 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Enver Bijedić vezano za projekat izgradnje regionalnog 
puta Sarajevo - Beograd. Traži da se uzme u 
obzir idejno rješenje koje je uradila prethodna 
Vlada a koje podrazumijeva prolazak 
regionalnog puta kroz Tuzlanski kanton 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Denis Gratz vezano za Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o izvršenju krivičnih sankcija 
Federacije BiH – šta će se postići 
preraspoređivanjem odjeljenja predviđenog 
članom 6. Zakona i koji je konkretan razlog za 
preraspoređivanje svakog odjeljenja 
pojedinačno. 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Denis Gratz Drugo pitanje tiče se člana 4. Prijedloga 
Zakona. Kako će finansijski utjecati primjena 
ovog člana na Budžet Federacije BiH, budući 
da bi novim prijedlogom prestala važiti 
odredba koja omogućava zapošljavanje 
savjetnika i pomoćnika direktorima 
kaznenopopravnih zavoda. 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elma Đogić nezadovoljna dobijenim odgovorima i 
postavila nova pitanja 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mahir Mešalić vezano za 50 osoba sa najvenćim primanjem 
u Federaciji. Preformuliše pitanje i pita za 60 
osoba koje imaju najveća primanja u 
Federaciji. 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mahir Mešalić kada će Nacrt Zakona o zaštiti prava djeteta 
kojeg je izradio zajedno sa stručnjacima, doći 
u proceduru, te isto pitanje postavlja i 
predsjedavajućem. 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elvir Karajbić Ponovo postavlja pitanje na koje nije dobio 
odgovor od Vlade Federacije BiH a u vezi sa 
pojedinačnim novčanim donacijama na koje 
Vlada daje saglasnost za preko 50 hiljada KM 
za preduzeća BH Telekom i HT Eronet. 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić da li je realizirana Inicijativa koje je usvojena 
na 16. redovnoj sjednici održanoj 24.01.2017. 
godine a odnosila se na finansiranje 
Roditeljske kuće. Ako je odgovor pozitivan o 
kojem iznosu je riječ, odnosno koliki je iznos 
sredstava odobren za finansiranje Roditeljske 
kuće. 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Munib 
Jusufović 

osvrnuo se na pitanje arbitraže Brčko 
distrikta, te diskutovao između ostalog o 
nedolasku političara iz Federacije na Dan 
Brčkog Distrikta 8.marta. 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Nermin Nikšić uputio je pitanje vezano za UNIS TURS  
odnosno uposlenike koji već dvije godine 

14.03.2017 Vlada F BiH 
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nemaju primanja kao ni uplaćeno zdravstveno 
osiguranje. Podsjetio je da je Vlada 
Federacije i resorno ministarstvo 100\% 
vlasnik kapitala. Da li Vlada i resorno 
ministarstvo imaju namjeru rješavati ovo 
pitanje i na koji način? 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Kasim Mulalić da mu dostavi spisak zdravstvenih ustanova u 
kojima je vršen inspekcijski nadzor u 
2016.godini sa izrečenim mjerama. 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić osvrnuo se na neka pitanja koja je već 
postavljao. Kazao je da nije dobio odgovor na 
pitanje koje je postavio Federalnom 
ministarstvu okoliša i turizma a tiče se 
okolinske dozvole za Termoelektranu 
Banovići. 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić Što se tiče pitanja koja je postavio Ustavnom 
sudu Federacije BiH koje se odnosilo na 
izvršavanje presuda Ustavnog suda dao je 
komentar.da li Vlada u svom planu i programu 
rada ima u vidu  izdvajanje sredstava za 
podršku o radu Ustavnog suda Federacije 
BiH te rješavanje problema potrebnog 
angažovanja ljudskih resursa za potrebe rada 
Ustavnog suda kako bi ispunajvali obaveze iz 
svoje nadležnosti 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić da li je Vlada odustala od izrade  energetske 
strategije  Federacije BiH? 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić kada će prema Parlamentu na razmatranje 
uputiti izvještaje o radu i poslovanju javnih 
preduzeća Elektroprivrede BiH i HZHB? 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jozo Bagarić traži da mu se dostavi izvještaj o realizaciji 
Transfera za veterinarstvo za 2016. godinu sa 
detaljnim podacima o korisnicima, 
programima i isplaćenim iznosima iz 
sredstava Transfera za veterinarstvo za 2016. 
godinu 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elma Đogić Upućuje  zahtjev Uredu za reviziju inistitucija 
Federacije BiH da se u Godišnji plan i 
program rada Ureda za reviziju institucija u 
Federaciji dodatno uvrsti finansijska revizija 
Budžeta Općine Velika Kladuša za 2015. 
godinu, kao i revizija Budžeta Univerziteta u 
Bihaću za 2015. 

14.03.2017 Ured za reviziju 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mahir Mešalić zašto još uvijek nije realizirana Odluka Vlade 
Federacije BiH o penzionisanju 14 radnika 
Borca iz Banovića i šest radnika Borca iz 
Zenice? 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mithat Karović do kada će građani Federacije biti taoci 
neformiranja Neovisnog odbora i Odbora za 
žalbe građana? 

14.03.2017 delegat Refik 
Poparić 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Kunovac da li raspolaže tačnim podacima koliko je 
građana napustilo Federaciju u 2016. godini? 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Kunovac koliko ima pomoćnika i stručnih savjetnika 
zaposlenih u ministarstvu i njihova nacionalna 
pripadnost. 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Kunovac kako je i da li je nagrađen angažman 
maloljetnih boraca  u proteklom ratu ? 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Kunovac kada će se riješiti problem zdravstvene zaštite 
boračke populacije od besplatnog liječenja, 
lijekova, operacija i transplantacija? 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Saša Mitrović kako objašnjava da, iako je na snazi moratorij 
o zapošljavanju u 2016. godini zaposleno 460 
osoba? Da li su zaposleni putem konkursa i 
koliko je zasposlenih na platnom spisku a 
koliko putem ugovora od djelu? 

14.03.2017 Vlada F BiH 
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Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Saša Mitrović Koliko je kupljeno i koliko je planirano da se 
kupi novih automobila za potrebe ministarstva 
i koliko će to koštati građane Federacije BiH? 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Saša Mitrović koliko je Vlada u 2016. godini podjelila 
grantova nevladinim organizacijama, 
fondacijama, udruženjima, po kojem kriteriju i 
da li je pratila transparentnost utroška tih 
grantova? 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Boris Barun a vezi formiranja radne grupe za izadu 
prednacrta zakona o javnom okupljanju u 
Federaciji BiH - u kojem članu Ustava 
Federacije BiH je Vlada našla utemeljenje za 
regulisanje ove materijalno-pravne oblasti? 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Esad Bašagić a u vezi Zakona o privrednim društvima u 
Federaciji BiH i Zakona o stečajnom postupku 
Federacije BiH, te će pitanja postaviti u 
pisanom obliku. 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Esad Bašagić napismeno 14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mirsad 
Topčagić 

kada će ovo Ministarstvo organizirati 
polaganje stručnog ispita za voditelje 
poslovnica i turističke vodiče shodno 
odgovarajućim odredbama Zakona o 
turističkoj djelatnosti Federacije BiH. 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Alma Kratina kojom traži očitovanje u slučaju diskriminacije 
prema djeci oboljeloj od celijakije i utvrđivanje 
minimalnih prava iz oblasti zdravstvene i 
socijalne zaštite s obzirom da na federalnom 
nivou nisu utvrđena minimalna prava iz 
oblasti zdravstvene i socijalne zaštite ovih 
pacijenata oboljelih od celijakije koja bi bila 
važeća na području svih kantona u Federaciji 
BiH. 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf Bubica koliko je zakona usvojeno po vrsti postupka. 14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf Bubica šta Vlada namjerava poduzeti po pitanju 
naplate nagomilanih dugova po osnovu 
poreza, doprinosa, taksi i drugih naknada koji 
iznose preko dvije milijarde KM? 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf Bubica Nije dobio odgovor na pitanje vezano za bruto 
primanja u 2016. godini direktora agencija i 
ukupne troškove agencija iz nadležnosti 
Vlade Federacije BiH. 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf Bubica pitanje koje se tiče  nove sistematizacije 
radnih mjesta u svim javnim preduzećima u 
Federaciji BiH, kao i inicijativu koju je 
pokrenuo a tiče se nadležnosti 
Administrativne komisije da se usaglase 
primanja u oba doma Parlamenta Federacije 
BiH. 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Azra Hadžić zašto se nije očitovala po pitanju inicijative 
koju je podnijela o preuzimanju nadležnosti 
nad studentskom poliklinikom? 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Azra Hadžić šta je sa sredstvima od GSM licence? Već 
dvije godine nisu doznačena sredstva za 
Unsko-sanski kanton iz GSM licence te pita 
gdje se preusmjeravaju ta sredstva? 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Azra Hadžić ko su članovi Upravnog odbora  Agencije i 
kolika su njihova primanja? 

14.03.2017 Agencija  za 
vrijednosne 
papire 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Zikreta 
Odobašić 

da li se vrši provjera kredibiliteta firmi koje 
traže radnike preko Zavoda za zapošljavanje?  
Napomenula je da postoji mogućnost brisanja 
iz evidencije zavoda ako pozvani odbije radno 
mjesto koje mu se nudi. Ko je odgovoran u 

14.03.2017 Vlada F BiH 
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ovakvima situacijama? Ukoliko zavod ne 
provjeri kredibilitet firmi u koje šalje radnike 
da li na sebe preuzima obavezu uplaćivanja 
staža i doprinosa ukoliko to firma ne uredi? 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasna 
Duraković 

vezano za odluku o utemeljenju 
Alimentacijskog fonda u Federaciji BiH. Traži 
od Ministarstva da se očituje šta je dalje 
poduzelo po tom pitanju i da li je oformljena 
radna grupa koja će se baviti ovom 
problematikom i poduzeti aktivnosti na 
stvarnom utemeljenju Alimentacijskog fonda. 
Traži da se Ministarstvo konačno o tome 
očituje. 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasna 
Duraković 

nakon usvajanja Zakona o osnovama 
socijalne zaštite, zaštite porodice sa djecom i 
zaštite civilnih žrtava rata, da li je osnovana 
posebna komisija o kojoj se govorilo, kao 
neovisno stručno tijelo koje će davati stručno 
mišljenje da li je podnosilac zahtjeva žrtva 
seksualnog zlostavljanja i silovanja? 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasna 
Duraković 

da li je  Ministarstvo donijelo pravilnik kojim će 
se definirati  pitanja načina rada i donošenja 
odluka ove Komisije? 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Nasir 
Beganović 

osvrnuo se na odgovor koji je dobio od 
Poslovodnog odbora FTV-a koji je, kako je 
kazao, blagovremeno dostavio odgovor na 
pitanje postavljeno na 18. redovnoj sjednici. 
Kazao je da odgovor nije korektan, te  kratko 
informirao Dom o odgovoru koji mu je 
dostavljen. Ponavlja pitanja na koja nije dobio 
odgovore, te pita još – kojim je pitanjem 
izvršio pritisak na neovisnost televizije i na 
njihovu uređivačku politiku, posebno uz 
činjenicu da je prilikom postavljanja pitanja 
kazao da se ne želi miješati u uređivačku 
politiku FTV-a. 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Dženan 
Đonlagić 

uime Kluba zastupnika DF traži od Vlade 
Federacije BiH da dostavi spisak imena svih 
članova uprava, nadzornih odbora, upravnih 
odbora i skupština u javnim preduzećima u 
Federaciji BiH. 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić Zašto do danas nije potpisan sporazum 
Saveza općina i gradova, odnosno kad će biti 
potpisan jer je prošlo skoro godinu dana od 
kada je pripremljen. 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ramiz Meša traži da se navede tačan broj korisnika lične 
invalidnine po općinama i kantonima sa 
stanjem 01.01.2004.; tačan broj korisnika sa 
01.01.2007., tačan broj korisnika sa stanjem 
01.01.2017. godine. 

14.03.2017 Ministarstvo za 
pitanja boraca i 
invalida 
odbrambeno-
oslobodilačkog 
rata F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ramiz Meša koliko je izvezeno, a koliko nije izvezeno 
maline u 2016. godini?; Šta je Ministarstvo 
uradilo da pomogne otkupljivačima jer prema 
prognozama sa terena, moglo bi doći do 
problema sa plasmanom maline u 2017. 
godini. 

14.03.2017 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elvir Karajbić traži da Vlada u kumulativnom zbiru dostavi 
ukupno utrošena sredstva za isplatu plaća za 
2015. i 2016. godinu 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elvir Karajbić traži podatak koliko je uvezala radnog staža 
za radnike u 2016. godini i koliko do 
današnjeg dana u 2017. godini. 

14.03.2017 Vlada F BiH 
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Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Faruk Ćupina kada će se razmatrati Inicijativa za izmjenu 
Poslovnika Predstavničkog doma Parlamenta 
Federacije BiH? 

14.03.2017 Parlament 
Federacije BIH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Faruk Ćupina vezano za pitanje nezakonitog Pravilnika o 
povećanju EKO testa koje je navedeno 
ministarstvo donijelo krajem 2016. godine? 
Ujedno pokreće inicijativu  za poništenje 
nezakonitih odredbi Pravilnika o povećanju 
cijena EKO testa koje je donijelo Federalno 
ministarstvo za promet i komunikacije. 

14.03.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Faruk Ćupina da li su istiniti navodi da je 461 novoupslenih 
koji se finansiraju iz Budžeta Federacije BiH 
od 01.01.2016. do 31.12.2016. godine. 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Faruk Ćupina da li je i u kojoj mjeri zastupljena aktivnost 
ovog Ministarstva po pitanju angažiranosti na 
izradi dokumenta Strategije razvoja 
poljoprovrede BiH. Koji su zakoni i propisi 
koje je ovo ministarstvo upućivalo u proteklom 
periodu u  parlamentarnu proceduru. 

14.03.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elzina Pirić traži obnovu pitanja koje je postavila  
Federalnom ministarstvu pravde  Ministarstvu 
sigurnosti i ostalim nadležnim organima. 

14.03.2017 Ministarstvo 
pravde F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Davor Vuletić da li je neko od predstavnika Predstavničkog 
doma bio pozvan i prisutan na obilježavanju 
zločina u Jasenovcu koje je počinila fašistička 
vlast NDH? 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Faruk Ćupina da li je pristupila analizi nastalih šteta na 
poljoprivrednim usjevima uslijed vremenskih 
neprilika u periodu od 16. do 24. aprila 2017. 
godine, te da li Vlada razmatra proglašenje 
stanja elementarne nepogode za prostor 
Federacije BiH? 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasna 
Duraković 

Odluku o osnivanju alimentacijskog fonda. 25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mahir Mešalić osvrnuo se na inicijativu koju je pokrenuo za 
proglašenjem 25. maja Danom žalosti u 
Federaciji BiH i koja je usvojena 20.04.2016. 
godine. Međutim, taj datum nije proglašen 
danom žalosti u Federaciji. Zbog toga, kazao 
je, bit će prinuđen uputiti inicijativu da se 
rukovodstvo Predstavničkog doma i premijer 
Fadil Novalić proglase personama non grata 
u Tuzli. 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elvir Karajbić Uprava za javni dug raspisala poziv 
23.02.2017. godine  gdje se evidentiraju 
potraživanja na osnovu stare devizne štednje. 
U dokumentaciji koja se traži pod tačkom 5. 
traži se originalna potvrda da devizni štediša 
nije ostvario svoje pravo na osnovu devizne 
štednje i tu potvrdu u RS izdaje Agencija za 
posredničke informatičke i finansijske usluge. 
Traži od Federalnog ministarstva finansija da 
riješi ovaj problem da ovlasti određene 
institucije koje će davati ove potvrde kako bi 
naši građani iz Federacije mogli ostvariti svoja 
prava. 

25.04.2017 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Sanel Razić koliko je za prvi kvartal 2017. godine izvršeno 
inspekcijskih nadozora, kako od porezne 
uprave tako i budžetske inspekcije nad 
primjenom odredbi ovog zakona. 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elvir Karajbić vezano uz Zakon o pravima branitelja i 
članova njihovih porodica gdje bi oni koji su 
oboljeli od PTSP, ako su oboljeli do 
23.12.1997. godine, mogli ostvariti pravo na 
penziju i invalidninu a zahtjev su mogli 

25.04.2017 Ministarstvo rada i 
socijalne politike 
F BiH 
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podnijeti do 19.06.2017. godine. Pita i 
sugeriše ovom ministarstvu da nešto uradi po 
ovom pitanju, te da li će se pomaknuti rok, 
budući da ljudi i danas obolijevaju od PTSP i 
da li će izmijeniti čl. 9. i 35. Zakona. 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Saša Mitrović zašto bojkotuje dolazak na sjednice 
Parlamenta Federacije BiH i zašto ne poštuje 
ovu instituciju? 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mithat Karović da li je održana sjednica Nezavisnog odbora i 
Odbora za žalbe od 21.04.2017. godine? 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mithat Karović traži da mu se dostavi informacija u 
Geodetskom zavodu, konkretno, šta je sa 
kartama u koje je poslije rata investirano 
mnogo novca, gdje su, ko sa njima raspolaže 
i kome su dostupne? Šta je sa zaposlenicima 
Geodetskog zavoda? 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf Bubica komentarisao je odgovore na neka pitanja 
koja je postavljao te smatra da Vlada daje 
neadekvatne i neozbiljne odgovore. 
Traži od predsjedavajućeg da se ispoštuje 
aktuelni sat ne duže od sata. 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Šemsudin 
Kavazović 

nije zadovoljan odgovorom Federalnog 
ministarstva za izbjegla i raseljena lica na 
inicijativu koju je pokrenuo a vezan je uz 
izgradnju mosta koji bi povezivao dva 
pravoslavna sela u općini Gradačac. 

25.04.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Aiša Ćenanović traži informaciju u kojim kantonima se Odluka 
o maksimalnim iznosima neposrednog 
učešća osiguranih lica u troškovima korištenja 
pojedinih vidova zdravstvene zaštite u 
osnovnom paketu zdravstvenih prava ne 
provodi ili djelimično provodi. 

25.04.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Alma Kratina pitanje je postavila u vezi sa Nacrtom Zakona 
o izmjenama i dopunama Zakona o 
zdravstvenom osiguranju a održana je i javna 
rasprava. Traži od Federalnog ministarstva 
zdravstva, odnosno od kantonalnih 
ministarstava tačan podatak koliko je djece u 
dobi od 7 do 15 godina koji ne pohađaju 
školu, a nalaze se na teritoriji Federacije bez 
zdravstvenog osiguranja, te kolika su 
finansijska sredstva potrebna u kantonima da 
se riješi ovaj problem. 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Boris Barun koji kantoni su svojim propisima preuzeli 
Zakon o državnoj službi Federacije BiH, a koji 
kantoni su donijeli svoje zakone kojima 
samostalno uređuju radnopravni status 
državnih službenika u tijelima kantonalne 
uprave, te koji kantoni su takvim svojim 
zakonom obavljanje određenih poslova 
povjerili Agenciji za državnu službu 
Federacije BiH? 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Kunovac da li radi na određivanju ciljeva smanjenja 
potrošnje energije, da li je uspostavila 
regulatorni, institucionalni i finansijski okvir da 
se uklone prepreke koje utječu na efikasnost 
u korištenju energije? Da li je Vlada uradila 
takav akcioni plan energetske efikasnosti? 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jozo Bagarić kojim traži informaciju o tome šta su poduzeli 
u vezi sa deblokadom postupka izdavanja 
energetskih dozvola za vjetroenergetske 
projekte sa prostora općina Tomislav-Grad, 
Livno, Kupres, odnosno Hercegbosanski 
kanton? 

25.04.2017 Vlada F BiH 
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Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jozo Bagarić kojim traži informaciju o tome šta su poduzeli 
u vezi sa deblokadom postupka izdavanja 
energetskih dozvola za vjetroenergetske 
projekte sa prostora općina Tomislav-Grad, 
Livno, Kupres, odnosno Hercegbosanski 
kanton? 

25.04.2017 premijeru, 
federalnom 
ministru 
energetike, 
rudarstva i 
industrije, DERK-
u, NOS-u, 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Blaž Župarić kada će doći do realizacije IPA projekta u 
sklopu Akcionog plana Evropske komisije 
oporavka od poplava 2014.-2017. godina u 
dijelu koji se odnosi na rekonstrukciju 
savskog odbrambenog nasipa na području 
srednje Posavine, konkretno dionica 
Kopaonice Vidovice? Ako realizacija od 
Evropske komisije nije izvjesna zbog 
ograničenih resursa, zašto Agencija za vodno 
područje rijeke Save nije započela 
rekonstrukciju nasipa iz vlastitih sredstava 
kada je poznato da se iz tih sredstava rade 
manje važni projekti po čitavoj Federaciji koji 
sigurno nisu u visokom prioritetu? Kada se 
planira nastavak izgradnje crpne stanice 
Vidovice započete prije rata a veoma važne 
za odvodnju oborinskih voda u Savu a u 
slučaju visokog vodostaja vraćanje voda u 
kanalsku mrežu? 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Safet Kešo pitanja u vezi sa izjavom zaposlenika 
Agencije za nadzor nad tržištem BiH koji je u 
jednoj izjavi, između ostalog, kazao da, po 
pravilu EU, meso starije od 12 mjeseci ide na 
tržište BiH. Pita - da li je tačno da je pravilo 
EU o kojem je govorio Samir Bekto zaista na 
snazi i da li se u bilo kojem eventualnom 
propisu, kojim se ono definira, eksplicitno 
navodi tržište BiH? Da li je u slučaju 
postojanja navedenog pravila ova ili bilo koja 
druga agencija, npr. Agencija za sigurnost 
hrane ili institucija BiH na bilo koji način 
reagirala na ovo? 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Slavica 
Josipović 

uputila Federalnom ministarstvu pravde od 
kojeg traži da predloži deklaraciju o osudi 
zločina komunističkog režima na ovim 
prostorima od 1945. do 1990. godine kako bi 
je Ministarstvo uputilo prema Vladi a Vlada 
prema Parlamentu Federacije BiH. 

25.04.2017 Ministarstvo 
pravde F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Zukan Helez koliko  je zaposlenih osoba u 2015., 2016. i u 
prva tri mjeseca 2017. godine u privrednim 
subjektima i koliki je broj novoevidentiranih na 
evidenciji za nezaposlene osobe? 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić pokrenuo je inicijativu prema Vladi Federacije 
BiH da svi direktori i uprave javnih preduzeća 
sa većinskim vlasništvom državnog kapitala, 
odnosno pod upravom Vlade a koji posluju 
negativno budu smjenjeni. 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Radoslav 
Luburić 

da li će osigurati sredstva u budžetu za 
područja koja je pogodila elementarna 
nepogoda za saniranje posljedica nastalih 
uslijed velike hladnoće? 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Bajro Makić traži podatke o svim isplatama u skladu sa 
Programom novčanih podrški u poljoprivredi i 
ruralnom razvoju za 2016. godinu i  prvi 
kvartal 2017. godine. Traži podatke za svaku 
oblast pojedinačno na mjesečnom nivou. 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić ponovila je neka pitanja na koja nije dobila 
odgovore. Pitanje koje je uputila na 18. 
redovnoj sjednici glasilo je - u kojoj fazi je 

25.04.2017 Vlada F BiH 
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realizacija zaključka Skupštine Tuzlanskog 
kantona kojim se traži od Vlade i Parlamenta 
da izvrše usklađivanje Zakona o 
zdravstvenom osiguranju Federacije BiH sa 
evropskim konvencijama, te međunarodnim 
ugovorima i sporazumima sa ciljem da se 
obaveznim zdravstvenim osiguranjem 
obuhvate sva djeca u Federaciji, u smislu da 
se djeci do 15 godina omogući pravo na 
bezuvjetnu zaštitu. Napomenula je da o ovom 
pitanju postoji preporuka Institucije 
ombudsmena koja do danas nije ispoštovana. 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Denis Gratz napismeno prema CCI 25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Denis Gratz napismeno prema CCI 25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Saša Mitrović napismeno 25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Saša Mitrović napismeno 25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Saša Mitrović napismeno 25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mahir Mešalić tri godine se izvozi šest hiljada tona mesa 
godišnje, te se postavlja pitanje – od čega 
ako znamo da se u BiH ne tovi ni jedna 
trećina mesa. Kome se u Federaciji, odnosno 
kojim firmama daju poticaji za izvoz mesa i u 
kojem iznosu? Zbog čega je zabranjen izvoz 
u 2016. godini termički obrađenog mesa u 
Republiku Tursku ako se zna da je bilo 
odobreno dvije hiljade tona? Da li firma 
“Bajra” ima monopol na izvoz mesa? Koliko 
mesa uvozi Federacija BiH, odnosno BiH iz 
Holandije i Poljske u procentima i tonama? 

25.04.2017 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Sanel Razić traži podatak za 2015. i 2016. godinu u smislu 
planiranih i utrošenih sredstava na ime ljetnog 
i zimskog održavanja magistralnih cesta, traži 
da mu se dostave zaključeni ugovori po 
konkretnim dionicama i sa subjektima koji su 
vršili to održavanje po pojedinim dionicama i 
po godinama. 

25.04.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Aiša Ćenanović na davanje podrške zahtjevu kantonalnog 
Javnog preduzeća Poljoprivredno dobro 
Butmir d.o.o. Sarajevo Ilidža za prioritetnu 
isplatu zaostalih poticaja za poljoprivredu na 
federalnom nivou za 2016.  godinu. 

25.04.2017 Vlada Federacije 
BiH i Federalnom 
ministarstvu 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Boris Barun koliki je ukupan broj zahtjeva za davanje 
prethodnog mišljenja zaprimila Agencija za 
državnu službu Federacije u smislu člana 33. 
stav 8. Zakona o državnoj službi Federacije 
BiH za proteklih 14 godina koliko je na snazi 
Zakon o državnoj službi Federacije BiH? 

25.04.2017 Agencija za 
državnu službu 
FBiH (direktor) 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Boris Barun koliki je ukupan broj državnih službenika u 
tijelima državne uprave kantona, a prema 
registru državnih službenika i prema drugim 
evidencijama na koje se potencijalno može 
primijeniti član 33. stav 8. Zakona o državnoj 
službi Federacije BiH? 

25.04.2017 Agencija za 
državnu službu 
FBiH (direktor) 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Kunovac kada će se postupci nabavki započinjati i 
provoditi pravovremeno uz potpuno 
poštovanje procedura propisanih Zakonom o 
javnim nabavkama? 

25.04.2017 Vlada F BiH 
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Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Kunovac kada će Vlada i Federalno ministarstvo 
finansija inicirati usvajanje Međunarodnih 
računovodstvenih standarda za javni sektor? 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Kunovac na izdatke za fiksne, mobilne i internet usluge 
na godišnjem nivou u institucijama Federacije 
BiH koji iznose 2.500.000 KM. Kada će Vlada 
Federacije BiH  za svoje članove uvesti 
određeni iznos? 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jozo Bagarić detaljan izvještaj o utrošku sredstava iz 
Programa poticaja za 2015. i 2016. godinu sa 
stavke  - Ostale podrške i tekuća rezerva 
Federalnog ministarstva poljoprivrede, 
vodoprivrede i šumarstva. 

25.04.2017 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Safet Kešo da li je i u kojim količinama ovakvo meso 
uvoženo u BiH i da li je moglo završiti kod 
naših građana? 

25.04.2017 Agencije za 
nadzor nad 
tržištem BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Safet Kešo da li postojeća zakonska i podzakonska 
rješenja na nivou BiH  osiguravaju potreban 
nivo sigurnosti tržišta i građana BiH, odnosno 
da li ta rješenja mogu efikasno preduprijediti 
situacije poput one koju je izjavio zaposlenik u 
Agenciji za nadzor nad tržištem BiH? 

25.04.2017 Agencija za 
sigurnost hrane 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Safet Kešo postoji li mogućnost da se ova uznemirujuća 
izjava zaposlenika zasniva na tome da “kažu” 
i  ako postoji kako se to dozvoljava? 

25.04.2017 Agencija za 
sigurnost hrane 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić zašto je došlo do zastoja u izgradnji 
Hidroelektrane Vranduk? Da li su tačni navodi 
da još nije osigurana dozvola za građenje, 
odnosno da nije urađen glavni projekt te da 
postoji određeni sukob između 
Elektroprivrede i izvođača radova? 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić šta je sa Zakonom o bibliotečkoj djelatnosti 
koji je u februaru 2016. godine usvojen u 
formi nacrta, a čiji je predlagač Dennis Gratz? 
Kada se očekuje da bude u formi prijedloga? 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić Pitanje je uputio predsjedavajućem i 
članovima Interresorne grupe koja je radila na 
rezoluciji o borcima. Kazao je da su se 
boračke organizacije i predstavnici 
Parlamenta dogovorili da se rezolucija 
predloži na usvajanje, a još se nije našla na 
dnevnom redu. Kada se mogu očekivati 
rezultati Interresorne grupe? 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić da li je realizirana inicijativa usvojena na 16. 
redovnoj sjednici, održaoj 24.01.2017. godine, 
a odnosi se na finansiranje Roditeljske kuće. 
Ako je odgovor pozitivan o kojem iznosu je 
riječ? 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić kada će biti potpisan sporazum Saveza 
općina i gradova o saradnji između 
Parlamenta Federacije BiH, Vlade Federacije 
BiH i Saveza općina i gradova. 

25.04.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić u kojoj fazi je realizacija inicijative za 
uvođenje kriterija za odabir članova i članica u 
savjetodavna tijela i komisije na svim nivoima 
vlasti kada je u pitanju romska populacija, 
posebno poštujući jednakopravnost žena u 
skladu sa važećim zakonskim propisima koji 
garantuju jednakost žena sa svim nivoima 
izvršne i zakonodavne vlasti. 

25.04.2017 predsjedavajućem 
Predstavničkog 
doma Parlamenta 
Federacije BiH 
Edinu Mušiću i 
predsjedavajućoj 
Doma  

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić zašto do danas nisu usvojeni kriteriji za 
utvrđivanje stepena finalizacije gotovih 
proizvoda vezano uz prioritet kod isporuke 
sirovine i rokove plaćanja koje je pripremila 
Stručna grupa Privredne komore Federacije 

25.04.2017 Vlada F BiH 
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BiH i polovinom 2016. godine dostavila 
premijeru? 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić u kojoj fazi je realizacija inicijative grupacije 
šumarstva i drvne industrije Privredne komore 
Federacije BiH, koja je upućena 03.01.2017. 
godine na adresu nadležnog ministarstva a 
kojom se inicira uvođenje taksi na izvoz 
trupaca i rezane građe? 

25.04.2017 Ministarstvo 
vanjske trgovine i 
ekonomskih 
odnosa BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasna 
Duraković 

traži da se izradi specijalni izvještaj o stanju 
jednoroditeljskih zajednica na teritoriji 
Federacije sa posebnim osvrtom na dostavu 
informacije o kršenju dječijih prava i 
samohranih roditelja, vezano uz isplaćivanje 
alimentacije. 

25.04.2017 Ured 
Ombudsmana 
BIH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mahir Mešalić traži da mu se dostavi izvještaj o poslovanju 
Elektroprivrede BiH i HZHB za prvih šest 
mjeseci 2017. godine, sa ukupnim prihodima i 
rashodima, te broj novouposlenih i na kojim 
pozicijama. Također, postavlja pitanje - po 
kojoj cijeni se isporučuje struja iz 
elektroprivreda u firmu Aluminij Mostar. 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mahir Mešalić Podsjetio je premijera Federacije na Inicijativu 
vezanu za proglašenje Dana žalosti 25.maja 
koja je usvojena u Domu, a nije zaživjela. 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić zašto ministar nije donio podzakonske 
propise o naknadi troškova krivičnog 
postupka i visini paušalnog iznosa za što je 
bio obavezan da uradi, na osnovu člana 206. 
Zakona o krivičnom postupku Federacije BiH? 
Također, traži i broj predmeta u kojim se na 
godišnjem nivou isplaćuju ovi troškovi i 
naknade i koliki je iznos novčanih sredstava 
koji se izdvajaju iz federalnog i kantonalnih 
budžeta za ove najmene na godišnjem nivou? 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić kada će Vlada konačno osigurati primjenu 
Zakona o suzbijanju korupcije  i organiziranog 
kriminala u Federaciji BiH? 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić kada će Vlada u parlamentarnu proceduru 
uptutiti Zakon o uvezivanju staža? 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić vezano je za usvojenu Rezoluciju u 
Predstavničkom domu Parlamenta Federacije 
BiH o osudi inicijativa za federalizacijom 
države i entiteta sa ciljem etno-nacionalnih 
podjela i snaženja separatističkih tendencija, 
te da li je po proceduri upućena nadležnim 
tijelima u državi? 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić Posljednje pitanje vezano je za Ministarstvo 
za rad i socijalna pitanja i zaštitu potrošača 
Republike Austrije, koji pokušavaju 
kontaktirati naš Federalni zavod za 
zapošljavanje kako bi im dostavili određene 
podatke. Traži od Zavoda da odgovori na upit 
koji im se bezuspješno mjesecima šalje. 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Kunovac koje aktivnosti je poduzelo da se na nivou 
kantona i općina u što kraćem roku donesu 
planovi upravljanja otpadom i da se uspostavi 
informacioni sistem? 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Kunovac dokle se došlo sa izradom Federalnog plana 
upravljanja opasnim otpadom, da li su 
predviđeni kapaciteti za prihvat opasnog 
otpada? 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Haračić u kojoj fazi je realizacija inicijative za pomoć 
Roditeljskoj kuću u Sarajevu 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Rusmir 
Mesihović 

napismeno 16.05.2017 Vlada F BiH 
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Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Dževad Adžem da li je formirao fond iz kojeg će se finansirati 
izvozno orijentisana preduzeća i firme 
Federacije BiH, koja je vrijednost finansijskih 
sredstava u fondu i na koji način pomaže 
firmama koje su izvozno orijentisane? 

16.05.2017 Premijer 
Federacije BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić Traži od Vlade Federacije BiH da mu dostavi 
za 53 preduzeća koja se nalaze u Uredbi o 
vršenju ovlaštenja na osnovu učešća 
državnog kapitala u privrednim društvima iz 
nadležnosti Federacije BiH, izvještaje o  
poslovanju, a u skladu sa članom 6. Zakona o 
javnim preduzećima, gdje Skupština 
preduzeća podnosi općinskim vijećima, 
skupštinama kantona odnosno Parlamentu 
Federacije BiH izvještaj o radu i poslovanju 
javnih preduzeća, najmanje jednom godišnje. 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Dževad Adžem kolike su bile investicije u 2014., 2015. i 2016. 
godini, strukutru investicija i u koje privredne 
grane i oblasti su došle te investicije? Za 
koliko radnika je Vlada preuzela obaveze 
uplate doprinosa, o kom iznosu se radi? 
Komentirao je i premijerov ekspoze kojeg je 
imao na početku mandata. 

16.05.2017 Premijer 
Federacije BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Alma Kratina za izmjenu i dopunu Zakona o zdravstvenom 
osiguranju, a odnosi se na neosiguranu djecu 
u dobi od 6 do 15 godina. Tražila je 
informacije od kantonalnih i Federalnog 
ministarstva zdravstva, a vezano za broj  
djece koja su neosigurana kako bi se imala 
jasna finansijska projekcija koliko je sredstava 
u pitanju, kako bi se riješio ovaj problem. 
Odgovor je dobila od Ministarstva zdravstva 
Bosansko-podrinjskog kantona i Posavskog 
kantona te odgovorom iz Bosansko-
podrinjskog kantona nije zadovoljna. Traži 
informaciju koliki je broj djece starije od šest 
godina, koja nemaju status redovnog učenika, 
a koja su na osnovu Odluke od strane 
ministarstva uvedena u pravo na obavezno 
zdravstveno osiguranje u 2015. i 2016. godini. 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Enver Bijedić koji federalni odnosno kantonalni ogran 
uprave u skladu sa članom 47. Zakona o 
udruženjima i fondacijama je nadležan za 
vršenje nadzora  nad zakonitošću rada  
udruženja i fondacija („Službene novine FBiH“ 
broj 45/02)? Šta po službenoj dužnosti 
preuzima federalni odnosno kantonalni organ 
uprave kada je u pitanju provođenje odredbi 
Glave VII i VIII Zakona o udruženjima i 
fondacijama, nad zakonitošću rada udruženja 
i fondacija? Da li na nivou kantona ili 
Federacije postoji tijelo, koje po službenoj 
dužnosti prati i ažurira podatke koji se tiču 
udruženja i fondacija osim upisa promjena u 
Registar na zahtjev samih udruženja? U 
skladu s tim, podnosi zahtjev za tumačenje 
odredbi Glave VII i VIII, konkretno člana 43. 
stav 2. tačka 1. i člana 47. Zakona o 
udruženjima i fondacijama. 

16.05.2017 Ministarstvo 
pravde F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Enver Bijedić šta je urađeno i šta se namjerava uraditi po 
pitanju zaštite spomenika prirodnog nasljeđa? 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mira Grgić koliko je u posljednjih sedam godina bilo 
posjeta u Blajburg, a koliko Jasenovac na 
račun Parlamenta Federacije BiH? Traži da 
joj se dostavi iznos novčanih sredstava za ta 

16.05.2017 Vlada F BiH 
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službena putovanja kao i poziv za učešće u 
pomenutim manifestacijama. 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Denis Gratz koliko je ljudi skinuto ili se odjavilo sa 
evidencije nezaposlenih zbog zaposlenja u 
drugoj državi? 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jozo Bagarić na temelju kojih propisa je organizirana 
inspekcija u Federalnom ministarstvu 
branitelja? Također pita – temeljem kojeg 
člana Zakona o kontroli zakonitosti korištenja 
prava iz oblasti braniteljsko-invalidske zaštite 
gospođa Pozderac vrši kontrolu i daje svoje 
mišljenje na nalaze Instituta za medicinsko 
vještačenje, zbog već provedenih postupaka 
od strane Instituta? 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Vesna Švarcner napismeno 16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Vesna Švarcner napismeno 16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Vesna Švarcner napismeno 16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Vesna Švarcner napismeno 16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Vesna Švarcner napismeno 16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Vesna Švarcner napismeno 16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jozo Bagarić kontrola nalala nakon misljenja Instituta za 
medicinsko vještačenje 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić prvo pitanje uputila je Zavodu zdravstvenog 
osiguranja Srednjobosanskog kantona, 
Hercegovačko-neretvanjskog kantona, 
Zeničko-dobojskog kantona, Bosansko-
podrinjskog kantona, Unsko-sanskog kantona 
i Zapadno-hercegovačkog kantona – da li su 
kantonalni zavodi u svoje pravilnike o 
ostvarivanju prava i načinu na ortopedska i 
druga pomagala uvrstili inzulinsku pumpu kao 
obavezno i besplatno medicinsko pomagalo 
dostupno svoj djeci, a u skladu sa članom 33. 
Zakona o zdravstvenom osiguranju 
Federacije, a po preporuci Institucije 
ombudsmena iz prve polovine 2016. godine. 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić da li je član 2. stavovi 3. i 4. Zakona o 
izmjenama i dopunama Zakona o  radu koji je 
usvojen na nastavku 19. sjednice 
Predstavničkog doma 26.04.2017. u koliziji sa 
članom 1. tačke 1. i 2. Zakona o ministarskim, 
vladinim  i drugim imenovanjima Federacije 
BiH („Službene novine FBiH“ broj 12/03, 
34/03, 65/13). Pitanje je usmjereno na to da 
se potvrdi da li je bilo neophodno izvršiti 
izmjene Zakona o radu, kada je u pitanju 
prijem u javne institucije ili na području 
Federacije, kad se ima jasno utvrđena 
procedura Zakonom o vladinim imenovanjima 
koji se primjenjuje podjednako na svim 
nivoima kada su u pitanju prijemi u javne 
institucije. 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić u kojoj fazi je donošenje Zakona o izmjenama 
i dopunama Zakona o pravima branilaca i 
članova njihovih porodica jer je Radna grupa 
11.11.2016. podnijela Izvještaj i prijedlog 
teksta izmjena i dopuna Zakona o 
prijevremenom povoljnijem penzionisanju 
branilaca. 

16.05.2017 Vlada F BiH 
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Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ramiz Meša u kojoj fazi je donošenje Zakona o prodaji 
stanova na kojima postoji stanarsko pravo? 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ramiz Meša vezano je za imenovanje Emira Đikića za 
direktora CEFTA Sekretarijata u Briselu. 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf Bubica koliko je do sada skupljeno sredstava od 
postojećih akciza na gorivo? Koliko iznose 
prikupljena sredstva za putarine? Ukupno 
sakupljena sredstva prilikom registracije 
vozila namjenjena cestama? Ukupno 
izdvojena nepovratna sredstva iz budžeta na 
svim nivoima u BiH kao i ostala sredstva iz 
izvora  donatora. 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Saša Mitrović ako je odluka o povećanju cijena eko testa za 
registraciju vozila nezakonita, zašto se do 
sada nije ukinula uredba iako je ustanovljena 
prije tri mjeseca. Pošto je do sada nezakonito 
naplaćeno skoro 14 miliona KM, da li će 
formiranje novih cijena podrazumijevati i 
povrat novca vozačima koji su platili eko test 
po većoj cijeni? 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Faruk Ćupina kako Vlada tretira pitanje registracije Saveza 
samostalih sindikata u registar Udruženja i 
Fondacija BiH, a pri Ministarstvu pravde BiH, 
odnosno nepostojanje registrovanog 
ovlaštenog lica za zastupanje sindikata. Kako 
Vlada tretira zakonske i podzakonske akte 
donesene iz oblasti radno pravnog 
zakonodavstva u Federaciji  te samim tim i 
predmete  iz radnih sporova po osnovu 
kolektivnih ugovora koji se nalaze pred 
sudovima u Federaciji BiH? 

16.05.2017 Ministarstvo 
pravde F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Faruk Ćupina vezano je za dostavljanje informacije o 
usklađenosti bosanskohercegovačke 
legislative u oblasti civilnog zrakoplovstva sa 
određenim aktima Evropske unije, budući da 
se tragedija koja je zadesila Mostar skrenula 
pažnju na sigurnost civilnog zrakoplovstva u 
Federaciji. Pitanje je upućeno radi  bolje 
informiranosti u navedenoj oblasti te 
pristupanju izrade potebnih mjera za 
unapređenje sigurnosti civilnog zrakoplovstva 
u Federaciji BiH. 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Faruk Ćupina da li je uočen povećani trend  ispisivanja  
učenika iz srednjih škola na području 
Federacije. 

16.05.2017 Ministarstvo 
obrazovanja i 
nauke F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Nasir 
Beganović 

da li je Vlada i ministarstvo razmatralo 
kvartalni izvještaj Elektroprivrede, te da li su 
tačne informacije o gubicima i šta Vlada i 
ministarstvo namjeravaju učiniti po ovom 
pitanju, te da između ostalog planiraju 
smijeniti kompletnu upavu, nadzorni odbor, 
generalnog direktora i sve izvršne direktore, 
budući da je sramna činjenica da jedna od 
najprofitabilnijih firmi u BiH posluje sa 
gubitkom. 

16.05.2017 Premijer 
Federacije BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasna 
Duraković 

treći put traži da joj se dostavi Odluka o 
utemeljenju alimentacionog fonda. 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mirsad 
Topčagić 

kada će dati saglasnost na imenovanje 
izvršnog direktora za distribuciju u Javnom 
preduzeću Elektroprivreda BiH a u cilju 
omogućavanja potpisivanja ugovora o 
priključenju na elektrodistributivnu mrežu i 
ugovore za izvođenje radova za priključak na 
elektrodistributivnu mrežu. 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mithat Karović dokle se došlo sa izborom Neovisnog odbora 
i Odbora za žalbe. 

16.05.2017 Vlada F BiH 
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Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Rasim 
Omerović 

vezano za Zakon o plaćama i naknadama u 
organima vlasti Federacije BiH („Službene 
novine FBiH“ br. 45/10 i 111/12) a vezano za 
koeficijente koji se tiču pomoćnika načelnika u 
jedinicama lokalne samouprave. 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Azra Hadžić kada planira donijeti izmjene i dopune Zakona 
o sukobu interesa u organima vlasti 
Federacije BiH, odnosno kada planira 
uskladiti postojeći zakon sa zakonom koji je 
donesen na državnom nivou? 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Alma Kratina se odnosi na problematiku nasljeđivanja 
porodične penzije nakon smrti vanbračnog 
partnera. Budući da je ministar odgovorio da 
bi to bio udar na budžet, zamolila je Ured 
ombudsmena da poradi na ovom pitanju. 

16.05.2017 kantonalnim 
administrativnim 
službama PIO i 
Federalnom 
zavodu PIO 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Šemsudin 
Kavazović 

vezano je za neusklađenost u prodaji 
sjemena i umjetnih gnojiva. 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ismet Kurić a odnosi se na zaključak o zabrani 
zapošljavanja u javnom sektoru, agencijama 
javnim preduzećima i ustanovama. Pita da li 
je na snazi ili ne? 

16.05.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić molim da nam se podnese informacija koliko 
sredstava je PFBIH izvdojio za troškove 
posjete Blajburgu 

14.06.2017 Parlament 
Federacije BIH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić teritoriji Bosne i Hercegovine koliko se sjećam 
donesena još od strane Ustavnog suda 2001. 
godine.  
Danas je 2017. godina i mi i dan danas 
imamo preduzeća u većinskom vlasništvu ili u 
vlasništvu Federacije Bosne i Hercegovine 
koja imaju nacionalne prefikse.  
 
2/4 AS 
Mislim da je potpuno nenormalno da imamo 
danas preduzeća kojima je Vlada i Federacija 
upravljač a koji imaju nacionalne prefikse 
poput preduzeća koje se zove Elektroprivreda 
Hrvatske zajednice Herceg-Bosne, znači, 
prvo to  
nije korektno. Ta preduzeća su vlasništo svih 
građana Federacije Bosne i Hercegovine bez 
obzira kako se zovu, koje su vjeroispovjesti, 
da li su konstitutivni pripadnici konstitutivnih 
naroda ili nisu.  
Imamo drugo preduzeće koje se zove 
Hrvatske telekomunikacije. Mislim da to nije 
korektno. I imamo preduzeće koje se zove 
Šume Herceg-Bosne ja mislim.  
Ja bi pokrenuo ovu inicijativu. Zamolio bi 
kolege u Predstavničkom domu ja uopšte 
nesumnjam da će biti većina koja će to 
podržati i da se obaveže Vlada i zaduži jer 
iskreno da vam kažem u nekima će 
slučajevima biti potrebno da se promijeni 
zakon a u nekim slučajevima interni akti poput 
statuta, preduzeća i svega ostalog što ide. 
Ja mislim da je jedna vrlo razumna i 
racionalna inicijativa i da će biti podržana od 
strane Predstavničkog doma. 

14.06.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf Bubica kako i na osnovu čega je formiran Ekonomski 
savjet u Vladi FBIH i na osnovu čega su birani 
članovi 

14.06.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf Bubica zapošljavanje velikog broja osoba u organima 
javne uprave 

14.06.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mahir Mešalić htio sam da se javim ranije pa evo, pošto sam 
prvi dobio sam odgovor Ministarstva finansija 

14.06.2017 Vlada F BiH 
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u vezi mog zastupničkog pitanja od 50, da mi 
se dostavi lista 50 najplaćenijih državnih 
funkcionera u Federaciji BiH uključujući i 
javna preduzeća sa osnivačkim udjelom u 
Federaciji. Međutim, Federalno ministarstvo 
finansija se obratilo Agenciji za zaštitu 
osobnih podataka BiH. I oni naravno nisu 
dostavili Ministarstvu finansija odgovor i 
Ministarstvo finansija ne zna da li oni mogu te 
podatke dati s obzirom da ne znaju da li je 
suprotnosti sa Zakonom ili nije. Znači, Vlada 
Federacije vjerovatno nema pravnu službu da 
im obrazlože da li je to u skladu sa Zakonom 
ili nije. 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mahir Mešalić Postoje ozbiljen indicije nesprovođenja, 
odnosno kršenja Zakona o plaćama i 
naknadama policijskih služenika Federacije 
BiH kojim se uređuju plaće, platni razredi i 
koeficijetni za platne razrede policijskih 
službenike Federacije BiH, naknade kao i 
druga pitanja koja se odnose na primanje 
policijskih službnika, te primjena ovih zakona 
u kantonima.  
Zakon se ne sprovodi u članu 33. gdje jasno 
stoji da će kantoni svojim propisom uz 
saglasnost Sindikata propisati koeficijente za 
radna mjesta s tim da se osnovna plaća za 
ista ili slična radna mjest u kantonu ne može 
preći 90\% od plaće za takva radna mjesta na 
federalnom nivou. Pošto policajci sa kantona, 
odnosno županija ne mogu da se obrate 
sindikatima jer su pod političkom kontrolom to 
znamo pogotovo iz kantona gdje ja dolazim, 
policajci su prinuđeno evo vidimo s pravom i 
HNK-a i u TK-a i u Ze-Do da se žale 
medijima, ali da naravno pod krinkom 
anonimnosti.  
Prema tome, sindikati pošto su pod političkim 
utjecajem u kantonima oni...... oni su preko 
naravno zatražili da se u Skupštini kantona 
donesu zakoni o plaćama i naknadama, 
međutim oni su doneseni u suprotnosti sa 
ovim Krovnim zakonom u Federaciji. 
Dalje, želim istaći slijedeće recimo u MUP-u 
TK-a je donesena instrukcija i to bi želio da 
postavim pitanje Federalnom ministarstvu 
pošto nisam u mogućnosti da upitam ministra 
u našem kantonu. Donešena je instrukcija a 
ja sam čuo da je donešena i u drugim 
kantonima od strane kantonalnih 
ministarstava unutrašnjih poslova gdje je 
policajcima zabranjeno da komentiraju bilo 
kako bilo u kojem svojstvu čak i van dužnosti 
svoje plaće, naknade itd. i sve ostalo vezano 
za njihov status. Eto, toliko hvala. 

14.06.2017 Ministarstvu 
unutrašnjih 
poslova 
Federacije, te 
Ministarstvu 
finansija 
Federacije BiH 

Pitanje Predstavnički dom P FBiH Zahvaljujem se dopredsjedavajući i 
pozdravljam sve prisutne kolege i kolegice i 
naravno predstavnike Vlade. 
Prije svega zahvaljujem se Ministarstvu 
prometa i komunikacija Federacije BiH 
Federalnom preduzeću ceste na 
dostavljenom odgovoru te u vezi sa 
navedenim postavio bih nekoliko dodatnih 
potpitanja u cilju adekvatnije analize te 
jasnijeg razumijevanja dostavljenih mi 
odgovora.  

14.06.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 
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Obzirom da se predmetna informacija sadrži 
12 lotova a predmet mog interesovanja uzet 
je lot 3 za koje su nadležni u toku znači u 
smislu redovnog održavanja magistralnih 
cesta kao izvođači navedeni Konzorcij jata 
grup tehi Živinice. 
Naime, moje pitanje znači se odnosi na 
strukturu rashodovne strane za 2015. i 2016. 
godinu za koju je ukupno utrošeno preko 8 
miliona KM.  
Tražim da mi se dostavi taksativno za 2015. 
godinu, takođe isto i za 2016. struktura 
realizovanih sredstava u iznosu 3 miliona 772 
hiljade 417 KM u smislu da se navede 
dobavljač dobara i usluga broj fakture te iznos 
po pojedinim fakturama. 
Za fakuture koje se odnose na ime pruženih 
usluga da mi se dostavi propratni pregled 
obračuna radnih sati po danima uključujući 
broj angažovanih lica na terenu. 

Pitanje Predstavnički dom P FBiH potpitanje odnosi se na Javno preduzeće 
ceste Federacije BiH u smislu da li imaju 
adekvatne mjere za efikasnu kontrolu utroška 
sredstava te da li vrše bilo kakvu ili bilo kakav 
nadzor na terenu obračuna i utroška ovih 
namjenskih sredstava. Toliko i hvala. 

14.06.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf Bubica Dakle pitanje je bilo vezano za prikupljanje 
sredstava od akciza na gorivo od putarina od 
registracije vozila budžetskih sredstava 
kreditnih sredstava i donatorskih sredstava. 
Meni je odgovoreno samo da je iz akciza na 
gorivo u periodu od 2006.-2016. prikupljeno 
4,8 milijardi maraka a od putarina 3 milijarde 
maraka što ukupno cca 8 milijardi maraka a 
za registraciju vozila koliko je prikupljeno 
dakle koliko je prikupljeno iz budžetskih 
sredstava, koliko je kreditnih sredstava i 
donatorskih sredstava tog odgovora nemam. 
Ja bi zamolio nadležne da mi prikupe ove 
cifre da dobijem ukupnu cifru koliko je 
sredstava u periodu od 2006. do 2016. 
utrošeno na izgradnji puteva a da vidimo s 
druge strane koliko je puteva napravljeno. 
Činjenica je da ova sredstva koja su 
prikupljena nisu uložena u puteve i legitimno 
pitanje građana i nas iz opozicije jeste ako 
nisu utrošena namjenski gdje su utrošena, 
gdje su ta sredstva. Hvala lijepo. 

14.06.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić Pojavili su se midijski natpisi prije petnaestak 
dana koje niko nije demantovao a to je da je u 
javnim preduzećima po nekoliko stotina ljudi 
primljeno mimo konkursa. Kad kažem u 
javnim preduzećima mislim na preduzeća 
kojima upravlja Vlada Federacije Bosne i 
Hercegovine u ime Federacije Bosne i 
Hercegovine. Te samo za jednu od njih je 
navedeno da je u Elektroprivredi HZ-HB 
primljeno 208 radnika bez konkursa u isto ono 
vrijeme kada postoji famozni moratorij Vlade 
Federacije Bosne i Hercegovine koji vidimo 
kako se primjenjuje ni sama Vlada ga ne 
primjenjuje kad vidite broj ugovora o radu u 
pojedinim o djelu u pojedinim ministarstvima 
nije ni čudo što javna preduzeća nepoštuju tu 
odredbu. 
Zato bih ja postavio pitanje zaključno sa 

14.06.2017 Vlada F BiH 



MONITORING RADA PARLAMENTA FEDERACIJE BIH (saziv 2014. – 2018.) 2017. 
 

 

CENTRI CIVILNIH INICIJATIVA (CCI) 181 
 

31.12.2015. godine koliko je bilo uposlenih u 
preduzećima u većinskom vlasništvu 
Fedracije Bosne i Hercegovine a koliki je taj 
broj danas. Za onu razliku uposlenika 
interesuje me na koji način su zaposleni. Da li 
su postojali javni natejačaji odnosno konkusi 
ili nisu iako nisu uopšte ko to ima diskreciono 
pravo danas u današnjem vaktu bilo koga 
dovesti za ruku i dati mu radno mjesto. 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić Pročitali smo u medijima da je on formiran. 
Mene interesuje samo jedna stvar.  
Spisak ljudi koji su članovi Ekonomskog 
savjeta Vlade Federacije Bosne i 
Hercegovine da li su plaćeni ili nisu, koliko su 
plaćeni ukoliko su plaćeni i ko ih plaća ukoliko 
ih iko plaća. 
Pošto imamo apsurdne situacije dakle, 
sjećate se prošle godine Vlada Federacije 
Bosne i Hercegovine u vremenu kad nije 
htjela da implementira set antikorupcionih 
zakona jer navodno nisu imali para pisala je 
Pismo namjere.  Premijer Novalić je pisao 
Pismo namjere stranim ambasadama da im 
se daju  
 
2/5 AS 
 
višemilionska sredstva za marketinške 
kampanje pa me sada interesuje ovi ljudi da li 
su plaćeni, koliko su plaćeni i zarpavo ko ih 
plaća se otvoreno kako vrijeme prolazi 
postavlja pitanje.  
Ko zapravo upravlja ovom Federacijom. 
Federacija, Vlada ili možda neke interesne 
sfere i lobi izvan te Vlade. Hvala. 

14.06.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički dom P FBiH Imam jedno poslaničko pitanje za Federalno 
ministarstvo turizma i okoliša. Evo drago mi je 
da je ministrica danas ovdje da može i čuti 
ovo poslaničko pitanje. 
 
2/2 AS 
U Federalnom ministarstvu turizma i okoliša 
ponovo je aktuelizirana priča oko okolinske 
dozvole i rada Enerđisolušin.  
Investicija Enerđisolušin... u javnosti je 
doživjela velike kritike. Federalno ministarsvo 
okoliša čak je i poništio ranije izdatu dozvolu 
da bi se ponovo nakon što su navodno 
ispravljeni nedostaci ista našla na javnom 
uvidu kod ministarstva. 
Kada govorimo o pirolizi guma a to je 
djelatnost za koju Enerđisolušin traži dozvolu 
treba imati u vidu niz specifičnosti vezanih 
prije svega za lokaciju na kojoj se gradi ovo 
postrojenje te prava involviranih građana i 
lokalne zajednice kao i obaveze investitora 
projektanata i Resornog federalnog 
ministarstva koje u konačnosti i daje 
okolinsku dozvolu. 
Zbog ozbiljnih propista i kršenja procedure u 
postupku donošenja okolinske dozvole prošle 
godine je odlukom Suda poništena okolinska 
dozvola koju je izdalo Resorno ministarstvo. 
Procedura izdavanja okolinske dozvole je 
ponovo pokrenuta ali se ponavljaju iste 
greške. Jedan od bitnih specivičnosti koje 

14.06.2017 Ministarstvo 
okoliša i turizma F 
BiH 
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ministarstvo nije uzelo u obzir jeste postojeće 
zatečeno zagađenje na ovom lokalitetu. 
Ovom prilikom želim podsjetiti Resorno 
ministarstvo na tematsku sjednicu o 
zagađenosti zraka u Federaciji i zaključke koji 
su doneseni a u čijoj izradi su učestvovali i 
predstavnici ministarstva te ih pozivam da u 
ovom a i u svim budućim postupcima 
izdavanja okolinskih dozvola postupaju u 
skladu sa zakonskim propisima. 
Imajući u vidu sve prethodno navedeno 
upućujem poslaničko pitanje. Da li je 
neophodno da ovakvo postrojenje bude 
izrađeno upravo tamo gdje je najveće 
zagađenje koliko će dobra a koliko štete 
donijeti lokalnoj zajednici. Zahvaljujem. 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Kunovac Pitam Vladu Federacije da li Strategija koja je 
donešena obavezujuća za sve nivoe vlasti a 
naime radi se o Strategiji kako unaprijediti 
prava i položaj osoba sa invaliditetom u 
smislu da im se omogući uključivanje i 
sudjelovanje u svim oblastima društva na 
ravnopravnoj osnovi. 
Najveći mogući nivo nezavisnosti slobodu 
izbora u skladu sa međunarodnim usvojenim 
standardima. 

14.06.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Kunovac Šta se radi i dokle se došlo u realiziranju 
socijalnog stanovanja šta je sa porodicama 
djece sa invaliditetom koja su stambeno 
nezbrinuta. Hvala. 

14.06.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ilhan Bušatlić ...Kada će se raspravljati tj. kada će na 
dnevnom redu Predstavničkog doma 
Parlamenta Federacije BiH doći Zakon o 
igrama na sreću i Zakon o šumama? Prijedlog 
zakona o šumama očekujem od ministra koji 
treba da dostavi taj zakon, a od predsjednika 
da vrati ponovno Zakon o igrama na sreću 
koje nam je obećalo davno, davno nekada i 
mi smo već zaboravili kada je to obećanje bilo 
da će na narednoj sjednici doći taj Zakon. Ja 
sam svjestan da je HDZ stavio glavu SDA u 
škripca, stegao do daske ali evo, danas smo 
vidjeli da se i bez glasova HDZ-a može 
usvojiti ono što je dobro za ove građane. Dok 
se ne usvoji Zakon o šumama, Zakon o 
igrama na sreću svakodnevno odlaze milioni 
iz Budžeta Federacije BiH, odlaze 
pojedincima koji opet dio tih para vraćaju 
svojim političkim mentorima koji štite u ovom 
Parlametnu ovdje.  
Stoga mislim da je to jedno od ključnih pitanja 
ovdje. Molim u ovom momentu kolege iz SDA 
da se malo trznu, nije razlog da se oni ovdje 
ne bore za narod ako su HDZ i hrvatski narod 
izabrali pametnijeg člana Predsjedništva koji 
je preveo žednog preko voda bošnjačkog 
člana Predsjedništva. 

14.06.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ilhan Bušatlić Kada su pripadnici jedinice za podršku MUP 
SBK imali sistematki pregled, posebno 
psihološki pregled? Svjedoci smo da se u 
proteklo vrijeme desilo se više krupnih 
incidenata od samoubitstva jednog od 
pripadnika te jedinice službenim pištoljem, pa 
do nedavnog snimka koji smo mogli vidjeti na 
internetskim mrežama kada pripadnik te 
jedinice u Policijskoj stanici Vitez brutalno 

14.06.2017 Ministarstvo 
unutrašnjih 
poslova F BiH 
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prebija jednog građanina Federacije BiH, a u 
isto vrijeme sin od tog pretučenog građanina 
snima tu marisanu koju je dobio. Ja sam 
siguran da ti pripadnici imaju psihičkih 
problema. Na njima se treba obaviti ozbiljan 
tretman dok nije, ipak ti ljudi nose duge cijevi, 
kratke cijevi, dok nije se desio veći problem. 
Mi smo u Bugojnu imali gdje su premlatili 
ženu koja je aktivista, ugledna građanka, 
aktivista u nevladinom sektoru i onda to 
kasnije pretvorili kao da je ona nanijela teže 
tjelesne povrede četvorici specijalaca koji su 
bili obučeni kao „nindže kornjače“. To je živa 
istina, mediji su o tome izjašnjavali, to je ista 
ta jedinica. Ja sam jednom bio prisutan kada 
uleste u lokale, bukvalno ulete, to je ravno ja 
ne znam kako izgleda upad ISIL-a, ako tako 
upadaju pripadnici Federalne uprave policije 
koji trebaju da daju do 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ilhan Bušatlić Kada će se uraditi potpuna rekonstrukcija 
dijela puta Bugojno-Novi Travnik na relaciji 
koja prolazi pored Tvornice Bratstvo Novi 
Travnik koji je u potpunosti uništen? Oni to 
pomalo krpe, a tu se mora uraditi potpuna 
rekonstrukcija puta. To je jedan od 
najopterećenijih puteva zasigurno u Federaciji 
BiH, ja neću reći najopterećeniji jer povezuje 
Sarajevski kanton, Zeničko-dobojski, najveći 
dio SBK sa Bugojnom, Gornjim Vakufom, 
Donjim Vakufom, Kupresom, Livnom, 
Duvnom i Dalmacijom cijelom u ljetnom 
periodu. I mislim da je taj dio puta zaslužio 
potpunu rekonstrukciju, ne one djelomične 
krpljačine koje za dva mjeseca nemaju 
nikakvog rezultata. 

14.06.2017 Direkcija cesta 
FBIH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ilhan Bušatlić da li ima jedno službeno vozilo sa rotacijom i 
vozačem viška da ga pozajmi i meni na 
korištenje? Jasno vam je zbog čega? Zato što 
dijelim užim članovima porodice, pa bi i meni 
jer sam jako opterećen od poslovih obaveza 
do ovog Parlamenta ako ima jedno vozilo ja 
ću se zadovoljiti i sa Škodom. 

14.06.2017 članu 
Predsjedništva 
gospodinu Bakiru 
Izetbegoviću, 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ilhan Bušatlić Mogu li mi pomoći oko zapošljavanja brata 
koji je po zanimanju diplomirani inžinjer 
hemije a nema adekvatno zaposlenje? Ovo 
pitanje postavljam njima jer su  
5/2 sk 
 
pomenute osobe pokazale da su vrlo 
sposobne u zapošljavanju bez konkursa po 
pet užih članova porodice, ali i njih volim kao 
da su mi porodica.  
Naravno, u ovo rješavanje problema se može 
uključiti i ministar za boračka pitanja i 
gospodin Bakir Izetbegović član Predsjedištva 
je su oni već intervenisali za članove boračkih 
populacija da se zaposle. I ja sam 
demobilisani borac i otac mi je demobilisani 
borac, pa ako možete da mi pomognete. 
Naravno, ja bih ovo pitanje postavio i drugim 
članovima SDA ali nemam 20 hiljada maraka 
da im obećam da ću im dati za to. 

14.06.2017 premijeru Fadilu 
Novaliću i ministru 
Milićević. 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Suzana Franjka 
Galić 

Što su poduzeli da zaštite evo, konkretno 
poljoprivrednike proizvođače malina i smilja? 
Vjerujem da je svima nama poznato problemi 
da sada ne ponavljam i ne čitam cifre u kojim 

14.06.2017 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 
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se problemima ljudi nalaze a sigurno nam 
svima nisu poznati teški uslovi koje su uložili 
da dođe do ovoga gotovog proizvoda. Znači, 
to je mukotrpan rad i pitam se, dokle će biti 
kažnjavani ljudi u ovoj državi koji zaista žele 
svojim mukotrpnim radom ostvariti svoju 
egzistenciju na svojim ognjištima? Nažalost, 
svaki pokušaj se dokaže da će takvi ljudi 
redovno biti kažnjeni, neizostavno. Ako se 
sjetimo krastavaca, ako se sjetimo plantaža 
jabuka, bilo kojeg voća. Svaka priča ima isti 
kraj, ljudi propadnu. Pitam se dokle će to tako 
biti i jednostavno poruka se šalje da ovdje 
obićni ljudi, obični građani nemaju nikakve 
egzistencije bez obzira na volju za rad, bez 
obzira na spremnost za velika odricanja i 
ulaganja. Znači, ne stoji država iza njih. I 
mislim da svakim danom ćemo imati manje 
stanovnika a ovo jedan od glavnih razloga za 
šta ljudi odlaze jer nemaju nikakve sigurnosti 
ni garancije od države. 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Blaž Župarić Želim prokomentirati kratko. Dakle, pitanje 
koje sam postavio, pitanje vodozaštite 
vodoprivrednih objekata koje se stalno stavlja 
pod tepih a za Posavsku županiju jedno 
sigurno od najvažnijih pitanja u prošlo, 
sadašnje ali i buduće vrijeme. Zašto to 
govorim? Velik broj naših žitelja i iz tog 
razloga iseljava jer nema sigurnost posebice 
nakom svibanjskih poplava 2014. godine. 
Tražio sam u nekoliko navrata i postavljao 
pitanje da se pitanje savskog obrambenog 
nasipa na području Srednja Posavina stavi u 
prioritet rješavanja. Nažalost uvijek je odgovor 
bio polovičan. Jasno mi je da to ovisi od 
Evropske komisije i drugih institucija, međutim 
postoje i sredstva koja se mogu 
implementirati i iz vlastitih izvora. Agencija za 
vodno područje sliva rijeke Save na nekoliko 
opetovanih mojih postavljenih pitanja je tek 
započela inovaciju Projekta crpne stanice 
Vidovice koji je započet prije rata. Dakle, 25 
godina je trebalo proći da se krene sa 
inoviranjem tog projekta, a izuzetno važan 
vodoprivredni objekat za cijelo područje 
Općine Orašje i Srednje Posavine.  
Stoga neću ponovno postaviti pitanje, ali 
apeliram na Ministarstvo poljoprivrede, 
vodoprivrede i šumarstva i Agenciju za vodno 
područje sliva rijeke Save da u prioritet stave 
rješavanje savski obrambeni nasip na 
području Srednje Posavine i da se aktiviraju i 
ubrzaju postupak izgradnje Crpne stanice 
Vidovice. 

14.06.2017 Federalno 
ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva i 
Agencija za 
vodno područje 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić Da li će doći do poskupljenja cijene električne 
energije za domaćinstva od 01.07.2017. 
godine? Naime, prema Operativnom planu 
koji je donesen na 84. sjednici Uprave 
preduzeća 07. aprila i u kojem se predviđaju 
smanjenja troškova i maksimizacija prihoda u 
svim djelatnosima za 2017. godinu, između 
ostalog za namirenje gubitaka koje JP 
Elektroprivreda ostvarila u prva dva mjeseca 
u iznosu od 18,49 miliona KM u dijelu 
maksimizacija prihoda predviđa se i 
povećanje cijene električne energije za 

14.06.2017 JP 
Elektroprivreda 
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domaćinstva od 01.07. što bi značilo dodatne 
prihode od 4,6 miliona maraka. Pa bih želio 
da mi se odgovori na ovo pitanje svakako uz 
moj komentar da bi na ovaj način ponovo 
građani, odnosno potrošači snosili teret 
ostvarenog gubitka ovog JP u prva dva 
mjeseca a koji su sigurno rezultat 
neodgovornog i lošeg upravljanja istih. 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić Kada će se Vlada Federacije BiH izjašnjavati 
o mojoj podnesenoj Inicijativi za donošenje 
odluke prema kojoj će biti smijenjeni svi 
direktori i izvršni direktori, odnosno uprave JP 
u većinskom vlasništvu Federacija ako imaju 
negativno poslovanje?  
Ovu Inicijativu, o istoj Inicijativi koja je 
upućena prema Vladi na 21. redovnoj sjednici 
sam tražio da se izjašnjava i Predstavnički 
dom. Inicijativa nije dobila podršku 
Predstavničkog doma u smislu potrebne 
većine. Međutim, obzirom da je Inicijativa 
upućena prema Vladi ja tražim svakako da se 
Vlada o istoji izjasni i postavljam naravno 
pitanje kada će to uraditi? 

14.06.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić Da li su javna preduzeća iz nadležnosti 
ministarstava dostavila Izvještaj o radu i 
poslovanju za 2015. i 2016. godinu kako su to 
skupštine javnih poduzeća obavezne prema 
članu 6. Zakona o javnim poduzećima, te 
kada će ista biti dostavljena Parlamentu 
Federacije BiH na razmatranje?  
Mi u ovoj godini smo razmatrali tek jedan ili 
dva izvještaja javnih preduzeća. Prema 
odgovoru Ministarstva za promet i 
komunikacije koji sam dobio ta preduzeća iz 
njihove nadležnosti još nisu dostavila svoje 
izvještaje prema Ministarstvu za kulturu i 
sport jedno njihovo javno preduzeće nije 
dostavilo izvještaj. I mnoga druga javna 
preduzeća iako su to obavezni prema Zakonu 
o javnim preduzećima. Iz tog razloga tražim 
da mi se odgovori na ovo pitanje i da se 
naravno ti izvještaji što ranije upute prema 
Parlamentu Federacije BiH na razmatranje. 

14.06.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić da li su još uvijek na snazi ugovori o nabavci 
uglja za teromelektrane prema kojima se 
isplaćuju premije po osnovu višeg kvaliteta iz 
poručenog uglja i koliko je na ime premija po 
osnovu više kvaliteta isporučenog uglja 
isplaćenog u 2016. godini?  
Ovo pitanje naravno ima isto tako svoje 
obrazloženje, radi se o tome da u ranijem 
periodu su termoelektrane isplaćivale vrlo 
visoke premije prema rudnicima, prema 
nekim od rudnika na osnovu ovako potipsanih 
ugovora i premija, tako da imamo situaciju da 
pojedini rudnici isporuče i manju količinu uglja 
od ugovorene, ali im se isplate i desetci 
miliona maraka više za isporučenu manju 
količinu uglja jer je taj ugalj navodno ima veću 
toplinsku moć od ugovorene itd. Ti ugovori su 
i ranije posmatrani i u javnosti, pa i u samoj 
Elektroprivredi kao potencijalno štetni. I iz tog 
razloga postavljam pitanje da li su oni još 
uvijek na snazi i koliko je isplaćeno premija po 
osnovu... 

14.06.2017 Vlada F BiH 
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Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Faruk Ćupina U kojoj fazi izrade se nalazi akt Nacrt 
Strategije mladih Federacije BiH te kada će 
isti biti upućeni u parlamentarnu proceduru? 
Prema podacima popisa stanovništva i Bosne 
i Hercegovine iz 2013. godine u Federaciji živi 
oko 770 hiljada osoba u dobi između 15 i 30 
godina.  
Zakon o mladima Federacije BiH je usvojen 
još 2010. godine. Institut Kut u saradnji sa 
nadležnim tijelima u Federaciji BiH je u 
posljednje tri godine nastojao izraditi dakle akt 
po nazivu Strategija mladih za period od 
2016. do 2020. godina koji bi kreirao obrise i 
odredbe omladinske politike Federacije BiH.  
Navodno prema navodima Instituta Kult Nacrt 
Strategije finaliziram te se nalazi trenutno u 
Federalnom ministarstvu kulture i sporta na 
doradi a s obzirom da se radi o aktu 
izuzetnog značaja za populaciju mladih u 
Federaciji BiH pitanje je upućeno sa ciljem 
prvenstveno informisanja ovoga Doma i 
javnosti o statusu spornog akta. 

14.06.2017 Ministarstvo 
obrazovanja i 
nauke F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Faruk Ćupina Da li se je pristupilo izradi te ukoliko jeste u 
kojoj fazi se nalazi izrada Izvještaja o sistemu 
zaštite mentalnog zdravlja stanovništva u 
Federaciji BiH uz analizu modela za 
unaprijeđivanje istog. 
Na 10. redovnoj sjednici Predstavničkog 
doma Palramenta Federacije BiH uputio sam 
svojevremeno i inicijativu u kontekstu ovoga 
pitanja nakon čega me je Resorno 
ministarstvo obavijestilo o namjeri Vlade za 
izradu navedenog dokumenta. 
Do dana održavanja 22. redovne sjednice 
Parlament Federacije Predstavničkog doma. 
Ja još uvijek nisam primio informaciju o 
procesu izrade tog izvještaja pa zaista to 
pitanje prvenstveno je upućeno zbog čistog 
informisanje da vidimo da li ima nekih 
konkretnih aktivnosti u tom pravcu. 
6/2 AS 
Međutim, prema dostupnim informacijama 
uvjerljiv procenat Bosansko-hercegovačkih 
građana je u potebi korištenja usluge dakle 
mentalnoga zaštite mantalnog zdravlja. 
Svjedoci smo da visok nivo političke i 
ekonomske nestabilnosti negativno utiče na 
zdravlje naših građana te smatram da bi bilo 
dobro razmatrai i model kojeg bi mogli 
unaprijediti kvalitet sistema zaštite mentalnog 
zdravlja građana Federacije. Hvala. 

14.06.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Vesna Švarcner Prema Zakonu o poticajima i primarnoj 
poljopirvredi i proizvodnji od 2010. godine 
potvrđeno je da svaku godinu donošenja 
Programa za poticaje iznosi 3 do 6\% ukupnih 
sredstava budžeta.  
U tekućoj godini je to manje od 2,5\% i zašto 
je to tako. 

14.06.2017 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Vesna Švarcner Zašto se neizmirena dugovanja za poticaje iz 
ranijih perioda ne stave na teret Federacije 
Bosne i Hercegovine, jer već opterećuju 
tekući Godišnji program poticaja. 

14.06.2017 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Vesna Švarcner Treće pitanje da li se poštuje Zakon o 
upravnom postupku kod dodijele poticaja tj. 
da li se donosi rješenje za poticaj. 

14.06.2017 Vlada F BiH 
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Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mehrudin 
Švago 

Da li se prema Odluci o utrošku sredstava za 
2017. godinu dodijeljuje poticaj za uvoznu 
prasad ako je to u skaldu sa Zakonom o 
poticaju u poljoprivrednoj proizvodnji. 
Da li se prema navedenoj Odluci plasiran 
poticaj i za jagnjad i janjad i ako nije zbog 
čega nije. 

14.06.2017 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Vesna Švarcner Da li su izvršene isplate poticaja određenim 
korisnicima a čiji zahtjev za isplatom su 
predmet istražnih radnji nadležnih organa ako 
jeste za koje korisnike su izvršene isplate 
poticaja za 2016. i 2017. godinu. 

14.06.2017 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Vesna Švarcner Da li ste strategijom Srednjoročnog razvoja 
poljoprivrednog sektora u Federaciji Bosni i 
Hercegovini 2015.-2018. da li se poštuje u 
smislu predvbiđenih iznosa za poticaje. Hvala 
lijepo. 

14.06.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Dževad Adžem ja postavljam pitanje premijeru i ministrici 
finansija u Vladi Federacije je sljedeće pitanje 
i javne potrošnje. U svom ekspozeu gospodin 
Novalić je naglasio da u javnim uslugama 
prije preuzimanja mandata da smo trošili 
6,9\% BDP-a na javni red i sigurnost 3,9\% 
bruto društvenog proizvoda. Na zdravstvo je 
trošeno 7\% bruto društvenog  proizvoda, na 
obrazovanje 5,6\% i na socijalnu zaštitu 
16,4\%. Ukoliko su zakoni koje smo usvajali 
ovdje u ovom Predstavničkom domu koji su 
nerijetko bili u hitnoij skraćenoj proceduri 
ispunili očekivanja premijera i Vlade onda je 
moguće i da su ovi troškovi javne potrošnej 
smanjeni te moje poslaničko pitanje premijeru 
i ministrici u Vladi Federacije koliko iznose 
procenti bruto društvenog proizvoda za javne 
usluge red i sigurnost zdravstvo obrazovanje i 
socijalnu zaštitu. Kada dobijemo voe podatke 
vidjet ćemo dalje Reformska agenda i procesi 
koji poduzima Vlada Federacije dala 
određene rezultate. Mi smo tako, moje drugo 
poslaničko pitanje ide na stanje investicija da 
li je sredstava finansijska od dijaspore i 
sredstava od privatizacije. U svom ekspozeo 
premijer Novalić je rekao da je u periodu od 
2000., godina i 2010., godina bio dramatičan 
tako je i nazvao, dramatičan priliv sredstava 
za inostarnih investicija dramatičan priliv 
sredstava dijaspore i privatizacije. Govorio o 
dvije milijarde   i preko dvije milijarde 
finansijskih sredstava koji su bili u tom 
periodu. Mene sada zanima kako je stanje da 
li je Reformska agenda pozitivno uticala i 
koliko je u mandatnom periodu od 
preuzimanja obaveza odnosno vođenja ove 
Vlade, Vlada premijera Novalića imala strane 
investicije u periodu 2015., gdoina 2017., 
godina koliki je priliv sredstava u tom perodu 
posmatrano došao dijaspore i koliko je 
privatizacijom oprihodovano i kakve je stanje 
uopće u oblasti kada govorimo o 
investicijama.  I treće poslaničko pitanje evo 
završavam, gdje bi ste vrlo je aktuelna 
aktivnost koju premijer Novalić i određeni 
drugi subjekti daju važnost na podršku izlaza 
te stoga i formirano ekonomsko savjetodavno 
vijeće i premijer Novalić ima namjeru da 
pomogne izvozno ...firmama. Ne zaboravimo 

14.06.2017 Vlada F BiH 



MONITORING RADA PARLAMENTA FEDERACIJE BIH (saziv 2014. – 2018.) 2017. 
 

 

CENTRI CIVILNIH INICIJATIVA (CCI) 188 
 

da u ovom Predstavničkom  domu na 
amandmane na Zakon o porezu na dobit koje 
sam ovdje kandidovao ispred četri privredne 
komore kantona u Federaciji odbijen prijedlog 
da se ukinu poreske olakšice. Ono što me 
zanima premijer Novalić  je tada obećao da 
će kroz druge fondove i kroz smanjenje 
parafiskalnih nameta omogućiti prohodnost 
sektoru poljorpivrede znači, moje poslaničko 
pitanje je koje mjere Vlada poduzela i koji su 
efekti na stimulisanje izvozno orjentisanih 
privrednika i koliko je to otvorilo novih radnih 
mjesta. Hvala. 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mujo Hodžić Moje poslaničko pitanje ide u ime Kluba 
zastupnika DF-a i glasi: Šta je poduzelo 
ministarstvo zdravstva Federacije po pitanju 
potpisivanja Kolektivnog ugovora sa 
Sindikatom doktora medicine i stomatologije u 
periodu januar 2017., godine i juni 
2017.,godine. Naime, Sindikat doktora 
medicine i stomatologine je postojao 
reprezentativan odlukom nadležnog 
Federalnog ministarstva rada i socijalne 
politike od 12.07., prošle godine. U januaru 
ove godine pregovori po pitanju potpisivanja 
Kolektivnog ugovora sa ovim Sindikatom nisu 
bili ni u početnoj fazi. Poslije organizovane  
sjednice Odbora za zdravstvo 04.02.2017., 
godine na kojoj su uzeli učešće predstavnici 
sindikalnog rukovodstva kantona Sarajevo 
UKC sarajevo, FBiH kao i predsjednik 
Komore doktora medicine i stomatologije i 
Federacije sa jedne strane te predstvnici 
ministarstva zdravstva Federacije i članovi 
odbora za zdravstvo Parlametna Federacije 
dogovoreni su principi obveze i dalja dinamika 
ovog procesa. Uzimajući u obzir alarmantno 
stanje u zdravstvenom sistemu Federaciji po 
više osnova čiji je rezultat u konačnici gotovo 
nezaustavljiv odlazak Visokog strućnog 
medicinskog kadra iz zemlje, a što će 
nesumljivo imati teške reperkusije na samo 
zdravlje većine građana BiH. Postavljam 
pitanje Federalnom nadležnom ministarstvu o 
mjerama i koracima koje je poduzelo po 
pitanju potpisivanja Kolektvnog ugovora sa 
pomenutim sindikatom u periodu koji je 
naveden. Potpisivanje Kolekitivnog ugovora bi 
bio kompletan vid angažovanja za sanaciju 
sve težeg stanja u oblasti zdravstva u cjelini. 
Hvala. 

14.06.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elvir Karajbić Prvo pitanje upućujem registru vrijednosnih 
papira FBiH. Tražim da mi se dostavi spisak 
svih preduzeća kojima je Vlada Federacije 
većinski vlasnik, a koji su upisani u nevedeni 
registar. 

14.06.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elvir Karajbić tražim od njih da mi dostave podatke koliko 
su iz Budžeta za 2015., godinu i Budžeta za 
2016., godinu podjelili sredstava nevladinim 
organizacijama kojim organizacijama 
pojedinačno koje iznose i po kojim 
kriterijama? Hvala. 

14.06.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Boris Barun Koliki je broj kontrola u 2016., godini u 
pojedinim županijama izvršila Federalna 
tržišna i Federalna turističko ugostiteljska 
inspekcija. Koliki je broj subjekata kontrole po 

14.06.2017 Uprava za 
inspekcijske 
poslove (direktor) 
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pojedinim županijama iz nadležnosti iz svake 
od navedenih federalnih inspekcija, te koliko 
je za subjekte iz svake županije, iz 
nadležnosti svake od ovih inspekcija izdano 
prekršajnih naloga i koliki je iznos tih 
prekršajnih naloga u KM, koliko je podneseno 
prekršajnih prijava te koliki je ukupan broj 
izdanih upravnih mjera po svakoj županiji u 
nevedenoj 2016., godini? Hvala. 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Slavica 
Josipović 

Prema informacijama u medijima koje 
svakodnevno možemo pročitati brza cesta 
Lašva – Nević polje skoro da je završeno. 
Međutim, stanje na terenu je sasvim nešto 
drugačije. Moja pitanja su sljedeća, da li je 
konačno utvrđena trasa brze ceste? Drugo, 
kakav je plan aktivnosti, posebno u 
finansijskom smislu, kao što vidimo ovaj 
klinički dug koji jadan još nije ni došao već ga 
dijelimo na ne znam ni ja na koje strane i 
mislim čak da je sad neozbiljno da od Vlade 
posebno premijera Federacije direktora 
Autocesta kažu da će jedna dionica brze 
ceste Lašva – Nević polje da će biti i 
izgrađena......izgrađena od duga, klirinškog 
duga koji treba doći, mislim da je to jako 
neozbiljno i da mislim oko toga više ne 
trebamo raspravljati. Da je ova trasa u dužini 
od 22 km podijeljena na LOT-ove i ukoliko je 
utvrđena trasa brze ceste, a znam da nije, koji 
je LOT u prioritetu? Ovo govorim iz razloga 
jer jučer sam sudjelovala na zajedničkim 
sjednicama tri Odbora temeljem Zaključka 
Parlamenta Federacije BiH s naše sjednice 
gdje smo bili dužni da donesemo određena 
mišljenja po pitanju davanja mišljenja na 
izgradnji brze ceste Beograd – Sarajevo koja 
varijanta itd. zašto sam ja sigurno za da se 
grade ceste da ih napravi ne znam koliko ali 
imam osjećaj da svako jutro izlazimo sa 
nekakvim inicijativama treba ova cesta, treba 
ova cesta itd. Kamo sreće da mi to sve 
možemo uraditi. Ja ovo postavljam pitanje 
izravno, ustvari postavljam preko ovoga 
Parlamenta gospodinu Terziću jer se bojim da 
ovaj projekt ne postane politički projekt. 
Tražim u roku od deset dana da mi se dostavi 
odgovor. 

14.06.2017 JP Autoceste i 
MSK FBIH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Almir Zulić Zamolio bih da mi se dostavi Izvještaj o broju 
izdatih naloga po svim kantonima koji su 
izdati od strane inspekcije u periodu od 
01.01.2016. do 30.06.2017. godine, zamolio 
bih da mi se dostavi iznos naplaćen od kazni 
u svim kantonima u istom tom periodu, zatim 
bih zamolio da mi se dostavi iznos utroška 
sredstava koji su inspektori potrošili prilikom 
inspekcijskog nadzora na terenu uz 
pojašnjenja na koji način se vrši izbor mjesta 
boravka tj. spavanja inspektora na terenu, 
zatim bih zamolio informaciju da li se 
federalna inspekcija prilikom svog boravka na 
terenu koordinira sa kantonalnom inspekcijom 
i da li im se poslovi iz njihove nadležnosti 
podudaraju ili ne jer imamo situaciju na terenu 
kad federalna inspekcija ode odmah nastupa 
kantonalna inspekcija te se stvara nepotrebni 

14.06.2017 Uprava za 
inspekcijske 
poslove (direktor) 
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pritisak prema poduzetnicima koji gube 
interes za poslovanje. Zahvaljujem. 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić Prvi odgovor na jedno od postavljenih pitanja 
koji ću prokomentarisati je moje pitanje koje 
sam uputila Ministarstvu za pitanja boraca i 
invalida a pitanje je glasilo u kojoj fazi je 
donošenje Zakona o izmjenama i dopunama 
Zakona o pravima branilaca i članova njihovih 
porodica, poentu sam stavila na Zakon u 
smislu da je Predstavnički dom Parlamenta 
Federacije naložio Vladi mnogo ranije da do 
izrade Rebalansa Budžeta Federacije za 
2016. godinu iznađe zakonske pretpostavke i 
sredstva za poboljšanje  
4/2 pa 
 
statusa RVI 100\% grupe. Naime, odgovor 
koji sam dobila je totalno promašio moje 
pitanje, odgovoreno mi je da je u proceduri 
Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama 
Zakona o pravima branilaca i članova njihovih 
porodica koji se odnosi na usaglašavanje sa 
Presudom Ustavnog suda a ni riječi nema o 
rješavanju ovog Zaključka koji sam ja navela. 
Iako su RVI paraplegičari vrlo demokratski 
prethodne dvije godine na vrlo demokratski 
način vodili svoju aktivnost oko rješavanja 
ovog problema ja ovdje imam i par 
dokumenata i vjerujem da ih ima i Vlada i zato 
mi nije jasno kako su mogli ovoliko pogriješiti 
u odgovoru. Znači, ja ponovo postavljam 
pitanje: Kada će Vlada iznaći sredstva i 
realizovati Zaključak kojim je, znači, Federalni 
Parlament početkom 2016. godine ili krajem 
2015. godine obavezao Vladu da iznađe 
zakonske pretpostavke i sredstva za 
poboljšanje statusa RVI 100\% grupe? 
Ponovo obzirom da nisam dobila odgovor na 
postavljeno pitanje tražim ponovo odgovor na 
ovo pitanje. 

14.06.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić Na osnovu člana 11. Poslovnika pokrećem 
inicijativu da uskladite cjenovnik ortopedskih 
pomagala sa jedinstvenom listom pomagala 
zuboprotetskih sredstava, endoproteza i 
medicinskih indikacija („Službene novine ZE-
DO kantona“ 4/2004) i to u dijelu cjenovnika 
tačke 1. h) silikonski uložak sa adapterom da 
iza te rečenice brišete riječi: „za RVI“ i na taj 
način otklonite diskriminaciju i omogućite 
pravo na ovo ortopedsko pomagalo i neratnim 
invalidima što je u skladu sa evropskim 
aktima o zabrani diskriminacije koje je naša 
zemlja ratifikovala. Naime, radi se o situaciji 
da je lista ortopedskih pomagala usvojena u 
skladu sa zakonom, ali kako kaže maločas 
kolegica Alma obično se nižim aktom 
promijeni smisao zakona kao što se to desilo 
u ovom slučaju koji je objasnila kolegica Alma 
i odlično sam je razumjela i dajem podršku, to 
sam zaboravila na početku da kažem ovoj 
incijativi, jer se zaista dešava da nižim aktom 
se potpuno mijenja zakon ili zakonska 
odredba kao što se desilo i u ovom 
cjenovniku. Znači, iza rečenice: „silikonski 
uložak sa adapterom“ treba brisati samo 
riječi: „za RVI“ i na taj način omogućiti pravo 

14.06.2017 Upravnom odboru 
Zavoda 
zdravstvenog 
osiguranja ZE-DO 
kantona 
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na ovo ortopedsko pomagalo i neratnim 
invalidima. 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić da li je usvojen taj pravlinik, ukoliko nije, 
razloge zašto nije, a ako jeste kad će početi 
konačno primjena jer neratni invalidi su 
primjenom neustavnog uputstva o ocjeni 
njihovog zdravstvenog stanja i dalje 
diskriminirani sve dok se ne počne 
primjenjivati nova lista invaliditeta a to nije 
moguće bez ovog pravnilnika. Dalje, dobila 
sam odgovor kad sam postavila pitanje kada 
će se realizovati Zaključak naše kolegice 
Alme Kratine koji je usvojio Zastupnički dom a 
to je da se iznađu sredstva za finansiranje 
roditeljske kuće od Ministarstva za rad i 
socijalnu politiku sam dobila odgovor da to 
nije u nadležnosti tog ministarstva i da je 
inicijativu potrebno uputiti Federalnom 
ministarstvu zdravlja, tako da tu inicijativu, 
znači, ponovo upućujem Federalnom 
ministarstvu zdravlja. Imam ja ovdje još par 
odgovora s kojim nisam zadovoljna ali ću 
ostaviti ostatak pitanja da obnovim na 
narednoj sjednici. Toliko i hvala. 

14.06.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasna 
Duraković 

Zahvaljujem dopresjedavajući i pozdravljam 
srdačno sve prisutne u sali. Naime, ja bih 
samo da se, zapravo prokomentiram, prije 
svega, ove odgovore koje sam dobila od 
Federalnog ministarstva pravde i Federalnog 
ministarstva za rad i socijalnu politiku vezano 
za dva ista zastupnička pitanja koja sam 
postavila na 18. i 19. redovnoj sjednici ovog 
Doma, pa mi, još uvijek nisam sigurna šta je 
tačan odgovor niti odakle da počnem jer očito 
ovdje je riječ o nekom prebacivanju 
odgovornosti, nadležnosti, ne znam ni ja više 
sama ali evo ja prije svega bih da zahvalim 
federalnom ministru pravde na odgovoru koji 
je evo prvi put onako uobličen poprilično da ja 
mogu to bolje da shvatim i da razumijem i 
naravno Federalnom ministarstvu pravde. 
Riječ je o pitanju koje sam postavila, dakle, 
šta je po pitanju realizacije Odluke koju je 
donijela Federalna Vlada BiH o utemeljenju 
Alimentacijskog fonda, dakle, i koja je donijeta 
još u februaru 2014. godine, a dobila sam 
odgovor, dakle, ovdje je očito riječ o 
nerealizaciji onoga što je rečeno i što je bio 
Zaključak Vlade u tom periodu a zadužena tri 
resorna ministarstva po ovom pitanju su bila 
Ministarstvo finansija, Ministarstvo rada i 
socijalne politike i Ministarstvo pravde. E sad 
ja ću evo potruditi se da preformuliram ova 
pitanja pa možda će me ne znam sljedovati 
neki odgovor od, prije svega, Ministarstva 
financija, onda potom i malo sveobuhvatniji 
odgovor iz Ministarstva rada i socijalne 
politike ili evo samo da mi pokažete, ukažete 
na način mislim kojim trebam djelovati u 
nekom narednom periodu. Dakle, analizom 
člana 237. Porodičnog zakona FBiH koji glasi: 
„Kad sud utvrdi da roditelji i druge osobe koje 
su obavezane davati izdržavanje nisu u 
mogućnosti podmirivati potrebe izdržavanja 
djeteta obavijestiće o tome organ starateljstva 
koji je dužan osigurati sredstva za izdržavanje 

14.06.2017 Ministarstvo 
pravde F BiH 
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djeteta iz budžetskih sredstava Federacije“, 
dakle, u osnovi tu je potvrđeno da je, dakle, 
Budžet Federacije dužan određena sredstva 
odvajati na ovo ime, e sad ja pitam Federalno 
ministarstvo financija, dakle: Odakle crpiti 
finansije i da li postoji neki jasniji plan i 
program kako realizirati ovaj Zaključak 
Federalne Vlade, dakle, donesen u februaru 
2014. godine? A drugo pitanje ili podpitanje je 
upućeno Federalnom ministarstvu rada i 
socijalne politike: Da li postoji prostor za 
donošenje podzakonskog akta u formi Uredbe 
i da li je potrebno podnijeti neku inicijativu ove 
vrste kako bi se konačno evo počelo raditi na 
rješavanju ovog pitanja? Toliko i hvala. 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Vjekoslav 
Bakula 

Zastupničko pitanje Federalnom ministarstvu 
zdravstva glasi da budući je Federalno 
ministarstvo 2012. godine donijelo Pravilnik o 
bližim  
4/4 pa 
 
uvjetima glede prostora, opreme i kadra, 
kriterijima za osnivanje i obavljanje ljekarničke 
djelatnosti...kao i načinu i postupku njihove 
verifikacije. Dakle, federalni ministar je donio 
taj Pravilnik i logično je da Federalno 
ministarstvo ima nadzor nad primjenom tog 
pravilnika na prostoru cijele FBiH. Moje 
pitanje glasi: Je li donešeni Pravilnik u 
primjeni na cijelom teritoriju Federacije BiH? 
Iduća pitanja, dakle, ovo je više pitanja u 
jednom pitanju što se tiče iste teme. Dakle, 
mogu li županije odnosno kantoni donositi 
vlastite pravilnike koji mijenjaju uvjete 
propisane rečenim pravilnikom? Pod tri, ko je 
sve ljekar da u županiji Zapadno-
hercegovačkoj imaju rješenja o ispunjenosti 
propisanih uvjeta glede prostora, kadra i 
medicinsko-tehničke opreme ili bilo kakve 
dokumente koji su poslužili kao dopuštenje za 
rad u županiji Zapadno-hercegovačkoj kako 
su ga dobili? I molio bih vas da mi dostavite 
preslike njihovih rješenja kao i zahtjev za 
izdavanje tih rješenja. 
Također bih molio da se napravi analiza 
izdatih rješenja da me se izvijesti kojim je 
ljekarnama dato rješenje u skladu s 
Pravilnikom a kojima u suprotnosti sa 
pomenutim pravinikom i kao Zaključak što je 
Federalno ministarstvo zdravstva učinilo ili 
čini glede poštivanja odredbi Pravilnika 
budući da se on u županiji Zapadno-
hercegovačkoj ne primjenjuje, odgovorno 
tvrdim, ili se primjenjuje selektivno. 
To je bilo zastupničko pitanje koje sam dao u 
pismenom obliku, molim da...zanemarite. 

14.06.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić kada će predsjednik FBIH potpisati usvojenu 
Rezoluciju 

25.07.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić kada će biti upućeni u proceduru zakoni koji 
su u zastoju u Domu naroda 

25.07.2017 Dom naroda 
Parlamenta 
Federacije Bosne 
i Hercegovine, 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Slavica 
Josipović 

Razvojna banka 25.07.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Slavica 
Josipović 

razvojna banka 25.07.2017 Vlada F BiH 
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Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jozo Bagarić napad na predsjednika FBIH 25.07.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jozo Bagarić napad na predsjednika FBIH 25.07.2017 22 delegata u 
Domu naroda 
PFBIH (saziv 
2014.-2018.) 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jozo Bagarić putevi 25.07.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić broj zaposlenih u PFBIH 25.07.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Zukan Helez boracka pitanja 25.07.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Oliver Radoš nacionani sastav u sluzbi 25.07.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mithat Karović policija sastav zaposlljavanje 25.07.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić smjena direktora javnih preduzeca sa 
negativnim misljenjem 

25.07.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elma Đogić finsnasijski tokoovi 25.07.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Haračić zakon o prekršajima 25.07.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Kunovac zavod Pazaric 25.07.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasna 
Duraković 

zasto na tematski OS nisu pozvane poslanice 
iz SBB 

25.07.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Nermin Nikšić nesigurnost predsjednika FBIH 25.07.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Nermin Nikšić namjenska industrija 25.07.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Azra Hadžić spisak korisnika novcane podrske u proteklih 
6 godina 

25.07.2017 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić ometanje i napad  novinara u snimanju ispred 
zgrade PFBIH 

26.09.2017 Parlament 
Federacije BIH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić revizorski izvjestaji u ministarstvima, posebno 
FMKS i FMON 

26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić Zeljeznice FBIH - izvrsni direktor za 
infastrukturu ne moze da se popuni pozicija - 
jer se čeka da poziciju preuzme Zulfo Robovic 

26.09.2017  

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić Zeljeznice FBIH - izvrsni direktor za 
infastrukturu ne moze da se popuni pozicija - 
jer se čeka da poziciju preuzme Zulfo Robovic 

26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mahir Mešalić 11.02.2015. upućen zahtjev za uvrštavanje na 
d red Zakona o pripadnosti javnih prihoda, 
nije ispoštovana incijativa za održavanje 
tematske sjedncie Depolitizacija obrazovanja i 
nije ispoštovana 

26.09.2017 predsjedavajući 
Predstavničkog 
doma PFBIH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Rusmir 
Mesihović 

cijena lijjekova 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Rusmir 
Mesihović 

kvalitet usluga 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Rusmir 
Mesihović 

liječenje u inostranstvu 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Rusmir 
Mesihović 

sredstva 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf Bubica zapošljavanje 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf Bubica zaposlile se osobe 26.09.2017 Zavod za 
statistiku 
(direktor) 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ismet Kurić prihodi za Vase drustvo 26.09.2017 Vlada F BiH 
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Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ismet Kurić vezano za USK 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ismet Kurić od operatera i raspodjela prihida 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Rusmir 
Mesihović 

koliko je zakona donijelo FMZ 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Rusmir Mesihović 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elvir Karajbić penzionisanje 1997 i 2008. 26.09.2017 PIO/MIO 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elvir Karajbić 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elvir Karajbić u ime Kluba inicijativa da PD pokrene 
mehanizam parlamentarnog nadzora 

26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jozo Bagarić g. Ramiz Karić se obraćao svima vezano za 
jedno pitanje imovinsko pravne prirode. Molim 
da se uradi inspeksijski pregled 

26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elma Đogić na prošloj sjednici 4 pitanja. Na 1 nije dobijen 
odgovor. Tumačenje Poslovnika od sekretara 
i predsjedavajućeg Doma. 

26.09.2017 Parlament 
Federacije BIH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elma Đogić ceste 26.09.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elma Đogić javne nabavke u Agrokomercu 26.09.2017 direktor 
Agrokomerca 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić šta je sa inicijativom – proizvodnja el energije 
Zvornik na granici sa Srbijom, Buško za izvoz 
prema HR 

26.09.2017 Vladu FBIH, VM 
BIH, Ministarstvo 
vanjske trgovine 
BIH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić više puta traženo da se Dom izjašnjava o 
izvještajima o radu javnih preduzeća i kakvo 
je stanje u javnim preduzećima 

26.09.2017 predsjedavajući 
Predstavničkog 
doma PFBIH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Kasim Mulalić Admi sluzbe PIO MIO Bihać 26.09.2017 Ministarstvo rada i 
socijalne politike 
F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Kasim Mulalić Admi sluzbe PIO MIO Bihać 26.09.2017 Ministarstvo rada i 
socijalne politike 
F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Darijana Katić ulaganja FBIH 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Darijana Katić Broj djece bez roditeljskog staranja 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Darijana Katić – s kojim zemljama je BIH potpisala ugovore 26.09.2017 Zavod 
zdravstvenog 
osiguranja i 
reosiguranja 
Federacije BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Darijana Katić Koliko je operatera registrovano za 
upravljenje otpadom 

26.09.2017 Ministarstvo 
okoliša i turizma F 
BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Muhamed 
Ibrahimović 

napismeno 26.09.2017 Vlada TK 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ramiz Meša verbalni napad na maloljetnu osobu, pa na 
majku i problemi u školstvu u Kiseljaku. 

26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Blaž Župarić stanje elemenatarne nepogode, saniranje 
posljednica 

26.09.2017 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Suzana Franjka 
Galić 

prelaz Kamensko 26.09.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 



MONITORING RADA PARLAMENTA FEDERACIJE BIH (saziv 2014. – 2018.) 2017. 
 

 

CENTRI CIVILNIH INICIJATIVA (CCI) 195 
 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Zana 
Marjanović 

napad na žene u naseljju Krušcica 26.09.2017 Ministarstvo 
unutrašnjih 
poslova F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Hasida Isaković 18.05.2016. razmotren Nacrt zakona o 
veterinarskoj djeloatnosti 

26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mehrudin 
Švago 

izgradnja mini hitrocentrale i dešavanja u 
Krušcici 

26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Dženan 
Đonlagić 

razvojna banka 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasna 
Duraković 

u ime kluba u ime kluba žena osuđujemo 
brutalni fizički napad na žene u Krušcici 1. 
Ponašanje FMUP veznao za navedeno 

26.09.2017 Ministarstvo 
unutrašnjih 
poslova F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasna 
Duraković 

Kako Novalić premijer ne radi nista vezano za 
progon ljekara za Kliničkog centra u SA 

26.09.2017 Premijer 
Federacije BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Bilsena 
Šahman 

šta je sa inicijativom oko osnivanja Fonda za 
liječenje rijetkih bolesti 

26.09.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ilhan Bušatlić primanja u javnim preduzećima NO i UO 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ilhan Bušatlić protest RVI 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ilhan Bušatlić napad na žene u Kruscici 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Faruk Ćupina raspodjela sredstava 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Faruk Ćupina finansije 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Bilsena 
Šahman 

ustanove za skolovanje djece sa autizmom 26.09.2017 Ministarstvo 
obrazovanja i 
nauke F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Bilsena 
Šahman 

Porodični zakon . zanemiranje starih i 
iznemoglih lica 

26.09.2017 Ministarstvo 
obrazovanja i 
nauke F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Munib 
Jusufović 

Razvojna banka 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Munib 
Jusufović 

Agencija za bankarstvo 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić napismeno 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić napismeno 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić napismeno 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić napismeno 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Azra Hadžić napismeno 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Azra Hadžić napismeno 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Azra Hadžić napismeno 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Slavica 
Josipović 

izrada naciolanalne strategije FBIH 26.09.2017 Premijer 
Federacije BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Slavica 
Josipović 

brza cesta Lašva Nević Polje 26.09.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Alma Kratina napad na žene 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Saša Mitrović revizija privatizacije Hotela Tuzla 26.09.2017 Vlada TK 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Saša Mitrović podjela sredstava NVO ima u TK kantonu 26.09.2017 Vlada TK 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Saša Mitrović raspodjela sredstava 26.09.2017 Vlada F BiH 
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Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Zukan Helez nasilje nad zenamam u Krusciji, ko je dao 
nalog za nasilje 

26.09.2017 MUP SBK 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Zukan Helez odgovornost za napad 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Zukan Helez javna uprava 26.09.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Azra 
Hadžiahmetović 

Sta je Parkom prirode Hutovo blato 19.12.2017 Ministarstvo 
okoliša i turizma F 
BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Nasir 
Beganović 

Najveci duznici prema PIO javna preduuzeca 
i kompanije uu vlasnistvu FBIH - referiranje 
na rudara koji je izvrsio samoubitstvo 18.12, 
zbog neuvezivanja staža. 
Ko je odgovoran? 
Kada ce se imenovati stecajni upravnik u 
Zeljezari Zenica 

19.12.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ismet Kurić Zakon o pripadnosti javnih prihoda - zasto nije 
do sada upucen u proceduru 

19.12.2017 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jozo Bagarić Kada ce biti dobijeni odgovori vezano za 
vjetroelektrane na podrucju Kantona 10 

19.12.2017 Ministarstvo 
energije, 
rudarstva i 
industrije F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Davor Vuletić kada će biti izrađen jedinsven registar 
branilaca i korisnika 

19.12.2017 Ministarstvo za 
pitanja boraca i 
invalida 
odbrambeno-
oslobodilačkog 
rata F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf Bubica kada ce biti zavrsen stecaj Postanske banke 19.12.2017  

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf Bubica kada ce biti zavrsen stecaj Postanske banke 19.12.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Zdravko 
Kuzman 

kada će biti završena zaobilaznica Mostar 19.12.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elma Đogić putem Pisarnice postavljeno ranije pitanje za 
USK, nije dobijen odogovor. postavlja pitanje 
šta je djelokrug rada Predstavničkog doma 
vezano za pitanja 

19.12.2017 Predstavnički 
dom PFBIH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Nermin Nikšić Ciji i koji brojevi su protivzakonito dodani na 
listu brojeva za prisluskivanje 

19.12.2017 Ministarstvo 
unutrašnjih 
poslova F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mehrudin 
Švago 

šta je sa brzom cestom Travnik i Donji Vakuf 19.12.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elzina Pirić izmjene i dopune ZKP i primjena 19.12.2017 Ministarstvo 
pravde F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Blaž Župarić Finansijski tokovi 19.12.2017 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Davor Vuletić djelovanje Poreske uprave i dozvola da se 
plate isplacuju bez doprinosa u primjerima 
javnih preduzeca 

19.12.2017 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf Bubica u FBIH 12 direkcija za ceste - prave ogromne 
troškove- pitanje koliki su troškovi njihovog 
djelovanja - a koliko se ulaze u ceste 

19.12.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Boro Krišto Strategija saobracaja za FBIH - koji su pravci 
planirani u području Kantona 10 

19.12.2017 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 
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Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Zukan Helez Osnivanje nove firme - namjenska instudstrija 
. suosnivaci Igman Konjic, Binas Bugojno... i 
privatnih firmi - prenos u Gorazde 

19.12.2017 Ministarstvo 
energije, 
rudarstva i 
industrije F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Bilsena 
Šahman 

stanju u zdravstvenoj instituciji 19.12.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mirza Ganić autentično tumačenje člana 73. Zakona o 
građevinskom zemljištu 

19.12.2017 Predstavnički 
dom PFBIH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elvir Karajbić inicijativa u ime Kluba SDP i DF - kada ce se 
donijeti Zakon o uvezivanju radnog staza 

19.12.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Dževad Agić koliko je zaposlenih zakljucno sa 30.09. a 
pocesvi od perioda 15.03.2015. prema 
podacima Poreske uprave i prema podacima 
Zavoda za statistiku 

19.12.2017 Porezna uprava F 
BiH (direktor) 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Nasir 
Beganović 

informacijje sa zadnje sjednice Skupštine 
Razvojne banke 

19.12.2017 Vlada F BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Haračić UPUCENO PREKO SLUZBE Zakon o zaštiti 
zraka je usvojen 2003.godine.Izrada novog 
Zakona treba biti hitna, vanredna aktivnost 
kako bi novi Zakon bio usvojen već slijedeće 
godine. Kada je Federalno ministarstvo 
turizma i okoliša zadnji put u parlamentarnu 
proceduru uputilo izvještaj o provođenju 
Federalne strategije zaštite okoliša čiji je 
sastavni dio i Federalna strategija zaštite 
zraka ? Zakonska obaveza je jednom u dvije 
godine. 

19.12.2017 Ministarstvo 
okoliša i turizma F 
BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Haračić UPUCENO PREKO SLUZBE Zašto ovolika 
sporost da se donese Zakon o zaštiti okoliša 
koji je u formi nacrta bio pred Federalnim 
Parlamentom još 2014.godine ? 

19.12.2017 Ministarstvo 
okoliša i turizma F 
BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Haračić UPUĆENO PREKO SLUŽBE Kada će FMTIO 
postupiti po usvojenom zaključku 2.1 dostaviti 
tražene izvještaja o ispunjavanju uvjeta iz već 
izdatih okolinskih dozvola ? 

19.12.2017 Ministarstvo 
okoliša i turizma F 
BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Haračić UPUĆENO PREKO SLUŽBE Da li je FMTIO i 
kada tražilo od FUIP zapošljavanje dodatnih 
kadrova potrebnih za učinkovit inspekcijski 
nadzor ? 

19.12.2017 Ministarstvo 
okoliša i turizma F 
BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Haračić UPUĆENO PREKO SLUŽBI Dok se ne 
ispune uvjeti za dosljedno provođenje 
zaključka broj 5., dakle dok ne dobijemo 
„savršeno" softversko rješenje, zašto FMTIO 
ne objavljuje „obične" izvještaje o emisijama i 
sve ostale podatke definisane u Pravilniku o 
registrima postrojenja i zagađivanjima ? 

19.12.2017 Ministarstvo 
okoliša i turizma F 
BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Haračić UPUĆENO PREKO SLUŽBE Zašto nije 
moguće hitno ustanoviti pragove uzbune, ako 
se imaju u vidu kritični iznosi zagađenja u 
brojnim BH gradovima, obilna dostupna 
količina istraživanja o štetnim uticajima na 
zdravlje, brojni izvještaji Svjetske zdravstvene 
organizacije, te brojne najbolje prakse 
evropskih zemalja u ovoj oblasti ? 

19.12.2017 Ministarstvo 
okoliša i turizma F 
BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Haračić UPUĆENO PREKO SLUŽBE Obzirom da 
godišnji program inspekcije donosi Federalni 
ministar turizma i zaštite okoliša , koliko novih 
državnih službenika će biti zaposleno u 
FMTIO i kada , te koliko novih inspektora i 
kada 

19.12.2017 Ministarstvo 
okoliša i turizma F 
BiH 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Haračić UPUĆENO PREKO SLUŽBE Na osnovu 
kojeg dokumenta se opravdava ovakvo 
postupanje, iako je lijek na esencijanoj 
listi,pacijent ima zdravstveno osiguranje i u 
slučaju Tuzlanskog kantona ima famoznu 

19.12.2017 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 
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„markicu" ? Izgleda da nije dovoljno da 
stanovnik Sarajeva vrijedi duplo više od 
stanovnika Tuzle, pa tako nam ni isti lijekovi 
nisu na esencijalnoj listi. Lijek CLEXANE je u 
Sarajevskom kantonu na esencijalnoj listi, dok 
u Tuzlanskom kantonu nije,a znamo da su 
potrebe pacijenata iste i u jednom i u drugom 
kantonu. 

 

 


